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YAY I N  K U R U L U N D A N

Değerli meslektaşlarımız;

Baromuzun faaliyetlerini en kapsamlı şekilde yansıtma 
çalışmalarımızın bir parçası olan Adana Barosu Bülteni’nin 47. 
sayısını sizlere sunmanın gururunu yaşıyoruz. 

Baro yönetimimizin çalışmaları, komisyonlarımızın 
çalışmaları, staj eğitimleri, meslek içi eğitim çalışmaları, basın 
açıklamaları ve meslektaşlarımızdan gelen yazı ve şiirleri bülten 
içeriğinde bulabileceksiniz. 

Bu dönem aramıza katılan ve aramızdan ayrılan bir çok 
meslektaşımız oldu. Aramıza katılanlara hoş geldiniz diyor; 
aramızdan ayrılan meslektaşlarımızın derin üzüntüsünü 
yüreğimizde hissederek huzur bulmalarını temenni ediyoruz.

 
Bültenimizin hazırlanmasında emeği geçen tüm Yayın 

Kurulu Üyelerimize, Baro Başkanımız ve Yönetim Kurulu 
Üyelerimize, Koordinatör Yönetim Kurulu Üyemiz Av. Ayşe 
Duygu Özgüven’e, Basın Danışmanımız Sayın Abdullah 
Yangın ve baro personelimize ve DGN Medya ekibine teşekkür 
ediyoruz.

Gönderdiği yazılarla bültenimizin değerini artıran sevgili 
meslektaşlarımıza teşekkür ediyor ve bu ilgilerinin devamını 
diliyoruz. Yazı, şiir ve karikatürlerinizi e-posta adresimiz 
yayin@adanabarosu.org.tr’ye göndermeye devam etmenizi 
temenni ediyoruz.

30. Dönemin son yayını olarak hazırladığımız bültemizle 
bu dönem için sizlere veda ediyor, gelecek dönemlerde de baro 
yayınlarımıza ilginizi sürdürmenizi temenni ederek daha adil 
günler diliyoruz.

Yayın Kurulu’ndan

Sahibi
Adana Barosu Adına

Baro Başkanı
Av. Veli KÜÇÜK

Koordinatör Yönetim Kurulu Üyesi
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B A Ş K A N D A N

ÇABALARIMIZ HUKUK DEVLETİ İÇİNDİR

Bültenimizin bu sayısının da her zamanki gibi yoğun bir içerikle hazırlandığını biliyorum. Basın-Yayın 
Komisyonumuzun Koordinatörü Av. Ayşe Duygu Özgüven ve Komisyon Başkanımız Av. İsmail Oray Ayhan 
başta olmak üzere komisyon üyelerimizi, emek ve katkı sunan meslektaşlarımı kutlarım. 

Değerli meslektaşlarım, Barolar, özgürlük arayışının sesi ve soluğudur. Bizler, yurttaşlarımızın demokratik, 
laik ve sosyal bir hukuk devletinde yaşamalarının garantisi olmaya devam edeceğiz. 

Bizlerin, Türkiye’yi evrensel hukukun tüm usul ve kurallarıyla uygulandığı çağdaş bir ülke olmaktan 
çıkarmaya yönelik her türlü girişimin karşısında olacağımız bilinmelidir.

Yasama, yürütme ve yargının tek elde toplandığı, insan haklarının önemsenmediği, Atatürk ilke ve 
devrimlerinin yadsındığı bir dönemdeyiz. 

Siyasi iktidarın baroları kendi eksenine alma çabalarına sonuna kadar karşı duracağız. 

Barolar sadece bir meslek örgütü veya bir sivil toplum kuruluşu değildir. Baroların kamusal faaliyet sürdüren 
bir meslek kuruluşu olarak hak, hukuk ve adalet arayışında tüm yurttaşların yanında yer almaktadır. 

Baroların bölünmesi susturulması, yurttaşın sesinin, nefesinin kesilmesi, hak ve özgürlük arayışlarının 
engellenmesi demektir.

Barolar ne iktidarın ne de muhalefetin yanındadır; yanında olmadığı gibi karşısında da değildir. Barolar, 
adaletin tesisi, hukukun üstünlüğü, insan haklarının korunması ve demokrasinin varlığı adına yapılan doğruların 
yanında; kimden gelirse gelsin tüm haksızlıkların karşısındadır.

Bu bağlamda; tüm kişi, kurum ve kuruluşların anayasal sorumluluklarını yerine getirmesi için yılmadan 
çalışmaya söz veriyoruz. 

ÇABALARIMIZ HUKUK DEVLETİ İÇİNDİR..

Av. Veli KÜÇÜK 
ADANA BAROSU BAŞKANI
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H A B E R

Türkiye Barolar Birliği 35. Olağan Mali 
Genel Kurulu 19 Mayıs 1919’un 100. yılı 
dolayısıyla Samsun’da başladı.

Samsun Barosu ev sahipliğinde yapılan genel 
kurula Başkanımız Av. Veli KÜÇÜK’ün yanı sıra, 
Başkan Yardımcımız Av. Sabahattin GÜMÜŞ, Genel 
Sekreterimiz Av. Semih GÖKAYAZ, Yönetim Kurulu 
Üyelerimiz Av. Sinem Tanrısınatapan KESKİN, Av. 
Timur ORTATEPE, Av. Nevzat ELÇİ, Av. Duygu 
ÖZGÜVEN, TBB Delegelerimiz Av. Gül CİLLİ, Av. 
Hülya ACEMOĞLU, Av. Yurdagül GÜNDOĞAN, Av. 
A. Faruk ULAŞ, Av. Mustafa ÇİNKILIÇ, Av. Ömer 
BURUKAN, Av. Ümit BÜYÜKDAĞ, Av. İsmail Hakkı 
ATAL ve Av. Burcu PUL, toplantıya katılım sağladı.

Genel kurul delegeleri kongre öncesi Samsun’daki 
Anıtpark’taki Atatürk Anıtı’na çelenk sundu. Saygı 
duruşu yapıldı ve hep birlikte İstiklal marşı okundu.

Türkiye Barolar Birliği Başkanı Av. Prof. Dr. 
FEYZİOĞLU, burada yaptığı açıklamada, “19 Mayıs 
1919 kurtuluş adımının atıldığı tarih, Samsun da 
kurtuluş adımının atıldığı yerdir. Mustafa Kemal 
Atatürk, Türkiye’nin dönüşümünü gerçekleştiren 
isimdir. Dönüşümün yeri de Samsun’dur” dedi.

Türkiye Barolar Birliği’nin 35. Olağan Genel 
Kuruluna, TBB Başkanı Av. Prof. Dr. Metin 
FEYZİOĞLU, TBB Yönetim, Disiplin ve Denetleme 
Kurulu üyeleri, 79 baro başkanı, TBB delegeleri ve 
avukatlar katıldı.

Baromuzu temsilen Baro Başkanımız Av. Veli 
KÜÇÜK, TBB Delegemiz Av. Ümit BÜYÜKDAĞ 
ve Av. İsmail Hakkı ATAL, söz alarak gündeme, 
çevre davalarına ve güncel hukuki durumlara karşı 
düşüncelerimi paylaştı.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük: “Kurtuluş yolunda 
ilk adımın atıldığı Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün 
Samsun’a çıktığı 1919’dan tam 100 yıl sonra burada 
olmak bizler için büyük gurur. 31 Mart’tan sonra 
umutların filizlendiği ülkemizde Barolar ve TBB artık 

Avukatlık Kanunun 76. ve 95. maddesinden doğan 
görevlerini daha etkin yapmalı. Aksaray Barosu 
mensubu Av. İbrahim Ergin’in cenazesinde TBB 
başkanı ve sadece dört baro başkanı vardı, 2 Mayıs’ta 
Aksaray İcra Ceza Mahkemesinde başka birisi bu 
elim olayı örnek göstererek meslektaşlarımızı tehdit 
cüretli göstermiştir.

Mesleki dayanışmayı  daha üst düzeyde 
yapmalıyız. TBB ve Baroların meslektaşlarımızın 
yargılandığı davalarda, Adalet Nöbetinde, TTB 
davası dahil sosyal ve toplumsal içerikli olaylarda ve 
davalarda olması gerekir. Biz daha milli ve yerliyiz 
yaklaşımı ve söylemi yanlıştır.” dedi.

TBB YÖNETİMİ İBRA EDİLDİ
Mali içerikli genel kurul sonunda TBB Yönetim 

Kurulu oy çokluğu ile ibra edildi ve baro pulları 
ödemelerinden TBB tarafından ilgili baroların 
mensuplarının SDYF paylarından tahsil edilmeden 
peşinen  kesilen  bölümlerim ilgili barolara 
ödenmesine karar verildi.

BARO BAŞKANIMIZ VE DELEGELERİMİZ SAMSUN BAROSU EV 
SAHİPLİĞİNDEKİ TBB 35. MALİ GENEL KURULUNA KATILDI
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H A B E R

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Sarıçam İlçe 
Milli Eğitim Müdürü Seyhan Çelik, Yönetim 
Kurulu Üyeleri Av. Duygu Özgüven ve Av. 

Miyesser Ersalan Önenli ile birlikte Suluca Ortaokulu 
öğrencilerinin Optimum AVM’deki resim sergisine 
katıldı ve serginin açılışını yaptı. 

Suluca Ortaokulu Görsel Sanatlar Öğretmeni 
Ferhat Kalak önderliğinde, Görsel Sanatlar Kurs 
Öğrencilerinin el emeği göz nuru ile ortaya 
koydukları 60 tuval, 28 MDF ile akrilik boya ile yapılan 

çalışmaların yanı sıra 32 maske izleyenler tarafından 
büyük beğeni topladı. 

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, öğrencileri sanata 
bir adım daha yaklaştıran ve özgüvenlerini daha 
da arttırma adına açılan serginin gerçekleşmesinde 
emek ve katkı koyan herkese teşekkür etti. Sergi 
alanında eser sahibi öğrencilerle yakından ilgilendi. 
Baromuzun logosunun olduğu şapkaları dağıtarak, 
tek tek imzaladı.

BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK, SULUCA ORTAOKULU 
ÖĞRENCİLERİNİN RESİM SERGİSİNE KATILDI
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H A B E R

6 Nisan 2017 tarihinde İstanbul Çağlayan 
Adliyesinde başlatılan ve 1,5 yılı aşkın süredir 
tutulan Adalet Nöbeti ülkenin diğer illerine 

taşınmıştı.
Bursa, İzmir ve Ankara’dan sonra Hatay Barosu ev 

sahipliğinde Adliye önünde Adana, İstanbul, Antalya, 
Aydın, Bursa, Diyarbakır, Gaziantep, İzmir, Kocaeli, 
Mersin, Osmaniye, Şanlıurfa, Van ve Yalova Baro 
Başkanları ile baroların temsilcilerinin yanı sıra çok 

sayıda meslektaşımızın katılımlarıyla yapıldı.
Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Genel 

Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz, Yönetim Kurulu 
Üyelerimiz Av. Sinem Tanrısınatapan Keskin, Av. 
Timur Ortatepe Adalet Nöbetine katıldılar. 

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, burada yaptığı 
konuşmasına katılımcıları selamlayarak başladı. 
Meslektaşlarımıza yapılan haksız tutuklamaları 
ve tüm hukuksuzlukları protesto etmek amacıyla 
baroların öncülüğünde başlatılan adalet nöbeti 
için Hatay’da bulunmaktan duyduğu mutluluğu 
ifade etti. Konuşmasında son günlerde yaşanan 
hukuksuzluklara değinerek; Şanlıurfa’nın Halfeti 
İlçesinde gözaltına alınan yurttaşların kötü muamele 
ve işkence gördüğünü, Tokat Turhal’da Sevgi 
Evlerinde çocukların maruz kaldığı şiddeti hatırlattı. 

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Adana’da kanser 
tedavisi için yurt dışına gitmek isteyen ancak Kanun 
Hükmünde Kararname (KHK) ile ihraç edildiği için 
yeşil pasaportu iptal edilen Prof. Dr. Haluk Savaş 
hakkında beraat kararı ve yurt dışına çıkış yasağının 
kaldırılmasına rağmen halen tedavi için yurt dışına 
çıkamadığını, sağlığa erişim hakkını kullanamadığını 
ifade etti. 

Ayrıca, YSK tarafından İstanbul seçimlerini iptali 
hakkında kamuoyuna açıkladığı gerekçeli karar 
hakkında eleştirilerini belirtti.

Baroların, hukukun ve insan yaşamının olduğu 
her yerde olmaya devam edeceğini vurguladı. Baro 
Başkanımız Av. Veli Küçük, aydınlık, güneşli güzel 
günlere olan inancını dile getirdi. 

Adliye binası önünde gerçekleşen eylem yaklaşık 
bir saat geniş katılımla sürdü.

BARO BAŞKANIMIZ VE YÖNETİM KURULUMUZ 
HATAY’DA ADALET NÖBETİNE KATILDI
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H A B E R

İstanbul Barosu’nun ev sahipliği yaptığı 22 
Baro başkanının katılımı ile İstanbul Çağlayan 
Adliyesinde düzenlenen Adalet Nöbetine Baro 

Başkanımız Av. Veli Küçük’te katıldı.
31 Mart’ta yapılan yerel seçimlerde İstanbul 

Büyükşehir Belediye Başkanlığında seçim sonuçlarına 
riayet edilmemiş ve halk iradesi hiçe sayılmış olup, 
yapılan itirazlar üzerine YSK’nin aldığı karar ile 
İstanbul seçimlerinin tekrarlanmasına karar verilmiş 
ve 23 Haziran’a ertelenmiştir.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük; “Bu süreçte 
bizlere, Adaletin temsilcileri olan barolarımıza 
ve avukatlarımıza büyük görev ve sorumluluk 
düşmektedir. 23 Haziran’da herkes sandıklara ve 
bilhassa demokrasisine sahip çıkmalıdır. Bu görev asli 
olarak bize düşmektedir. Ülkemiz kısa süreli ve her 
zaman devam eden seçim atmosferinden uzaklaşmalı 
ve önüne bakmalıdır. Sandık sonuçları ve halk iradesi 
hukuk darbesi niteliğindeki YSK kararı ile yok 
sayılmış, ülkemiz korku imparatorluğu ve tek adam 
rejimine kurban edilmeye çalışılmaktır. Yenileme 
seçimlerinde İstanbullu seçmenin vicdanı ve adalet 

duygusu hakkı hak sahibine, 31 Mart’ta seçilmiş 
meşru başkana teslim edecektir. Biz de bu süreci yüze 
yakın meslektaşımız ile seçim güvenliğinin yaşama 
geçmesi ve ülkemizin, çocuklarımızın aydınlık güzel 
yarınlara sahip çıkıyoruz.” dedi.

Çağlayan Adliyesinde yapılan nöbete katılan 
meslektaşlarımız “HAK, HUKUK, ADALET” sloganları 
ile yapılan bu haksız karara itirazda bulunarak, 
İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanlığı seçimlerde 
bulunmaları için çağrıda bulundular.

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK İSTANBUL ÇAĞLAYAN 
ADLİYESİNDE YAPILAN ADALET NÖBETİNE KATILDI

Türkiye’nin en çeşitli ve geniş sivil platformu 
olan Denge ve Denetleme Ağı Yargı reform 
grubu öncülüğünde “Yargı Reformu 

Stratejisine Denge Denetlemeden Bakmak” konulu 
toplantı Ankara’da yapıldı.

Demokrasi masası etkinliğinde yasama 
erki üyeleri, barolar, sivil toplum kuruluşları, 
akademisyenler, basın temsilcileri ve avukatlar bir 
araya geldi.

Toplantıda yargı  reform  paketi   ve  paket  
içerisindeki başlıklar farklı bakış açıları ile 
değerlendirildi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, toplantıda; 
Yargıyı içinde bulunduğu töhmetlerden kurtaracak 
bir düzenleme olmadığı sürece yargı reformu 
sözcüğünün de bir anlamı olmadığını ifade etti.

Hukuk eğitimi, hukuk alanındaki mesleklere 
giriş sistemi, hakim yardımcılığı, savunmanın 
güçlendirilmesi, Avukatlık mesleğinin sorunları, 
alternatif uyuşmazlık çözüm yöntemleri hakkında 
görüş ve düşüncelerini paylaştı.

Yargı ve adalet mekanizmasının sorunları, 
çözüm yolları ve avukatlık sınavıyla ilgili görüşlerini 
dile getirdi. Ülkenin adalet sistemine ilişkin onarıcı 
unsurlara, siyasi iktidar etkisinden, cemaat veya farklı 
güç odaklarının etkisinden uzak, objektif kriterlere ve 
liyakate dayalı yargının zorunluluğuna dikkat çekti.

Marmara Üniversitesi Hukuk Fakültesi Öğretim 

Üyesi Prof. Dr. Osman Can’ın moderatörlüğündeki 
toplantının birinci oturumunda: Stratejinin 
hazırlık sürecinin, yöntem ve kapsam açısından 
değerlendirilmesi ve çoğulculuk içerilen başlıklar, 
vizyon içerilen başlıklarda öngörülen düzenlemelerin 
kapsamı ve yeterliliği; ikinci oturumda: Strateji belgesi 
içeriğine yakın bakış- Yargı bağımsızlığı, tarafsızlığı, 
hak ve özgürlükler, Adil yargılama, ceza adaleti, 
Savunmanın güçlendirilmesi; üçüncü oturumda: 
Strateji belgesi içeriğine yakın bakış- Adalete   erişim, 
insan kaynağı   ve  hukuk eğitimi, Performans, etkinlik 
ve verimlilik, Şeffaflık ve hesap verebilirlik konularına 
ilişkin değerlendirmelerde bulunuldu.

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK ANKARA’DA YAPILAN 
“YARGI REFORMU STRATEJİSİNE DENGE DENETLEMEDEN 

BAKMAK” TOPLANTISINA KATILDI
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Adana Barosu Tiyatro Topluluğu, dokuzuncu 
yılında dokuzuncu oyunu ‘Karar Kimin” 
ile sahne dedi.

Avukatların tiyatro gösterisi izleyenler tarafından 
ayakta alkışlandı.

Seyhan Belediyesi Yaşar Kemal Kültür 
Merkezi’ndeki oyun öncesi davetliler kokteylde bir 
araya geldi.

Brian Clarke’ın yazdığı trafik kazası sonucu, 
iyileşme umudu olmayan, boyundan aşağısı felç 
heykeltıraş Ken Harrison’ın hikayesini anlatan 
ve avukatların rol aldığı iki perdelik oyunun 
yönetmenliğini Gökhan Doğan, Yardımcı 
Yönetmenliğini; Burçin Börü yaptı.

Tamamı Avukatlardan oluşan ve 2011’de “Bir 
Şehnaz Oyun”la “sahne” diyerek yola çıkan Adana 
Barosu Tiyatro Topluluğu, 2012’de “Tersine Dünya”, 
2013’de “Anam, Bacım, Avradım”, 2014’de “Deri Ceket”, 
2015’de “Komşu Köyün Delisi”, 2016’da ‘Zenabir’, 2017 
yılında ‘Cadı Kazanı’ ve 2018 yılında ‘Yedi Kocalı 
Hürmüz’ ile izleyenlerin beğenisini toplamıştı.

Oyun sonrasında sahneye çıkarak bir konuşma 
yapan Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, 
meslektaşlarının performanslarından dolayı gururlu 
ve keyifli olduğunu belirterek, “Değerli tiyatro 
severler. Adana Barosu Tiyatro topluluğu 2011 
yılında “Bir Şehnaz Oyun”la başladığı yolculuğuna 
geçtiğimiz yıl “Yedi Kocalı Hürmüz” isimli müzikli 
bir oyunla büyük bir ivme kazandırdı ve bugün ilk 
kez çok önemli bir drama ile gözlerimizi yaşarttılar.

Hukukun, insan yaşamının, hak ve özgürlüklerin 
ana teması olduğu bu oyundan dolayı Tiyatro 
Topluluğumuzu bir kez daha kutluyorum. 

Bu oyun Adana Barosu’nun öncülüğü ile bir kez 
daha Bursa’da yapılacak festivalde biz savunmayı 
temsil eden avukatların ve Adana Barosu’nun yüz akı 
olmaya devam edecektir. 

Bugün bir kez daha gurur içerisindeyim. Tiyatro 
topluluğu zaman zaman değişkenlik gösterdi fakat 9 
senelik azim ve kararlılığı ile hep üzerine katarak bu 
başarının fazlasıyla sahibi oldu.

Topluluğumuzun son iki yılında başarı ile 
çalıştıran Yönetmenimiz Gökhan Doğan’a ve 
yönetmen yardımcımız Burçin Börü’ye teşekkür 
ediyorum. Bu topluluğa öncülük eden ve temsilciliğini 
yapan Av. Fatih Aslan’a, Kültür ve Sanat Komisyonu 
Koordinatörümüz ve yıllardır Tiyatro topluluğunda 
bulunup oyunculukta yapan Av. Duygu Özgüven’e 
bir alkış istiyorum. Tiyatro topluluğumuzun hepsi 
birbirinden kıymetli oyuncuları hepsine sonsuz 
teşekkürlerimi sunuyorum. Adana Barosu olarak 
hukukun insan yaşamının var olduğu alanlarda 
varlığını hissettirmeye devam edecek ve sözlerime 
slogan haline gelen cümlem ile bitirmek istiyorum. 
“YAŞASIN TİYATRO, VAR OLSUN AVUKATLAR”

Baro Başkanı Av. Veli Küçük ve Baro Saymanı 
Av. İlknur Önal oyunun yönetmeni Gökhan Doğan 
ve oyunun yönetmen yardımcısı Burçin Börü’ye 
baromuz adına plaket ve çiçek takdim ettiler. Kültür 
ve Sanat Komisyonu Koordinatörümüz Av. A. Duygu 
Özgüven oyunda Ken karakterini canlandıran Av. 
İsmail Oray Ayhan’a çiçek sundular.

Adana Barosu Tiyatro Topluluğunun sahnelediği 
Karar Kimin adlı oyunda; Av. Açelya Açık, Av. Altuğ 
Polat, Av. Dilek Nur Bal Donma, Av. Duygu Özyaman, 
Av. Fatih Aslan, Av. İsmail Oray Ayhan, Av. Merve 
Oktay, Av. Mustafa Onur Kutlay, Av. Nazlı Eylem 
Özen, Av. Özgür Barış Telli, Av. Seda Ertan, Av. Sibel 
Öner, Av. Tolga Kaan Pataz, Av. Yılmaz Yurtturu rol 
aldılar.

ADANA BAROSU TİYATRO TOPLULUĞU DOKUZUNCU YILINDA 
‘KARAR KİMİN’ OYUNU İLE SAHNE ALDI
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Sanata ve tiyatroya katkı, destek amacıyla 
Baromuzun öncülüğünde başlatılan Barolar 
arası Tiyatro Festivalinin beşincisi bu yıl 

Bursa Barosunun ev sahipliğinde yapıldı.
Adana Barosu Tiyatro Topluluğumuz 20-21 

Haziran’da Adana Seyhan Belediyesi Yaşar Kemal 
Kültür Merkezinde oynanan ‘Karar Kimin’ adlı oyunu, 
bir kez de 25 Haziran’da Bursa’da Nazım Hikmet 
Kültür Merkezi Balaban Salonunda sahneledi.

Oyun, izleyiciler tarafından çok beğenildi ve 
ayakta alkışladı.

Antalya, Bursa, İzmir, Ankara, Eskişehir, İstanbul 
ve Adana Barosu’nun Tiyatro Toplulukları oyunlarını 
başarıyla sergiledi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Kültür ve Sanat 
Komisyonu Koordinatörümüz Av. Duygu Özgüven 
ve Komisyon Başkanımız Av. Mustafa Kemal Girmen 
de oyunu izledi.

Brian Clarke’ın yazdığı trafik kazası sonucu, 
iyileşme umudu olmayan, boyundan aşağısı felç 
heykeltıraş Ken Harrison’ın hikayesini anlatan 
ve avukatların rol aldığı iki perdelik oyunun 
yönetmenliğini Gökhan Doğan, Yardımcı 
Yönetmenliğini; Burçin Börü yaptı.

Tamamı Avukatlardan oluşan ve 2011’de “Bir 
Şehnaz Oyun”la “sahne” diyerek yola çıkan Adana 
Barosu Tiyatro Topluluğu, 2012’de “Tersine Dünya”, 
2013’de “Anam,Bacım, Avradım”, 2014’de “Deri Ceket”, 

2015’de “Komşu Köyün Delisi”, 2016’da ‘Zenabir’, 2017 
yılında ‘Cadı Kazanı’ ve 2018 yılında ‘Yedi Kocalı 
Hürmüz’ ile izleyenlerin beğenisini toplamıştı.

Adana Barosu Tiyatro Topluluğumuzun 
sahnelediği Karar Kimin adlı oyunda meslektaşlarımız; 
Av. Açelya AÇIK, Av. Altuğ POLAT, Av. Dilek Nur Bal 
DONMA, Av. Duygu ÖZYAMAN, Av. Fatih ASLAN, 
Av. İsmail Oray AYHAN, Av. Merve OKTAY, Av. 
Mustafa Onur KUTLAY, Av. Nazlı Eylem ÖZEN, Av. 
Özgür Barış TELLİ, Av. Seda ERTAN, Av. Sibel ÖNER, 
Av. Tolga Kaan PATAZ ve Av. Yılmaz YURTTURU rol 
aldılar.

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, oyun 
sonunda yaptığı konuşmada; Festivale katılan Ankara, 
İstanbul, İzmir, Bursa, Eskişehir, Antalya ve Adana 
Barolarının Tiyatro Topluluklarına emeklerinden 
dolayı teşekkür etti.

Av. Küçük, “Devlet Tiyatrolarının 70 yıllık 
tarihine bakıldığında, Cumhuriyetimizin devrimci 
kadrolarının daha o dönemde, eğer; ülke gelişecekse, 
çağdaşlaşacaksa kültür, sanat etkinlikleri ile olacağını 
gören insanların kurduğu devlet tiyatrolarının, 
operalarının, bale, güzel sanatların, senfoni 
orkestralarının kapatıldığı ve engellendiği bir 
dönemi yaşamaktayız. İşte böylesi bir dönemde 
destek veren Baro başkanlarımızla birlikte ve değerli 
tiyatro topluluklarımızla ve o tiyatro toplulukların 
da zamanlarını, emeklerini, enerjilerini harcayan 
değerli meslektaşlarıma ve onları çalıştıran değerli 
hocalarımıza teşekkür ediyorum” dedi.

TİYATRO TOPLULUĞUMUZ DOKUZUNCU YILINDA 
‘KARAR KİMİN’ OYUNUNU BURSA’DA BAROLAR ARASI 

TİYATRO FESTİVALİNDE SAHNELEDİ
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Adana’nın Aladağ ilçesindeki kız öğrenci 
yurdunda 29 Kasım 2016 tarihinde çıkan 
ve 11’i kız çocuğu toplam 12 kişinin hayatını 

kaybettiği Süleymancılar Cemaati’ne ait yurt yangını 
davasının karar duruşması yapıldı. 

Duruşmada tüm yurt yöneticilerine ceza verildi. 
Tutuklu tek bir sanığın bulunmadığı davanın karar 
duruşması Kozan Ticaret Odasında oluşturulan 
mahkeme salonunda yapıldı.

Ağır Ceza Mahkemesinin 2018/238 Esasına 
kaydedilen davanın duruşmasına Baro Başkanımız 
Av. Veli Küçük, Ankara Barosu Başkanı Av. Erinç 
Sağkan, Yönetim Kurulu Üyemiz Av. Mert Kuşdemir, 
Türkiye Barolar Birliği Disiplin Kurulu Üyesi ve 
Baromuz mensubu Av. Mustafa Çinkılıç, Çocuk 
Hakları Komisyonu Üyemiz Av. Ünsal Bener, İstanbul, 
Ankara, İzmir, Mersin, Diyarbakır, Bursa, Aydın, 
Antalya ve Trabzon barolarından meslektaşlarımız 
katıldılar.

Yurt yöneticilerinin cezaları şöyle:
Yurt Müdürü Sanık Cuma Ali Genç 11 yıl 1 ay 10 

gün, Dernek başkanı Sanık İsmail Uğur 12 yıl 2 ay 20 
gün, Yurt müdür yardımcısı Sanık Mahmut Deniz 10 
yıl, Dernek yöneticisi sanıkların 8 yıl 10 ay 20 gün 
hapis cezası ile cezalandırılmasına karar verildi.

Kamu görevlisi sanıklar hakkında ölüme sebebiyet 
verme suçundan beraat kararı verildi, görevi ihmal 
suçundan cezalandırılmasına karar verildi.

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük bu olayın 
ilk olduğunu, bu hafta Aydın’ın Efeler İlçesinde 
aynı cemaate ait yurtta ikinci bir yangın vakasının 
yaşandığını, ama çok şükür ölü ve yaralı bulunmadığı 
belirtti. 

Adana Baro Başkanı Avukat Veli Küçük de Aydın 
Efeler’de aynı cemaatin yurdunda çıkan yangından 
bahsederek “Kamu görevlilerinin sorumluluğu 
görevi kötüye kullanma ile sınırlı değildir. Kaçak 
yurda aileleri ilçe milli eğitim müdürü yönlendirmiş 
ve yetkililer denetim görevini yapmamış ve adım 
adım gelen faciaya göz yumulma vardır. Bu durumun 
hukuki nitelemesi olası kastla insan öldürme ve 
yaralama olmalıdır. 

Yangın hangi nedenle başlarsa başlasın daha 
başlangıçta çok ciddi yaşamsal tehlike oluşturacak 
koşullar var. Bunlar tüm yetkililer tarafından önceden 
bilinen unsurlar. Sanıklar bunları görecek yeteneğe 
sahip olması gereken kişiler. Kamu vicdanını 
rahatlatacak ve bir daha böyle olayların olmamasını 
sağlayacak şekilde hüküm kurulmasını, tüm sanıkların 
olası kastla birden çok insanı öldürme ve yaralama 
suçundan üst sınırdan cezalandırılmasını talep ettik. 
Ancak bu tür olaylarda geçmişte örneği olmayan orta 
ölçekte bilinçli taksirden ceza verilmesi de önemlidir 
ve bu karar ileriye dönük emsal niteliğinde olacaktır. 
Böylesi büyük bir acıya karşın verilen kararla ailelerin 
ve toplumun vicdanı rahatlamamış, yüreklerdeki 
yangın devam etmektedir.” dedi.  

Adana Barosu Başkanımız Av. Veli Küçük, 
yürekleri yakan Aladağ’a adalet gelmedikçe bu 
yangının yüreklerde asla sönmeyeceğini belirtti.

 
NE OLMUŞTU?
Adana’nın Aladağ ilçesinde 29 Kasım 2017 

tarihinde ‘Aladağ Tahsil Çağındaki Talebelere Yardım 
Derneği’nin Ortaöğretim Kız Öğrenci Yurdu’nda 
çıkan yangında 11’i çocuk 12 kişi yaşamını yitirmiş, 
22 öğrenci ise yaralanmıştı.

BAROMUZUN DA KATILDIĞI ALADAĞ KIZ ÖĞRENCİ YURDU 
YANGIN FACİASI DAVASINDA NİHAİ KARAR VERİLDİ
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Çukurova Üniversitesi Hukuk Fakültesi 
2018-2019 Eğitim Öğretim Yılı Mezuniyet 
Töreni yapıldı. 8. Dönem mezunları için  

   Kongre Merkezi’nde düzenlenen törende 
mutluluk ve gurur bir arada yaşandı.

258 öğrencinin diplomalarının verildiği törene, 
Çukurova Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Mustafa 
Kibar, Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
Çukurova Üniversitesi Hukuk Fakültesi Dekanı Prof. 
Dr. Fatih Bilgili, Staj Komisyonu Başkan Yardımcımız 
Çukurova Üniversitesi Öğretim Üyesi Av. Dr. Ali 
Volkan Özgüven ve öğretim üyeleri ile aileleri de 
katıldı.

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, yaptığı 
açıklamada yeni mezunları kutlayarak başarılarının 
artarak sürmesini diledi. Av. Küçük, “Hukukçunun 
cübbesinde düğme olmaz, kimsenin karşısında 
önünü iliklemez. Bu günün hukukçuları olarak bizler 

hukuk devleti olmak için çok mücadele ediyoruz. 
Ama yarının hukukçuları olan sizlerden umutluyum, 
bizim yapamadıklarımızı inanıyorum ki sizler 
yapacak ve bu ülkenin umudu olacaksınız, yolunuz 
açık olsun” temennilerinde bulundu.

Fakülte birincisi İlayda Gül Çindirli’ye Çukurova 
Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Mustafa Kibar, diploma 
ve plaketini verdi.

Fakülte ikincisi Mekve Akay’a Bölge Adliye 
Mahkemeleri Cumhuriyet Başsavcısı Sabri Beytorun 
plaketini ve diplomasını verdi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, dönem üçüncüsü  
Sultan Nur Keloğlu’na diplomasını ve plaketini takdim 
etti.

Fakülte birincisi  İlayda Gül Çindirli daha sonra 
yaş kütüğüne plaket çaktı.

Program kep atma töreniyle sona erdi.

Ç.Ü. HUKUK FAKÜLTESİ MEZUNİYET TÖRENİ BARO 
BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’ÜN KATILIMIYLA YAPILDI
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İHD Adana Şubesi tarafından Beyazevler 
Mahallesinde bir kafede düzenlenen 33. 
Kuruluş yılı etkinliği Baro Başkanımız Av. Veli 

Küçük’ün katılımıyla yapıldı.
Seyhan Belediye Başkanı Akif Kemal Akay, Adana 

Büyükşehir Belediyesi Hukuk  Müşaviri Av. Ali Akıncı, 
Türkiye Barolar Birliği Delegemiz Av. Ümit Büyükdağ, 
önceki dönem Adana Milletvekillerinden İbrahim 
Özdiş, Baromuz mensubu meslektaşlarımız, HDP, 
Emek Partisi, DİSK, ÖDP, Halkevleri, ESP üyeleri, 
basın mensupları ve insan hakları savunucularının 
katıldığı etkinlikte 33 yılda çok yol kat edildiği ancak 
hak ihlallerinin hala devam ettiğine dikkat çekildi.

 
“İHD ÇOK ÖNEMLİ BİR MİSYON ÜSTLENDİ”
Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, İnsan 

Hakları Derneği’nin ülkenin hak ve özgürlükler 
mücadelesinde, devlet karşısında güçlü birey, evrensel 
hukukun temel kurallarını savunma, yaşama geçirme 
noktasında çok önemli bir misyon üstlendiğini ifade 
etti. 

İHD’nin bu görevi bugün de başarı ile yürüttüğünü 
dile getiren Başkanımız Av. Küçük, “Bizler de insan 
haklarını, hak ve özgürlüklerini savunma, işlevsellik 
kazandırma noktasındaki hukukçu hassasiyetimizle 
baroların sorumluluklarını hep birlikte yerine 
getirmeye çalışıyoruz. Türkiye’nin herhangi bir 
yerinde, nerede bir haksızlık görsek desteğimizi 
vermeye çalışıyoruz. Ülkemizin aydınlık güzel 
günlerine olan inancımızı yineleyerek bu mücadeleye 
omuz veren tüm dostlarımıza teşekkürlerimi, 
saygılarımı sunuyorum” dedi. 

“MÜCADELE AYNI HIZIYLA DEVAM EDİYOR” 
İHD Adana Şube Başkanı Av. İlhan Öngör, İHD’nin 

bugünlere dost kurumların desteği ile geldiğini 
belirterek bugün de aynı dayanışma ile mücadelelerini 
sürdürdüklerini ifade etti. İHD Kurucu İl Başkanı Av. 
Ülkü Tolunay ise, “Biz 1986’da bu ülkede insanlar 
yok olmasın, işkence görmesin diye bir araya geldik. 
Büyük kazanımlar elde ettik ama mücadele aynı hızı 
ile devam etmekte” dedi.

İNSAN HAKLARI DERNEĞİ’NİN 33. KURULUŞ YILI ETKİNLİĞİ 
BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’ÜN KATILIMIYLA YAPILDI
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Basında Sansürün Kaldırılışı’nın 111.
Yıldönümü çerçevesinde Çukurova 
Gazeteciler Cemiyeti (ÇGC) tarafından 

düzenlenen törenlerde, Basına yönelik baskı ve 
engellemelerin her geçen gün arttığına dikkat çekildi.

Cumhuriyetimizin kurucusu Mustafa Kemal 
Atatürk başta olmak üzere tüm Şehitlerimiz ve 
ebediyete intikal etmiş basın mensupları için Atatürk 
Parkı’nda yer alan Atatürk Anıtı’na ilk çelenklerini 
koyarak 1 dakikalık saygı duruşunun ardından, 
katılımcılar daha sonra Sanatçılar Parkı’ndaki Basın 
Anıtı’na geçti.

Burada saygı duruşunda bulunan gazetecilere 
Büyükşehir Belediye Başkanı Zeydan Karalar, Adana 
Milletvekili Ayhan Barut, Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük de  destek verdi.

Daha sonra Sanatçılar Parkı’ndaki Basın Anıtı’na 
dek yürüyen gazeteciler, anıta çelenk bıraktı. ÇGC 
Başkanı Cafer Esendemir, Yönetim Kurulu üyeleri ve 
Büyükşehir Belediye Başkanı Zeydan Karalar, Adana 
Milletvekili Ayhan Barut ve Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük, basın meşalesini yaktı.

Gazetecilerin gününü kutlayan Baro Başkanımız 
Av.Veli Küçük, Lozan Antlaşmasının 96. Yılını da 
kutladı. Basın mensuplarına baskıların arttığı, tehdit 
ve cezaevlerine konulduğu günlerin yaşandığını, 
yerel medyanın da bağımlı hale getirilme çabalarına 
tepki gösterdi. 

Başkanımız Av. Veli Küçük, “Bugün Cumhuriyet 
Gazetesi’nin yazarları ve avukatları halen 
cezaevlerindedir. Çağdaş demokrasilerde düşünce 
ve ifade özgürlüğünün temel taşlarından biri basın 

özgürlüğüdür. Basın özgürlüğünün doğrudan ya 
da oto sansür yoluyla dolaylı olarak kısıtlanması 
düşünce ve ifade özgürlüğüne, dolayısıyla kişi hak 
ve özgürlüklerine, yani demokrasiye aykırılık teşkil 
eder. Oysa hukuk devletinin olmazsa olmazlarından 
biri olan basın özgürlüğü, demokrasinin güvencesidir.

Her şeye rağmen görevini yapmaya çalışan tüm 
basın emekçilerinin Basında Sansürün Kaldırılışı’nın 
111. Yılını kutluyorum.

Basın meşalesinin daha gür bir şekilde yandığı 
aydınlık ve güzel günler diliyorum” diye konuştu.

Basın Anıtı’nda Çukurova Gazeteciler Cemiyeti 
Yönetim Kurulu adına, günün anlam ve önemini 
içeren basın açıklamasını okuyan Başkan Cafer 
Esendemir, “Ne yazık ki eskiden bayram olarak 
kutladığımız bu günleri son yıllarda dayanışma günü 
olarak kutlamak zorunda kalıyoruz. Basın özgürlüğü 
yolunda atılan bir adımın yıldönümünü, ne yazık ki 
bayram havasında değil hüzün içinde kutluyoruz” 
dedi.

BASINDA SANSÜRÜN KALDIRILMASININ 111. YILI 
KUTLAMALARINA BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK KATILDI



14

H A B E R

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük ve yönetim 
kurulumuz Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti 
Barış Harekatının yıl dönümü nedeniyle 

Adaya ziyarete gidip bir dizi temaslarda bulundu
İlk ziyaret KKTC Barolar Birliği’ne yapıldı. 

KKTC Barolar Birliği Asbaşkan Av. Buğra Akter, 
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük ve yönetim kurulu 
üyelerimiz Av. Timur Ortatepe, Av. Miyesser Ersalan 
Önenli, Av. Furkan Kılıç, Av. Sinem Tanrısınatapan, 
Av. Mert Kuşdemir, Av. Duygu Özgüven’i konuk etti.

KKTC Barolar Birliği Asbaşkanı Av. Buğra Akter 
ve Yönetim Kurulu üyesi Av. Çağan Özatay ziyaretten 
duyduğu memnuniyeti dile getirdi. Adada aktif 800 
avukatın olmasının da fazla olduğuna dikkat çektiler.
Türkiye’de yaşanan ekonomik sorunların kendilerini 
de olumsuz etkilediğini ifade etti.

Karşılıklı görüş alışverişinde sohbet ortamındaki 
ziyaret esnasında Baromuzun Adli Yardım hizmetleri 
konusunda bilgilendirmede bulundu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, yaptığı 
konuşmada, KKTC’deki hukuki sistem ile ilgili yeterli 
bilgiye sahip olmadıklarını belirterek, hukuk alanında 
KKTC ile ilişkileri geliştirmek istediklerini ifade etti.

Türkiye’de yargıya güvenin ciddi ölçüde 
zedelendiğini belirten Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük, “Avukatlık mesleğini ifa ederken; yasalardan, 
ülke ekonomisinden, açıklanan yargı paketlerinden ve 
uygulamalardan kaynaklanan sorunlar yaşamaktayız. 
Ayrıca, ekonomik, sosyal, sağlık, hukuk eğitimi 

sorunlarının yanı sıra bürokrasiden, hâkim-savcı 
keyfiyetinden kaynaklanan bir yığın olumsuzlukları 
da görmekteyiz. Üzülerek belirtmek gerekirse; 
mesleki sorunların her geçen gün artarak büyüdüğü 
bir dönemden geçilmektedir. Yıllardır çözülemeyen 
ve üzerine ciddi bir şekilde gidilmeyen bu sorunları 
yaşayan meslek grubu olarak çözüm bekliyoruz” diye 
konuştu.

Av.  Küçük,  siyasi  iktidarın   yargıda   
kadrolaşmasının, avukatlar, tabipler, akademisyenler, 
gazeteciler, milletvekilleri ve toplumun aydın, 
farklı ses ve muhalif kimlikler yargı aracı kılınarak 
soruşturmalara, gözaltı ve tutuklamalara maruz 
kalmasının üzücü olduğunu kaydetti.

Ziyaret anısına Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
KKTC Barolar Birliği Asbaşkanı Av. Buğra Akter’e özel 
tasarım bir tabak takdim etti.

Bu arada Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 5 Ocak 
Kutuluş Kupası Spor Oyunlarına davet etti.

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK VE 
YÖNETİM KURULUMUZ KKTC KURUCU 
CUMHURBAŞKANI RAUF DENKTAŞ’IN 
KABRİNİ ZİYARET ETTİ
Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti Barış Harekatının 

45. yıldönümü nedeniyle Adaya gelen Adana 
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Yönetim Kurulu 
Üyelerimiz Av. Furkan Kılıç, Av. Timur Ortatepe, Av. 
Miyesser Erselan Önenli, Av. Sinem Tanrısınatapan 
ve A. Duygu Özgüven ile birlikte KKTC’nin Kurucu 
Cumhurbaşkanı Rauf Denktaş’ın anıt kabrini ziyaret 
etti.

Baro heyetimiz, KKTC’nin Kurucu 
Cumhurbaşkanı merhum Rauf Raif Denktaş’ın kabri 
başında dua okudu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, anıt mezarında 
saygı duruşunda bulunduktan sonra açıklamasınada 
şu ifadeleri kullandı;

“Adada kalıcı barışın yanındayız. Kıbrıs Davasına 
ömrünü adayan merhum Rauf Denktaş’ı rahmet ve 
saygıyla anıyorum. Kahraman şehitlerimizin anıları 
önünde saygıyla eğiliyor, rahmet diliyoruz. Şanlı 
gazilerimize sağlık diliyoruz.”

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK VE YÖNETİM KURULUMUZ 
KKTC BAROLAR BİRLİĞİNİ ZİYARET ETTİ
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Barış ve Özgürlük Bayramı kutlamaları 
için Kuzey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’nde 
bulunan Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük 

ve yönetim kurulu üyeleri KKTC Cumhurbaşkanı 
Mustafa Akıncı ve eşi Meral Akıncı tarafından, 45. yıl 
kutlamaları kapsamında verilen resepsiyona katıldı.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, KKTC 
Cumhurbaşkanlığında verilen resepsiyonda, 
Cumhurbaşkanı Mustafa Akıncı ile bir araya geldi.

Cumhurbaşkanı Akıncı’ya Adana Barosu adına 
plaket takdim eden Adana Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük, çalışmaları ile ilgili de bilgi verdi. Ada’da barış 
ve huzurun tesisi, adaletin sağlanması için gösterilen 
çabaların önemine dikkat çeken Baro Başkanı Av. 
Veli Küçük, Türkiye ve Adana ile KKTC arasındaki 
bağların daha da güçlendirilmesi için de çalışma 
yaptıklarını aktardı.

Cumhurbaşkanı Mustafa Akıncı da Adana 
Barosu’nu KKTC’de ağırlamaktan memnuniyet 
duyduklarını ifade ederek, takdimleri için teşekkür 
etti.

Kardeşlik bağlarının güçlenmesine verilecek 
katkılara açık olduğunu ifade eden Cumhurbaşkanı 
Akıncı, adaletin savunucuları avukatların Ada’da huzur 

ve barışın sağlanmasında önemli roller üstlendiğinin 
altını çizdi.

Resepsiyona Türkiye Cumhurbaşkanı Yardımcısı 
Fuat Oktay, Baro Başkanı Av. Veli Küçük ve yönetim 
kurulu üyeleri Av. Timur  Ortatepe, Av. Miyesser 
Erselan Önenli, Av. Furkan Kılıç, Av. Sinem 
Tanrısınatapan, Av. Mert Kuşdemir, Av. Duygu 
Özgüven, KKTC Barolar Birliği Asbaşkanı Av. Buğra 
Akter, üst düzey askeri yetkililer, bazı bakanlar, 
milletvekilleri, yabancı parlamenterler ve kutlamalar 
için KKTC’ye gelen heyetler katıldı.

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK VE YÖNETİM KURULUMUZ 
KKTC’NİN 45. BARIŞ VE ÖZGÜRLÜK BAYRAMI 

RESEPSİYONUNA KATILDI
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Baromuz, Türkiye Barolar Birliği, Adana 
Tabip Odası, Ziraat Mühendisleri Odası 
Adana Şubesi ve DAÇE (Doğu Akdeniz 

Çevre Dernekleri) ile birlikte Ankara 6. İdare 
Mahkemesinde görülen Ceyhan TUNAŞ Enerji 
Kömürlü Termik Santraline EPDK’nın verdiği hülle 
lisansı iptal davasını 2018 / 422 E. 2019/1347 K. sayılı 
ve 2.07.2019 tarihli kararıyla kazandı.

“İNSANLIK ALEMİ KURTULMUŞTUR”
TBB delegemiz ve Çevre ve Kentleşme Komisyonu 

üyemiz Av. İsmail Hakkı Atal, yaptığı açıklamada, 
“Aynı termik santral projesi için 2010 yılında Hakan 
Madencilik Şirketine  verilen üretim lisansının iptali 
için    yine aynı davacılarla  Danıştay 13. D-2011 / 4515 
E. sayılı davayı açmış ve Danıştay İdari Dava Daireleri 
Kurulundan 25.03.2013 tarihinde lehimize içtihat 
niteliğinde kararlar almıştı. 

Bunun  üzerine EPDK tarafından Danıştay İdari 
Dava Daireleri Kurulu Kararını boşa düşürmek 
amacıyla hukukun arkasına dolanılarak Hakan 
Madencilik A.Ş.’ye verilen     üretim lisansı  2015  yılında 
EPDK kararıyla sonlandırılmış ve bu tesis için TUNAŞ 
A.Ş’ye iş bu davanın konusu olan HÜLLE LİSANS 
verilmişti.  Bölgesel olarak halk sağlığını tehdit eden, 
küresel ölçekte insanlığın geleceğini tehdit eden 
iklim değişikliğinin sebeplerinden olan, doğa ve 
insanlık düşmanı  termik santrallerden birisinden 
daha ülkemiz ve insanlık alemi kurtulmuştur” dedi.

“HALK SAĞLIĞI TEHDİT ALTINDAYDI”
Halk sağlığının ciddi tehdit altında olduğunu 

ifade eden TBB delegemiz ve Çevre ve Kentleşme 
Komisyonu üyemiz Av. İsmail Hakkı Atal, “Çevre 

ve Şehircilik Bakanlığı Mekansal Planlama Genel 
Müdürlüğü 2015 yılında yayınladığı”  İskenderun 
Körfezi Bütünleşik Kıyı Alanları Planı Açıklama 
Raporunda İskenderun Körfezi ve Doğu Akdeniz’in 
ağır bir kirlilik yükü altında olduğu belirtilmiştir. 
Enerji Görünümü 2018 Raporuna göre  yüzde 35 
Enerji arz fazlasının oluştuğu Türkiye’de hiçbir 
planlama yapılmaksızın adeta peynir ekmek gibi lisans 
verilen   Termik Santrallere Karşı Mücadele  “Çevre 
Hakkı Mücadelesi Boyutunu” aşmış ve “Yaşama Hakkı 
İhlali” boyutuna ulaşmıştır. 

2011 yılında  Doğu   Akdeniz Bölgesinde 
lisans verilen  8 termik santralin lisans iptali için 
Danıştay  13. Dairede   açtığımız davalardan sonra; 
Danıştay İdari Dava Daireleri Kurulunun “bölgede 
planlanan ve çalışan termik santrallerin tamamının 
kümülatif etkisinin hesaplanması gerektiği” 
yönündeki; 21.01.2013, 18.04.2016 ve 29.03.2018 
tarihli kararlarından sonra bölgedeki tüm termik 
santrallerin kümülatif etkisi  nedeniyle  iptal edilmesi  
gerekmektedir. 

Diğer yandan  Doğu Akdeniz Bölgesinde  içinde 
Çukurova’nın da bulunduğu 6 büyük ova 12.12.2016 
tarih ve 2016/9620 sayılı cumhurbaşkanı ve  bakanlar 
kurulu kararıyla tarımsal SİT ve büyük ova koruma 
alanı ilan edildiğinden enerji piyasası düzenleme 
kurulunun yapması gereken hülle lisans vermek 
değil, kamu yararı, insan sağlığı ve bakanlar kurulu 
kararıyla tarımsal SİT ilan edilen büyük ovaların 
korunması için termik santrallerin lisanslarının iptal 
edilmesidir. Küresel iklim değişikliğinin en önemli 
sebebi ve kanser yapıcı termik santrallere karşı 
mücadele  yaşama hakkı mücadelesi haline geldi”

BAROMUZ VE ÇEVRE DERNEKLERİ CEYHAN TUNAŞ ENERJİ 
KÖMÜRLÜ TERMİK SANTRALİNE EPDK’NIN VERDİĞİ 

HÜLLE LİSANSI İPTAL DAVASINI KAZANDI
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Geçirdiği ani bir rahatsızlık sonucu hayata 
veda eden Gaziantep Barosu ve Türkiye 
Barolar Birliği Disiplin Kurulunun önceki 

dönem başkanlarından Av. Haşim Mısır (71) için 
Gaziantep Adliyesi önünde tören düzenlendi.

Merhum meslektaşımız Av. Haşim Mısır’a son 
görevimizi yapmak üzere; Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük, Başkan Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş,  
Türkiye Barolar Birliği Delegemiz Av. A. Faruk 
Ulaş, Baro Disiplin Kurulu Üyemiz Av. Erkan Çetin, 
Gaziantep Adliyesi önünde yapılan cenaze töreninde 
hazır bulundu.

Törene, Türkiye Barolar Birliği Yönetim Kurulu 
Üyesi Av. Ali Elibol,  Gaziantep Barosu Başkanı Av. 
Bektaş Şarklı, Mersin Barosu Başkanı Av. Bilgin 
Yeşilboğaz ile çok sayıda avukat katıldı.

“DÜNYA İYİSİ BİR İNSANDI”
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, merhum 

meslektaşımız Av. Haşim Mısır’ın çok değerli bir 
hukukçu olduğunu, 2 dönem Gaziantep Barosu 
Başkanlığı ve TBB Disiplin Kurulu Başkanlığı 
yaptığını idari görevlerin yanı sıra çok üretken bir 
insan olduğunu, çok sayıda kitap yazdığını anımsattı.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, şöyle devam etti;
“Çok değerli, dünya iyisi bir insan bir anda gitti. 

Hayat bu. Acımızı kelimelerle anlatmak gerçekten 
zor. Hepimize sabırlar diliyorum. Yeri doldurulamaz 
bir başkanımızı, bir meslektaşımızı ve bir ağabeyimizi 
sonsuzluğa yolcu ediyoruz. Nur içinde yatsın”

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, beraberinde yer 
alan heyet merhum meslektaşımızın yakınlarına da 
başsağlığı dileğinde bulundu.

Gaziantep Adliyesi’nde düzenlenen töreni 
müteakip merhum meslektaşımızın naaşı Gaziantep 
Nakıboğlu Cami’indeki ikindi namazından sonra Asri 
Mezarlıkta toprağa verildi.

BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK VE YÖNETİMİMİZ 
GAZİANTEP BAROSU ÖNCEKİ DÖNEM BAŞKANLARINDAN 

AV. HAŞİM MISIR’IN CENAZE TÖRENİNE KATILDI

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
Türkiye Spor Yazarları Derneği Adana 
Şubesi tarafından düzenlenen ‘Futbolda 

Değişen Oyun Kuralları ve Yeni Sezona Merhaba’ 
kokteylinin ardından yapılan ödül törenine katıldı.

Süper Lig hakemlerimizden Caner Ak’a plaket 
takdim etti.

Etkinlikte; Futbol Federasyonu Sağlık Kurulu 
Yönetim Kurulu Üyesi Prof. Dr. Orhan Şen, Süper Lig 
hakemlerimizden Zorbay Küçük, semineri başarıyla 
gerçekleştiren İl Hakem Kurulu Başkanı Kürşat Uçar 
ile Seyhan Belediyesi Spor Dairesi Müdürü Nesrin 
Olgun Arslan’a başarı plaketleri sunuldu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, törende yaptığı 
konuşmada duygu ve düşüncelerini ifade ederek, 
“Şehrimiz adına profesyonel ligde yer alan Adanaspor 
ve Adana Demirspor’a üstün başarılar diliyorum. 
Beklentim en kısa zamanda beraber Süper Lig’de 
önceki parlak günlerimize kavuşmamızdır.

Kentimizin takımaları olmasa da bizleri Süper 
Lig’de temsil eden hakemlerimizle de gurur 
duyuyoruz. 2019-2020 sezonunun ülkemize, tüm 
kulüplere hayırlı ve uğurlu olmasını diliyorum. Sporda 
şiddetin yaşanmadığı, hiçbir sporcunun burnu bile 
kanamadığı iyi ve güzel bir sezon istiyorum. Bütün 
sporcularımıza başarılar diliyorum. Umarım her şey 
güzel olur.” diye konuştu.

Etkinliğe CHP Adana Milletvekili Müzeyyen 
Şevkin ile birlikte spor camiasının önde gelen 
temsilcileri de katıldı.

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK TÜRKİYE SPOR YAZARLARI 
DERNEĞİ ADANA ŞUBESİNİN ÖDÜL TÖRENİNE KATILDI
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Adana Barosu 2019-2020 dönemi Adli 
Yılının Açılışı Atatürk Anıtı’nda yapılan 
çelenk töreniyle gerçekleştirdi.

Törende Adana Cumhuriyet Başsavcısı Ömer 
Faruk Yurdagül ve Adalet Komisyonu Başkanı Mehmet 
Ali Çolak, Adana Adliyesinin çelengini, Adana Bölge 
Adliye Mahkemeleri Cumhuriyet Başsavcısı Sabri 
Baytorun ve Adana Bölge Adliye Mahkemesi Başkanı 
Hakan Kuzu Bölge Adliye Mahkemesi çelengini, 
Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük ve Yönetim Kurulu 
Üyesi Av. Miyesser Ersalan Önenli ile baro çelengini 
Atatürk Anıtına sundu.

Daha sonra Cumhuriyetimizin kurucusu Gazi 
Mustafa Kemal Atatürk ve tüm şehitlerimiz için bir 
dakikalık saygı duruşunda bulunuldu ve İstiklal Marşı 
okundu.

Adli Yıl Açılış çelenk sunma törenine Cumhuriyet 
Halk Partisi (CHP) Adana İl Başkanı Mehmet Çelebi, 
Milliyetçi Hareket Partisi (MHP) Adana İl Başkanı 
Bünyamin Avcı, Demokratik Sol Parti (DSP) Adana İl 
Selami Gördebil, Çukurova Belediye Başkanı Soner 
Çetin, Adana Emniyet Müdürü Zafer Aktaş, Adana 
Esnaf ve Sanatkarlar Odası Başkanı Nihat Sözütek, 
1. İdare Mahkemesi Başkanı Mehmet Torun, Adana 
Bölge Adliye Mahkemesi, Adana Adliyesi ve Baro 
mensubu çok sayıda hakim, savcı ve meslektaşlarımız 
ile adliye personeli katıldılar.

2019-2020 DÖNEMİ YENİ ADLİ YILI AÇILIŞ TÖRENİ 
ATATÜRK PARKINDA YAPILDI



19

H A B E R

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 2019- 
2020 dönemi Adli Yılı açılışı nedeniyle 
düzenlenen basın açıklamasında gündeme 

dair önemli açıklamalarda bulundu.
Mahmut Esat Bozkurt salonumuzda gerçekleşen 

Adli Yıl Açılışı basın açıklamasına Seyhan Belediye 
Başkan Yardımcısı Av. Rukiye Çinkılıç, Adana 
Büyükşehir Belediyesi Hukuk Müşaviri Av. Ali Akıncı 
baromuz mensubu avukatlar katıldı.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 31 Mart’ta yapılan 
yerel ve mahalli seçimlerinin ardından belediyelerde 
başkan, başkan yardımcısı, hukuk müşavirliği ve genel 
sekreter yardımcılığına getirilen meslektaşlarını 
kutladı.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, “Yeni adli yılın 
açılışı için yine burada, yine bir aradayız. Geçtiğimiz 
bir yıl içerisinde adaletin tecelli etmesi için büyük 
bir özveri ile görev yapan meslektaşlarıma ve yargı 
camiamızın tüm mensuplarına saygılarımı sunuyor, 
yeni adli yılın hayırlı ve uğurlu olmasını diliyorum.” 
diyerek sözlerine başladı.

Samsun’da düzenlenen Türkiye Barolar Birliği 
Spor Oyunları müsabakalarında Kadın Voleybol 
Takımımızın Şampiyon olmasından duyduğu 
memnuniyeti ifade etti.

“ADALET KAVRAMINA VE YARGIYA GÜVEN 
AZALDI”
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, “Yurttaşın 

“Adalet” kavramına ve yargıya güveni son zamanda 
iyice azalmıştır. Bu nedenle HSK’nin yapısı değişmeli, 
liyakat esaslı yargı inşa edilmeli, kuvvetler ayrılığı 
tam olarak sağlanmalıdır.” dedi.

Kuvvetler Ayrılığı ilkesinin yok edildiği, yargının 
yürütmenin eksenine alındığı ülkemizde Yargıtay 
Başkanlığı’nın Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde 
düzenlediği  yeni adli yıl açılışında törenine 
katılmayan 55 baro arasında yer aldıklarını ifade etti.

Kuvvetler ayrılığının yaşama geçmesinin 
hepimizin hassasiyeti olduğunu, yargının, siyasetin 
ve Cumhurbaşkanının ‘boyunduruğundan’ bir an 
evvel kurtulmasını istediklerini belirtti.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, siyasi iktidarın 
kadrolaşma mantığıyla hareket etmesinden, 
liyâkattan uzak yapılan atamaları doğru bulmadığını 
ifade ederek, “Danıştay Başkanının kızı hakim oluyor, 

kura çekiyor akabinde atandığı İl’e dahi gitmeden aynı 
gün Yargıtay’a hakim oluyor. Bu neyin diyetidir. Bana 
göre bu kazanımın ve böyle makamların kutsallığı da, 
önemi ve değeri de yoktur.” diye konuştu.

Bu adli yılda yargının birçok sorununun çözüm 
beklediğini, arka arkaya açılan hukuk fakültelerinin 
hukuk eğitiminin, hukuk alanındaki mesleklerin, 
avukatlığın kalitesini ve saygınlığının düşmesine 
neden olduğunu belirterek eleştirdi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Yargı Reformu 
taslağında Türkiye’deki hukuk fakülteleri ve 
kontenjanların azaltılmasına yönelik maddelerin 
yer aldığına dikkat çekerek, “Ancak yargı reformu 
açıklandıktan 3 gün sonra Cumhurbaşkanlığı 
kararnamesiyle 2 tane daha hukuk fakültesi açılıyor. 
Kısa süre sonra Çankırı’da bir tane daha açılıyor. 
Bu tespitler, değerlendirmeler yapılmışken, alınan 
kararlar, uygulanan stratejiler söylemlerin samimi 
olmadığını görüyoruz.” dedi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, çalışmaların 
samimi bir şekilde yapılması gerektiğini belirtti. 

Geçtiğimiz yıl baromuza kayıtlı stajyer avukat 
sayısı 450 iken bu yıl ise daha şimdiden 560’a 
ulaşmasından duyduğu endişeyi dile getirdi. 
Baromuza bir avukatın yanında çalışabilmek 
için 200’den fazla  avukatın başvurusu olduğunu 
belirterek, “Genç meslektaşlarımıza avukat yanında 
iş bulmakta zorlanıyoruz” diye konuştu.

Bölünmüş adliyeler arasında koştururken henüz 
tamamlanamayan Adana Adliyesi’nin ise durumunu 
yılan hikayesine benzetti.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Seyhan Nehri’nin 
Yüreğir kıyısına yapılması planlanan Baromuzun 
hizmet binası için 5 ayrı proje üzerinde çalışma 
yapıldığını ve kısa süre içerisinde somutlaşacağını 
ifade etti.

Son dönemlerin en önemli demokrasi sorunun 
Diyarbakır, Mardin ve Van Belediye Başkanlarının 
açığa alınarak yerlerine kayyum atanması olduğunu 
vurguladı.

Yapılan uygulamanın hukuka aykırı olduğunu ve 
demokrasinin özü olan seçimlerin, halk iradesinin 
yok sayılarak, idare eliyle gasp edilmesi olarak 
gördüklerini ifade etti.

Adana Barosu olarak, Yeni Adli Yıl döneminde 
de, şeffaf ve denetlenebilir hukuk devleti, katılımcı 
demokrasi, evrensel normlara bağlı hak ve özgürlükler 
mücadelesini sonuna kadar sürdüreceklerini ve 
diri tutacaklarını belirten Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük, “Tutuklanan avukatlar için, gazeteciler için, 
insan hakları savunucuları için, her zaman tavrımızı 
ve dik duruşumuzu ortaya koymaya devam edeceğiz. 

Bu duygu ve düşüncelerle yargı bağımsızlığı ve 
adalet kavramı kapsamında yeni Adli Yılın hayırlı 
ve uğurlu olmasını diliyorum. Sözlerimi hukuk ve 
adaletimiz bol olsun diyerek tamamlıyorum”

BAROMUZDA 2019-2020 ADLİ YIL AÇILIŞI 
BASIN AÇIKLAMASI YAPILDI
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Adana Barosu’nda meslekte 30 ve 35 yılını 
dolduran avukatlara törenle plaketleri 
verildi.

Tören, Mahmut Esat Bozkurt salonunda yapıldı. 
Bu yıl, mesleklerinde 30. ve 35. yılını tamamlayan 
toplam 47 avukatlara plaketleri verildi.

Baro Başkanımız Avukat Veli Küçük, plaket alan 

meslektaşlarını kutladı ve nice yıllar temennisinde 
bulundu.

Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, “Bu kutsal 
mesleğin onurlu  isimleri, bugüne kadar hizmetleriniz 
ve emekleriniz için teşekkür ediyorum. Nice 30. ve 
35.  yıllarda beraber olmayı diliyorum”

MESLEKTE 30 YILI DOLDURAN AVUKATLAR:

Av. Mehmet Cem Özçelik   Av. Tevhide Yılmaz  Av. Aslıhan Hakan Sungur

Av. Serpil Tuncay Aygün   Av. Mahmut Beylem  Av. Cem Kösemen

Av. Nazife İşken    Av. Serpil Üner Altun  Av. Ertan Yaşar

Av. Musa Aydoğan    Av. Sabahattin Gümüş  Av. Serdar Kurt

Av. Sefa Aydoğan    Av. Yakup Serikler  Av. Aysel Tekin

Av. Turan Tansel Güvenç   Av. Fikret Adamhasan  Av. Yurdagül Gündoğan

Av. İlyas Arslantaş    Av. Gürsel Özer  Av. Rukiye Çinkılıç

Av. Nuran Zöhre    Av. Melike Bayhan  Av. Ahmet Halık Kan

Av. Erdem Tuğral    Av. Haldun Hulki Gürcan Av. Hanifi Nuri Bayer

Av. Nuşin Gülşen    Av. Hasan Çetin  Av. Hüseyin Ergene

Av. Yunus Güzel    Av. Fatma Can Dağlı  Av. Mustafa Çinkılıç

Av. Celal Tekin    Av. Korhan Can

MESLEKLERİNDE 30. VE 35. YILINI TAMAMLAYAN 
AVUKATLARA PLAKET VERİLDİ

MESLEKTE 35 YILI DOLDURAN AVUKATLAR;

Av. Ali Kemal Coşkun  Av. Mutlu Tuncel   Av. Gül Cilli 

Av. Ahmet Çifter   Av. Ali Vehbi Mülayim   Av. Ziya Yalaz

Av. Ahmet Feyyaz Özel  Av. İsmail Hakkı Savaşer  Av. Mehmet Turan Özer 

Av. İbrahim Cevher Cevheri Av. Ferda Cevheri   Av. Dilek Bugay
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Adli Yıl açılış resepsiyonu Adana Barosu, 
Adana Cumhuriyet Başsavcılığı, Adana 
Adalet Komisyonu Başkanlığı, Adana 

Bölge Adliye Mahkemesi Başkanlığı ve Adana Bölge 
Adliye Mahkemesi Cumhuriyet Başsavcılığının ortak 
ev sahipliğinde Adana Barosu Sosyal Tesislerinde 
yapıldı.

Resepsiyona, Adana Büyükşehir Belediye Başkanı 
Zeydan Karalar, Cumhuriyet Başsavcısı Ömer Faruk 
Yurdagül, Adalet Komisyonu Başkanı Mehmet Ali 
Çolak, Bölge Adliye Mahkemesi Başkanı Hakan 
Kuzu ve Bölge Adliye Mahkemeleri Cumhuriyet 
Başsavcısı Sabri Beytorun, Cumhuriyet Halk Partisi 
Adana Milletvekilleri Burhanettin Bulut ve Orhan 
Sümer, Çağ Üniversitesi Rektörü Prof. Dr. Ünal Ay, 
Cumhuriyet Halk Partisi (CHP) Adana İl Başkanı 
Mehmet Çelebi, Milliyetçi Hareket Partisi (MHP) 
Adana İl Başkanı Bünyamin Avcı,  Demokratik 
Sol Parti (DSP) Adana İl Selami Gördebil, 1. İdare 
Mahkemesi Başkanı Mehmet Torun, çok sayıda yargı 
mensubu ve avukatlar ile adliye personeli katıldılar.

Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, 2019 -2020 
Adli Yılının meslektaşlarına, yargı camiasına başarı ve 
mutluluk getirmesini dileyerek “Tüm konuklarımızın 
bizlerle birlikte bu mutlu geceye katılımından dolayı 
onur duymaktayız. Adli Yılı açılış programlarını 
yargı camiasının tüm unsurları ile birlikte 
gerçekleştirmenin keyfini ve mutluluğunu paylaşmak 
istiyorum. Bir ülkede adalet mekanizmasının yasal 
işlerliği kişinin kendisini tarafsız ve bağımsız yargı 
huzurunda bütün boyutları ile birlikte adil ve özgürce 
ifade etmesinde anlaşılır. Yargının tüm unsurları ile 
birlikte bu zeminini yakalaması toplumunun en 
büyük beklentisidir. Devletin ve devlet kurumlarının 
bireysel ve toplumsal sorunlara evrensel insan 
hakları çerçevesinde bakması ve insan haklarına saygı 
temelinde bireylerin ve toplumların sorunlarına 
yaklaşması gerekmektedir. Hepinize bir kez daha 
katılımınızdan dolayı sevgilerimi, saygılarımı 
sunuyorum.” dedi.

Açılış kokteyli daha sonra Grup Mega tarafından 
seslendirilen şarkılar eşliğinde devam etti.

2019-2020 DÖNEMİ YENİ ADLİ YIL AÇILIŞ RESEPSİYONU 
BARO TESİSLERİNDE YAPILDI
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Olağanüstü Hal (OHAL) Kanun Hükmünde 
Kararnamesi ile kamudan uzaklaştırılan 
H.T.’nin ihracını protesto etmek amacıyla 

Antalya Milli Eğitim Müdürlüğü önünde 19 Ocak 2017 
tarihinde basın açıklaması yapmak isteyen Eğitim Sen 
üyesi öğretmen Selma Elma’ya Kabahatler Kanunu 
uyarınca idari para cezası kesildi.

Antalya Valiliği’nin 4 Kasım 2016 tarihinde 
aldığı, OHAL dönemindeki “eylem yasağı” gerekçe 
gösterilerek kesilen cezanın ardından öğretmen Elma 
Anayasa Mahkemesi’ne (AYM) bireysel başvuruda 
bulundu.

Anayasa Mahkemesi (AYM), öğretmen Selma 
Elma’ya kesilen para cezasının hak ihlali olduğuna 
karar verdi. 

Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, konuya ilişkin 
yaptığı yazılı açıklamasında kaynağını Anayasadan ve 
evrensel hukuktan alan temel hak ve özgürlüklerin 
yurttaşların elinden alınamayacağını ifade etti.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, görüş ve düşüncelerini 
şu şekilde paylaştı.

“Toplantı ve gösteri yürüyüşü düzenleme hakkı 
çoğulcu demokrasilerin gelişmesinde elzemdir. 
Çoğulculuğun, hoşgörü ve başkalarının düşünce ve 
inançlarına saygı duymak demokratik toplumların 
vazgeçilmezidir.

Anayasa’nın 34’üncü Maddesi’nde düzenlenen 
“Toplantı ve Gösteri Yürüyüşü Düzenleme Hakkı” şu 
şekilde:

“Herkes, önceden izin almadan, silahsız ve 
saldırısız toplantı ve gösteri yürüyüşü düzenleme 
hakkına sahiptir. Toplantı ve gösteri yürüyüşü hakkı 
ancak, millî güvenlik, kamu düzeni, suç işlenmesinin 
önlenmesi, genel sağlığın ve genel ahlâkın veya 
başkalarının hak ve özgürlüklerinin korunması 
amacıyla ve kanunla sınırlanabilir. Toplantı ve gösteri 
yürüyüşü düzenleme hakkının kullanılmasında 
uygulanacak şekil, şart ve usuller kanunda gösterilir.” 

AYM’nin verdiği hak ihlali kararı, emsal niteliğinde 
doğru ve yerindedir. 

Demokrasinin yaşama geçmesi, düşünce ve ifade 
özgürlüğünün sağlanması ülkemizin aydınlık ve 
çağdaş geleceği için zorunludur. Muhalif ve azınlıkta 
kalan fikirlerin, çoğunluğun fikirleri nazarında 
kışkırtıcı veya rahatsız edici olması durumunda dahi 
korunarak güvence altına alınması çoğulculuğun, açık 
fikirliliğin, hoşgörünün ve demokratik bir toplumun 
gerekliliğidir.”

OHAL’in defalarca uzatıldığı dönemlerde 
anayasal ve tüm evrensel hukuk kuralları ile hakların 
çiğnendiğini hatırlatan Baro Başkanı Av. Veli Küçük, 
bu dönemin tarihe TBMM’nin ve yargı denetiminin 
devre dışı bırakıldığı, basın yayın organlarının 
kapatıldığı, milletvekillerinin, belediye başkanlarının 
ve muhalif gazetecilerin tutuklandığı, kamu 
çalışanlarının, akademisyenlerin görevlerinden 
alındığı,  işten atıldığı, bir baskı dönemi olarak 
geçtiğini sözlerine ekledi.

ANAYASA MAHKEMESİ, KHK İHRAÇLARINI PROTESTO 
EDEN ÖĞRETMENE VERİLEN PARA CEZASININ HAK 

İHLALİ OLDUĞUNA HÜKMETTİ
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Anayasa Mahkemesi, “terör örgütü 
propagandası yapmak” suçlamasıyla 3 yıl 
6 ay hapis cezası verilen eski milletvekili 

Sırrı Süreyya Önder’in ifade özgürlüğünün ihlal 
edildiğine karar verdi.

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, konuya 
ilişkin yaptığı yazılı açıklamasında kararın doğru, 
yerinde ve emsal niteliğinde olduğunu söyleyerek 
kaynağını Anayasadan ve evrensel hukuktan alan 
ifade ve düşünce özgürlüğünün kimsenin elinden 
alınamayacağını ifade etti.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, görüş ve 
düşüncelerini şu şekilde paylaştı.

“Hastalığına rağmen 10 aydır cezaevinde bulunan 
Sırrı Süreyya Önder’e geçmiş olsun diyorum. Düşünce 
özgürlüğü konusunda AİHM/AYM içtihatları açık, 
dikkate alınsaydı zaten yargılanmazdı ve ceza da 
almazdı.

Ülkemizde artık bu temel hak ihlalleri son 
bulmalıdır. AYM/AİHM içtihatları ceza mahkemeleri 
tarafından hukuken dikkate alınmak zorundadır.

AYM’nin,“şiddetin ve terör eylemlerinin 
övülmediği, kişilerin ve toplulukların terör 
yöntemlerini benimsemeye, şiddet kullanmaya tahrik 
ve teşvik edilmediği sürece” hak ihlali oluşturacağı 
yönündeki tespiti ve kararı çok doğru ve yerindedir.

Düşünce ve ifade özgürlüğünün sınırlanması, 
demokratik toplumda kamuya zarar unsuru 
getirebilecek suça teşvik unsurlarında ancak gündeme 
gelebilecektir. Yani terör suçlarının işlenmiş olması 
için açıklamaların içerisinde terör örgütünün cebir, 
şiddet veya tehdit içeren yöntemlerine başvurmayı 
teşvik etmesi gerekmektedir. Böyle bir içerik 
taşımayan Sırrı Süreyya Önder kararında verilen hak 
ihlali hükmü yerindedir.

Büyük bir hukuksuzluk örneği daha yargısal süreç 

ile sona ermiştir. AYM’nin eski milletvekili için verdiği 
hak ihlali kararı çok kıymetlidir. Avrupa İnsan Hakları 
Mahkemesine üyeleri arasından ikinci düzeyde en 
fazla müracaatın olduğu ülkemizden AYM’nin verdiği 
bu tür kararlar hem toplumsal adaleti daha kısa 
sürede sağlayacağı gibi hem de ülkemizi uluslararası 
arenada zor durumda bırakan uygulamaların önüne 
geçebilecektir.

AYM’nin bu önemli kararı karşısında Sırrı 
Süreyya Önder’in dosyasının İstanbul 26. Ağır Ceza 
Mahkemesince ivedi olarak ele alıp tahliye kararı 
vermesi, mağduriyeti gidermesi hukuksal zorunluluk 
ve gerekliliğin yerine getirilmesi olacaktır.”

ANAYASA MAHKEMESİ ESKİ MİLLETVEKİLİ 
SIRRI SÜREYYA ÖNDER’E VERİLEN HAPİS CEZASINDA 

HAK İHLALİ OLDUĞUNA HÜKMETTİ

10 
Ekim 2015’te Ankara Garı önünde 
düzenlenen “Emek, Barış ve 
Demokrasi Mitingi’nde patlayan 
iki bomba sonucu yaşamını yitiren 

105 vatandaş için DİSK, KESK, TMMOB, TTB ve 
Baromuzun katılımlarıyla Uğur Mumcu Meydanında 
basın açıklaması yaptı.

Baro Başkan Yardımcımız Av. Sabahattin 
Gümüş’ün katıldığı anma programında basın 
açıklamasını emek ve demokrasi bileşenleri ile 
kurumlar adına Adana Tabip Odası Başkanı Prof. Dr. 
Ahmet Hilal okudu.

Açıklamanın ardından katılımcılar hayatını 
kaybedenlerin fotoğraflarının üzerine karanfil bıraktı.

BAŞKAN YARDIMCIMIZ AV. SABAHATTİN GÜMÜŞ 
ANKARA TREN GARI PATLAMASININ 4. YILINDA 

DÜZENLENEN ANMA ETKİNLİĞİNE KATILDI
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Bağımsız savunma, hukukun üstünlüğü ve 
adil yargılanma hakkında ülke genelinde 
baroların başlattığı Adalet Nöbeti;

Artvin Barosu Başkanı ev sahipliğinde yapıldı.
Türkiye’nin dört bir yanından gelen baro 

başkanları ve avukatlar Adalet Nöbeti için Artvin 
Merkezde buluştu.

Basın açıklamasının da yapıldığı etkinliğe; 
Adana Barosu Başkanımız Av. Veli Küçük’ün yanı 
sıra Ankara Barosu Başkanı Av. Erinç Sağkan, İzmir 
Barosu Başkanı Av. Özkan Yücel, Mersin Barosu 
Başkanı Av. Bilgin Yeşilboğaz, Antalya Barosu Başkanı 
Av. Polat Balkan, Bursa Barosu Başkanı Av. Gürkan 
Altun, Diyarbakır Barosu Başkanı Av. Cihan Aydın, 
Kocaeli Barosu Başkanı Av. Bahar Gültekin Candemir, 
Gaziantep Barosu Başkanı Av. Bektaş Şarklı, Düzce 
Barosu Başkanı Av. Azade Ay, Hatay Barosu Başkanı 
Av. Ekrem Dönmez, Tekirdağ Barosu Başkanı Av. 
Sedat Tenekeci, Van Barosu Başkanı Av.Zülküf 
Uçar, Aydın Barosu Av. Gökhan Bozkurt ve Yalova 
Barosu Başkanı Av. Fedayi Doğruyol ile çok sayıda 
meslektaşımız ve sivil toplum kuruluşunun başkanı, 
temsilcileri katılarak destek verdi.

Adalet Nöbeti’ne katılan baro başkanları tek tek 
düşüncelerini ve taleplerini dile getirerek, adalet ile 

ilgili endişelerini ve beklentilerini paylaştı.
Adalet Nöbetine katılan Baro Başkanımız Av. 

Veli Küçük yaptığı konuşmada görüş, düşünce ve 
çözüm önerilerini şöyle dile getirdi; “Ülkemizde 
hukuk devleti, demokrasi ve yargı bağımsızlığı 
yaşama geçinceye dek herkes için, her yerde ve her 
zaman adalet diyeceğiz ve bu isteğimizi haykıracağız. 
Anayasa Mahkemesi kararına rağmen akademisyen 
Doç.Dr.Esengül Ayyıldız hakkında açılan ve Adana 
13. Ağır Ceza Mahkemesinde görülen davada savcının 
cezalandırma mütalaası ve mahkemenin 2’ye karşı 1 
oy çokluğu ile beraat kararı vermesi yargıya ve adalete 
güveni zedelemiştir.

Aynı şekilde Anadolu Üniversitesi Hukuk 
Fakültesi öğretim üyeleri Dr.Melike Belkıs Aydın 
ve Dr.Barış Işık’a reva görülen haksız işlemler, bu 
hocaların girdiği Hukuk Felsefesi dersine İlahiyat 
Fakültesinden görevlendirme yapılması, büyük 
hukuk ayıbı olmakla birlikte laik, demokratik, 
çağdaş Türkiye yakışmamaktadır. Ülkemizdeki tüm 
hukuksuzluk ve adaletsizliklerin liyakat esasına dayalı 
siyasi iktidar etkisinden uzak bağımsız yargı ile biran 
evvel çözülmesi, aydınlık güzel gelecek hepimizin 
isteğidir.”

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK ARTVİN’DE 
YAPILAN ADALET NÖBETİNE KATILDI
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Aşağıda isimleri yazılı baro yönetim 
kurullarının 1136 sayılı kanunun 115. 
maddesi çerçevesinde, aynı kanunun 110. 

maddesinin 1. ve 17. bentlerindeki görevlerine aykırı 
davranışı nedeniyle, Türkiye Barolar Birliği’nin 
olağanüstü genel kurula gitmesi yönünde aldıkları 
karar, kamuoyunun bilgisi dâhilindedir.

Neden bu kararı alma yoluna gidildiğinin izahı 
ise, savunma makamı sıfatımızla, bu ülke üzerinde 
yaşayan herkese borcumuzdur. Zira alınan bu karar, 
sadece biz avukatları ve avukatların bağlı oldukları 
meslek örgütlerini ilgilendiren bir karar değildir. Bu 
karar; ismi, ideolojisi, ilkeleri ya da ideali ne olursa 
olsun, yargı bağımsızlığına zarar verecek her türlü 
söylem, eylem ya da eylemsizliğe karşı, savunmanın 
bağımsızlığını korumak için gösterilen bir karşı 
duruştur.

Bu karar; normalleşme eğilimini tamamlayarak 
yeni düzen haline gelmiş avukata şiddet haberlerinden, 
savunmanın itibarsızlaştırılmasına kadar başlık başlık 
karşı çıktığımız her menfur olay ve olguda, Türkiye 
Barolar Birliği’nin kemikleşme eğilimi gösteren 
sessizliğine sabrımızın kalmadığının ilanıdır.

Aldığımız bu karar, yeni adli yılımızın açılışında 
Yürütme makamına ait bir mekanda, yargı 
bağımsızlığının insanlığın uğruna yüzyıllardır 
hukuk şehitleri verdiği felsefesini, sadece o mekanda 
bulunarak ve alkış tutarak yok eden Sayın Metin 
Feyzioğlu’nun, bizzat sarstığı güveni yeniden 
sağlaması için bir fırsattır.

Sayın Birlik Başkanı, bundan birkaç sene önce 
avukatlara ve barolara gözdağı olarak verilen ve 
bugün de tehdit niteliğini muhafaza eden “Baroların 
seçim sisteminin değiştirilmesi” tartışmalarına 
ve baroların bizzat Sayın Feyzioğlu önderliğinde 
baştan revize edileceği söylemine karşı bilinçli bir 
suskunluk içerisindedir. Oysa bu siyasi gözdağı; 
tahakküm niteliğinden hiçbir şey kaybetmediği 
gibi, maalesef Birlik Başkanımız üzerinde başarıya 

ulaşmış ve kendi madununu 
yaratmıştır. Bu sebeple 
alınan karar; savunma 
makamını temsilden 
uzaklaştığına inandığımız ve 
22 Eylül’ de yapılan başkanlar 
toplantısında hiçbir 
özeleştiri yapmadığı gibi, bu 
yeni “makbul birlik başkanı” 
duruşunda ısrarcı olacağını 
bir kez daha gördüğümüz 
Sayın Metin Feyzioğlu’nu, bu 
düşüncemizin haksızlığını 
ispat etmeye bir davettir.

Bu davet, Türkiye 
Barolar Birliği’nin kurumsal 
kimliğini ve baroların 

birliğini sarsmaya değil, tam aksine baroların; hukuk 
devleti, bağımsız yargı, avukatlık mesleğinin itibarı ve 
bağımsızlığı ile, daha güçlü savunma mücadelesinin 
önünde duran; söylemleri ile baroları ayrıştıran, 
baroları hedef gösteren anlayışa karşı, bu anlayış, 
tavır, eylem ve söylemin genel kurulun tartışmasına 
açılmasına yönelen bir davettir.

Bu davet; maddi sıkıntıları nedeniyle canına kıyan, 
korumalarca ya da polis memurlarınca hunharca darp 
edilen, haciz mahallinde öldürülen, ekonomik kaos 
ve sömürü düzeninde çalışmaya zorlanan, bölünmüş 
adliyeler arasında koştururken, o adliyelere üzerleri 
aranarak girebilen ve baştan kriminalleştirilen, 
her gün siyasallaşan bir hukuk düzeninde hayatta 
kalmaya çalışan ve tüm bu sorunların, evet kavga 
etmeden ama biat ederek değil, 80 baro ve 125 bin 
avukatın örgütlü gücü ile dik durarak çözülebileceğine 
inanan avukatların, seçimle gelen birlik başkanlarına 
yönelttikleri demokratik bir davettir.

Şimdi, TBB Yönetim Kurulu’nun önünde 
demokrasiyi işler kılmak ve birlik başkanının eylem 
ve söylemlerini en üst karar organımız olan genel 
kurulun onayına sunmak gibi tarihi bir fırsat ve 
sorumluluk vardır.

Türkiye Barolar Birliği Başkanı Sayın Metin 
Feyzioğlu’na, Türkiye Barolar Birliği Yönetim 
Kurulu’na ve kamuoyuna saygı ile duyurulur.

Adana Barosu Başkanlığı
Ankara Barosu Başkanlığı
Antalya Barosu Başkanlığı
Aydın Barosu Başkanlığı
Bursa Barosu Başkanlığı
Diyarbakır Barosu Başkanlığı
İstanbul Barosu Başkanlığı
İzmir Barosu Başkanlığı
Mersin Barosu Başkanlığı
Şanlıurfa Barosu Başkanlığı
Tunceli Barosu Başkanlığı
Van Barosu Başkanlığı

BAROMUZLA BİRLİKTE 12 BARO TBB’YE SEÇİMLİ 
OLAĞANÜSTÜ GENEL KURUL ÇAĞRISI YAPTI
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Adana Barosu adına bu yıl onüçüncüsü 
düzenlenen koşu Adana Yeşiloba 
Hipodromu’nda gerçekleşti.

3 yaşında İngiliz taylarına mahsus koşuya tamamı 
erkek 13 safkan katıldı.

Halil Kavukçu’nun sahibi olduğu The Matched 
adlı İngiliz atı jokeyi Müslüm Çelik ile koşunun galibi 
olmayı başardı.

Kum pistte 1400 metre mesafede gerçekleşen 
yarışın birincilik ikramiyesi ise 80.000 TL. olarak 
belirlenmişti.

KUPAYI BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK  
       VERDİ

Yarışın ardından düzenlenen ödül töreninde; 
kazanan atın sahibine kupasını Adana Barosu Başkanı 
Av. Veli Küçük verdi.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük yaptığı konuşmada 
şu ifadeleri kullandı;

“Bugün 13. kez koşulan Adana Barosu Koşusu artık 
geleneksel hale gelmiştir. Burada bulunmaktan gurur 
duyuyoruz.

Atçılık, Cumhuriyetin kurulmasıyla 
kültürümüzün bir parçası olmuştur. Türkiye 
Jokey Kulübü, Atatürk’ün mirasına ve bu kültürün 
yaşanmasına en güzel şekilde sahip çıkmaktadır. 

Bu nedenle TJK yöneticilerini ve çalışanlarını 
kutluyorum.

Bugün, Büyük Atatürk’ün mirasına sahip çıkma 
adına yapılan Adana Barosu Koşusunu kazanan atın 
sahibi kutluyorum. Çok keyifli bir yarış oldu. Bundan 
sonraki koşu hayatında da başarılar diliyorum.”

TJK yönetim kurulu üyesi Yüksel Göktürk’e 
çiçeğini Adana Barosu Genel Sekreteri Av. Semih 
Gökayaz, jokey Müslüm Çelik’e çiçeğini ise Adana 
Barosu yönetim kurulu üyesi Av. Sinem Tanrısınatapan 
verdi.

Şeref Tribünü’ndeki kupa törenine Baro yönetim 
kurulu üyeleri Av. Duygu Özgüven, Av.Miyesser 
Ersalan Önenli, TBB Delegesi Av. Ömer Burukan, 
Veteriner Hekimler Odası Başkanı Nihat Köse, geçmiş 
dönem Büyükşehir Belediye Meclis Başkanı Murat 
Cevheribucak, TJK asli üyesi Turgut Alakuş ve Adana 
Hipodrom Müdürü Bora Güralp ile çok sayıda avukat 
ve davetli katıldı.

GELENEKSEL ADANA BAROSU KOŞUSUNU 
‘THE MATCHED’ KAZANDI
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Yüreğir İlçesindeki Bölge Adliye 
Mahkemesinde tefrişatları tamamlanan 
Baromuzun ilk Başkanı Av.Ziya Bey adına 

yaptırdığımız salonumuz ve her kattaki odalarımız, 
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’ün katılımıyla yapılan 
açılışla meslektaşlarımızın hizmetine girdi.

Masalar, sandalyeler, oturma grupları, sehpalar, 
dolaplar, bilgisayar ve yazıcıyla donatılarak şık bir 
görünüm kazandı ve sessiz bir çalışma ve dinlenme 
ortamı yaratıldı.

“ATATÜRK KÖŞESİ”
Cumhuriyetimizin kurucusu Büyük Önderimiz 

Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün fotoğraflarından 
oluşan “Atatürk Köşemiz”  Av. Ziya Bey Avukatlar 
Salonumuzda büyük ilgi gördü.  

Açılışa, Adana Adliyesi Adalet Komisyonu 
Başkanı Mehmet Ali Çolak, Bölge Adliye Mahkemesi 
Cumhuriyet Başsavcısı Sabri Beytorun, Adalet 
Komisyonu Başkanı Hakan Kuzu, Genel sekreterimiz 
Av. Semih Gökayaz, Yönetim Kurulu Üyelerimiz Av. 
Nevzat Elçi, Av. Sinem Tanrısınatapan Kesikin, Av. 
Miyesser Erselan Önenli, Av. Furkan Kılıç, Av. Mert 
Kuşdemir, Av. Timur Ortatepe, Av. Ayşe Duygu 
Özgüven, önceki dönem Baro Başkanımız Av. M. 
Ziya Yergök, meslektaşlarımız, baro personellerimiz 
ve adliye personeli katıldı.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, gelen konuklarıyla 
tek tek ilgilendi. Yapılan çalışmalar hakkında bilgi 
verdi. 

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, “her 
zaman baro avukat içindir” düsturundan hareket 
ettiklerini ve göreve geldiklerinden bu yana 
yürüttükleri çalışmalarla Adana Barosunun gerek ana 
adliye ve bağlı binalarda, gerekse de ilçe adliyelerinde 
bulunan baro birimlerini meslektaşlarına yakışır hale 
getirdiklerini dile getirdi. 

Meslektaşlarımızın zor ve stresli bir iş yaptığını 
belirten Başkanımız Av. Veli Küçük, “Açılışa katılan 
konuklarımıza teşekkür ediyorum. Baromuzun 
yeni hizmet birimlerinin, adaleti sağlayabilecek 
bir nefes olmasını temenni ediyor, baro odalarının 
tahsisinde ve kurulumunda destek veren herkese 
teşekkür ediyorum. Böyle modern bir baro odası 
açmakla meslektaşlarımıza güzel bir çalışma 
ortamı sağlanmıştır.  Baro Odalarımız artık tüm 
Avukatlarımızın, aynı zamanda Adana Bölge 
Adliye Mahkemesinin bağlı olduğu Mersin, Hatay, 
Osmaniye, Niğde Barolarının mensuplarının ve tüm 
meslektaşlarınızın hizmetindedir.” diye konuştu.

BÖLGE ADLİYE MAHKEMESİNDE BULUNAN AV. ZİYA BEY 
SALONUMUZ VE AVUKAT BEKLEME ODALARIMIZ 

YAPILAN AÇILIŞLA HİZMETE BAŞLADI
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Diyarbakır Baro Başkanı ve Türkiye İnsan 
Hakları Vakfı (TİHV) kurucularından 
Av. Tahir Elçi’nin, 28 Kasım 2015’te 

öldürüldüğü yer olan Diyarbakır’ın Sur ilçesindeki 
Dört Ayaklı Minare’nin önünde anıldı. 

Anma programına Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük ve Başkan Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş 
katıldılar.

Diyarbakır Adliyesi önünde başlayan program 
için toplanan grup Elçi’nin öldürüldüğü Dört 
Ayaklı Minare önüne kadar yürüdü ve burada basın 
açıklaması yapıldı.

Burada düzenlenen törende, Dört Ayaklı Minare’ye 
dikkati çekmek amacıyla Elçi’nin ölümünden hemen 
önce yaptığı basın açıklamasındaki konuşması 
sinevizyondan izlettirildi. Baro Başkanı Cihan Aydın, 
ölümünün 4. yılında Tahir Elçi’yi saygı ve özlemle 
andıklarını belirterek, saldırıyla ilgili başlatılan 
soruşturmayı dikkatle takip ettiklerini söyledi

Tahir Elçi’nin eşi Türkan Elçi, CHP Milletvekili 
Sezgin Tanrıkulu, çok sayıda baro başkanı, 
meslektaşlarımız ve sivil toplum kuruluşu 
temsilcilerinin katıldığı anmada, “Tahir Elçi cinayeti 
aydınlatılsın” denildi.

‘EKSİLEN SENDİN, ÇOĞALAN ÖLÜM’
Türkan Elçi anmada yaptığı konuşmada, Tahir 

Elçi için yazdığı mektubu okudu. ‘Yine Dört Ayaklı 
kapına geldik’ diyen Elçi, “Bu dar sokakta eksilen 
sendin, çoğalan ölümdü. Ardından her şey biraz daha 
eksildi. Mesela huzurumuz hürriyetimiz umutlarımız 
eksildi” dedi.

Açıklamanın ardından meslektaşlarımız, 
ellerindeki karanfilleri Elçi’nin katledildiği yere 
bıraktı.

MEZARINA KARANFİL BIRAKTILAR
Ardından saat 13.00’te Elçi’nin merkez Bağlar 

ilçesi Yeniköy Mezarlığı’nda bulanan kabri ziyaret 
edildi. Anma töreninde de dua edildi ve Elçi’nin 
mezarına karanfil bırakıldı. 

Olay, Diyarbakır’ın Sur ilçesinde 28 Kasım 
2015’te yaşanmış, Diyarbakır Barosu tarafından terör 
olaylarında zarar gören Dört Ayaklı Minare’ye dikkati 
çekmek amacıyla basın açıklaması düzenlenmişti. 
Açıklamanın ardından teröristlerin saldırısı sonucu 
polis memurları Ahmet Çiftaslan ve Cengiz Erdur 
şehit olmuş, Baro Başkanı Elçi hayatını kaybetmişti. 

Saldırıya karışan 2 terörist, Sur ilçesinde PKK 
terör örgütüne yönelik operasyonda etkisiz hale 
getirilmişti.

DİYABAKIR’DA AV. TAHİR ELÇİ’Yİ ANMA TÖRENLERİ BARO 
BAŞKANIMIZ AV. VELİ  KÜÇÜK’ÜN KATILIMIYLA YAPILDI
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Çağlayan Adliyesi’ nde başlayan, Anadolu’yu 
dolaşan Adalet Nöbeti’nin  88. cisi Diyarbakır 
Barosu’nun ev sahipliğinde, Diyarbakır  

   Adliyesi önünde tutuldu.
Adalet Nöbeti’nin konusu ise “Tahir Elçi ve Faili 

Meçhuller” idi. 
Diyarbakır Baro Başkanı Av. Cihan Aydın’ın 

konuşmasından sonra Adalet Nöbeti’ne katılan baro 
başkanları tek tek görüşlerini paylaştı

Adalet Nöbetine katılan Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük yaptığı konuşmada görüş ve düşüncelerini dile 
getirdi.

“HERKES İÇİN ADALET İSTİYORUZ”
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, sözlerine Adanalı 

meslektaşlarımızın selam ve sevgilerini ileterek 
başladı. 

“Kadim şehir Diyarbekir ‘de Amed’de olmaktan 
duyduğum mutluluğu ifade etmek istiyorum. Adalet.. 
her zaman ve her yerde Adalet.. çığlığımız bu.. 

4 yıl önce 4 ayaklı Minarenin önünde basın 
açıklaması esnasında silahlı saldırıda katledilen 
Diyarbakır Baro Başkanı Av. Tahir Elçi’yi saygıyla 
anıyorum

Aradan geçen 4 yıl da cinayetin sorumlularının 
bulunamamasını ve dosyada bir adım bile yol 
alınamaması vahimdir.  

Tahir Elçi için adalet istiyoruz. Bugün Aladağ Kız 
Yurdu yangını faciasının 3. Yılı. 11 yavrumuz için adalet 
istiyoruz. Silivri’de tutuklu olan meslektaşlarımız için 
adalet istiyoruz. Adana’da Güvepark’ta yaşanan terörü 
lanetlemek için bir araya gelen şahsım ve geçmiş 
dönem baro başkanımızla birlikte 63 emekçiye 
verilen 5 ay hapis cezası için adalet istiyoruz. Bu 
çabamızı da sonuna kadar vermeye devam edeceğiz:”

Nöbete, Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Başkan 
Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş’ün yanı sıra; 
TBB Yönetim Kurulu Üyesi Av. Ali Elibol, İstanbul 
Baro Başkanı Av. Mehmet Durakoğlu, Ankara Baro 
Başkanı Av. Erinç Sağkan, Antalya Baro başkanı Av. 

Polat Balkan, İzmir Baro Başkanı Av. Özkan Yücel, 
Artvin Baro Başkanı Av. Ali Uğur Çağal, Mersin Baro 
Başkanı Av. Bilgin Yeşilboğaz, Aydın Baro Başkanı 
Av. Gökhan Bozkurt, Batman Baro Başkanı Av. 
Abdülhamit Çakan, Bingöl Baro Başkanı Av.Hanifi 
Budancamanak, Bursa Baro Başkanı Av. Gürkan 
Altun, Gaziantep Baro Başkanı Bektaş Şarklı, Hakkari 
Baro Başkanı Av. Zeydin Kaya, Mardin Baro Başkanı 
Av. Çelebi Araz, Muş Baro Başkanı Av. Abdülbaki 
Çelebi, Siirt Baro Başkanı Av. Nizam  Dilek, Şanlıurfa 
Baro Başkanı Av.Abdullah Öncel, Şırnak Baro Başkanı 
Av. Nuşirevan Elçi, Tunceli Baro Başkanı Av. Kenan 
Çetin,Van Baro Başkanı Av. Zülküf Uçar ve Yalova 
Baro Başkanı Av. Fedayi Doğruyol  başkan yardımcısı, 
yönetim kurulu üyeleri ve çok sayıda meslektaş 
katılım sağladı.

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK DİYARBAKIR’DA 
YAPILAN ADALET NÖBETİNE KATILDI
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BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK, ÇAĞLAYAN 
ADLİYESİNDE POLİS ŞİDDETİYLE BELİ KIRILAN 
AV. ZEYCAN BALCI’NIN DURUŞMASINA KATILDI

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, 30 Mart 
2016’da ÇDH’li avukatların maruz 
kaldıkları hukuksuzluklar İçin yapılan 

basın açıklaması sırasında meslektaşımız Av. Zeydan 
Balcı’nın belini kıran ve Adli Tıp Raporu ile % 24 
engelli kalmasına neden olan polis memuru Murat 
A.’nın 22. Asliye Ceza Mahkemesinde “Yaralama, 
kemiklerin kırılmasına sebep olacak şekilde kasten 
yaralama, zor kullanma yetkisine ilişkin sınırın 
aşılması” suçlarından, 7 yıl hapis cezası istemiyle 
yargılandığı duruşmaya katıldı.

Duruşmaya Baro Başkanı Av. Veli Küçük’ün yanı 
sıra, İstanbul Baro Başkanı Av. Mehmet Durakoğlu, 
Bursa Baro Başkanı Av. Gürkan Altun, Ankara Baro 
Başkanı Av. Erinç Sağkan, Aydın Baro Başkanı Av. 
Gökhan Bozkurt, Tekirdağ Baro Başkanı Av. Sedat 
Tenekeci ve Kocaeli Baro Başkanı Av. Bahar Candemir 
ve bir çok baro ve hukuk kurumu katılma talebinde 
bulundular. Av. Zeycan Balcı’nın müşteki olduğu 
davayı 100’ün üzerinde avukat takip etti.  

Sanık salona gizlice alındı. Av. Zeycan Balcı 
beyanına duruşma düzenini eleştirerek başladı:  “Kapı 
açıldı, biz geldiğimizde polisler ve sanık buradaydı. 
Sanık gizlice buraya sokuldu. Beli kırık olan benim. 
Onu değil beni korumanız gerekiyor, benim belim 
kırıldı.”

Av. Balcı beyanında kendisini yüzde 24 sakat 
bırakan olayı şöyle anlattı: “ÇHD davasında 18 
meslektaşımız yargılanıyordu. 12 gibi duruşma 
bitti. Adliyenin dışına çıktım kahve içmek üzere. 
Arkadaşlarımın ana bina kapısında basın açıklaması 
yaptıklarını gördüm, merdivenlerde oturuyorlardı. 
En üst noktadan polislere en yakın noktadan girdim 
ve oturdum onların yanına. Ne çantamı almıştım 
ne paltomu. Biz 20 kişiydik ama onlarca polis vardı. 
Sanık polis, ayaklarıyla defalarca sırtıma vurdu, bunu 
sıradan ‘ittim gitti’ diye yapmadı. Bile bile defalarca 
8-10 defa tekmeledi. Yukarıdan aşağı sürekli vurdu, 
sonra ben bağırmaya başlayınca amirleri çekilin dedi 
ve oradan ayrıldılar.”

Av. Zeycan Balcı, maruz kaldığı darbeler sebebiyle 
dayanılmaz bir acı hissettiğini ve o anlarda şunları 
düşündüğünü söyledi: “Dövüle dövüle işkenceyle 
sakat kaldığımda aklımdan iki isim hiç çıkmadı. Biri 
Ali İsmail Korkmaz, diğeri Engin Çeber.”

Av. Zeycan Balcı, sanık polis Murat A.’ya “Emri size 
hangi amir verdi?” diye sordu. Murat A., aradan 3,5 yıl 
geçtiği için hatırlamadığını söyledi. Av. Zeycan Balcı, 
“Sanık polis, ayaklarıyla defalarca sırtıma vurdu. Bile 
bile defalarca 8-10 defa tekmeledi” dedi. 

Av. Zeycan Balcı’yı savunan meslektaşları, davanın 
görevsizlikle ağır ceza mahkemesine gönderilmesi 
gerektiğini, söz konusu suçun kasten yaralama değil 
işkence olduğunu anlattı. 

Sanık polis Murat A., savunmasında “Müdahale 

olduğu sırada biz üçüncü grup olarak araçtaydık. 
Amirimiz aradı, takviye olarak gittik. Biz gittiğimizde 
zaten müdahale bitmişti. Kaldırımdaki grubun 
arasında benim grubum yoktu. Ben herhangi bir 
müdahalede bulunmadım.” dedi.

Hakim, “Fotoğraftaki şahsın sen olduğu yönünde 
yüksek kanaat var, buna ne diyorsun?” diye sordu. 
Sanık polis Murat A., “Benim orada olmam imkansız, 
biz gittiğimizde müdahale bitmişti” diye yanıtladı.

Sanık avukatı, “Eylemi kimin yaptığı muamma 
ve müvekkilim günah keçisi olarak seçildi” diyerek 
sanık polis Murat A.’nın beraatini talep etti ve 
şöyle dedi: “Müvekkilim istirahatteydi, grubunu 
toplanması ve olay yerine gelmesi en az 10-15 dakika. 
Müvekkilim geldiğinde zaten olay bitmiş, müdahale 
gerçekleşmişti. Av. Zeycan Balcı’ya yapılan suçtur. 
Ama araştırmalar yapılsın kimin yaptığı belirlensin. 
Müvekkilimin beraatini talep ediyorum.”

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, “Sorumluların hak 
ettikleri cezayı almalarını ve  adaletin yerini bulmasını 
istiyoruz.” dedi.

BİLİRKİŞİ, POLİS MURAT A.’YI TESPİT   
       ETMİŞTİ 

Yapılan bilirkişi incelemesinde, Balcı’ya vuran 
polis memurunun Murat A. olduğunun tespit edildiği 
ifade edilmiş ve “Görüntüler, fotoğraflar, bilirkişi 
raporları ve tanık beyanlarıyla, İstanbul Adliyesi 
önünde oturma eylemi yapan İstanbul Barosu’ndaki 
avukatlara başsavcı talimatıyla müdahale edildiği 
sırada, şüpheli polis memuru Murat A’nın zor 
kullanma yetkisinde sınırı aşarak Balcı’ya tekme 
attığı, tekme sonucunda kemik kırığı oluşacak şekilde 
yaralanmanın meydana geldiği, böylece şüphelinin 
atılı suçu işlediği anlaşılmıştır” denilmişti. Polis 
memuru Murat A. ifadesinde, fotoğraftaki kişinin 
kendisi olmadığını söylemiş ve “Başsavcı talimatıydı. 
Kesinlikle tekme atmadım” demişti.
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ADANA BAROSUNDAN ADLİYENİN 
EMEKTARLARINA TEŞEKKÜR PLAKETİ

“KADINA YÖNELİK ŞİDDETLE MÜCADELE 2020-2021 
KOORDİNASYON PLANI TOPLANTISI” GENEL SEKRETERİMİZ 

AV. SEMİH GÖKAYAZ’IN KATILIMIYLA YAPILDI

Adana Barosu tarafından Adana Adliyesi’nde 
43 yılı dolduran emekli Kalem Personeli 
Aysel Bağcı ve PTT Tebligat Memurlarından 

Zeki Bulut’a düzenlenen törenle teşekkür plaketleri 
takdim edildi.

Adana Adliyesi Mahmut Esat Bozkurt salonunda 
yapılan törene, Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Genel 
Sekreter Av. Semih Gökayaz, Sayman Av. İlknur 
Önal, yönetim kurulu üyeleri Av. Miyesser Erselan 
Önenli, Av. Timur Ortatepe, Av. Nevzat Elçi, Av. Mert 
Kuşdemir, Av. Furkan Kılıç, A. Duygu Özgüven, Av. 
Sinem Tanrısınatapan Keskin ile avukatlar katıldılar.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, törende yaptığı 
konuşmada Adliye’yi evleri, hakim, savcı tüm 
çalışanları da her zaman ailelerinin bir mensubu 
gibi gördüklerini belirterek, “Benim ve birçok 
meslektaşımın uzun yıllardan itibaren tanıdığı ve 

ailemizin bir parçası olarak gördüğümüz Adliye’nin 
değerli emektarlarına bugün ne kadar teşekkür etsek 
azdır. Bugüne kadar çok güzel anılar ve dostluklar 
biriktirdik. Buradaki tecrübeli dostlarım da buna tanık 
oldular. Kadir kıymet bilmek gerekir. Kendilerine 
bundan sonraki yaşamlarında da keyifli ve mutlu 
yıllar diliyoruz. Her şey gönüllerince olsun.” dedi.

Adana Adliyesi’nde 1983 yılından beri hizmet 
eden ve emekli kalem personellerinden Aysel 
Bağcı, “Ne mutlu bana ki böyle bir plaket ile takdir 
ediliyorum. Tabir yerindeyse hepiniz benim elimde 
büyüdünüz. Sizleri çok seviyorum” diye konuşurken 
gözleri yaşardı.

PTT Tebligat Memuru Zeki Bulut da teşekkür 
konuşmasında; yakın zamanda emekli olacağını, 
Baromuzun kendisini plaketle ödüllendirmesinden 
ötürü mutlu olduğunu ifade etti.

Adana Valiliği tarafından düzenlenen 
“Kadına Yönelik Şiddetle Mücadele 
2020-2021 Koordinasyon Planı Toplantısı” 

Baro Genel Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz’ın 
katılımıyla Çukurova Kalkınma Ajansı Konferans 
Salonunda yapıldı. Toplantıya; Adana Valisi Mahmut 
Demirtaş, Büyükşehir Belediye Başkanı Zeydan 
Karalar, Adana Cumhuriyet Başsavcısı Ömer 
Faruk Yurdagül ile kamu-kurum ve sivil toplum 
kuruluşlarının temsilcileri ve vatandaşlar katıldı. 
Adana Valisi Mahmut Demirtaş açış konuşmasında 
planın, etkin bir şekilde uygulanmasının sağlanması 
amacıyla toplantıların 81 ilde eş zamanlı başladığını 
belirtti. Dünya Sağlık Örgütü’nün verilerine göre 
her yıl 1.4 milyon insanın, şiddete dayalı sebeplerle 
hayatını kaybettiğini söyledi. Dünyada her gün 137 
kadının, eşi ya da bir yakını tarafından öldürüldüğünü, 
2017 yılında, dünyada kasten öldürülen kadın sayısı 
87 bin olarak kayda geçtiğini belirtti. Bu kadınların 
30 bini eşinin ya da bir yakınının saldırısı sonucu 

yaşamını yitirdiğini aktardı. Ülkemizde de maalesef 
vicdanlarımızı yaralayan, bizleri derinden üzen elim 
vakalar yaşandığını dile getirdi. Toplantı, Adana 
Şiddeti Önleme ve İzleme Merkezi Müdürü Kamuran 
Yerden tarafından yapılan “Kadına Yönelik Şiddetle 
Mücadele 2020-2021 Koordinasyon Planı” sunumu 
ile sona erdi.
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BAROMUZ EVSAHİPLİĞİNDE YAPILAN ADANA ADALET NÖBETİ 
“KADINLAR İÇİN ADALET” TEMASIYLA TUTULDU

Adalet Nöbeti Aralık 2019 ayında Baromuzun 
çağrısı ve ev sahipliğinde eski adliye binası 
önünde “Kadınlar İçin Adalet” temasıyla 

tutuldu.
Geniş katılımlı yapılan eylemde “Herkes için 

adalet”, “Erkek şiddetine karşı kadınlar için adalet” 
ve “Adalet istiyoruz” pankartı ile erkekler tarafından 
öldürülen kadınları fotoğraflarının olduğu dövizler 
taşındı.

BAŞKANIMIZ ‘TAHİR ELÇİ İÇİN ADALET’
DEDİ
Geçen ay Diyarbakır’da yapılan Adalet Nöbeti 

eyleminin 4 yıl önce Dört Ayaklı Minare önünde 
basın açıklaması sırasında katledilen dönemin 
Diyarbakır Baro Başkanı Av. Tahir Elçi anısına 

yapıldığını anımsatan Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
soruşturmada bir adım bile ileri gidilmediğinin 
altını çizdi. Her gün  yeni  bir kadın cinayeti haberini 
aldıklarını ifade eden Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
Ordu’da Ceren Özdemir’in katledilmesiyle ilgili 
davanın hızlı bir şekilde açıldığını belirterek, “Pazartesi 
günü birçok ilden bu duruşmayı takip edeceğiz. Bu 
adalet mekanizmasının Av. Tahir Elçi katliamında da 
hızlı olmasını istiyoruz. Faillerin bulunmasını ve hak 
ettiği cezayı almaları noktasında etkili soruşturmanın 
bir an önce yapılmasını istiyoruz” dedi.

11 AYDA 406 KADIN KATLEDİLDİ
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, “Son 11 ay da 

406 kadınımız öldürüldü, bu şiddetin son bulmasını 
istiyoruz. Biz artık bu veriler daha da artmasın 
diye buradayız.” dedi ve Türkiye’deki birçok olayda 
adaletin tesisi için toplandıklarını ifade etti.

Baro Başkanımızın Konuşmasının ardından 
Baro Başkanları Kadına Şiddet hakkında görüş ve 
düşüncelerini paylaştı.
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GENİŞ KATILIMLI ADALET NÖBETİ EYLEMİ
İstanbul Baro Başkanı Av. Mehmet Durakoğlu, 

Antalya Baro Başkanı Av. Polat Balkan, İzmir Baro 
Başkanı Av. Özkan Yücel, Artvin Baro Başkanı Av. 
Ali Uğur Çağal, Mersin Baro Başkanı Av. Bilgin 
Yeşilboğaz, Batman Baro Başkanı Av. Abdülhamit 
Çakan, Muş Baro Başkanı Av. Feridun Taş, Siirt Baro 
Başkanı Av. Nizam Dilek, Şanlıurfa Baro Başkanı 
Av. Abdullah Öncel, Van Baro Başkanı Av. Zülküf 
Uçar, Düzce Baro Başkanı Av. Azade Ay, Yalova Baro 
Başkanı Av. Fedayi Doğruyol, Gaziantep Baro Başkanı 
Av. Bektaş Şarklı, Hatay Baro Başkanı Av. Ekrem 
Dönmez, Diyarbakır Baro Başkanı Av. Cihan Aydın, 
Osmaniye Barosu Genel Sekreteri Av.Bilge Tosun 
Başlamışlı, Kırklareli Barosu Yönetim Kurulu Üyesi 
Av. Oylum Yaman, Ankara Barosu Genel Sekreteri 
ve yönetim kurulu üyeleri Av. Kemal Koraner, Av. 
Cem Aksu, Bursa Barosu Başkan Yardımcısı Av. Metin 
Öztosun, Sayman Av. Aslı Evke, Yönetim Kurulu Üyesi 
Ayşe Gonca Gülçin, Kahramanmaraş Baro Başkan 
Yardımcısı Av. Ali Ünlü, Baro Başkan Yardımcımız 
Av. Sabahattin Gümüş, Genel Sekreterimiz Av. Semih 
Gökayaz, Saymanımız Av. İlknur Önal, yönetim 
kurulu üyelerimiz; Av. Timur Ortatepe, Av. Furkan 
Kılıç, Av. Nevzat Elçi, Av. Miyesser Erselan Önenli, Av. 
Sinem Tanrısınatapan Keskin, Av. Mert Kuşdemir, Av. 
A. Duygu Özgüven ve çok sayıda meslektaşlarımızın 
katılımları ile yapıldı.

Adalet Nöbeti’ne; ayrıca Çukurova Belediye 
Başkanı Av. Soner Çetin, Adana Büyükşehir Belediye 
Genel Sekreteri Av. Türkan Eşli, baromuzun önceki 
dönem başkanları Av. Aziz Erbek, Av. Mengücek 
Gazi Çıtırık, Adana Tabip Odası Başkanı Dr. Ahmet 
Hilal, KESK Dönem Başkanı Muzaffer Yüksel, İnşaat 
Mühendisleri Odası Başkanı Zekeriya Turanbaybuyrt. 
DİSK Çukurova Bölge Başkanı Yaşar Gündoğdu, DİSK 
Genel İş Sendikası Başkanı Serdar Çapa, önceki 
dönem Adana milletvekilleri Zülfikar İnönü Tümer, 
İbrahim Özdiş, Cumhuriyet Halk Partisi İl Kadın 
Kolları Başkanı Yasemin Sarıeroğulları, Seyhan Kadın 
Kolları Başkanı Dilek Özcan ile çok sayıda kadın 
kuruluşlarının temsilcileri ile yurttaşlar katıldı.

ADALET NÖBETİ CUMHURİYET GAZETESİ
DAVASINDAN SONRA BAŞLAMIŞTI
Cumhuriyet Gazetesi davasında tutuklu avukatlara 

destek olmak için 6 Nisan 2017 tarihinde İstanbul 
Çağlayan Adliyesi’nde başlayan Adalet Nöbeti, her hafta 
perşembe günü tutulmaya başlamıştı. İstanbul’da 85 
haftanın ardından 27 Aralık 2018 tarihinde son bulan 
nöbetin, Baroların ev sahipliğinde Anadolu’nun diğer 
illerine yayılması kararlaştırılmıştı. Anadolu’da ilk 
olarak 15 Şubat 2019 tarihinde Bursa Adalet Sarayı 
önünde tutulmuştu. Daha sonra sırasıyla İzmir, 
Ankara, Hatay, İstanbul, Van, Kocaeli, Artvin ve 
Diyarbakır’da gerçekleştirilmişti.
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Baromuz tarafından düzenlenen 
“Olağanüstü Hal (OHAL) Sonrası Türkiye” 
konulu konferans Seyhan Belediyesi Yaşar 

Kemal Kültür Merkezi’nde yapıldı.
Konferansa; Adana Büyükşehir Belediye Başkanı 

Zeydan Karalar, Cumhuriyet Halk Partisi İl Başkanı 
Mehmet Çelebi, Adana Milletvekilleri Orhan Sümer, 
Ayhan Barut, yönetim kurulu üyeleri,  avukatlar, sivil 
toplum temsilcileri, yurttaşlar ve davetliler katıldı.

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük açılış 
konuşmasından konferansa geçildi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, konuşmasında 
12 Mart döneminde yargılandıkları sıkıyönetim 
mahkemesince idam cezasına çarptırılan ve 
cezalarının Türkiye Büyük Millet Meclisinde 
onaylanmasının ardından 6 Mayıs 1972 tarihinde 
idam edilen Deniz Gezmiş, Yusuf Aslan ve Hüseyin 
İnan’ı anarak sözlerine başladı. 

Baromuz mensubu Av. Burçin Kumral’ın oturum 
başkanlığını yaptığı konferansta; CHP İstanbul 
milletvekili Anayasa Komisyonu Üyesi Prof. Dr. 
İbrahim Kaboğlu, İstanbul Barosu’ndan Av. Eren 
Keskin ve Doç. Dr. Taylan Koç, öncelikle hak, hukuk, 
adalet ve barış konularına vurgu yaptılar.

Soru cevap bölümüyle devam eden konferansın 
sonunda Baro Başkanı Av. Veli Küçük; Prof. Dr. 
İbrahim Ö. Kaboğlu’na, Türkiye Barolar Birliği 
Disiplin Kurulu Üyesi Av. Mustafa Çinkılıç; Av. Burçin 
Kumral’a, Baro Başkan Yardımcısı Av. Sabahattin 
Gümüş; Av. Eren Keskin’e, Seyhan Belediye Başkan 
Yardımcısı Av. Türkan Eşli; Doç. Dr. Taylan Koç’a 
günün anısına plaket takdim ettiler.

“OLAĞANÜSTÜ HAL (OHAL) SONRASI TÜRKİYE” 
KONFERANSI GENİŞ KATILIMLA YAPILDI
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Baromuz tarafından düzenlenen “İdari 
Davalarda Usul” konulu konferans Seyhan 
Oteli Güney Balo Salonunda yapıldı.

Konferansımıza yönetim kurulu Üyelerimiz, çok 
sayıda meslektaşımız ve stajyer avukatlarımız katıldı.

Baro Başkanımız Av. Veli KÜÇÜK’ün İstanbul’da 
‘Demokrasi Nöbeti’ne katılmasından ötürü yer 
almadığı konferansın açılış konuşması Başkan 
Yardımcımız Av. Sabahattin GÜMÜŞ tarafından 
yapıldı.

Başkan Yardımcımız Av. Sabahattin GÜMÜŞ, 
devlet içinde idari denetimin önemine vurgu yaparak; 
“Hukuk devletinin olmazsa olmazı idarenin karar ve 
icraatlarının yargısal denetime tabi olmasıdır. Bu 
denetleme mekanizmasında şeklin bu denli önem 
arz ettiğini hepinizin bilmesini isterim. Öncelikle, 
idari yargılamada en hassas konuların başında süre 
gelir. Dava açma süresi, cevap verme süresi, istinaf, 
temyiz süreleri, hep şekle bağlıdır. Bu süreleri, bir 
gün geciktirseniz dahi haklı olsanız da hiçbir şey 
değişmez” dedi.

Açılış konuşmasının ardından Moderatörlüğünü 
TBB İdare ve Vergi Hukuku Komisyonu Divan Üyesi 
Av. Mutlu TUNCEL’in üstlendiği konferansta; Adana 
1. İdare Mahkemesi Başkanı Mehmet TORUN, 

“İlk İnceleme Konularında Karşılaşılan Sorunlar 
ve Çözüm Önerileri”, Başkent Üniversitesi Hukuk 
Fakültesi Öğretim Üyesi Prof. Dr. Ali AKYILDIZ, 
“İdari Yargıda İptal Nedenleri” ve Çağ Üniversitesi 
Hukuk Fakültesi Öğretim Üyesi Av. Dr. Ali Volkan 
ÖZGÜVEN “Yürütmenin Durdurulması” hakkında 
tebliğ sundular.

Konferansta, İdari Yargı mevzuatı kapsamında, 
getirilen yeni düzenlemeler hakkında bilgi verilirken 
uygulamada karşılaşılması muhtemel soru ve 
sorunlara da yanıtlar aranmaya çalışıldı.

Konferans soru/cevap bölümünde interaktif 
devam etti.

Son bölümünde; Başkan Yardımcımız Av. 
Sabahattin GÜMÜŞ; Adana 1. İdare Mahkemesi 
Başkanı Mehmet TORUN ve TBB İdare ve Vergi 
Hukuku Komisyonu Divan Üyesi  Av. Mutlu TUNCEL’e; 
Yönetim Kurulu Üyemiz Av. Sinem Tanrısınatapan 
KESKİN; Başkent Üniversitesi Hukuk Fakültesi 
Öğretim Üyesi Prof. Dr. Ali AKYILDIZ’a; Yönetim 
Kurulu Üyemiz Av. Miyesser Ersalan ÖNENLİ; Çağ 
Üniversitesi Hukuk Fakültesi Öğretim Üyesi Av. Dr. 
Ali Volkan ÖZGÜVEN’e teşekkür plaketi takdim etti.

Konferans toplu fotoğraf çekimi ile sona erdi.

“İDARİ DAVALARDA USUL” KONULU KONFERANSIMIZ 
GENİŞ KATILIMLA YAPILDI
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Baromuz tarafından düzenlenen “Tazminat, 
Aydınlatma, Onam ve Yargı Kararları” 
konulu Sağlık Hukuku konferansı Seyhan 

Oteli’nde akademisyen, meslektaşlarımız, stajyer 
avukatlarımız ve davetlilerin katılımıyla yapıldı.

“MESLEKTAŞLARIMIZ EKONOMİK GÜÇLÜK 
YAŞIYOR”
Programın açılış konuşmasını yapan Adana 

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, “Baroların tüm 
uyarılarına, tüm tepkilerine rağmen, günümüzde 
giderek artan Hukuk Fakülteleri nedeniyle meslektaş 
sayımız sürekli artmakta ve sonuç olarak birçok 
meslektaşımız mesleğini icra ederken ekonomik 
güçlüklerle karşılaşmaktadır” dedi.

“UZMANLAŞMA GEREKLİ”
Meslekte uzmanlaşmanın önemine değinen Baro 

Başkanımız Av. Veli Küçük, “Mesleğimizi icra ederken 
hukukun bir alanında uzmanlaşmanın zorlaşan 
ekonomik şartları bertaraf etmenin bir yolu olarak 
değerlendiriyorum.

Sağlık (Tıp) Hukuku da özel olarak ilgilenilmesi ve 
uzmanlaşılması gereken bir alan olarak uygulamada 
karşımıza çıkmaktadır” diye konuştu.

Tıpta    gerek    hekim   uygulamalarından    kaynaklanan 
hukuki, gerekse de cezai uyuşmazlıkların yanı sıra 
idari denetimden kaynaklanan idari yaptırımlara 
ilişkin uyuşmazlıklarla da sıkça karşılaşıldığına dikkat 
çeken Baro Başkanımız Av. Veli Küçük şöyle konuştu;

“Bugün son dönemlerin en önemli özel alan ve 
konularından birisi olan Sağlık Hukuku ile ilgili bir 
programımız var.

Teknolojinin gelişmesi ile birlikte Tıp da buna 
paralel olarak gelişmiş ve bunun sonucunda yeni 
problemlerin ortaya çıkması kaçınılmaz hale 
gelmiştir.

Bu alanda gerek hekim uygulamalarından 
kaynaklanan hukuki gerekse de cezai uyuşmazlıkların 
yanı sıra idari denetimden kaynaklanan yaptırımlara 
ilişkin uyuşmazlıklarla da sıkça karşılaşılmaktadır.

Savunmanın maruz kaldığı saldırıyı, avukatların 
sorunların doğrudan tarafı gibi görme noktasındaki 
sakat anlayışın son dönemdeki en çarpıcı örnekleri 
olarak sıralayabiliriz.

Mesleğe yeni atılan meslektaşlarımızın ruhsat 

törenlerinde hep şunu ifade ediyorum; Avukatlık 
mesleği, empati yapma ve mücadele etme 
mesleğidir. Ama bunu yaparken karşılaşabileceğiniz 
olumsuzluklara karşı da dikkatli, özenli ve kendinizi 
korumaya uygun hareket etme zorunluluğumuzu 
unutmamalıyız.

Mesleğin vakarını, saygınlığını bizler koruyacağız 
ve her platformda bu huşuları ortaya koymaya da 
devam edeceğiz. Bugünkü programımız ‘Sağlık 
Hukuku’. Adana son dönemde sağlık hizmetleri 
boyutuyla bölgede ön plana çıkmış önemli bir ildir, 
çevre illere de yoğun hizmetler vermektedir.

Önünde doktor hatası, kurum hatası gibi 
unsurların fazlaca yaşandığı, hasta haklarının ihlal 
edildiği ve daha birçok unsurları yaşadığımız bir 
bölgede yer almaktayız. Meslektaşlarımızın önüne 
bu anlamda birçok olayların, dosyanın gelmesi söz 
konusudur.

Bizler avukatlıkta uzmanlaşmayı Türkiye Barolar 
Birliği ve Barolar tarafından hazırlanan ve şuanda 
TBMM’nin alt komisyonunda bulunan avukatlık 
yasasında da ifade etmiştik. Burada alt başlıklardan 
bazıları da sağlık hukuku, spor hukuku, ticari davalar, 
aile hukuku gibi unsurlar, özel alanlar da var. Bu 
bağlamda çalışmamız, meslektaşlarımızın bu alanın 
inceliklerini, detaylarını, örnek kararlar çerçevesinde 
öğrenebilmeleri ve kendilerini geliştirmeleri 
açısından çok önemli bir çalışmadır. Verimli ve keyifli 
bir konferans olmasını diliyorum.”

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, konferansın 
açılışında yaptığı konuşmada ülke ve kent gündemine 
ilişkin görüş ve düşüncelerini de ifade etti.

“TAZMİNAT, AYDINLATMA, ONAM VE YARGI KARARLARI” 
KONULU KONFERANSIMIZ GENİŞ KATILIMLA YAPILDI
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“YSK ADRESE TESLİM KARAR VERMİŞTİR”
YSK’nın İstanbul seçimleriyle ilgili iptal ve 

yenilenmesine yönelik yaptığı değerlendirmede 
yaşananların hukuksuzluk olduğunu belirten Baro 
Başkanımız Av. Veli Küçük, şöyle konuştu;

“1950 yılında kurulan YSK, demokrasi tarihine, 
seçim tarihine, ülkemizin seçimlerine dair sürecine 
bir ilk olacak şekilde değerlendirme yaptı.

Ben bu kararı adrese teslim karar olarak 
değerlendiriyorum. 

Sandık kurullarının oluşumuna, sandık kurulu 
başkanlarının belirlenmesine dair usule aykırılıkların 
gerekçe gösterildiği kararda sandığın içerisindeki 
zarflarda muhtarlık, ilçe belediye başkanlıkları 
ve meclis üyelikleri zarfları da olmasına rağmen 
sadece İstanbul Büyükşehir Belediye Başkanlığının 
pusulasının iptal edilmesi anlaşılmaz hukuk dışı bir 
durumdur.

Hukuksuzluklar sadece bulunla da kalmıyor. 
Kanun Hükmünde Kararname ile seçimleri kazanan 
bazı belediye başkanlarına ve meclis üyelerine 
mazbataları verilmedi.

Biz bu süreçleri yaşayacağımızı 16 Nisan 
referandumundan önce de paylaşmıştık. Meclis 
iradesinin birbirini dengeleme esaslarına, 
kuvvetler ayrılığına dayalı parlamenter sistemin bir 
kenara bırakılması halinde olabilecek sakıncaları 

paylaşmıştık.
Ne yazık ki olumsuzlukları yaşamaya devam 

ediyoruz. 31 Mart’ta ülkemizde insanların, seçmenin, 
toplumun duyarlı kesimlerinin hassasiyetinin en üst 
düzeyde gösterdiği bir süreç oldu.

İnanıyorum ki adına yenileme denilen 23 
Haziran seçimlerinde İstanbul halkı yaşanan bu 
hukuksuzlukları değerlendirecektir.”

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’ün konuşmasının 
ardından Prof. Dr. İbrahim Üzün-Adli Tıp 1. İhdisas 
Kurulu Başkanı-Kusur, Komplikasyon, Bilirkişi, Prof. 
Dr. Hakan Hakeri-İstanbul Medeniyet Ünivesitesi-
Hekim Sorumluluğu, Tıp Hukuku, Av. Bülent Maraklı 
-Adana Barosu-Tazminat ve Yargı Kararları konuları 
üzerinde sunumda bulundu.

İnteraktif bir biçimde gerçekleştirilen 
konferansımız soru ve cevap bölümü sonunda Baro 
Başkanımız Av. Veli Küçük; İstanbul Medeniyet 
Üniversitesi Öğretim Görevlisi Prof. Dr. Hakan 
Hakeri’ye, Avukat Sağlığı ve Hasta Hakları Komisyonu 
Koordinatörümüz Av. Mert Kuşdemir ile Yönetim 
Kurulu Üyemiz Av. Furkan Kılıç; Adli Tip 1. İhdisas 
Kurulu Başkanı Prof. Dr. İbrahim Üzün’e, Yönetim 
Kurulu Üyelerimiz Av. Miyesser Ersalan Önenli ve 
Av. Timur Ortatepe de; Baromuz mensubu Av. Bülent 
Maraklı’ya değerli sunumlarından ötürü teşekkür 
plaketlerini takdim ettiler.
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Mersin Nükleer Karşıtı Platform ve 
Mersin Kent Konseyi işbirliğinde 
Akkuyu Nükleer Santrali Projesi ile ilgili 

‘Akkuyu’da Nükleer Santral İnşaatı Neden Hemen 
Durdurulmalı?’ paneli yapıldı.  Mersin Büyükşehir 
Belediyesi Kongre ve Sergi Sarayı’nda gerçekleştirilen 
panele, Çevre ve Kentleşme Komisyonu Üyemiz ve 
TBB Delegemiz Av. İsmail Hakkı Atal ve Prof Dr. 
Hayrettin Kılıç konuşmacı olarak katıldı.

Av. İsmail Hakkı Atal konuşmasına Akkuyu 
Nükleer Santraline karşı verdikleri mücedeleleri 
anlatarak başladı.

Akkuyu’ya Nükleer Santral kurulamayacağını 
defalarda dile getirdiklerini anlatan Av. İsmail Hakkı 
Atal, “Neticede gelinen noktada Akkuyu’ya dökülen 
beton çatladı. Daha bu betonun üzerine her biri 3 
bin 500 ton ağırlığında 4 tane reaktör binmedi. Biz  
keşifte zeminin altında karstik boşluklar olduğunu 
ve zemin etüdü yapılması gerektiğini keşifte belirttik.  
Bölge Ecemiş fay hattında. Bu nedenle burada bir 
Nükleer Santral kurulması cinayettir, soykırımdır 
dedik. Buraya Kuzey Anadolu Ecemiş Fay hattında 
olduğunu ve her 10 bin yılda bir 7 şiddetinde deprem 
olduğu tespit edilmiş. Her an deprem bekleniyor. 
Biz doğruları söylemeye devam edeceğiz” şeklinde 
konuştu.

PARA İNSANLARI İLÜZYONA SOKMUŞ
Yaptıkları çevre mücadelesi ile bu santralleri 

yapanların çocuklarını da yıkımdan korumaya 
çalıştıklarını ifade eden Av. İsmail Hakkı Atal 
“Kapitalizm ve para insanları öyle bir ilüzyona 
sokmuş, öyle bir öngörüsünü ortadan kaldırmış ki 
bunları anlayamıyorlar” dedi.

İklim değişikliği nedeniyle bütün dünyanın 
sıkıntılı bir süreçten geçtiğini vurgulayan Av. İsmail 
Hakkı Atal şöyle devam etti: “Artık dünyanın hiçbir yeri 
iklim değişikliği nedeniyle güvenli değil. 05.12.2016    
tarihindeki keşifte Rusya’dan gelen yetkili dahi “her 
nükleer santralde kaza riski vardır. Siz ticari risk satın 
alıyorsunuz” dedi. İklim değişikliği nedeniyle şiddeti 
artan ve 300 milyar dolar zarara neden olan IRMA  

kasırgası sırasında ABD Florida’daki Turkey Point 
nükleer santrali nükleer felaketin eşiğinden döndü. 
Sadece altı sünger gibi olan Akkuyu Nükleer Santral 
sahası değil başka bir yerde de olsa dünyanın hiçbir 
yerinde nükleer santral kurulmamalı. Kurulmuş olan 
nükleer santraller tasfiye edilmeli. Atıkları yakıtları 
derhal güvenli yerlerde muhafaza edilmeli. Dünyada 
400 küsur tane nükleer santral var. Çok şükür bizim 
ülkemizde yok. Önümüzdeki 2-3 yıl daha nükleer 
santral  kurulmazsa ne Sinop, ne Akkuyu ne İğneada hiç 
birine nükleer santral yapılacağını zannetmiyorum. 
Çünkü iklim değişikliği dünyayı yeni bir döneme 
sokuyor. Bu süreçte biz ekolojist, doğa ile barışık az 
tüketerek dünya ile barışık yeni bir sistem kurmak 
zorundayız. İklim değişikliği bizi buna zorlayacak.”

ÇATLAKTAN SONRA KEŞİF VE BİLİRKİŞİ 
İNCELEMESİ YAPILMALI 
Akkuyu’da zemine dökülen betonda meydana 

gelen çatlağın yeni bir gelişme olduğunu kaydeden Av. 
İsmail Hakkı  Atal, “Adana Barosu, DAÇE, Tabip Odası 
ve Ziraat Mühendisleri odası adına  açtığımız lisans iptal 
davasında acilen jeoloji ve jeofizik yönünden keşif ve 
bilirkişi incelemesi yapılmasını talep ettik. Halk sağlığı 
açısından burası büyük bir tehlike teşkil edeceğinden 
Sağlık Bakanlığına ihbar dilekçesi çıkartılarak davacı  
sıfatıyla müvekkil davacılar yanında müdahil davacı 
olarak  yer almasını talep ettik. Sağlık Bakanlığının 
görevi halk sağlığını korumaktır. Japonya Fukushima 
nükleer santral faciasından sonra kaza bölgesinde 
çocuklarda troit kanseri oranı 500 kat arttı. Hazine 
ve Maliye Bakanlığının da buranın iptali için davacı 
sıfatıyla yer alması için ihbar dilekçesi çıkarılmasını 
istedik. Zira  Fukushima’nın ilk 10 yıl için Japonya’ya 
maliyeti 180 milyar dolar oldu. Toplam maliyetinin ise 
600 milyar dolar olacağı tahmin ediliyor. Akkuyu’da 
gerçekleşebilecek bir nükleer facia Türkiye’yi 
ekonomik olarak çökerteceğinden Hazine-Maliye 
Bakanlığının da görevi gereği nükleer santralin 
iptali için davacı sıfatıyla müvekkillerin yanında yer 
almasını talep ediyoruz.” şeklinde konuştu.

BAROMUZ ÇEVRE VE KENTLEŞME KOMİSYONU ÜYEMİZ 
AV. İSMAİL HAKKI ATAL VE PROF. DR. HAYRETTİN KILIÇ  

MERSİN’DE DÜZENLENEN PANELDE SUNUM YAPTI
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“DÜNYADA BENZERİ OLMAYAN BİR PROJE”
Prof. Dr. Hayrettin Kılıç ise Akkuyu Nükleer Enerji 

Santrali’nin dünyada karşılarına benzeri olmayan 
bir proje olarak çıktığını söyledi. Dünyada ilk defa 
bir ülkede yani Türkiye Cumhuriyetinden başka bir 
yabancı ülkenin yap-işlet sahip ol diye bir nükleer 
santral projesi yok, olmamış. Amerika Birleşik 
Devletleri’nde yabancı bir devletin ABD sınırları 
içerisinde nükleer santral işletmesi milli güvenliğine 
aykırı kabul edilerek izin verilmedi. Türkiye’de 
yabancı bir devletin nükleer santral kurmasına izin 
verilmektedir.” dedi.

Prof. Dr. Kılıç, yüklü miktarda para harcanan 
kesme yapıştırma 3 bin 500 sayfalık ÇED raporunun 
350 sayfasının Akkuyu’nun güzelliklerinden 
bahsettiğini, geri kalan bölümünün ise başka 
kaynaklardan kopyala yapıştır yöntemiyle alındığını, 
Nükleer santraller çalışırken ortaya çıkan  radyoaktif 
gazların   belirlenmiş limit değerlerin altında tutulması 
gerektiğini ancak Akkuyu Nükleer santralinin ÇED 
raporuna  bakıldığında trittyum ve karbon gazlarının 
yer almadığını, Tirityumun agresif radyoaktif 
izotop olduğunu; doğaya verecekleri, ete süte balığa 
karışacak radyasyonun 20 ila 100 kat arasında eksik 
gösterildiğini, bunun bilimsel suç olduğunu”  kaydetti.

Prof. Dr. Hayrettin Kılıç  konuşmasında “Nükleer 
santrallerle ilgili  en büyük  problemlerden birisinin 
nükleer atıklar olduğunu,  Akkuyu Nükleer Santrali 

ÇED raporunda” nükleer atık  problemi  ileride 
çözülecektir “benzeri bir ifade  kullanıldığını, 10 yıl  
sonra atık soğutma havuzlarında  yer kalmayınca  
santral  etrafında  kuru izolasyon yapmak zorunda 
kalacaklarını, Ortadoğu gibi terör riski yüksek olan bir 
yerde  böyle bir risk alınamayacağını , kuru izolasyon 
sahasına omuzdan atılacak  küçük bir bombanın  bile   
felakete neden olacağını” belirtti. 

Prof. Dr. Kılıç “Rosatom’un seceresi bozuk. 
Bulgaristan’da kuracakları nükleer santral iptal edildi. 
İran’da  kurmaya çalıştıkları nükleer santralin ilk 6 
ay içerisinde  4 tane ana pompası  iflas etti ve proje 
iptal edildi. Hindistan’da yaptıkları nükleer santralin  
deneme safhasında elektrik türbinleri patladı. 
Rosatom  şirketinin 10-12 tane  üst düzey yöneticisi  
rüşvet yemekten veya usulsüz işlem yapmaktan 
dolayı hapse girdiler.” dedi. 

AKKUYU’NUN ZEMİNİ SÜNGER GİBİ
Akkuyu Nükleer Santralinin kurulacağı zeminin 

bozukluğuna dikkat çeken Prof. Dr. Kılıç, “Akkuyu 
Nükleer Santralinin altı sünger gibi. 10-15 yıl önce bir 
şirket çimento bastı çimento denizden çıktı. Oraya 
nükleer santral kurulamaz. Çünkü oranın altı sünger 
gibi.  Daha tabla atımında çatlaklar varsa , bu şirketin 
inşaatı hemen durdurması gerekiyor. Hangi şirketin 
bu betonu attığını bilmiyoruz” ifadelerini kulandı.
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Birleşmiş Milletler Nüfus Fonu Türkiye, 
Avrupa Birliği Sivil Destek ve İnsani 
Yardım Operasyonlarının (ECHO) 

finansal desteğiyle “Kilit Mülteci Grupların Koruma 
Hizmetlerine Erişimlerinin Önündeki Engellerin 
Azaltılması” projesi kapsamında Baromuz 
iş birliği ile “Kilit Mülteci Grupların Adalete 
Erişimlerinin Güçlendirilmesi Eğitimi” Adana’da 
gerçekleştirilmiştir.

Kilit mülteci grupların sağlık ve koruma 
alanlarındaki ihtiyaçları, ihtiyaç duydukları hukuki 
destek mekanizmaları, adalete erişimde karsılaştıkları 
engeller, başvurulabilecek yasal mekanizmalar 
konularını içeren eğitim Yönetim Kurulu Üyemiz Av. 
Sinem Tanrısınatapan ve avukatlarımızın katılımıyla 
tamamlandı.

Türkiye Barolar Birliği ve Başkent 
Üniversitesi Hukuk Fakültesi iş birliğiyle 
Hukuk Uyuşmazlıklarında Arabuluculuk 

Eğitimi Adana Barosu Tesislerinde tamamlandı.
16 – 25 Temmuz tarihleri arasında düzenlenen 

sertifikalı eğitim seminerindeki çalışmalarda; Arb. 
Av. Yurdagül Gündoğan, Prof. Dr. Doğan Kökdemir, 

Prof.Dr. Nejat Basım ve Prof. Dr. Ünsal Sığrı 
meslektaşlarımıza bilgilendirmelerde bulundular.

9 gün devam eden eğitim sonunda Baromuz 
mensubu ve çeşitli illerin barolarından toplam 27 
meslektaşımıza sertifikaları düzenlenen törenle 
verildi.

BAROMUZ İŞ BİRLİĞİ İLE “KİLİT MÜLTECİ GRUPLARIN 
ADALETE ERİŞİMLERİNİN GÜÇLENDİRİLMESİ” 

KONULU EĞİTİM YAPILDI

HUKUK UYUŞMAZLIKLARINDA ARABULUCULUK 
EĞİTİMİ SERTİFİKA TÖRENİYLE SONA ERDİ
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Türkiye Barolar Birliği (TBB) ve Baromuzun 
birlikte düzenlediği “AİLE HUKUKU” 
konulu Meslek İçi Eğitim semineri Baro 

Tesislerindeki konferans salonumuzda geniş katılımla 
yapıldı.

Baromuz mensubu ve Türkiye Barolar Birliği 
Eğitim Merkezi Yürütme Kurulu Üyesi Av. Selen 
Berna Ünlüatlı’nın seminer sorumluğunda 
gerçekleşen programda; Ankara Bölge Adliye 
Mahkemesi 28.Hukuk Dairesi Başkanı ve Türkiye 
Adalet Akademisi Öğretim Görevlisi Hakim Zeynep 
Kurnaz sunum yaptı.

Ankara Bölge Adliye Mahkemesi 28.Hukuk 
Dairesi Başkanı ve Türkiye Adalet Akademisi 
Öğretim Görevlisi Hakim Zeynep Kurnaz seminerin 
sabah programında “Evlilik, evliliğin mutlak ve 
nisbi butlan sebepleri”, “Boşanmanın genel ve özel 
sebepleri” öğleden sonraki bölümünde ise; “Evliliğin 
ve boşanmanın ferileri”, “Velayet, nafaka, kişisel ilişki 
durumu” ana başlıkları altında sunumu gerçekleştirdi.

Meslektaşlarımızın sunum esnasında yönelttiği 
sorular da cevaplandırdı.

Barkovizyon gösterimi eşliğinde baro tesislerinin 
tüm salonlarına aktarılan semineri ilgiyle takip edildi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Başkan 
Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş, Genel 
Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz, Yönetim Kurulu 
üyemiz Av. Sinem Tanrısınatapan Keskin, Av. 
Furkan Kılıç, Yargıtay Tetkik Hakimi Müjde Yasan, 
meslektaşlarımız ve stajyer avukatlar katıldı.

Meslek İçi Eğitim Semineri açılış konuşmasını 
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük yaptı.

Başkanımız Av. Veli Küçük, uygulamada çok 
karşılaşılan konuların yer aldığı önemli bir programın 
yapıldığını belirterek, seminerin gerçekleşmesinde 
emeği ve hizmetleri olan Baromuz mensubu ve 
Türkiye Barolar Birliği Eğitim Merkezi Yürütme 
Kurulu Üyesi Av. Selen Berna Ünlüatlı’ya ve Ankara 
Bölge Adliye Mahkemesi 28.Hukuk Dairesi Başkanı ve 

Türkiye Adalet Akademisi Öğretim Görevlisi Hakim 
Zeynep Kurnaz’a teşekkürlerini sundu.

Başkanımız Av. Veli Küçük, ülke gündemi 
ve baro faaliyetleri hakkında bilgilendirmelerde 
bulunduktan sonra Aile Hukuku’nun toplumda ve 
yargı camiasındaki yeri ve önemine değindi.

“Türkiye’de zorunlu arabuluculuğun aile 
hukuku alanında da uygulanmaya başlanabileceği 
konuşulmaktadır. Henüz oturmamış bu sistem 
içerisinde velayet, nafaka, boşanma ve onun mali 
sonuçları gibi unsurların arabuluculuk kapsamında 
yer almasını doğru bulmuyorum. Bilhassa iş 
hukukunda hala önemli sorunlar yaşanmaktadır. 
Birçok dosya hızlı ve çabuk olsun derken hak kaybı 
olmaktadır.” dedi

Toplumun en küçük yapı taşı olan ailenin 
korunması, aile hukukuna ilişkin uyuşmazlıklar 
üzerine daha fazla hassasiyet gösterilmesi gerektiğine 
işaret eden Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
nafaka ve velayet uygulamalarındaki yanlışlıkların, 
adaletsizliklerin ve kimi zaman haksız kararların 
alındığını üzülerek gördüklerini belirtti.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, bu sorunlu 
uygulamaların da belirli aşamalarda toplumsal sorun 
haline dönüştüğünün altını çizdi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, konuşmasında 
Show TV’de yayınlanan “Çukur” adlı dizide avukatlık 
mesleğinin rencide edilmesi hakkında da şikayet 
kararı aldıklarını dile getirerek, “Günümüzde birçok 
meslektaşımız böyle hakaret ve tehditlere maruz 
kalırken, öldürülen meslektaşlarımız gazetelerin 
3’üncü sayfalarına konu olurken, bizleri aşağılayan 
dizinin ve yayınlayan kurumun tüm sorumlularından 
şikayetçiyiz. Bu sakıncalı görüntülerle, adalete 
erişimin çıkış noktası avukatlık mesleğinin vakarına, 
saygınlığına diziyle de olsa hiç kimse gölge düşüremez” 
diye konuştu.

Meslek içi eğitim semineri plaket sunumu 
sonrasında, fotoğraf çekimi ile tamamlandı.

TBB VE BAROMUZUN BİRLİKTE DÜZENLEDİĞİ 
“AİLE HUKUKU” KONULU MESLEK İÇİ EĞİTİM 

SEMİNERİ GENİŞ KATILIMLA YAPILDI
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Adana Barosu ev sahipliğinde Türkiye 
Barolar Birliği ile birlikte gerçekleştirilen 
“İcra İflas Hukuku” konulu meslek içi eğitim 

semineri, TBB Eğitim Merkezi Yürütme Kurulu Üyesi 
ve Adana Barosu mensubu Av. Selen Berna Ünlüatlı’nın 
moderatörlüğünde, İzmir Barosu mensubu Av. Talih 
Uyar ve Marmara Üniversitesi Hukuk Fakültesi 
Öğretim Üyesi Dr. Evren Kılıçoğlu’nun sunumları ile 
yapıldı.

Seyhan Oteli Balo salonunda geniş katılımla 
yapılan meslek içi eğitim seminerine Baro Başkanı 
Av. Veli Küçük, Başkan Yardımcısı Av. Sabahattin 
Gümüş, Genel Sekreteri Av. Semih Gökayaz, Yönetim 
kurulu üyeleri Av. Ayşe Duygu Özgüven, Av. Sinem 
Tanrısınatapan Keskin, Av. Miyesser Erselan Önenli, 
Av. Nevzat Elçi ve Av. Timur Ortatepe ile çok sayıda 
avukat ve stajyer avukatın yanı sıra davetli katıldı.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, meslek içi eğitim 
seminerinin açılış konuşmasında gündeme ilişkin 
görüş ve düşüncelerini katılımcılarla paylaştı.

Ülkemizde yaşanan güncel hukuki olaylara dair 
olumsuzlukları dile getirdi.

Konuşmasına katılımcıları sevgi ve saygıyla 
selamlayarak sözlerine başlayan Baro Başkanı Av. 
Veli Küçük, “Karşımda güzel bir tablo var. Adli tatil 
sonrası meslek içi eğitim çalışmalarımız başlamıştı. 
TBB Merkez Eğitim Kurulu ile ortaklaşa yapılan bu 
ilk programda bir aradayız. İcra İflas Hukuku gibi 
meslektaşlarımızın hayatının her alanında ilgilendiği, 
faydalandığı önemli ve temel bir alandır. Bu nedenle 
konuşmacılarımıza teşekkür ediyorum. TBB’nin bir 
çok ilde yaptığı eğitimler başarıyla ve keyifle devam 
ediyor. Bu programın moderatörü Adana Barosunu 
temsil eden değerli meslektaşım, birlikte yönetim 
kurulu üyeliğini de yaptığımız Av. Selen Berna Ünlüatlı 
da bizi Türkiye Barolar Birliği’nde başarıyla temsil 
ediyor. Bu ilk programımız. İki hafta sonra 2 Kasım 
2019 tarihinde Aile Hukuku ile ilgili meslek içi eğitim 
çalışmamızla eğitimler hızla devam edecektir. Bu yıl 
üç grup halinde staj eğitim çalışmalarını yapıyoruz. 
Umarım yine başarı ile eğitim çalışmalarıyla stajyer 
meslektaşlarımıza katkımızı sürdürürüz.”

TÜRKİYE BAROLAR BİRLİĞİ VE ADANA BAROSUNUN 
DÜZENLEDİĞİ “İCRA İFLAS HUKUKU” MESLEK İÇİ EĞİTİM 

SEMİNERİ GENİŞ KATILIMLA YAPILDI



43

PA N E L -  S E M İ N E R  -  K O N F E R A N S

MERHUM AV. SAVAŞ BEDİR’İ ANDI
Av. Veli Küçük, “Bugün bizler Adana Barosu 

adına tam 19 yıl önce kaybettiğimiz çok sevdiğimiz 
meslektaşımız Av. Savaş Bedir’i hunharca silahlı 
saldırıda katledilen meslektaşımızı anmaya gideceğiz. 
Avukatı dosyanın tarafı gören hastalıklı ve sakat bakış 
açısı sonucu hunharca katledildi. Çok genç yaşta 
yaşamını kaybetti. Kendisini rahmetle anıyorum. 
Hele hele son dönemde Avukatlar bürolarında, haciz 
mahallinde, adliye koridorlarında, keşif yerlerinde 
saldırılara uğramakta. Dilerim bu tür olumsuzluklar 
bir daha yaşanmaz.”

Suriye’de yaşanan iç savaşa da değinen Baro 
Başkanı Av. Veli Küçük, “En kısa sürede iç savaşın ve 
kaosun sonuçlanmasını arzuluyoruz. Yurtlarından, 
vatanlarından olan insanlar da umarım ki bir an evvel 
evlerine dönerler. Sosyal ve toplumsal olayların da 
ülkemizde sona ermesini istiyoruz. Devletler bir 
askeri operasyon düzenlediklerinde o bölgedeki 
sivilleri korumak, gözetmek onlara zarar gelmemesi 
için tüm önlemleri almakla yükümlülükleri ve 
sorumlukları vardır. Bunun aksini ortaya koyan hiç 
bir milletlerarası bir anlaşma ve evrensel hukuk 
kuralı yoktur. Aksi yöndeki beyanların gerçeklik payı 
olmadığını ifade etmek istiyorum.”

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi’nin “Haydarpaşa ve Sirkeci Garı atıl depo 
alanlarını kiralama” ihalesinden elenmesine ve küçük 
düşük bütçeli bir şirkete adrese teslim ihale edilmesini 
eleştirerek, “Devletin malının yağmalandığı, 

özelleştirmeler adı altında pervasızca devredildiği 
günlerde bu İstanbul Haydarpaşa Gar’ının ne tarihsel 
ve kültürel dokusuyla ne kadar önemli olduğunu 
belirtmek isterim.

Haydarpaşa ve Sirkeci Gar alanlarının ihalesinin 
iptali için İstanbul Barosu, sivil toplu kuruluşları ve 
meslektaşlarımız Bölge İdare Mahkemesinde dava açtı 
ve savcılık şikayeti yaptı. Biz de yasal sürecin takipçisi 
olacağımızı ifade etmek istiyorum. Büyük önderimiz 
Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün; ‘Geldikleri gibi 
giderler’ sözünün Haydarpaşa Gar’ında söylenmiş 
olduğunu da hatırlatırım” dedi.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, devamla; ‘Avukatlara 
yeşil pasaport’ hakkı ile ilgili düzenlemelerin yeterli 
olmadığını ve beklentilerini ifade ederek,

“Zira eşitlik ve silahların denkliği ilkesi gereğince 
yapılacak düzenlemede ‘Avukatlara yeşil pasaport’ 
hakkının hakim ve savcılar için belirlenen kriter ve 
kıdem süreleri göz önüne alınarak aynı kıdem süreleri 
ve kriterlere göre verilmesi gerektiğini ancak Yargı 
reformu taslağında bu hususun göz ardı edilmesi 
ve idareye takdir yetkisi verilmesi kabul edilemez. 
Yapılacak düzenlemede ‘verilebilir’ şeklindeki 
ibarenin yerine ‘verilir’ şeklinde kesin bir hüküm yer 
alması gerekir, eş ve çocukların kapsam dışı tutulması 
kabul edilemez.” dedi.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Cumhuriyet 
gazetesi davasında tutuklu avukatlara destek olmak 
için İstanbul’da 1,5 yıl önce başlatılan “Adalet 
Nöbeti” uygulamasının 25 Ekim’de Artvin, Kasım 
ayında Diyarbakır’da, 20 Aralık 2019 günü de Adana 
Barosu’nun ev sahipliğinde tutulacağını ifade etti. O 
gün de barışın elçisi olarak anılan Diyarbakır Barosu 
Başkanı Av. Tahir Elçi’nin, katillerinin bulunmasını 
haykıracaklarını vurguladı.

Meslek İçi Eğitim seminerimizin ilk bölümünde 
Marmara Üniversitesi Hukuk Fakültesi Öğretim Üyesi 
Dr. Evren Kılıçoğlu “Konkardato Hukuku”nu anlattı. 
Öğleden sonraki ikinci bölümde ise;İzmir Barosu 
mensubu Av. Talih Uyar;” Güncel Yargıtay Kararları 
Işığında Tasarrufun İptali Davaları” hakkında sunum 
yaptı.

Son bölümde avukatların soruları cevaplandırıldı.
Seminer konuşmacılara teşekkür plaketi 

sunulması ve fotoğraf çekimiyle tamamlandı.
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BAROMUZUN DÜZENLEDİĞİ “İSTANBUL SÖZLEŞMESİ VE 
NAFAKA” KONULU PANELİMİZ GENİŞ KATILIMLA YAPILDI

Baromuz tarafından düzenlenen “İstanbul 
Sözleşmesi ve Nafaka” konulu panel Adana 
Büyükşehir Belediyesi Tiyatro salonunda 

geniş katılımla yapıldı.
Panele Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 

Başkan Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş, Genel 
Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz, Saymanımız Av. 
İlknur Önal, Yönetim Kurulu Üyelerimiz, Av. Mert 
Kuşdemir, Av. Miyesser Ersalan Önenli, Av. Timur 
Ortatepe, Seyhan Belediye Başkan Yardımcısı Av. 
Rukiye Çinkılıç, Çukurova Belediye Başkan Yardımcısı 
Azime Kocacık, eski Devlet Bakanlarımızdan İmren 
Aykut, HDP Adana Milletvekili Tülay Hatimoğulları, 
sivil toplum kuruluşlarının temsilcileri katıldılar.

Baromuz Kadın Hakları Merkezi Koordinatörü Av. 
Sinem Tanrısınatapan Keskin’in moderatörlüğünde

Türkiye Kadın Dernekleri Federasyonu Başkanı 
Canan Güllü ve Ankara Barosu mensubu Av. Eray 
Karınca tarafından İstanbul Sözleşmesi ve Nafakanın 
yanı sıra artan kadın cinayetleri, 6284 sayılı Kanun ve 
güncel konular katılımcılara detaylı olarak anlatıldı.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, açılışta yaptığı 
konuşmada; 11 Mayıs 2011’de İstanbul’da imzaya 
açılan Kadınlara Yönelik Şiddet ve Ev İçi Şiddetin 
Önlenmesi ve Bunlarla Mücadele hakkındaki Avrupa 
Konseyi Sözleşmesi, yani diğer adıyla İstanbul 
Sözleşmesinin 1 Ağustos 2014’de yürürlüğü girdiğini 
belirterek sözlerini şöyle sürdürdü:

“Bugün burada açılış konuşması da yapacağım 
için sözleşmeyi detaylı olarak inceledim. İnanılmaz 
olumlu ve devlete pozitif sorumluluklar yükleyen bir 
sözleşmedir. Bu sözleşmeden sonra aile içi şiddetin 
önlenmesi ve ailenin korunmasına ilişkin kanunumuz 
yasalaştı. Bu önemli bir adım ve bir aşamaydı. 
Sonradan devamının gelmediğini görüyoruz ne 
yazık ki.

Sayısal verileri de paylaşmak isterim sizlere; 
2008 yılından bu yana 2 bin 805 kadın erkek 
cinayetlerine kurban gitti. Ailelerinden, evlatlarından 

ayrılanları, yaralananları, kalıcı sağlık sorunları 
yaşayanların sayısı daha fazladır. Sadece katledilen 
kadınlarımızdan bahsediyoruz. Bu sayısal tablonun 
alt zihniyetinin kadını eve hapsetmek isteyen bakış 
olduğunu görüyoruz.

Her yıl mutlaka 18 yaşından küçük çocuklarla, 
dini nikah olsun olmasın istismara ve küçük yaşta 
evliliklere ilişkin aflar gündeme giderilmektedir. 
Bunların kimler için düşünülüp planlandığını 
hepimiz bilmekteyiz. Toplumun duyarlı kesimleri 
bu süreçleri her zaman takip etti. Bu süreçlere engel 
olma noktasında çok büyük mücadeleler verdi.”

Kadınlarımızın sosyo ekonomik açıdan güçlü 
olmasının yanında kadına karşı yapılan her türlü 
şiddetin ve ayrımcılığın karşısında olduklarını 
belirten Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Bizler 
biliyoruz ki kadının maruz kaldığı şiddet, baskı ve 
ayrımcılıklar sadece kadını değil, aileyi ve toplumun 
her kesimini olumsuz etkilemektedir. Bu durum 
toplumun bütünlüğü ve geleceğiyle de doğrudan 
alakalıdır. Kadına yönelik şiddetin önlenmesi ise, 
kuşkusuz toplumsal cinsiyet eşitliğinin sağlanmasıyla 
gerçekleşecektir” dedi.

Nafaka konusunun da son dönemde çok 
konuşulduğunu anımsatan Baro Başkanımız Av. 
Veli Küçük; “Nafakanın düzenlenmesi ile ilgili 
son dönemdeki tartışmaları çok tehlikeli olarak 
bulduğumu ifade etmek istiyorum. Hukuksal 
adaletsizliği ortaya koyan, bireysel hatalı, yanlış 
kararlar, yanlış değerlendirmeler mutlaka oluyordur, 
ama kadını toplum içerisinden ayrı tutmaya çalışan 
bakış açısının nafakanın kaldırılmasına ya da sınırlı 
tutulmasına, örneğin evlilik süresi gibi önerilerin 
dillendirildiği bu günlerde, meclisinde gündemine 
geleceği ifade edilen bu günlerde çok sakıncalı 
buluyorum. Kadını gerek aile hayatında, gerek çalışma 
hayatında, gerek sosyal yaşamda, eğitim hayatında 
geri plana itecek bir girişim olarak görüyorum.
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İstanbul sözleşmesinin amacını özetleyen 
bir cümle var. Kadınlara yönelik şiddet ve aile içi 
şiddetten arındırılmış bir Avrupa yaratmayı arzu 
etmek. Avrupa Konseyi üyesi tüm ülkeler için, tüm 
devletler için sorumluluk yükleyen unsurlar. Bizim 
bunu yaşama geçirmek için çaba göstermemiz 

gereken bu günlerde, bir de nafakanın kaldırılması, 
nafaka alanın daraltılması, sınırlandırılması gibi 
unsurlar kesinlikle doğru olmayacaktır. Benim bu 
anlamda şöyle bir önerim olacak. Hep bu konular 
konuşulurken, çalışabilecek durumda olan sağlıklı 
insanlar bu kararlar dolayısıyla, mahkemenin 
değerlendirmesi dolayısıyla çalışmıyor gibi 
eleştiriler gelir. Zaten eski hükümlülerin, engellilerin 
çalışmalarına dair, özel sektörde dahil olmak üzere 
yasal zorunluluklar düzenleyen unsurlar var. Bununla 
ilgili böyle bir değerlendirme yapılabilir. Alternatifler 
geliştirilebilir. Onun ötesinde engelli yurttaşlarımıza 
bakmakla yükümlü olan kişilere dair sosyal 
politikalar geliştirildi son zamanlarda. Torunlarına 
bakan dedeler, nineler için bile çalışmalar yapılırken, 
bireylerin yetişemediği alanlarla ilgili sosyal devlet 
anlayışıyla bana göre burada da yaşama geçirilip, 
kadınımızın sosyal yaşamda, aile içi yaşamında daha 
rahat etmesini ve eşit koşullar yaratma noktasında ki 
hassasiyeti yaşama geçirmenin mümkün olduğunu 
düşünüyorum.”

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Adana Barosu 
Kadın Hakları Merkezimizin tüm üyelerinin de 

gönüllük esasına göre çalıştıklarını ve çok önemli bir 
işlevi olduğunu vurgulayarak, “Bu güne kadar birçok 
davayı takip ettik. Bu süreçte kadınlarımıza sahip 
çıkma noktasındaki çalışmalarımızı en üst düzeyde 
ortaya koymaya devam edeceğimizi paylaşmak 
isterim.”

Panelimizin son kısımları ise katılımcıların merak 
ettikleri soruları sorması ile soru-cevap şeklinde 
tamamlandı.

Ardından Baromuz adına konuşmacılara teşekkür 
plaketi takdim edildi. Panel toplu fotoğraf çekimi ile 
sona erdi.
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ÇUKUROVA ÜNİVERSİTESİ HUKUK KULÜBÜNÜN 
DÜZENLEDİĞİ “ÇUKUROVA HUKUK ZİRVESİ” 

KONULU SÖYLEŞİ YAPILDI

Çukurova Üniversitesi Hukuk Kulübünün 
düzenlediği ve Adana Barosu’nun da destek 
verdiği “Çukurova Hukuk Zirvesi” konulu  

  söyleşi Seyhan Oteli’nde yapıldı. 
Çukurova Belediye Başkanı Av.Soner Çetin, 

Büyükşehir Belediye Başkan vekili Bahadır Ceyhanlı, 
Büyükşehir Genel Sekreteri Dr. Ergül Halisçelik, Milli 
Takım Antrenörlerinden Doğan Çelikten, Baro Başkan 
Yardımcısı Av. Sabahattin Gümüş, Genel Sekreteri 
Av. Semih Gökayaz, Yönetim Kurulu Üyeleri, Hukuk 
Fakülteleri ve Öğrencileri İle İletişim Komisyonu 
Koordinatörü Av. Mert Kuşdemir, Av. Ayşe Duygu 
Özgüven, Av. Furkan Kılıç, Av. Nevzat Elçi, Av. Timur 
Ortatepe ile avukatlar, stajyer avukatlar, Çukurova 
Üniversitesi, Gaziantep Üniversitesi, Gaziantep Hasan 
Kalyoncu Üniversitesi ve Çağ Üniversitesi Hukuk 
Fakültesi öğrencilerinin katılımıyla yapılan söyleşi 
öncesinde Büyük Önderimiz Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk, eylem arkadaşları, için saygı duruşunda 
bulunuldu ve İstiklal Marşı okundu. 

Çukurova Üniversitesi Hukuk Kulübü Başkanı 
Yunus Emre Yel’in hoşgeldin konuşmasının ardından 

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, “Avukatla Müvekkilin 
Özdeşleştirilmesi”, Mersin Baro Başkanı Av. Bilgin 
Yeşilboğaz “Yargının Sorunları ve Hukuk Güvenliği, 
Avukatlık Mesleği”, Gaziantep Baro Başkanı Av. Bektaş 
Şarklı “Avukatlık Mesleğinin Sorunları, Avukatların 
Baroyla İlişkileri Nasıl Olmalıdır” hakkındaki 
sunumlarıyla hukuk öğrencilerine tavsiyelerde 
bulunuldu. 

Konuşmacılar genel olarak hukuk, adalet, yargı 
bağımsızlığı ve tarafsızlığı, avukatlık, baro, avukatlara 
yönelik saldırılar ve hukuk öğretimi konuları üzerine 
yoğunlaştı.  

Baro Başkanı Av. Veli Küçük’ün moderatörü ve 
konuşmacı olduğu Çukurova Hukuk Zirvesi’nde ilk 
konuşmayı Mersin Baro Başkanı Av. Bilgin Yeşilboğaz 
yaptı. Daha sonra sözü Gaziantep Baro Başkanı Av. 

Bektaş Şarklı aldı. 
Son olarak Baro Başkanı Av. Veli Küçük sunumuna 

başlamadan önce, Büyük Önderimiz Gazi Mustafa 
Kemal Atatürk tarafında Kadına Seçme ve Seçilme 
Hakkı verilmesinin 85. yılını kutladı. 4 Aralık “Dünya 
Madenciler Günü” nedeniyle maden facialarında 
hayatını kaybeden yurttaşlarımızı saygı ve rahmetle 
andı. Soma, Ermenek gibi ülke gündemine oturan 
facialardan sorumluluk ve yetki makamında olanlara 
seslenerek “Biz, madenciler için ölümün “fıtrat” 
olmaktan çıkarılmasını istiyoruz” dedi. 

Sunumunda haciz ve keşif mahallinde, bürosunda 
silahlı saldırı sonucu meslektaşlarının katledildiğini, 
yaralandığını be saldırılara maruz kaldığını belirterek, 
Adana’da 2001 yılında katledilen Av. Savaş Bedir ve 
İcra Memuru Hasan Fındıl başta olmak üzere son 
dönemde sayıları artan tüm görev şehitlerimizi de 
saygıyla andı.

“Bizim toplumumuzda insanımız yaşadığı sorunu 
hayatının merkezine koyup aynı sorunu avukatın 
da yaşanmasını istiyor. Günde 10 defa arayabiliyor. 
Onun için mesleğimizin nosyonunu bilgi anlamında, 
tecrübe anlamında mutlaka üst düzeyde tutmalıyız. 
Fakat sorunlu insanların varlığını, sakat ve sorunlu 
bakış açısını mutlak suretle sezinleyebilmeliyiz.

Son dönemde toplumsal şiddet vakalarını her 
yerde görüyoruz. Canı sıkılan, keyfi bozulan olumsuz 
tutum ve davranışta bulunan herkes “bunalımdaydım”, 
“sorunlarım vardı” bahanesine sığınıyor. Bu toplumsal 
cinnet vakalarını her yerde yaşandığını görüyorum. 
Aile içinde kadına şiddete, cinsel taciz, cinsel istismar, 
çocuğa kötü muamele gibi her alanda ve her meslek 
grubunda yaşanan şiddet olayları son dönemde en 
fazla avukatlara oluyor.

Yargı mensubu olmamıza, kamu görevlisi 
kimliğimize ve üst düzey müeyyide ve cezalara 
rağmen bizler bu olumsuzlukları yaşıyoruz. Umarım 
ki bir daha yaşamayız.”
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Baro Başkanı Av. Veli Küçük öğrencilere 
tavsiyelerde bulundu. 

Hukukçu olmanın sadece meslek değil aynı 
zamanda bir duruş ve yaşam tarzı olduğuna işaret 
eden Baro Başkanı Av. Veli Küçük, “Hukukun hangi 
alanında mesleğinizi ifa edecek olursanız olun; 
insan haklarını, hukuk devletini, hukukun üstünlüğü 
ve hak ve özgürlükler kavramını savunma ve 
mücadele verme noktasında Turin ilkeleri ve Havana 
Kuralları bu anlamda sizlere büyük sorumluluk 
yüklemektedir. Bu düzenlemeler biz avukatları 
yaşadığımız dönemin, ülkenin, coğrafyanın aydını 
ve insan hakları savunucuları olarak görür. Bu 
bilinci her zaman ortaya koymanın mücadelesini 
vermeliyiz. Mesleğimize ve mesleki nosyonumuza 
böyle bakabilmeliyiz. Ruhsat törenlerinde hep 
söylüyorum: Avukatlık sadece duruşma salonlarında, 
adliye koridorlarında, dosya kapakları arasında ve 
yüksek bedelli dosyalar alınarak yapılabilecek bir 
meslek değildir. Hayatı idame ettirmek için bunlar 
da olmalıdır ama bir meslektaşımız duruşma 
esnasında hakim-savcı mübaşir ile sorun yaşarken 
akıllı telefonunuzla ilgilenip, sırtınızı dönüyorsanız 
mesleğinizi hakkıyla yapıyor sayılmazsınız. Kitap 
okuma alışkanlığını mutlaka edinelim. Bilgiye ulaşma 
teknoloji çağında bu kadar kolayken biz avukatlar 
kendimizi geliştirmeliyiz. Ne iş olursa yaparım değil 

mutlaka bir alanda ihtisaslaşalım. TBB tarafında 
hazırlanan Uzman Avukatlık Yasası halen Meclis’te 
bekliyor. Bu bir an evvel gündeme gelmeli. Avukatlık 
Sınavının da gelmesini doğru buluyoruz“

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, şöyle konuştu; 
“Avukatın, hukuk bilmesi yetmez, insan 
psikolojisinden de anlaması gerekir. Avukat müvekkil 
ilişkisi de mesafeli ve ölçülü olmalıdır.İnsan 
psikolojisinden anlamak, sadece müvekkiliniz için 
değil, mahkeme kalemlerinde, icra müdürlüklerinde 
ve sair iş yapacağınız resmi kurumlarda oldukça 
işinize yarayacaktır. Binlerce dava-icra dosyası altında 
resmi prosedürden bunalmış adliye personeline 
göstereceğiniz güler yüz, kuracağınız sıcak ilişkiler, 
işinizin olası süresini tahmininizden daha da 
kısaltacaktır.” dedi

Baro Başkanı Av. Veli Küçük söyleşinin 
gerçekleşmesinde emeği olanlara teşekkür etti. 
Geleceğin hukukçularını ülkemizin geleceğini 
ilgilendiren önemli projeler içerisinde görmekten 
mutluluk duydukları ifade etti.

Sunumların tamamlanmasından sonra soru-cevap 
bölümüne geçildi. Başkanlar, öğrencilerin merak 
ettikleri konularda açıklamalar yaptılar ve sorulan 
soruları yanıtladılar.

Söyleşi, teşekkür konuşması ve plaket sunumu 
sonrasında toplu fotoğraf çekimiyle sona erdi.
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BARO MENSUPLARINA YÖNELİK SERTİFİKALI 
CMK EĞİTİM SEMİNERİ TAMAMLANDI

CMK görevlendirme listesinde yer alan 
Baro mensuplarına yönelik düzenlenen 
Meslek İçi Sertifikalı CMK Eğitim çalışması 

tamamlandı.
250 avukatın katıldığı eğitim seminerinde Ankara 

Barosu Meslek İçi CMK Eğitim Grubunda yer alan 
eğitmenler sunum yaptılar.

Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Genel 
Sekreter Av.Semih Gökayaz, yönetim kurulu üyeleri 
Av. Timur Ortatepe ve CMK Komisyonu Başkanı Av. 
Kübra Mimaroğlu’nun katılımıyla iki gün devam 
eden seminer ,Baro Tesislerinde ve toplam 13 saatte 
tamamlandı. 

Çalışmada ise Ankara Barosu mensubu 

avukatlardan Av. Berna Yanar, Av. Kazım Barış Ün ve 
Av. Emrah Acar , Av. Volkan Yıldız, Av. Gizem Yıldırım 
Kaya ve Av. Eda Toktay tarafından; Zorunlu Müdafilik 
ve Avukata Erişim hakkı, Müvekkil ile Görüşme 
Usulü, Müdafii ve Vekil Hakları, CMK Yönergesi, 
görevlendirme Esasları, Puanlama, Listeler ve 
Baronet, Disiplin ve Yaptırımlar, İnfaz ve Cezaevi 
Uygulamaları, Yakalama ve Gözaltı, Tutuklama, Sorgu 
Hakimliği, Deliller, Arama, Adli Kontrol, El Koyma, 
Tanık, Teşhis Yüzleştirme, Kovuşturma, Hüküm ve 
Kanun Yolları, CMK Görevlerinin Sona ermesi, CMK 
Kapsamında Uzlaşma ile ilgili bilgiler verilmiştir.

Seminerin bitiminde eğitmenlere katkılarından 
ötürü Baro adına teşekkür plaketleri takdim edildi.
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KESK’İN DÜZENLEDİĞİ “İNSAN HAKLARI MÜCADELESİNDE 
SENDİKALARIN ROLÜ” PANELİ BAŞKANIMIZ 

AV. VELİ KÜÇÜK’ÜN KATILIMIYLA YAPILDI

Kamu Emekçileri Sendikaları 
Konfederasyonu (KESK) kuruluşunun 24. 
yılı etkinlikleri kapsamında düzenlediği 

“İnsan Hakları Mücadelesinde Sendikaların Rolü” 
adlı panel Adana Büyükşehir Belediyesi Tiyatro 
Salonu’nda yapıldı.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, CHP Adana 
Milletvekili Orhan Sümer, İl Başkanı Mehmet Çelebi, 
önceki dönem Baro Başkanlarımızdan Av. Mengücek 
Gazi Çıtırık ve çok sayıda meslektaşımız ve sivil 
toplum temsilcilerinin yer aldığı panel geniş katılımla 
yapıldı.

Sağlık Emekçileri Sendikası Başkanı Muzaffer 
Yüksel’in moderatörlüğünde Panele Adana CHP 
Milletvekili Burhanettin Bulut, İHD Genel Başkanı, 

Öztürk Türkdoğan ve KESK MYK üyesi İlhan Yiğit 
konuşmacı olarak katıldı.

Panelde; Sosyal Politikalar, sendikalar, toplu 
iş sözleşmesi, 6356 sayılı yasa, Örgütlenme hakkı, 
Grev hakkı, Sığınmacılar ve Göçmenlerin yaşadığı 
sorunlar, bölgemizde ve dünyada yaşanan savaşların 
yaşattığı sorunlar ve bu sorunlara karşı bakış açısı ve 
tutum ele alındı.

ülkemizde, bölgemizde ve tüm dünyada insan 
hakları ihlallerinin hala önemli oranda yaşandığı 
ifade edildi.

Panel sonunda Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
KESK adına değerli katkılarından ötürü İnsan Hakları 
Derneği Genel Başkanı Öztürk Türkdoğan’a teşekkür 
plaketi takdim etti.
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BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK İLE MERSİN VE 
GAZİANTEP BARO BAŞKANLARI ÇAĞ ÜNİVERSİTESİNDE 

“İNSAN HAKLARI” PANELİNDE SUNUM YAPTI

Çağ Üniversitesi Uluslararası Hukuk Kulübü 
tarafından “Baro Başkanları Toplanıyor” 
sloganıyla yapılan panellerin beşincisi   

               “İNSAN HAKLARI” konusunda yapıldı.
Moderatörlüğünü Çağ Üniversitesi Hukuk 

Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Yücel Ertekin’in üstlendiği 
Panele konuşmacı olarak katılan Baro Başkanı Av. 
Veli Küçük, “Türkiye’nin İnsan Hakları Karnesi”,  
Gaziantep Baro Başkanı Av. Bektaş Şarklı, “İnsan 
Hakları İhlallerinde Türkiye’de Yargı Sorunu” ve 
Mersin Baro Başkanı Av. Bilgin Yeşilboğaz, “İnsan 
Haklarında Avukatların Rolü ve Düşman Hukuku” 
hakkında sunumlarını yaptı. 

Çağ Üniversitesi Prof. Dr. İlhan Yücel Konferans 
Salonundaki panele öğretim üyeleri ve çok sayıda 
öğrenci katıldı. 

“KHK’LARIN OLUMSUZ YANLARINI HALA  
       YAŞIYORUZ”

Baro Başkanı Av. Veli Küçük konuşmasına insan 
haklarında yaşanan olumsuzlukları istatistiki verilerle 
aktardı. 

“Kanun Hükmünde Kararnamelerin olumsuz 
yanlarını bugün hala ülkemizde gerek yargı 
camiamızda gerek kamu düzeninde yaşıyoruz.” 
diye sözlerine başlayan Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük, “Türkiye Büyük Millet Meclisi İnsan Hakları 
İnceleme Komisyonu’nun hazırlamış olduğu bir 
rapor var. Bu raporda 2019 yılı Ocak - Kasım ayları 
arasında 12 Bin 465 hak ihlali yaşandığını ifade 
ediyor. Adalet Bakanlığının resmi verilerine göre; 
Toplantı, gösteri ve yürüyüş insanların en doğal, 
en temel haklarındandır, ancak 2019 yılında 8 Bin 
728 kişi hakkında soruşturma açılmış, bunlardan 
4 bin 837 kişi hakkında ceza davası açılmıştır. Yani 
kaynağını Anayasa’dan alan, Avrupa İnsan hakları 
Sözleşmesi’nin en temel unsurları arasında yer alan 
haklardan bahsediyoruz. Yine en temel haklardan bir 
tanesi yaşam hakkı, vücut bütünlüğünün korunması 
hakkı. Bunu kim sağlayacak? Bununla ilgili en üst 
düzey yapı devlettir. Bu hakla ilgili en çok eleştirilen 
kurumda haliyle devlettir.”

“KADINA ŞİDDETTE SAYI KORKUNÇ”
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, son dönemde kadına 

karşı şiddet ve cinayet vakalarının yoğunlaşmasına 
dikkat çekerek, “2019 yılının  11 ayında en az 430 
kadın erkek şiddeti nedeniyle hayatını kaybetti, en 
az 46 kadın tecavüze, 204 kadın tacize uğradı, 556 
kadın da şiddete maruz kaldı. Bunlar tabiî ki resmi 
mercilere ulaşan sayılar. Ancak şiddete uğrayan kadın 
sayısı 10 binlerle ifade edilmektedir.”

“İNSAN HAKLARI KARNEMİZ KÖTÜ”
Baro Başkanı Av. Veli Küçük,  basın ve sosyal medya 

üzerinde hak ihlallerine de değinerek görüşlerini 
paylaştı: 

“Basın özgürlüğü noktasında, dünya basın 
özgürlüğü endeksine göre; 180 ülke arasında yapılan 
incelemede Türkiye 157. Sırada. Çok değil 2002 yılında 
99. Sıradaymışız. O dönemdeki sıramız bile iyi değildi 
ama şu an ki sıramız tam bir facia. 2019 yılı Kasım ayı 
itibariyle cezaevinde olan gazeteci sayısı 139. Yani bu 
sayılar Türkiye’nin insan hakları karnesinin ne kadar 
kötü olduğun ortaya koyan verileridir.”

“İŞ CİNAYETLERİNDE 1606 KİŞİDEN 1’İ  
       SENDİKALIYDI”

Baro Başkanı  Av. Veli Küçük, çalışma özgürlüğünün 
de temel insan haklarından birisi olduğunu belirterek, 
“2019 yılının 11 ayında 1606 işçi iş cinayetlerinde 
yaşamını kaybederken sadece 1 tanesi sendikalıydı. 
Örgütlenme hakkının sendikal hakların ülkemizde 
ne kadar olumsuz durumda olduğunu ortaya koyan 
veriler bunlar. Çalışma özgürlüğü, işçi sağlığı yaşama 
geçmediği gibi, bunları sağlayabilecek dinamikleri 
oluşturması için düşünülen ve dünyada Avrupa’da 
gelişmiş ülkelerde çok değer verilen sendikal 
faaliyetlerin ülkemizde artık sahada olmadığını 
görüyoruz.” diye konuştu.

Ekonomik sıkıntılar nedeniyle intihar vakalarının 
arttığına değinen Baro Başkanı Av. Veli Küçük, 
“2002-2018  yılları  arasında  da  4  bin 481  işçi  
intihar  etmiş.  Çok vahim sayılardan bahsediyoruz. 
Mültecilerle ilgili durumda aynı. Mülteci ve sığınmacı 
hakları dediğimiz zaman onlarda en temel insan 
haklarından birisi ve yaşadığımız coğrafyada 
Suriye’deki iç savaşla birlikte aslında tüm ülkelerinde 
en temel sorunu halini alan bir konudan bahsediyoruz. 
Resmi verilere göre 3 Milyon 687 Bin 244 kişi 
Türkiye’de. Bu sayının çok daha fazla olduğunu 
tahmin ediyoruz. Kişilerin haklarını koruyabilme 
konusunda bir çabamız var mı ne yazık ki yok. 
Küresel sermayenin, emperyalizmin yaşadığımız 
coğrafyayı şekillendirebilme ve petrol kaynaklarına, 
bölgeye hakim olabilme noktasında ki mücadelesinin 
mağduru aslında bölgede yaşayan insanlar.”
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“AV. ZEYCAN BALCI’NIN HEM DÜŞÜNCE  
       HEM İFADE ÖZGÜRLÜĞÜ KISITLANDI”

Yaşam hakkı; vücut bütünlüğünün korunması 
hakkı, bütün bu haklar zaman zaman düşünceyi ifade 
özgürlüğünün iç içe girmekte olduğunu ifade eden 
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, “Dün bir duruşmadaydık 
İstanbul’da. 3 yıl 9 ay  önce ters kelepçe gibi bir çok 
hukuksuzlara karşı basın açıklaması yapmak üzere 
Çağlayan Adliyesi önünde bir araya gelen avukatlar 
vardı. Üzerlerinde cübbeleri, her halleri ile avukat 
oldukları herkes tarafından bilinen avukatlar. Polisin 
işkence boyutuna varan müdahalesi sonrası Av. 
Zeycan Balcı’nın belinde 2 ayrı yerde kırık oluştu. 
Yüzde 24 oranında sakatlık oluşacak şekilde yaralandı. 
Burada hem düşünce ve ifade özgürlüğü kısıtlandı. 
Hem basın açıklaması yapması noktasındaki hakları 
ihlal edildi. Aynı zamanda da vücut bütünlüğü hakkı 
ihlal edildi. Bu hakları korumak ve yaşama geçirmekle 
yükümlü olan kolluk kuvvetleri tarafından ihlal 
edildi. O yüzden Haklar ve özgürlükler başta devlet 
yetkililerinden, kolluk güçlerinden başlayarak ihlal 
edilmektedir.“ dedi.

“AVUKATLARIN ÖZEL SORUMLULUKLARI  
       VAR”

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Barolar olarak 
insan haklarının yaşama geçmesi noktasında, hukuk 
devletinin yaşama geçmesi, şeffaf ve denetlenebilir 
ülke yönetimi ve idare noktasında özel sorumlulukları 
ve görevleri bulunduğunu ifade etti.

Konuşmasını şöyle sürdürdü;
“Baro dediğiniz zaman sadece avukatların 

özlük işlerini, kayıt, nakil vb.bişlemlerini yapan 
kurumlar olarak görmemiz mümkün değil. Avukatlık 
kanunun 76. ve 96. Maddeleri barolara özel görevler 
yüklüyor. Tüm hukukçulara sorumluluklar yüklüyor. 
Hukukçuları yaşadıkları ülkenin, yaşadıkları 
dönemin tanıkları ve insan hakları savunucuları 
olarak tanımlıyor. Bu kavramların yaşama geçmesi, 
işlevsellik kazanması noktasında bizlere özel görev ve 

sorumluluk yüklüyor. Biz baroların bu kadar hassasiyet 
göstermesi bu sorumluluktan kaynaklıdır. En sosyal 
insanların tercih ettiği, siyaseti, ülke gündemini, 
yaşamı, güncel olayları takip eden insanların tercih 
ettiği bir meslektir avukatlık.”

“BBG EVİ GİBİ”
İnsanların artık sosyal medya paylaşımlarının 

izlenir hale geldiğini vurgulayan Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük, “2002 ile 2019 yılları arasında ki sosyal medya 
paylaşımlarından kaynaklı çok fazla dava artışları var. 
“Biri Bizi Gözetliyor” programı gibi ülkemiz. İnsanlar 
artık sosyal medyadan da düşüncelerini açıklamaya 
korkar, çekinir hale geldi.”dedi.

Panel öğrencilerin sorularıyla daha da zenginleşti. 
Son bölümde panelistlere Çağ Üniversitesi Hukuk 
Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Yücel Ertekin tarafından 
katılımlarından ve değerli sunumlarından ötürü 
teşekkür plaketi takdim edildi.

BARO BAŞKANLARINA KİTAP HEDİYE ETTİ
Çağ Üniversitesi Hukuk Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 

Yücel Ertekin, panel sonunda Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük’e ve diğer konuşmacı başkanlara son yazdığı 
“Akdeniz Senfonisi” adlı kitabını hediye etti.
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ADANA BAROSU’NUN “TÜRKİYE’DE İNSAN HAKLARI” 
KONFERANSI GENİŞ KATILIMLA YAPILDI

Adana Barosu tarafından, İnsan Hakları 
Haftası etkinlikleri kapsamında Seyhan 
Otel’inde “Türkiye’de İnsan Hakları” 

konulu konferans düzenledi. 
Moderatörlüğünü TBB Delegesi Av. Ümit 

Büyükdağ’ın yaptığı konferansa Cumhuriyet Halk 
Partisi İstanbul Milletvekili Av.Dr.Sezgin Tanrıkulu 
“Türkiye’de İnsan Hakları Uygulamaları”, İlahiyatçı-
Yazar R. İhsan Eliaçık “Kur-an ve İnsan Hakları”, 
Çağdaş Hukukçular derneği Genel Sekreteri Av. Nergiz 
Tuba Aslan “İstanbul Protokolü Işığında Türkiye’deki 
Hak İhlallerinin Değerlendirilmesi” başlıkları altında 
konuşmacı olarak katıldı. 

Konferansa; CHP Adana Milletvekilleri 
Dr.Müzeyyen Şevkin ve Ayhan Barut, CHP İl Başkanı 
Mehmet Çelebi, Çukurova İlçe Başkanı Av.Remzi 
Ümit Atay, Adana Milletvekilleri Ayhan Barut, önceki 
dönem Adana milletvekilleri Zülfikar İnönü Tümer, 
İbrahim Özdiş, önceki dönem baro başkanları Av. M. 
Ziya Yergök, Av. Mengücek Gazi Çıtırık, Baro Başkanı 
Av. Veli Küçük, Başkan Yardımcısı Av.Sabahattin 
Gümüş, Genel Sekreteri Av. Semih Gökayaz, 
Saymanımız Av. İlknur Önal, yönetim kurulu üyeleri; 
Av. Timur Ortatepe,  Av. Mert Kuşdemir, A. Duygu 
Özgüven, avukatlar, sivil toplum kuruluşlarının 
temsilcileri ve davetliler katıldı.

Konferans öncesi açılış konuşması yapan Baro 
Başkanı  Av. Veli Küçük,  insan haklarına yönelik 
yapılan saldırılara dikkat çekerek,  Türkiye’de insan 
hakları ihlallerinde özellikle son dönemde kadına 
şiddetin öne çıkmasından duyduğu üzüntüyü dile 
getirdi.

Türkiye’de Cumhuriyet tarihinin en ağır hak 
ihlallerinin günümüzde yaşandığını belirten Baro 
Başkanı Av. Veli Küçük, Türkiye’nin en önemli 
sorunlarından birinin cezasızlık politikası olduğuna 
işaret etti.

İnsan haklarının, temel hak ve özgürlüklerin 
korunmasında avukatlara ve barolara önemli görevler 
düştüğünü belirten Av. Veli Küçük, insan hakları 
konusunda ise Türkiye’nin hakkında en fazla olumsuz 
karar verilen ülke olarak sınıfta kaldığını bildirdi.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, yaptığı açılış 
konuşmasında  insan hakları ihlallerine değindi. 
İnsan Hakları Sözleşmesinin kabul edilişin 71. Yılını 
kutladı. 

Baro Başkanı Av. Veli Küçük konuşmasını şöyle 
sürdürdü;

“Bugün ülkemizde olumsuz vakalar üzerinden 
yola çıktığımızda 10 Aralık ancak bir anma, 
aydınlanma ve farkındalık yaratma günü olarak 
belki değerlendirilebilir. Ve biz de bu programla 
meslektaşlarımıza ve Adanalılara katkı sunmak 
istedik. 

Afiş üzerinde yer alan görseller aslında ülkemizin 
İnsan Hakları macerasını ve geldiği noktayı 
göstermektedir. Diyarbakır’da Dört Ayaklı Minare 

önünde tarihi ve kültürel değerlere sahip çıkarken 
yaptığı basın açıklaması esnasında 4 yıl önce 
katledilen Diyarbakır Baro Başkanı Av. Tahir Elçi var. 
Maalesef herkesin gözü önünde işlenen bu cinayette 
4 yıl da bir arpa boyu yol alınamadı ve resmî merciler 
de bahanelete sığınmaktadır. Biz bir an evvel bu 
cinayetin aydınlatılmasını istiyoruz. 

Bir başka demokrasi şehidimiz yazdığı yazılar 
nedeniyle katledilen Uğur Mumcu. Bir alt sırada 
Gezi Parkı direnişlerinde kaybettiğimiz gençleri ve 
aydınlarımızı saygıyla anıyoruz.”

“İNSAN HAKLARI SAVUNUCUSU OSMAN 
KAVALA DERHAL SERBEST
BIRAKILMALIDIR”
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Gezi olaylarının tek 

tutuklu sanığı Osman Kavala hakkında AİHM’nin 
verdiği hak ihlali kararına da değinerek, “Tam  İnsan 

Hakları gününde AİHM, Osman Kavala hakkındaki 
davada kararını verdi ve yayınladı. Bu davayla ilgili 
önemli unsurlar var. 770 gündür tutuklu ve bu 
davanın tek tutuklu sanığı. Teröre finans sağlamak ve 
bu protesto eylemlerini organize etmekle suçlanan 
bir insan hakları savunucusudur.

Mahkeme, Avrupa İnsan Hakları Sözleşmesi’nin 
(AİHS) 5. maddesinin ihlal edildiğine yani 
“tutuklamanın makul bir şüpheye dayanmadığına”, 
aynı zamanda tutuklamanın siyasi sebeplere 
dayandığına ve Anayasa Mahkemesinin başvuruyu 
makul sürede incelemediğine hükmetti.

Aynı zamanda mahkeme, Osman Kavala’nın 
siyasi saiklerle ve  muhalif kimliğinden ötürü 
bu muameleye maruz kaldığını da tespit etti. Bu 
karara yetkili makamların, yargı mercilerinin 
derhal müdahale ederek Osman Kavala’nın tahliye 
edilmesini bekliyorum”

“KEBAP VE ŞALGAM FESTİVALİ” SUDAN
SEBEPLERLE İPTAL EDİLMEKTEDİR”
Av. Veli Küçük, 2 yıldır keyfi nedenlerle “Adana 

Kebap Şalgam Festivali’nin valilik tarafından 
yasaklanmasını eleştirdi.

 “İnsanların yaşam tercihlerine dair özgürlük 
alanına giren ve önümüzde 13/14 Aralık 2019 
tarihlerinde yapılması planlanan “Kebap-Şalgam 
Festivali”ni Adana Valiliği güvenliği sağlayamayacağı 
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gibi sudan sebeplerle engellemektedir. Ama Adanalı 
durur mu? Adanalı bu engellemelere biat eder mi? 
Suskun kalır mı? Kalmaz. Kent Konseyi ve başka 
kurumlar da biz de basın açıklamamızı yaptık.

Türkiye’de ve Adana’da birçok etkinliğin, 
karnavalın güvenliğini sağlayabilen emniyet ve valilik 
konu bu festivale gelince 2 yıldır maksatlı ve bilinçli 
bir şekilde engelleme çabası gütmektedir.

Bu tavır hak ve özgürlüklere müdahaledir. 
Bu yanlıştan bir an evvel dönülmelidir. İnsanların 

yediğine, içtiğine ve nasıl vakit geçireceğine kimsenin 
karışma hakkı yoktur.”dedi

“ÜLKEMİZ OHAL VE KHK’LARIN ETKİSİNİ
HALA ATAMAMIŞ GÖZÜKÜYOR”
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, 15 Temmuz darbe 

girişimi ve devamında TBMM’de kabul edilen OHAL 
ile birlikte ülkemizin sivil darbe sürecinden geçtiğini, 
2 yıl süren ve 7 defa uzatılan  OHAL sürecinde çıkarılan 
KHK’ların, ihraçların meşruluğunun da her zaman 
tartışılacağını vurguladı. 

Başkanı Av. Veli Küçük, şöyle devam etti;
“FETÖ ile mücadele için ilan edildiği 

belirtilen OHAL döneminde örgütlenme hakkı, 
hak ve özgürlüklerin bir çok alanı kısıtlanarak 
muhalif kesimlere yargı eliyle baskı ve zulüm 
ortamı oluşturuldu. Ülkemiz bu karanlık sürecin 
olumsuzluklarının etkisini hala atamamış gözüküyor. 
Bununla da kalmadı. OHAL döneminde Anayasa 
değişikliğini de referandumla yaşadık. Tek taraflı 
OHAL’de hiç gündeme gelememesi gereken 
bir yönetim yapısıyla ilgili tek adam rejimini 
ortaya koyacak bir süreci de yaşadık. Her sabah 

Cumhurbaşkanı nasıl bir değerlendirme yaptı 
da Cumhuriyetimizin 96 yıllık kazanımlarına ve 
ülkemizin aydınlık geleceğine dair değişiklerle 
dokundu diye merak eder hale geldik. Devlet Opera 
ve Balesi ile Devlet Tiyatroları gibi kültürel yaşamın 
tek bir kişinin iki dudağı arasında olmasıyla birlikte 
sanatçılarımıza, edebiyatçılarımıza müdahale 
edildi. Biz Adana Barosu ve barolar olarak bu korku 
imparatorluğu yaratılma iklimine karşı her zaman 
dimdik ayakta durduk, durmaya da devam edeceğiz.”

BAŞKANIMIZ ADALET NÖBETİNE DAVET
ETTİ
Adana Barosunun ev sahipliğinde ve yaklaşık 

30 baronun katılımıyla yapılacak Adalet Nöbeti’nin 
Adana Adliyesi Taş bina önünde “Erkek Şiddetine 
Karşı Kadına Adalet” sloganıyla tutulacağını belirtti, 
tüm katılımcıları beklediğini ifade etti.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, son 11 ay da 
430 kadınımızın erkek şiddeti sonunda hayatını 
kaybettiğini belirterek, “Kadınlarımıza toplum 
yaşamının her alanında eşitliğin yaşama geçmesi  
hassasiyetimizi ortaya koyacağız.”dedi.

Adana Barosunun bu yıl çok farklı bir uygulaması 
olduğunu ifade eden Başkanı Av. Veli Küçük, 
“Hazırladığımız 2020 yılı takviminde “Türkiye’de 
İz Bırakan Hukukçular” başlığı altında Adana 
Barosunun önceki dönem başkanlarından Av. 
Anibal Akdamar’dan, benim de birlikte baroculuk 
yapmaktan gurur duyduğum Av. Tahir Elçi’ye varana 
kadar bir çok aydın, münevver, mücadele ruhu olan 
isimlere yer verdik.

Biz gönül rahatlığıyla imzamızı attık, atmaya da 
devam edeceğiz.” diye konuştu. 

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Baro İnsan Hakları 
Komisyonunun 30. Dönemde önemli ve ciddi 
çalışmalar yürüttüğünü ve Komisyonun Koordinatörü 
Av. İlknur Önal’a, Komisyon Başkanı Av. Nurettin 
Tanış’a ve bu süreçlerde destek veren bugünkü 
panelin moderatörlüğünü yapan TBB delegemiz Av. 
Ümit Büyükdağ ile emeği geçenlere teşekkür etti.

Konferans sonunda konuşmacılara 
sunumlarından ötürü Teşekkür Plaketleri takdim 
edildi.
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MESLEKTAŞLARIMIZDAN “AVUKATLIK MUHASEBE 
UYGULAMALARI, E-UYGULAMALAR, E-SERBEST MESLEK 

MAKBUZU” SEMİNERİMİZE YOĞUN İLGİ

Baromuz Vergi Hukuku Komisyonu 
tarafından düzenlenen; “Avukatlık 
Muhasebe Uygulamaları, E-Uygulamalar, 

E-Serbest Meslek Makbuzu” konulu meslek içi 
eğitim semineri Mahmut Esat Bozkurt Avukatlar 
salonumuzda yapıldı.

Meslektaşlarımızın yoğun ilgi gösterdikleri 
seminerimizde Adana Mali Müşavirler Odası Başkanı, 
Mali Müşavir Güney Yılmaz ve Mali Müşavir Adem 
Eliş’in sunum yaptı.

Seminerimizi; Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
Yönetim Kurulu Üyemiz Av. Sinem Tanrısınatapan, Av. 
Timur Ortatepe, Av. Furkan Kılıç, TBB Disiplin Kurulu 
üyemiz Av. Mustafa Çinkılıç, Baro Meclis Başkanı Av. 
Mustafa Canberk ve çok sayıda meslektaşımız izledi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, açılış 
konuşmasında 1 Ocak 2020 tarihi itibariyle 
uygulamaya konulacak Elektronik tebligat hakkında 
meslektaşlarımızın gerekli donanıma sahip olması için 
bilgi paylaşımında bulunacak Adana Mali Müşavirler 

Odası Başkanı, Mali Müşavir Güney Yılmaz ve Mali 
Müşavir Adem Eliş ile seminere katılım sağlayan 
meslektaşlarına teşekkür etti.

Teknolojinin yoğun kullanıldığı zamanlardan 
geçildiğini belirten Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
“Teknolojiyi takip etmenin sürekli kendimizi 
yenilemenin gerekli olduğuna inanıyorum.     Adana Mali 
Müşavirler Odası Başkanı ve değerli konuşmacımıza 
teşekkür ediyorum. Kendisi aynı zamanda Adana 
Akademik Meslek Odaları kapsamına da dahil oldu. 
Aktif çalışmalar içerisinde yer alıyoruz. Güç birliği ve 
dayanışma içerisindeyiz. Keyifli ve bizleri aydınlatıcı 
bir seminer olacaktır. Bugün paylaşılan bilgileri de 
Vergi Hukuk Komisyonumuz eliyle kitapçık olarak 
hazırlamayı planlıyoruz.” dedi.
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Adana Mali Müşavirler Odası Başkanı Güney 
Yılmaz da yaptığı konuşmada “Bugün önemli bir konu 
için bir araya geldik. Yakın zamanda alışık olduğumuz 
bazı uygulamalar değişecek. Yani evrak düzenleme işi 
ortadan kalkacak. Bütün takip ve denetim süreçleri 
elektronik ortamda yapılacağı için bu sistemi iyi 

anlamamız ve öğrenmemiz gerekecektir.” dedi. 
Soru – cevap bölümüyle seminerimiz daha da 

zenginleşti.
Seminer sonunda değerli katkı ve sunumlarından 

ötürü konuşmacılara Baromuz adına teşekkür 
plaketleri takdim edildi.
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Adli Yardım ve Mülteci Hakları Komisyonu 
Koordinatörümüz Av. Timur Ortatepe, 
Mülteci Komisyonu adına Başkan Av. 

Selen Berna Ünlüatlı, Adli Yardım Komisyonu adına 
Av. Cansu Ece Işık, Stajyer Avukatlar İjlal Özden 
ve Orhan Bozkurt, Adana Cumhuriyet Başsavcılığı 
Toplantı Salonu’nda yapılan “Mültecilerin Adalete 
Erişimlerinin Kolaylaştırılması”  toplantısına katılarak, 
çalışmaları hakkında bilgilendirmede bulundular.

Ana yararlanıcısı Adalet Bakanlığı, uygulayıcısı 
Birleşmiş Milletler Kalkınma Programı (UNDP), 
Birleşmiş Milletler Mülteciler Yüksek Komiserliği 
(UNHCR), Ceza İşleri Genel Müdürlüğü Mağdur 
Hakları Daire Başkanlığı olan ülkemizde ikamet eden 
yabancılar için adalete erişiminin arttırılması; toplum 

güvenliği ve sosyal uyumun güçlendirilmesi ile adalet 
kurumlarının kapasitelerinin güçlendirilmesinin 
amaçlandığı “Mültecilerin Adalete Erişimlerinin 
Kolaylaştırılması” Projesi kapsamında Adana 
Cumhuriyet Başsavcılığı Toplantı Salonu’nda yapılan 
toplantıda; Ceza İşleri Genel Müdürlüğü Mağdur 
Hakları Daire Başkanı Ramazan Gürkan, Pedagog 
Muhammet Ali Akyel, UNHCR Temsilcisi Nilay 
Arkün, UNDP uzmanı Av. Musa Toprak ve Proje 
memuru Eda Şenel, Baromuz Adli Yardım ve Mülteci 
Hakları Komisyonundan bilgi aldılar.

Taraflar, mültecilerin adli yardıma erişimi 
hakkında bilgi alarak; hizmetlere erişimin 
güçlendirilmesi için fikir alışverişinde bulundular.

Hayvan Hakları Komisyonu, Adana, Ankara 
ve sosyal medya (Instgram) üzerinde 
hayvanlara yapılan eziyetlere karşı 3 ayrı 

suç duyurusunda bulundu.
Baro Başkanı Veli Küçük, Hayvan Hakları 

Komisyonu Başkan Yardımcısı Av. Ali Mert Karakılçık, 
Komisyon Üyeleri Av. Çağla Çınar Sevimli, Av. Özge 
Buğa ve Av. Anılcan Gönenç  üyeleri ile birlikte 
Adana Cumhuriyet Savcılığı Suçüstü Bürosu’na suç 
duyurusunda bulundu.

Baro Başkanlığından yapılan yazılı açıklamaya 
göre, suç duyuruları; Adana’da Yüreğir İlçesi 
Cumhuriyet Mahallesi Körpınar Mevkiinde 
20.05.2019 tarihinde bir eşeğe kimliği belirsiz kişi 
ya da kişiler tarafından vücudunun çeşitli yerleri 
kesilerek kötü muamele ve işkence edilmesi,

Ankara Yenimahalle’de Belediye aracından 
kimliği belirsiz kişi veya kişilerce sıkılan uyuşturucu 
iğneyle bir sokak köpeğinin öldürülmesi,

Sosyal medya (Instgram) üzerinden samii_21 
kullanıcı adlı kişinin (Nuri Sarı) köpekler için; ‘Her 
yerde saldırıyorlar. Ya hepsini toplayın, ya da zehirler 
geçerim’ diyerek halkı kin ve düşmanlığa sevk 
etmekten ötürü yapıldı.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, baro olarak Adana 
ve Türkiye’nin neresinde olursa olsun yaşanan hak 
ihlallerine, insani ve vicdani olguların bir kenara 
bırakılarak hayvanlara yönelen saldırılara da seyirci 
kalmayarak, sorumlular hakkında yasal işlem 
yapılması, hak ettikleri cezayı almaları noktasında 
ellerinden geleni yapmaya devam edeceklerini ifade 
etti.

Hayvan Hakları Komisyonu Başkan Yardımcısı 
Av. Ali Mert Karakılçık da, hayvanlara yapılan 
insanlık dışı işkence ve eziyetlerin durdurulması 
için TCK kapsamında koruyucu önlemler alınması 
ve en önemlisi bu tarz eylemlerin suç olarak 
değerlendirmesi gerektiğini vurguladı.

ADLİ YARDIM VE MÜLTECİ HAKLARI KOMİSYONUMUZUN 
KATILIMIYLA “MÜLTECİLERİN ADALETE ERİŞİMLERİNİN 

KOLAYLAŞTIRILMASI” KONULU TOPLANTI YAPILDI

ADANA BAROSU HAYVANLARA EZİYET EDENLER 
HAKKINDA 3 AYRI SUÇ DUYURUSU YAPTI
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Adana Barosu Çevre ve Kentleşme 
Komisyonu Başkanı Av. Sevda Sevilmiş ve 
komisyon üyeleri Av. İsmail Hakkı Atal, Av. 

Atilla Ayman ve Av. Umut Erdem ile birlikte Seyhan 
Belediye Başkanı Akif Kemal Akay’ı ziyaret etti.

Seyhan Belediye Başkanı Akif Kemal Akay, 
ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirdi.

Komisyon Başkanı Av. Sevda Sevilmiş başta 
Seyhan olmak üzere Adana’da her bireyin sağlıklı bir 
çevrede yaşaması ve temiz hava soluyabilmesi adına 
Avukatlık Kanunu çerçevesinde gerek davalarla, gerek 
savcılık şikayetleri ile çevre hakkı ihlallerinin takipçisi 
olduklarını belirterek, komisyonun faaliyetleri 
hakkında bilgi verdi.

Doğanın, ilçe sularının, ilçe havasının 
korunmasının kısacası sağlıklı çevrede yaşam 
hakkının korunmasında en büyük sorumluluğun 
yerel yönetimler olarak belediyelerde olduğunu bu 
nedenle de çevre hakkı bağlamında icra edilecek 
ekolojik faaliyetlerde komisyon olarak belediye ile 
ortak faaliyetler yürütmeye hazır olduklarını belirtti.

Av. İsmail Hakkı Atal  da öncelikle Mersin  Akkuyu 
Nükleer Santrali inşaatında yaşanan çatlakları, 
inşaatın karstik boşluklarla dolu bir zemin üzerinde 
yapıldığını, Nükleer Santral kurulmasının bir 
soykırıma yol açacağını belirtti. Adana ve civarındaki 
Termik Santrallere karşı açılan davalardan ve faaliyete 
geçen termik santraller sonrasında Sağlık Bakanlığı 
verilerine göre bölgede nüfusun azalmasına karşın, 
var olan nüfusta kanser vakalarında yıldan yıla ciddi 
sayısal artışlar gerçekleştiğini vurguladı.

Ardından Seyhan Belediye Başkanı Akif Kemal 
Akay’ın sorusu üzerine çevre hakkının üçüncü kuşak 
haklar arasında kategorize edilmiş olsa da dünyanın 
içine girdiği küresel iklim krizi sebebiyle çevre 
hakkının yaşam hakkının bir parçası olarak birinci 
kuşak haklar arasına geldiğini bu nedenle çevrenin 
korunmasının önemini ifade etti.

Av. Atilla Ayman ise kent hakkına değinerek 
Seyhan ilçesinin birçok mahallesinde imar planlarına 
aykırı olarak yapılan binaların Seyhan’ın siluetine, 
mahalle sakinlerinin huzurlu yaşama hakkına 
nasıl zarar verdiğini, geçmişte yapılan hatalar telafi 
edilemese de bugünden sonra imar planlarına 
aykırı yapılaşmanın engellenmesi, mevzuata aykırı 
yüksek katlı binaların yapılmaması, kent estetiğinin 
korunması ve yeşil alanların tahrip edilmemesi adına 
başkanlıktan talepte bulundu.

Av. Mehmet Umut Erdem de hava kirliliği 
sorununa ifade ederek, hava kirliliğinin ilçe sakinleri 
için ölümcül tehditlerinden, sağlık problemlerinin 
artmasından söz ederek, mevzuata aykırı kaçak 
kömür üretimleri ile ilgili yapılan savcılık şikayetini 
belirtti.

“ÖNLEM ALMAK İÇİN ÇABALAYACAĞIZ”
Seyhan Belediye Başkanı Akif Kemal Akay ise nasıl 

önlemler alınabileceğinin değerlendirileceğini, çevre 
hakkının önemli olduğunu, geçmişte yapılanların 
bugünü etkilediğini, bugününün de geleceği olumsuz 
etkilememesi için çabalayacaklarını dile getirdi.

ÇEVRE VE KENTLEŞME KOMİSYONU SEYHAN BELEDİYE 
BAŞKANI AKİF KEMAL AKAY’I ZİYARET ETTİ
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Baromuz Genel sekreteri Av. Semih 
Gökayaz, Çocuk Hakları Komisyonu 
Koordinatörümüz Av. Miyesser Ersalan 

Önenli, Yönetim Kurulu Üyelerimiz Av. Nevzat Elçi, 
Av. Timur Ortatepe, Av. Sinem Tanrısınatapan Keskin, 
Komisyon Başkanımız Av. Çiğdem Anteplioğlu Çin, 
Komisyon Başkan Yardımcımız Av. Murat Gülsün, Av. 
Orçun Bekir Kara, Av. Sefa Ün, Baromuz mensubu Av. 
Sebahattin Demir ile birlikte toplumda tepki çeken 
‘Zümrüt Apartmanı’ adlı kitap ve yazarı Abdullah 
Şevki, Genel Yayın Yönetmeni Alaattin Topçu, 
Babil yayınevi hakkında kamu davası açılması ve 
cezalandırılmaları, ayrıca şikâyete konu kitabın 
bugüne kadar basılmış nüshalarının toplatılması, el 
konulması, dağıtım ve satımının yasaklanması için 
Adana Cumhuriyet Başsavcılığı’na suç duyurusu 
yapıldı.

Suç duyurusu dilekçesinde, halen internet 
sitelerinde bulunan kitabın toplatılması ve 
şüphelilerin, ‘müstehcenlik’, ‘çocuğun cinsel istismarı’, 
‘intihara özendirme’ suçlarından haklarında gerekli 
soruşturmanın yapılarak, cezalandırılmaları için 
kamu davası açılması istenildi.

Baro Genel Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz, 
burada yaptığı açıklamada, şunları söyledi:

“Basın ve yayınevinin ve yetkililerinin, kendisine 
sunulan bu kitabı okuduğu, bilerek ve isteyerek 
yaydığı, bu kitapla ilgili olarak para kazanma amacı 

güttüğü, içeriği itibariyle suç teşkil eden kitabın 
dağıtılmasını sağlayarak yazarla birlikte fikir ve eylem 
birliği yani TCK. 37. Madde kapsamında suça iştirak 
ettikleri anlaşıldığından basın ve yayınevi sahibi ve 
yetkililerinin de bu eylemden iştirakleri nedeniyle 
sorumlu tutulması kanaatindeyiz.

Öngörülen hükümler, açıklanan gerekçelerle 
gerek yazar gerekse yayınevi sahibi ve yetkililerinin; 
Suçun vasıf ve mahiyeti, toplumda uyandırdığı infial, 
çocuklar üzerindeki olumsuz etkisi ve çocukların 
korunmasının önemi dikkate alınarak CMK. 100 vd. 
Maddeleri uyarınca tutuklanmalarını,

TCK 37. Maddesi delaletiyle Müstehcenlik 
suçunu hükme alan TCK 226. Madde, 5187 sayılı 
Basın Kanunu madde 20 ve Sayın Savcılığınızca 
yapılacak soruşturma sonucunda re’sen araştırılıp 
tespit edilecek suç maddeleri kapsamında şüpheliler 
hakkında soruşturma yapılarak kamu davası 
açılmasını şüphelilerin cezalandırılmalarına karar 
verilmesini talep ettik.”

Çocuk Hakları Komisyonu Başkanımız Av. 
Çiğdem Anteplioğlu Çin de, Zümrüt Apartmanı isimli 
kitapta aklımızı donduran, insanlık dışı tamamen 
sapıkça bir zihniyet ile çocuklarımızı hedef alan 
ifadeler olduğunu belirterek, tüm sürecin takipçisi 
ve çocuklarımızı hedef alan her durumun karşısında 
olduklarını ifade etti.

ÇOCUK HAKLARI KOMİSYONUMUZ “ZÜMRÜT APARTMANI” 
KİTABININ YAZARI VE YAYINEVİ HAKKINDA 

SUÇ DUYURUSUNDA BULUNDU
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Adana Barosu Hayvan Hakları 
Komisyonumuz, Tokat, Antalya, Balıkesir, 
Sakarya’da ve Facebook üzerinden 

köpeklere yönelik yapılan eziyetlere karşı 5 ayrı suç 
duyurusunda bulundu.

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Baro 
Yönetim Kurulu Üyelerimiz; Av. Timur Ortatepe, Av. 
Vecihi Mert Kuşdemir, Hayvan Hakları Komisyonu 
Başkanı Av. Gülşah Meziyet Görür , Hayvan Hakları 
Komisyonu üyelerinden; Av. Deniz Gökçe Kavaklı, Av. 
Özge Buğa, Av. Selin Kösemen, Av. Ali Mert Karakılçık 
ile birlikte Adana Cumhuriyet Savcılığı Suçüstü 
Bürosu’na suç duyurusunda bulundu. Yapılan suç 
duyuruları: 

1. Tokat ili  Niksar ilçesinde elinde sopa ile köpeklere 
ve köpekleri besleyen hayvan severlere saldıran 
ayvaz mahallesi muhtarı hakkında video görüntüleri 
ile beraber TCK m.257 Görevi Kötüye Kullanma 
suçundan ve 5199 Sayılı Yasaya Muhalefetten,

2. Arcan Gür İsimli kişi hakkında şahsın Facebook 
hesabı üzerinden “hayvanları zehirleyeceğim” beyanı 
sebebi ile 5199 Sayılı Yasaya Muhalefetten ve Hayvan 
severlere hakaretleri sebebi ile TCK m.216 Halkı Kin 
ve Düşmanlığa Tahrik veya Aşağılama suçundan,

3. Antalya Serik Belediyesince nesli tükenmekte 
olan carette carette yuvaları üzerindeki alanda 
yaptıkları inşaat çalışması sebebi ile belediye 
yetkilileri hakkında TCK m.257/1 Görevi Kötüye 
Kullanma, TCK m.257/2 Görevi İhmal ve 5199 Sayılı 
yasaya muhalefetten (olayda Doğa ve Milli Parklar 
Genel Md. kusurunun tespiti talebi ile),

4. Balıkesirde trafikte aşırı hız ile bir köpeğe çarpan 
ve gülerek olay yerinden kaçan 20 AAL 774 plakalı 
araç sahibi hakkında 5199 Sayılı Yasaya Muhalefet 
ve TCK m.180 Trafik Güvenliğini Tehlikeye Sokmak 
suçundan,

5. Sakarya İli Taraklı İlçe Belediyesince zehirli 
iğne ile öldürülen sokak köpekleri için video kayıtları 
ile birlikte TCK m.257 Görevi Kötüye Kullanma ve 
5199 Sayılı Yasaya Muhalefetten.

Baro Başkanımız Av. Küçük, baro olarak Adana 
ve Türkiye’nin neresinde olursa olsun yaşanan hak 
ihlallerine, insani ve vicdani olguların bir kenara 
bırakılarak hayvanlara yönelen saldırılara da seyirci 
kalmayarak, sorumlular hakkında yasal işlem 
yapılması, hak ettikleri cezayı almaları noktasında 
ellerinden geleni yapmaya devam edeceklerini ifade 
etti.

BAROMUZDAN HAYVANLARA EZİYET EDENLER 
HAKKINDA 5 AYRI SUÇ DUYURUSU
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İzmir Barosu ev sahipliğinde Geri Gönderme 
Merkezi bulunan  illerin  Barolarının 
katılımıyla “Avukatların Gözünden Geri 

Gönderme Merkezleri ve İdari Gözetim Alanları 
Çalıştayı yapıldı.

İstanbul, Aydın, Antalya, Kocaeli, Hatay, Muğla ve 
Gaziantep barolarının katıldığı çalıştayın açılışında 
İzmir Barosu Başkanı Av. Özkan Yücel bir konuşma 
yaptı.

Çalıştay’da Baromuzu Mülteci Hakları Komisyonu 
Yazmanı Av. Asile Betül Yayla, Av. Gümüşen Aktaş ve 
Av. Gülfer Yıldırım temsil etti. Komisyonumuz adına 
söz alan Av. Asile Betül Yayla, Adana’da geri gönderme 
merkezinde yaşanan problemlere değindi. 

Deport kararının şahsa tebliğ edilmediğini, idari 
dava açma süresinin kısa tutulmasının hak kayıplarına 
neden olduğunu belirtti. Yabancıların genelde kamu 
düzeni veya kamu güvenliği ya da kamu sağlığı 
açısından tehdit oluşturması nedeniyle sınır dışı 
edildiğini kaydetti.

Genel olarak yabancıların avukata erişiminin zor 
ve tercüme sıkıntısının bulunduğu, yaşanılan tercüme 
sıkıntısından dolayı güvenilir bilgi alınamadığı, 
bazı geri gönderme merkezlerinde ise avukatların 
vekaletname sunmasına rağmen dosyadan belge 
alınamadığı, gönüllü geri göndermeyi yabancılara 
yasal hakları anlatılmadan zorla imzalatılmasının 
da yaşanılan problemler arasında yer aldığına dikkat 
çekti.

Çalıştay’da çözüm önerileri olarak Geri Gönderme 
Merkezlerinin fiziki koşullarının iyileştirilmesi, 
yabancıların avukata erişiminin kolaylaştırılması, 
sağlık hizmetlerine erişimin arttırılması, 
merkezlerdeki psikolog ve çevirmenlerin sayısının 
artırılması gerektiğine işaret edildi.

“İzmir Barosu 29 Haziran 2019 - Avukatların 
Gözünden Geri Gönderme Merkezleri ve İdari 
Gözetim Alanları Çalıştay Raporu” adı altında 
e-kitapçık hâline getirilecek çalıştay raporu Türkçe 
ve İngilizce olarak iki farklı dilde yayınlanacak ve 
başta Göç İdaresi Genel Müdürlüğü olmak üzere 
ilgili ulusal ve uluslararası tüm kamu ve sivil toplum 
kuruluşları ile paylaşılacaktır.

MÜLTECİ HAKLARI KOMİSYONUMUZ İZMİR BAROSU 
EVSAHİPLİĞİNDE YAPILAN ÇALIŞTAYA KATILDI
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Adana Barosunun düzenlediği 
“Arabuluculuk Sürecinde Yaşanan 
Sorunlar ve Çözüm Yolları” Çalıştayı 

Seyhan Otelinde yapıldı.
Yönetim  Kurulu Üyesi ve  Arabuluculuk  

Komisyonu Koordinatörü Av. Furkan Kılıç açılış 
konuşmasında; Türkiye’de ilk defa Adana Barosu 
tarafından Arabuluculukta güncel konuların 
değerlendirildiği bir Çalıştayın yapıldığını belirtti.  

Arabuluculuğun hukuk sistemimize girdiği 
günden itibaren uyuşmazlıkların çözümü noktasında 
barışçıl çözüm yolu olarak yer aldığını, gün geçtikçe 
tanınırlığının ve bilinirliğinin arttığını, bu kapsamda 
Arabulucuların karşılaştığı ve Arabuluculuk 
sisteminde karşılaşılan güncel konuların bu 
Çalıştayda müzakere edilmesinin önemli 
olduğunu, çözüm noktasında hazırlanacak raporun 
Adalet Bakanlığına ve Adana Adalet Komisyonu 
Başkanlığına gönderileceğini ifade ederek, katılımcı 
meslektaşlarına teşekkürlerini iletti.

Komisyon Başkanı Av. Badegül Bozkurt Uludağ 
da, açılış konuşmasında; Türkiye’de yine Adana 
Barosu öncülüğünde gerçekleştirilen “Arabuluculuk 
Sürecinde Yaşanan Sorunlar ve Çözüm Önerileri” 

Çalıştayına katkı sunan Başkan ve yönetim kurulu 
üyelerine teşekkürlerini sundu.

Arabuluculuğun hukuk sistemimizdeki 
konumunun çok önemli olduğunu, arabuluculuk 
sürecinde yaşanan sorunların ortak sorunlar 
olduğunu ifade etti. Bu sorunların daha başlangıçta 
daha da büyümesinin önlenmesi açısından bu 
çalıştayı yaptıklarını belirtti. 

Toplantıya katılarak katkı sunan tüm 
meslektaşlarına teşekkürlerini sundu.

Konuşmaların  ardından Arabuluculuk ve 
sorunları hakkında yuvarlak masa toplantılarında 
ortak fikirler ve beklentilerin tespiti, mevzuat 
aşamasının tamamlanmasına ilişkin konu başlıkları 
tartışıldı. 

Arabulucu ve avukatın yargı ve çözüm sürecindeki 
etki ve yetkisinin güçlendirilmesi gerekliliği etkin 
taraf vekilliği irdelendi.

Arabuluculuk merkezlerinin kurumsal kimlik 
altında etik kurallara bağlı kalarak faaliyetlerini 
ileriye taşıyacağı konusunda ortak sonuçlara ulaşıldı.

Programa katılan avukatlar, bir dahaki Çalıştayda 
görüşmek üzere, programda emeği geçenlere 
teşekkür ettiler.

ARABULUCULUK KOMİSYONUMUZUN DÜZENLEDİĞİ 
SERTİFİKALI “ARABULUCUK SÜRECİNDE YAŞANAN 

SORUNLAR VE ÇÖZÜM ÖNERİLERİ” ÇALIŞTAYI YAPILDI
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Baromuz Tiyatro ve Müzik Topluluklarımıza 
mensup meslektaşlarımıza başarılı sahne 
performanslarından ötürü teşekkür 

plaketleri törenle takdim edildi.
Baro Tesislerimizde gerçekleşen törende konuşan 

Başkanımız Av. Veli Küçük, Müzik Topluluğumuzun 
Temsilcisi Av. Hare Arabacı Özdemir’e, Tiyatro 
Topluluğumuzun Temsilcisi Av. Fatih Aslan’a teşekkür 
etti ve topluluklarımızın üyelerini tek tek kutlayarak 
başarılarının devamını diledi. 

Başkanımız Av. Veli Küçük, konuşmasında 
“Faaliyetlerimiz noktasında biz sosyal ve kültürel 
alanda, insan yaşamının var olduğu her alanda Adana 
Barosu’nu ileriye taşımaya kararlıyız. Türkiye Barolar 
Birliği’nin ilk tiyatro festivalini biz Adana’da yaptık. 
9 yıl boyunca her yıl yeni bir oyun sergiliyoruz. 
Müzik topluluğumuzun da 2 yıldır yılda iki kez 
birbirinden farklı konseptlerde konserler vererek 
başarılı çalışmalar kaydetmiştir. Oda koromuzun 
da kurucusu değerli üstadım Av. Seran Gülşen’i de 
buradan saygıyla anıyorum. Bu çalışmalarınızla 
Adana Barosunun yüz akı olmayı fazlasıyla hak 
ettiniz. Hepiniz ailenizden ve işinizden zaman 
ayırarak fedakarlık yaptınız. Sahneye çıkmak ayrı bir 
cesaret ister, sizler bunu fazlasıyla ortaya koydunuz. 
Tüm meslektaşlarımı da tebrik ediyorum. Sizlerle ne 
kadar gurur duysam azdır.” dedi. 

Tiyatro topluluğunun kuruluşundan bu yana 9 
yıldır içerisinde yer alan ancak bu yıl sağlık sorunu 
sebebiyle oyunda görev alamayan Av. Namık Kemal 
Tüylüce’ye de geçmiş olsun dileklerini iletti.

Baro Kültür ve Sanat Komisyonu Başkanı Av. 
Mustafa Kemal Girmen de desteklerinden dolayı 
başkanımız ve yönetim kurulumuza teşekkür etti. 

Etkinliğe; Baro Başkan Yardımcımız  Av. Sabahattin 
Gümüş, Baro Genel Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz, 
Yönetim Kurulu Üyelerimiz Av. Timur Ortatepe, 

Av. Nevzat Elçi, Av. Miyesser Önenli Kültür Sanat 
Komisyonu Koordinatörü Yönetim Kurulu üyemiz 
Av. Duygu Özgüven ve Müzik Topluluğumuzun 
hocası Alice Tongu katıldılar.

Adana Barosu Tiyatro Topluluğunun sahnelediği 
Karar Kimin adlı oyunda meslektaşlarımız; Av. Açelya 
Açık, Av. Altuğ Polat, Av. Dilek Nur Donma Bal, Av. 
Duygu Özyaman, Av. Fatih Aslan, Av. İsmail Oray 
Ayhan, Stajyer Av. Merve Oktay, Av. Mustafa Onur 
Kutlay, Av. Nazlı Eylem Özen, Av. Özgür Barış Telli, 
Av. Seda Ertan, Av. Sibel Öner, Av. Tolga Kaan Pataz 
ve Yılmaz Yurtturu rol aldılar.

Müzik Topluluğumuz da ise; Av. Özgür Körez, 
Av. Mehmetcan Kurt, Av. Gizem Gür Çalışkan, Av. 
Caner Çelik, Av. Aykan Eser, Av. Merve Tuna, Av. 
Hare Arabacı Özdemir, Av. Eray Bolat, Av. Zeynep 
Barışık, Av. Ercan Kılınç, Av. Özgen Başak Kabaklı ve 
Av. Merve Toğma yer aldılar.

Tiyatro Topluluğumuz 20-21 Haziran 2019 
tarihleri arasında Adana’da, 25 Haziran’da Bursa’da 
Barolar arası Tiyatro Festivali’nde sergiledi. Müzik 
Topluluğumuz da 5 Nisan Avukatlar  Haftası 
Etkinlikleri kapsamında Seyhan Belediyesi Yaşar 
Kemal Kültür Merkezindeki başarılı bir konsere imza 
atmıştı.

BAROMUZ TİYATRO VE MÜZİK TOPLULUKLARI ÜYELERİNE 
TÖRENLE TEŞEKKÜR PLAKETLERİ VERİLDİ
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Adana Barosu Hayvan Hakları Komisyonu, 
hayvanlara yönelik eziyetlere karşı 3 ayrı 
suç duyurusunda bulundu.

Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Hayvan Hakları 
Komisyonu Başkan Yardımcısı Av. Funda Adamhasan, 
yazman üye Av. Çağla Çınar Sevimli ile birlikte Adana 
Cumhuriyet Savcılığı Suçüstü Bürosu’na 2019/44842 
No’lu dosyası ile suç duyurusunda bulundu.

 Yapılan suç duyuruları: 23 Temmuz 2019 
tarihinde Adana’nın Mithatpaşa Mahallesinde market 
sahibi Zehra Kuşçu’nun beslediği ‘Çıtır’ adlı hamile 
kediyi üç çocuğun gezdirdikleri pitbull cinsi köpeğin 
önüne atarak parçalatması, 

Olay tarihi belli olmamakla birlikte; Adana’nın 
Seyhan İlçesinde iki kişinin Pitbull cinsi köpeğe yavru 
kediyi parçalatmaları ve bunun videosunu çekerek 
paylaşmaları, 

27 Temmuz 2019 tarihinde Mersin’in Silifke İlçesi 
Susanoğlu’nda 33 SZ 072 plakalı araç sahibinin bir 
köpeği zorla aracın kasasına bilgisi alınmıştır. Araç 
sahibi 26.07.2019 tarihinde de yine aynı araçta; bir 
köpeği daha yakalayarak halatla sıkıca bağlaması 
hakkında yapılmıştır.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, yaptığı açıklamada 
görüş ve düşüncelerini paylaştı.

Av. Küçük, “Bu vicdansızlıklar bizi derinden 
yaralamaktadır. Pitbull cinsi köpekler aslında diğer 
köpeklere göre daha saldırgan değil, ancak Pitbull’u 
insanlar saldırganlaştırıyor. Bu üzücü olayda da bu 
net belli oluyor.’’ dedi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, açıklamasında 
şunları söyledi: “Olayın bir başka vahameti ise yaşları 

küçük çocukların bilinçaltlarından kaynaklanan suç 
işlemeye meyilli olmaları ve bunu ifade etmekte ne 
yazık ki sakınca görmemeleridir. 

Hamile kediyi, pitbulla parçalatan  çocuğun, 
“Kedi öldü hiç mi üzülmedin?” sorusuna “Ben seni 
vursam bile üzülmem, kediye mi üzüleceğim” 
yanıtını vermesi ise daha da vahimdir. Gazetecilere 
ise; “Çekin alem yakışıklı görsün”, “Ağabeylere selam, 
çatışmaya devam” diyerek  mafyavari sözleri daha 
da korkunçtur. Pitbull cinsi köpeğin ağzına atılarak 
telef olmasına neden olan 3 çocuk hakkında ev hapsi 
cezası verildi. Bu çocukların kesinlikle ıslah edilerek 
topluma kazandırılmaları gerekir.” dedi.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, hayvanlara yapılan 
işkencelerin önüne geçilmesi için herkesin tek yürek 
olması gerektiğini ve bir an önce konuyla ilgili 
yasaların çıkarılmasının önemine işaret etti.

SUÇ DOSYALARI KABARIK
Baromuz Hayvan Hakları Komisyonu Başkan 

Yardımcısı Av. Funda Adamhasan ve yazman üye Av. 
Çağla Çınar Sevimli, Adana’da hamile kediyi Pitbull 
cinsi köpeğe  parçalatan üç çocuk hakkında çok sayıda 
suç dosyası olduğu birinin ise 37 ayrı suçtan sabıkası 
olduğunu  ifade ettiler. 

Baro olarak Adana ve Türkiye’nin neresinde 
olursa olsun yaşanan hak ihlallerine, insani ve 
vicdani olguların bir kenara bırakılarak hayvanlara 
yönelen saldırılara da seyirci kalmayarak, sorumlular 
hakkında yasal işlem yapılması, hak ettikleri cezayı 
almaları noktasında ellerinden geleni yapmaya 
devam edeceklerini vurguladılar.

BARO’DAN HAMİLE KEDİYİ PİTBULL’A PARÇALATANLAR DA 
DAHİL HAYVANLARA EZİYET EDENLER HAKKINDA 

3 AYRI SUÇ DUYURUSU
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Hayvan Hakları Komisyonu Başkanımız 
Av. Gülşah Görür, Başkan Yardımcımız 
Av. Funda Adamhasan, Yazman üye Av. 

Çağla Çınar Sevimli ve üye Av. Selin Kösemen ile 
birlikte Adana’da depodan bozma evinde sokaklardan 
topladığı atık malzemeleri satarak hem kendi geçimini 
sağlayan hem de 40 köpeğin bakımını üstlenen Hasan 
Dişbudak’ı ziyaret ederek, bu ulvi davranışından 
ötürü kutladılar. 

Dünyada bir tek insanlar yaşamadığını, 
hayvanların da Allah’ın yarattığı sessiz kulları 
olduğunu dile getiren Av. Gülşah Görür, “Kağıt 
toplayarak hayatını idame ettiren ve 40 tane de sokak 
köpeğine bakabildiği kadar bakan ve ekmeğini aşını, 
günlük 5 TL  kazancını bölüşen Hasan amca, inşallah 
hayvanlara şiddet uygulayanlara bir nebze olsa 
örnek teşkil eder. Bayram hediyelerimizi yanımızda 
getirdik. Gerçi Hasan amca “bana değil çocuklarıma” 
dedi ama biz hepsi için bir şeyler yapmak istedik. 
Bugün herkesin yüzünün güldüğü çok güzel bir gün 
oldu. Hepimize erken bayram oldu. 

İlk haberi okuduğumda ve kendine ilettiğimde 
hiç tereddüt etmeden “ne gerekiyorsa yapalım” diyen 
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’e ve Baro Yönetim 
Kurulu Koordinatör Üyemiz Av. Furkan Kılıç’a maddi 
manevi desteklerinden dolayı hem komisyonumuz 
hem de canlar adına çok teşekkür ederim” 

Çünkü bu dünyanın tek sahibi bizler değiliz. 
Hayvanlar da olmak üzere tüm canlıları korumakla 
sahip çıkmakla görevliyiz. Burada takdire  şayan  çok  
ulvi bir görev üstlenerek büyük bir iş başarmışsınız. 
Büyük bir sabır işi, büyük bir başarı. Böyle 
hayırseverlerin çıkması ayrıca gurur verici. Adana 
Barosu olarak her zaman yanınızda olup imkanlarımız 
dahilinde destek olmaya hazırız” dedi. Bir ihtiyaçları 
olup olmadığını soran Av. Görür, ilerleyen günlerde 
tekrar ziyaret edeceğini bildirdi

ZİYARETİMİZDEN DOLAYI TEŞEKKÜR ETTİ
Hayvanlara sahip çıkarak kendisini onlara adayan 

Hasan Dişbudak, hayvan hakları komisyonumuzun 
ziyaretinden duyduğu memnuniyeti dile getirdi. 
Dişbudak, tek dostunun köpekler olduğunu söyledi. 

Atıl durumdaki depoyu kendine ev haline 
getirdiğini, burada birkaç sokak köpeğini beslemeye 
başladığını aktaran Dişbudak, hayvanlarla kurduğu 
iyi ilişkilerin ardından köpeklerin sayısının 40’a 
çıktığını kaydetti.

“ONLARI YAŞATMAK İÇİN MÜCADELE 
EDİYORUM”
Dişbudak, sokaktan topladığı atık malzemeleri 

sattığını bu yolla hem kendine hem de köpeklerine 
baktığını ifade ederek, “Dört yıldan bu yana nehrin 
kenarında yaşayıp, mücadele ediyorum. Burada 
hayvanlara bakıyorum, atık toplayarak onlara kemik 
alıyorum. Onların karnını doyurmak, yaşatmak için 
mücadele ediyorum. Bunlar benim canım, ciğerim, 
çocuklarım. Beraber yatıyor, kalkıyoruz.” dedi.

Vatandaşlardan hayvanların bakımı için destek 
beklediğini kaydeden Dişbudak, özellikle hasta 
ya da yaralı  olanlara  ilaç  alamadığını, sadece 
beslenmelerine yardımcı olabildiğini belirtti.

HAYVAN HAKLARI KOMİSYONUMUZ 40 KÖPEĞİN 
BAKIMINI ÜSTLENEN KATI ATIK TOPLAYICISI 

HASAN DİŞBUDAK’I ZİYARET ETTİ
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Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Adana 
Tabip Odası Yönetim Kurulu üyesi Prof. 
Dr. Ali İhsan Ökten, Yönetim Kurulu 

Üyemiz Av. Nevzat Elçi, TBB Delegemiz ve Adana 
Barosu Çevre ve Kentleşme Komisyonu Üyemiz Av. 
İsmail Hakkı Atal, komisyon üyelerimiz Av. Gizem 
Sahip, stajyer avukat Erkan Karavelioğlu ile birlikte; 
Çanakkale’nin Kirazlı-Balaban bölgesinde altın 
madeni için 195 bin ağacın kesilmesi üzerine Adana 
Cumhuriyet  Savcılığına 2019/3-4986 muhabere No 
ile Çanakkele Cumhuriyet Başsavcılığına gönderilmek 
üzere suç duyurusunda bulundu.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Kanadalı altın şirketi 
Alamos Gold’un yerli taşeronu Doğu Biga Madencilik 
tarafından ÇED raporunda geçen miktarın dört katı 
ağaç kesilmesiyle ilgili yapılan suç duyurusunun 
ardından görüş ve düşüncelerini paylaştı.

ÇED raporuna aykırı olarak 195 bin ağacın 
kesilerek yapılmak istenen altın madeni projesinin 
ve siyanürlü maden arama çalışmalarının bir an evvel 
sonlandırılması gerektiğini belirtti.

Başkanımız Av. Veli Küçük, sözlerini şöyle 
sürdürdü;

“Kanadalı şirket ÇED sürecinde taahhüt ettiği (!) 
orman kıyımından çok daha fazla bir alanı yok etmiş 
durumdadır.

Ormanın tamamen rehabilite edilmesi ise teknik 
olarak mümkün değildir. Çünkü orman varlığı bir 
bütün halinde ekosistem oluşturmaktadır. Bu alanı 
ağaç kesiminden dolayı terk eden veya ölen canlıların 
bu coğrafyaya tekrar yerleşmeleri belki yüzyılları 
bulacak belki de asla mümkün olmayacaktır. 
Yurttaşlarımızı dünya mirası Kazdağlarımızın 
geleceğine sahip çıkmaya ve mücadelemize ses 
olmaya davet ediyoruz” dedi.

ATAL; “SİYANÜRLE ALTIN MADENİ KURMAK 
ADAM ÖLDÜRMEYE TEŞEBBÜS SUÇUDUR”
Çevre ve Kentleşme Komisyonu üyesi ve Doğu 

Akdeniz Çevre Dernekleri Gönüllü Avukatı İsmail 
Hakkı Atal, siyanürlü altın madenciliği sonunda 
halkın içme suyuna siyanür karışacağını ve ‘altıncı’ 
şirketlerin TCK md. 185’de “içme suyuna zehirli 
madde katma”, TCK md. 86-87’de ‘kasten yaralama’ 
ve TCK 85’de ‘adam öldürme’ suçlarına teşebbüs 
ettiklerini belirtti.

Av. İsmail Hakkı Atal, “Bölgede içme suyu havzası 
olduğu için siyanürlü altın madeni projesi faaliyete 
geçtiği takdirde halkın zehirleneceği ve bir kısım 
yurttaşların öleceği ortadadır. 

Çıkartılan altının sadece yüzde 4’nün Türkiye’ye 
bırakılacağını da göz önüne alınacak olur ise; bir 
toplumsal maliyet analizi yapıldığında insanların 
zehirlenmesi ve kanser olması, devletin sağlık 
giderlerinin artacak olması erken ölümler nedeniyle 

iş gücü kaybı, bölgede tarım ve hayvancılığın çökmesi 
ile birlikte TCK md. 305’de düzenlenen ‘temel milli 
yararlara karşı faaliyette bulunmak üzere yarar 
sağlama suçu’ oluşmuştur. 

Türkiye’de küresel şirketlerin halkın zehirlenmesi 
ve yoksullaşması pahasına altın çıkarması ulusal 
çıkarlarımıza aykırı olduğu gibi insanlığa karşı suç 
niteliğindedir.”

Av. İsmail Hakkı Atal, 21. Yüzyılda çevre 
hakkı ihlalinin yaşama hakkının ihlali sonucunu 
doğurduğunu, AİHM kararlarına göre yaşama hakkı 
ve diğer temel hak ve özgürlüklere sahip olabilmek 
için sağlıklı bir çevrede yaşama hakkının sağlanması 
gerektiğinin belirtildiğini, Çevre hakkı kapsamında 
sadece bugün yaşayan insanların değil, gelecek 
nesillerin de yaşama ve çevre hakkının ihlal edildiğini 
ifade etti.

Av. İsmail Hakkı Atal, konuşmasını şöyle 
tamamladı;

“Kazdağları –Kirazlı Altın madeni projesi Türkiye 
Cumhuriyeti Bakanlar Kurulu’nun 12.12.2016 tarihli 
ve 2016/9620 sayılı 141 ovanın tarımsal SİT- Büyük 
Ova Koruma alanı ilan edilmesi hususundaki 
kararnameye de aykırıdır. Zira söz konusu 
kararnameyle Çanakkale ilindeki Biga Bakacık, Biga 
Taşoluk, Çokal, Ezine Bayramiç, Kumkale, Tuzla, 
Umurbey ovaları da Tarımsal Sit –Büyük Ova ilan 
edilmiştir. Koruma altına alınan büyük ovalarla aynı 
havza– aynı ekosistem ve havza etkileşim sınırları 
içinde bulunan madencilik projesi söz konusu 
Bakanlar Kurulu kararnamesine de aykırıdır.”

BAROMUZDAN KAZ DAĞLARINDA ALTIN İÇİN 195 BİN AĞACI 
KATLEDEN VE İÇME SUYUNU ZEHİRLEYENLER 

HAKKINDA SUÇ DUYURUSU
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4 Ekim Hayvanları Koruma Günü dolayısıyla 
düzenlenen “Türkiye’de Hayvan Hakları, 
Yasal Çözüm Önerileri ve Yargı Yolları” 

konulu konferansta Adana Barosu Hayvan Hakları 
Komisyon Başkanımız Av. Gülşah Görür ile Yaşam 
Hakkına Saygı Derneği Kurucu Başkanı Yazar Özgün 
Öztürk konuşmacı olarak yer aldılar.

Çukurova Üniversitesi Akif Kansu salonunda 
yapılan konferansa Adana Veteriner Hekimler Odası 
Başkanı Nihat Köse, Hayvan Koruma Dernekleri 
Başkanları, Yerel Yönetim Temsilcileri, Hukuk 
Fakültesi, Ziraat Fakültesi, Veteriner Fakültesi 
öğrencileri ve öğretim görevlilerinin de katıldı.

Konferans sonunda Baromuza katkıları dolayısıyla 
onur plaketi takdim edildi.

Adana Barosu Kadın Hakları Merkezi 
Koordinatörü Av. Sinem Tanrısınatapan 
Keskin, Yönetim Kurulu Üyemiz Av. Nevzat 

Elçi ve Kadın ve Çocuk Hakları Komisyonu üyesi Av. 
Ayşe Nur Karayel ile birlikte, Final Okulları Konferans 
Salonu’nda gerçekleştirilen programda, öğrencilere 
akran zorbalığı, flört şiddeti, toplumsal cinsiyette 
eşitliğin gerekleri, şiddete karşı başvuru yolları,  
çocuklara karşı işlenen suçlar ve suça sürüklenen 
çocuklar tarafından işlenen suçlar cezai yaptırımları 
hakkında bilgi verildi. 

Program soru-cevap bölümüyle sona erdi.
Ardından Final Okulları Akademi Anadolu Lisesi 

Müdürü Semih Tanacı, Baro mensuplarına değerli 

katkılarından teşekkür ederek çiçek takdim etti. 
Final Okulları Psikolojik Danışmanlık 

Koordinatörü Zübeyde Arabacı da, çok güzel bir 
etkinlik olduğunu ifade etti. 

Daha sonra kürsüye gelen Adana Barosu Kadın 
Hakları Merkezi Koordinatör Yönetim Kurulu 
Üyesi Av. Sinem Tanrısınatapan Keskin, “Toplumsal 
cinsiyette eşitlik için her şey eğitimle başlar. Bu konuda 
baro olarak davet edildiğimiz her okulda dilimiz 
döndüğünce bu konuları anlatıyoruz. Son günlerde 
dünyada ve ülkemizde milyonlarca çocuğun hakları 
çiğnenirken, kadınlarımız şiddete maruz bırakılırken 
onlara her zamankinden daha çok sahip çıkmalıyız” 
dedi.

ÇUKUROVA ÜNİVERSİTESİ’NDE DÜZENLENEN KONFERANSTA 
HAYVAN HAKLARI KOMİSYONU BAŞKANIMIZ 

AV. GÜLŞAH GÖRÜR SUNUM YAPTI

ADANA BAROSU ÖĞRENCİLERE KADIN VE 
ÇOCUK HAKLARINI ANLATTI
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Baromuz Kadın Hakları Merkezimiz 
tarafından yaşama zaman tanıyın sloganıyla 
düzenlenen Meme Kanseri hakkında 

bilgilendirme toplantısı Genel Cerrahi Uzmanı Prof.
Dr. Tarık Zafer Nursal’ın sunumuyla Mahmut Esat 
Bozkurt salonumuzda yapıldı.

Prof. Dr. Tarık Zafer Nursal sinevizyon eşliğine 
katılımcıları kanserden korunma, meme kanseri, 
belirtileri, kendi kendine meme muayenesinin 
önemi ve nasıl yapılacağı, tanı ve tedavi yöntemleri 
ile kanserle başa çıkma konularında bilgi verdi. 
Türkiye’de her 8 kadınan 1’nin meme kanseri riskiyle 
karşı karşıya olduğunu kaydetti.

Etkinliğe, Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Başkan 
Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş, Saymanımız Av. 
İlknur Önal, Genel Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz, 
yönetim kurulu üyelerimiz Av. Furkan Kılıç, Av. Ayşe 
Duygu Özgüven, Av. Miyesser Erselan Önenli, Av. 
Timur Otatepe meslektaşlarımız ile adliye personeli 
katıldı.

Baromuz Kadın Hakları Merkezimizin 
Koordinatörü Av. Sinem Tanrısınatapan Keskin, 
sunumunun ardından Prof. Dr. Tarık Zafer Nursal’a 
katkılarından ötürü teşekkür plaketi takdim etti. Prof. 
Dr. Nursal da Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’ün 
yakasına meme kanseri ile mücadelenin simgesi olan 
pembe kurdela taktı.

GENEL CERRAHİ UZMANI PROF. DR. TARIK ZAFER NURSAL, 
MEME KANSERİ HAKKINDA MESLEKTAŞLARIMIZI 

BİLGİLENDİRDİ

Baromuz Arabuluculuk Komisyon Başkanı 
Uzman Arb. Av Badegül Bozkurt Uludağ, 
Adalet Bakanlığı Hukuk İşleri Genel 

Müdürü hakim Hakan Öztatar ı ziyaret ederek 45 
arabulucu meslektaşımızın katılımıyla  26.09.2019 
tarihinde yapılan “Arabuluculuk Sürecinde Yaşanan 
Sorunlar ve Çözüm Önerileri” Çalıştayının sonuç 
raporunu sundu.

08.10.2019 Salı günü gerçekleşen ziyaret 
hakkında açıklama yapan Arabulculuk Komisyon 
Başkanımız Av. Badegül Bozkurt Uludağ katılımcı 
arabulucu avukatlarla birlikte hazırlanan çalıştay 
sonuç raporunun Hukuk İşleri Genel Müdürü Hakan 
Öztatar tarafından takdirle karşılandığını belirterek, 
hazırlanan arabuluculuk kanununda da sunulan 
sonuç raporundaki bazı hususlara yer verileceğini, 
yapılan bu tür çalışmaların çok değerli olduğunu 
bildirdi.

ARABULUCULUK KOMİSYONUMUZ ÇALIŞTAY SONUÇ 
RAPORUNU HUKUK İŞLERİ GENEL MÜDÜRÜ HAKİM 

HAKAN ÖZTATAR’A SUNDU
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ŞANLIURFA’DA YAPILAN KENT VE ÇEVRE KOMİSYONLARI 
ÇALIŞTAYININ SONUÇ BİLDİRGESİ YAYIMLANDI

Baroların kent ve çevre komisyonu üyeleri, 
çevre hukuku ile ilgilenen avukatlar ve 
akademisyenlerin yer aldığı Çalıştayın açılış 

konuşmalarını Şanlıurfa Barosu Başkanı Av. Abdullah 
Öncel ile Şanlıurfa Barosu önceki başkanlarından 
Av. Müslüm Akalın’ın yaptığı çalıştayda Urfa’nın kent 
dokusu, tarihi değerleri ile kültürel ve çevre mirasına 
değinildi.

28-29 Eylül 2019 tarihlerinde yapılan çalıştaya 
Baromuzu temsilen Çevre ve Kentleşme Komisyonu 
üyelerimiz Av. İsmail Hakkı Atal ile birlikte stajyer 
avukat Erkan Karavelioğlu katıldı. 

İzmir Barosu avukatlarından Hilal Küey’in 
kolaylaştırıcı olduğu ve “Urfa’da Kır ve Kent 
Çelişkisinin Politik Ekolojisi” konulu oturumda 
Şehir ve Bölge Planlama Uzmanı Ceren Gamze 
Yaşar Şanlıurfa’nın yerleşim ve planlama sorununun 
tarihi değerlere etkisi ile, verimli ovaların yerleşime 
açılmasının tarımsal ve ekolojik hayata yönelik 
sorunlarını irdeledi.

Baromuz adına sunum yapan Stajyer Avukat 
Erkan Karavelioğlu, “İstanbul’da yaşanacak ve yıkıma 
neden olacak deprem bir doğa olayıdır. Tektonik 
hareketler nedeniyle levhaların etkileşimi sonucu 
oluşur. Yakın gelecekte doğrudan yaşam hakkını 
tehdit edecek olan küresel ısınmanın sebep olduğu 
iklim değişikliği ise insanın kendi yarattığı bir kriz ve 
kıyamettir. İklim krizini anlayamamak 1986 Çernobil 
nükleer felaketinin ne olduğunu kavrayamayan ve 
‘Radyasyondan bir şey olmaz’ diyerek çay içen 
bakanın durumuna benzer. İnsanlığın fosil yakıt 
tüketimine bağlı küresel ısınmanın sebep olduğu 
iklim krizi, yakın gelecekte yaşam hakkını doğrudan 
tehdit etmeye başlayacak.

Kriz ile mücadelede fosil yakıt tüketerek atmosfere 
sera gazları/karbon gazı salan motorlu taşıtlara/
arabaya alternatif olarak motorsuz taşıt/bisikletin 
kent içi ulaşımda kent kültürü haline getirilmesi, 
insanların okula ve işe giderken başta olmak üzere 
motorsuz taşıt/bisikleti ulaşım aracı olarak kullanması, 
fosil yakıt (petrol ve türevleri) tüketiminin ve karbon 
salımının azaltılması, bisikletli ulaşıma olan talebin 
artması için acilen bisiklet yollarının yapılması, 
bisikletli ulaşımın kent içi ulaşım politikalarında ilk 
sıraya getirilmesi zorunluluktur. Yerel yönetimlere 
ve STK lara bu konuda ciddi görevler/sorumluluklar 
düşmektedir. Adana’daki yerel yönetimlerde zaman 
kaybetmeksizin İklim Krizi Masası kurulmalı ve 
İklim Eylem Planı hazırlanmalıdır. Kentliler, tükettiği 
enerji ve fosil yakıtlar nedeniyle iklim krizinin faili; 
etkilerini sert bir şekilde yaşayacak olmalarından 
dolayı iklim krizinin mağdurudur. Bir şeyler yapmak 
için çok az zamanın kaldığı unutulmamalıdır.”

Doç. Dr. Gül Köksal’ın “Kentsel Değerler ve 
Yeni Değer Üretimi” konulu sunumuyla ile devam 
eden çalıştayın ikinci kısmında ise Bursa Barosu 

Avukatlarından Ali Arabacı ve Sakarya Barosu 
avukatlarından Elif Yar’ın kolaylaştırıcılığında Kent 
ve Çevre Avukatları Forumu gerçekleştirildi.

Forum kısmında özellikle Şanlıurfa’da yaşanan 
kentsel sorunlara çözüm önerileri getirilerek, küresel 
iklim krizi ile kent ve çevre mücadelesinde adaletin 
müşterekleştirilmesi ve ekolojinin korunmasında 
işbirliği konularında öneriler sunuldu. 

Çalıştayın ikinci günü atölye çalışmaları 
ile desteklenen oturumlarda halk sağlığının 
korunmasında topluluk davaları, kamusal veriye 
ulaşma yolları ile kentsel değerlerin sürekliliği 
konularında çalışma grupları oluşturuldu. Çalıştayın 
ikinci günü İzmir Barosu avukatlarından Birkan 
Sonkaya’nın gerçekleştirdiği “Cumhurbaşkanlığı 
Hükümet Sisteminde İdarenin Değişen Yapısı 
Çerçevesinde Çevre ve Ekolojinin Korunması” konulu 
sunumu büyük ilgi gördü.

Bir sonraki çalıştayı Ankara’da olması 
kararlaştırıldı. 

Çalıştayın sonunda ise katılımcı baroların 
imzasıyla sonuç bildirgesi yayımlandı.

TÜRKİYE BAROLARI KENT ve ÇEVRE 
HUKUKÇULARI BULUŞMASI
ŞANLIURFA SONUÇ BİLDİRGESİ
Türkiye Baroları Kent ve Çevre Komisyonları 

ile çevre ve ekoloji avukatlarının Ocak/2019’da 
İzmir’de başlattıkları, Antalya ve Denizli ile devam 
eden çalıştaylar sürecinin dördüncüsü 28-29 Eylül 
2019 tarihinde Şanlıurfa Barosu’nun ev sahipliğinde 
gerçekleştirildi. İki günlük çalıştay sonucunda 
aşağıdaki sonuç bildirgesini kamuoyunun bilgisine 
sunmaktayız.



69

K O M İ S Y O N  Ç A L I Ş M A L A R I

Küresel iklim krizi dünyanın geleceğini tehdit 
eder konuma ulaşmıştır. Krizin büyümesine karşın, 
dünya devletlerinin yöneticileri verdikleri sözleri 
yerine getirmemekte, tehlikeyi küçümsemektedirler.

Yaklaşık yarım yüzyıllık ekoloji hukuku da 
dünyadaki yaşamın topyekun sonunu getirebilecek bu 
tehlikeyi önlemeye yetmemektedir. 20 Eylül 2019’da 
tüm dünyada başlayan ve her cuma günü devam eden 
çocukların iklim grevi bize ışık tutacak niteliktedir. 
Türkiye Baroları Çevre ve Kent Avukatları olarak iklim 
değişikliğinin öncelikli sorun olduğunu kabul ediyor, 
16 yaşındaki Greta Thunberg’in öncülüğündeki bu 
direnişi selamlıyor ve destekliyoruz. Küreselleşen 
bu sorun karşısında Birleşmiş Milletler ve diğer 
uluslararası mekanizmaları çalıştırmayı görev 
ediniyoruz. Anayasa değişiklikleri ile getirilen sistem 
ve yaşanan siyasi kriz, yargının işlevini ağır bir 
biçimde tahrip etmiş, hukuk güvenliğini de ortadan 
kaldırmıştır. Bu güvencesiz ortamda Anayasa’nın 
56.maddesinde yer alan, “sağlıklı ve dengeli çevrede 
yaşama hakkı” korunamamaktadır. Bu kapsamda, 
şimdiye kadar yürütülen çevre hakkının korunması 
mücadelesi, siyasi iktidarın yargıya müdahaleleri 
nedeniyle etkisini yitirmiştir. Önümüzdeki dönemde 
sorunların çözümünde, mücadelemizi bu gerçeklik 
üzerinden yürütme konusunda fikir birliği içindeyiz.

Danıştay’ın, 1990’lı yıllardan bu yana; çevre 
davalarında her yurttaşın ve ilgili tüzel kişilerin 
davacı olabileceği, öncelikli olanın çevre hakkı ve 
yaşamın korunması yolundaki kamu yararı ilkesi 
ile çevre hukukunun gelişmesine önemli katkıları 
olmuştur. Aynı Danıştay, geçen 8-9 yıllık süreçteki 
kararları ile kendi açtığı yolu kapatmıştır. Bu olumsuz 
değişim çevre ve yaşam hakkının vazgeçilmez 
unsuru olan adalete erişimi ortadan kaldırmaktadır. 
İdari yargı, hukuk devleti ilkesini yerle bir eden bu 
uygulamalarına son vermelidir.

Bu olumsuz gidişin önüne geçebilmek için;
• Çevre ve yaşam hakkı mücadelelerini, Baroların 

Kent ve Çevre Hukuku Komisyonlarını daha etkin hale 
getirerek güçlendireceğiz. Bölgesel gibi görünse de 
sonuçları itibariyle hepimizi etkileyen çevre, kent ve 
yaşam hakkına ilişkin sorunlarda birden çok baronun 
ortak hareket etmesi, birlikte dava açma yoluyla 
yargıya yapılan başvuruların birlikte yapılması ile 

çözüme yönelik mücadelenin başvurunun etkili hale 
getirilmesi hedeflenmektedir.

• Çevre hukukunun, hukuk fakültelerinde, 
avukatlık ve hâkimlik stajında zorunlu ders haline 
getirilmesi çevre ve yaşam hakkının korunmasında 
önemli katkısı olacak ve bu konuda gerekli çalışmalar 
yapılacaktır.

• Türkiye’deki çevre sorunlarına yol açan; 
madencilik, termik santraller, HES’ler, RES’ler, JES’ler, 
nükleer santraller gibi konularda ve doğal ve kültürel 
mirasın korunması alanında çalışma yapan Kent ve 
Çevre Hukukçuları olarak komisyonlar oluşturup, 
yapılan mücadeleleri daha etkili hale getirilecektir.

• Eş zamanlı olarak çevre sorunlarına 
yol açmayacak, koruyucu, geliştirici kolektif 
mekanizmaları içeren bir yönetsel ve hukuksal sistem 
tasarımı ve hayata geçirilmesi için çalışılacaktır.

• Müdahalenin yerel/ülkesel/evrensel olması 
karşısında; yaşamı savunmak ve bilginin kamu 
yararına paylaşılması için hukukçular dışındaki 
disiplinlerle mücadelemiz ortaklaştırılacaktır.

• Çevre ve yaşam hakkının, doğal ve kültürel 
değerlerin korunması davalarının, kamusal yanı 
nedeniyle, bu davaların harçtan muaf olması, 
yargılama giderlerinin hazine tarafından karşılanması 
için çalışma başlatılacaktır.

• Çevre ve yaşam hakkının korunması amacı ile 
toplumsal duyarlılığın arttırılması konusunda çalışma 
planı hazırlanacaktır.

• Ankara’da yapmayı planladığımız bir sonraki 
buluşmamıza, bütün baro başkanlarını davet ederek, 
iklim krizi başta olmak üzere çalışmalarımız, amaç ve 
hedeflerimiz konusunda paylaşımda bulunma, etkili 
çalışma yollarını birlikte oluşturma kararını almış 
bulunmaktayız.

Buluşmamıza ev sahipliği yapan Şanlıurfa’ya 
ilişkin olarak da; 

• Dünya kültür mirası listesine kabul edilen 
Göbeklitepe’nin tarihsel dokusunun turizm baskısı 
altında ezilmemesi için, Göbeklitepe ile ilgili 
gelişmeleri yakından takip edeceğiz.



70

K O M İ S Y O N  Ç A L I Ş M A L A R I

• Germüş Kilisesi’nin, doğal ve kültürel mirasın 
korunmasına aykırı olarak, yok olma noktasına 
gelmesi kabul edilebilir değildir. Bu konuda acil bir 
önlem planının hayata geçirilmesi gerekmektedir.

• Şanlıurfa ilinde yapılan kazılarda açığa çıkan 
mağaraların, diğer tarihi varlıkların ve tarihi kent 
dokusunun özgün nitelikleriyle yasaya uygun 
korunması için Şanlıurfa Barosu’nun yapacağı 
çalışmalara destek verilecektir.

• Her geçen zaman daha fazla yıkılma tehdidi ile 
karşı karşıya kalan Şanlıurfa Kalesi’nin, dokusuna 
ve tarihine uygun, 2863 Sayılı kanun ve 660 Sayılı 
ilke kararı gereğince restore edilmesi için gerekli 
girişimlerde bulunulacaktır.

• TÜİK istatistiklerine göre çölleşme tehlikesi 
yaşayan Şanlıurfa’da, çölleşmeyle mücadele 
kapsamında Şanlıurfa Barosu Çevre ve İmar 
Komisyonu’nun öncülük edeceği çalışmalar 
desteklenecektir. Çevre ve yaşam hakkı için çalışan 
biz hukukçular, hak ve özgürlüklerin korunmasını bir 
bütün olarak görüyoruz.

Bu kapsamda iki önemli dava, toplantımızın 
gündeminde yer almış olup; bunlara dair 
değerlendirme ve tutumumuzu kamuoyu ile 
paylaşma sorumluluğu taşıyoruz.

Şöyle ki;
• Gezi, kriminal bir olay değildir, rant odaklı 

politikalara karşı, kent hakkı, çevre ve yaşam 
hakkına sahip çıkan, eşitlik, özgürlük, adalet talebi 
içeren barışçıl, demokratik, sivil bir direniştir, suç 
olarak kabul etmiyoruz, Açılan davayı da meşru hak 
mücadelesinin hakların cezalandırma tehdidi ile 
bastırılması girişimi olarak görüyoruz. Bu nedenle 
Gezi davasının takipçisi ve savunmanıyız. Hak ve 
özgürlüklerden yana olan herkesi Gezi Davasının 
8-9 Ekim’de Silivri’de yapılacak 3. Duruşmasına 
katılmaya, Gezi Davası’nı takip etmeye çağırıyoruz.

• Akademisyen Bülent Şık, sağlıklı gıda ve 
temiz içme suyuna ulaşma, yaşam ve sağlık 
hakkıyla ilgili yürütücüsü olduğu bir araştırmanın 
verilerine dayanarak, risk oluşturan bilgilerden 
toplumu haberdar ettiği için, İstanbul 2. Asliye Ceza 
Mahkemesinde yargılanmış; 26.09.2019 günü göreve 

ilişkin bilgileri açıklama suçunu işlediği gerekçesi 
ile 1 yıl 3 Ay hapis cezası ile cezalandırılmıştır. 
Bu karar, sağlıklı çevrede yaşam hakkını koruma 
mekanizmalarını kullanılamaz hale getirmekte, 
kamusal bilgiye erişim hakkını ve ifade özgürlüğünün 
sert korumaya tabi türü olan bilim özgürlüğünü de 
tahrip etmektedir. Bu nedenle de çok kaygı vericidir. 
Çevresel faktörlerin sağlık üzerindeki etkilerini 
araştıran çalışmanın sonuçlarını kamuoyuna 
açıklanmak ve gerekli önlemleri almak Sağlık 
Bakanlığı’nın görevidir. Bu araştırmanın içinde 
yer aldığı bölümünün verilerinden yola çıkarak 
oluşturduğu bilgileri bilim insanı sorumluluğu ile 
açıklayan Bülent Şık’ın cezalandırılmasını, Bakanlığın 
kendi üzerine düşen sorumluluktan kaçması ve 
suçunu örtme girişimi olarak değerlendiriyoruz. 
Haksız, hukuka aykırı, kamu sağlığı, ifade ve bilim 
özgürlüğü için tahrip edici bu kararın kaldırılmasını 
umuyor, mahkumiyet hükmünü de hukuka aykırı 
bulduğumuzdan sürecin şimdiye kadar olduğu gibi 
yargılamanın bundan sonraki aşamasında da takipçisi 
olacağız.

ADANA BAROSU 
ANTALYA BAROSU
ARTVİN BAROSU 
SAKARYA BAROSU
ŞANLIURFA BAROSU 
ANKARA BAROSU 
KOCAELİ BAROSU 
YALOVA BAROSU
TEKİRDAĞ BAROSU 
MUĞLA BAROSU 
AYDIN BAROSU 
TRABZON BAROSU
VAN BAROSU 
ESKİŞEHİR BAROSU 
BURSA BAROSU 
KIRKLARELİ BAROSU
ORDU BAROSU 
HATAY BAROSU 
İZMİR BAROSU 
BURDUR BAROSU
DENİZLİ BAROSU
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BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’ÜN KATILIMIYLA BİRARAYA 
GELEN TİYATRO TOPLULUĞUMUZ YENİ DÖNEM 

ÇALIŞMALARINA BAŞLADI

BAROMUZ HAYVAN HAKLARI KOMİSYONU ADANA 
BÜYÜKŞEHİR BELEDİYESİNİ ZİYARET ETTİ

Baromuza mensup avukat ve stajyer 
avukatlardan oluşan Tiyatro 
Topluluğumuz, Reşatbey Hizmet binasında 

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Kültür ve Sanat 
Komisyonu Koordinatörü yönetim kurulu üyemiz 
Av. Ayşe Duygu Özgüven, Komisyon Başkanımız Av. 
Mustafa Kemal Girmen, Tiyatro Topluluğumuzun 
temsilciliğine seçilen Av. Namık Kemal Tüylüce ve 
tiyatro topluluğumuzun hocalığını yapan Adana 
Devlet Tiyatrosu Sanatçıları Gökhan Doğan ve Burçin 
Börü ile  oyun önerileri, değerlendirme, çalışmaların 
nasıl yürütüleceği hususlarını görüşmek üzere bir 
araya geldi. 

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Adana Barosu’nun 
hukukun ve insan yaşamının her alanında var 
olduğunu, kültür ve sanat faaliyetleri çerçevesinde 
de tiyatroyu da 8 yıldır büyük bir heyecan, keyif ve 
başarıyla yürüttüğünü, baromuzun maddi ve manevi 

her konuda desteğini sürdüreceğini belirtti.
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, bugüne kadar 

tiyatro topluluğunun gelişmesinde, çok büyük 
katkı sunan hocalara ve oyuncu meslektaşlarına 
çalışmalarından ve katkılarından dolayı teşekkürlerini 
sundu. Av. Veli Küçük, yeni dönemde topluluğumuza 
yön verecek olan tiyatro hocalarımızdan, güzel bir 
oyun çıkacağına inancının tam olduğunu, provaları da 
zaman zaman keyifle heyecanla takip edeceğini ifade 
etmiş; tiyatro topluluğunda yer alan meslektaşlarımıza 
emekleri için teşekkür etmiştir. Toplantıda 
Tiyatro hocalarımız oyun seçimi, provaların nasıl 
yürütüleceği, Baromuzun öncülüğünde başlayan 
Tiyatro Festivali hususlarında açıklamalar yapmış; 
tiyatro topluluğumuzun üyelerinin sorularını 
yanıtlamıştır. Fotoğraf çekiminin ardından tiyatro 
topluluğumuz tiyatro hocalarıyla birlikte ilk 
çalışmasına başlamıştır.

Adana Barosu Hayvan Hakları Komisyonu 
Koordinatörümüz Av. Furkan Kılıç ve 
Komisyon Başkanımız Av. Gülşah Görür, 

Adana Büyükşehir Belediyesi Tarımsal Kırsal Daire 
Başkanı Deda Büyüköztürk’ü makamında ziyaret 
ederek daireye bağlı Adana Büyükşehir Belediyesi 
Hayvan Barınağı ve yeni barınak ile ilgili bilgi alış 
verişinde bulundular.

Barınağın son durumu ve hayvanların ihtiyaçları 
hususunda neler yapılabileceği konuşuldu. 

Adana Büyükşehir Belediyesi Tarımsal Kırsal 
Daire Başkanı Deda Büyüköztürk, Baromuzun 
ziyaretinden duyduğu memnuniyeti dile getirdi.
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Hatay Barosu ev sahipliğinde Hatay Barosu 
Avukat Hakları Merkezi’nin 19-20 Ekim 
2019 tarihlerinde Antakya Anemon 

Otel’de düzenlediği “Avukatlık Mesleğinin Sorunları 
ve Çözüm Yolları” Çalıştayına; Baromuzu temsilen 
Avukat Hakları Merkezi üyeleri Av. Kübra Öz, Av. 
Ömer Faruk Aydın ve Av.Buket Terci Aysan katılmıştır. 

Çalıştay; Adana, Adıyaman, Ankara, Antalya, 
Aydın, Batman, Burdur, Denizli, Edirne, Gaziantep, 
Isparta, İstanbul, İzmir, Kahramanmaraş, Kırklareli, 
Kırşehir, Kilis, Kocaeli, Konya, Malatya, Mersin, Ordu, 
Sakarya, Siirt, Van Baroları ve Türkiye Barolar Birliği 
Avukat Hakları Merkezi temsilcilerinin katılımı ile 
Antakya Anemon Otelde gerçekleştirildi.

Çalıştayda Hukuk Fakülteleri ve Avukat Sayısı, 
Avukatlara Özgü Çalışma Alanlarının Belirlenmesi 
ve Artırılması, Sigorta Şirketleri ve Reklam Yasağı 
Konuları ele alındı.

19.10.2019 tarihinde Avukatlık mesleğinin 
sorunları ve çözüm yolları konulu çalıştayda bizler 
2 masa olarak Sigorta Şirketleri ve Reklam Yasağı 
üzerine bir çalışma yapıldı. Bu çalışma sonucunda 
aldığımız kararlar aşağıdaki şekildedir;

1-) Hasar danışmanlık şirketlerine sağlanan bilgi 
akışının önüne geçebilmek amacıyla ilgili kamu 
kurumlarına Kişisel verilerin korunması hakkında 
kanunla ilgili bilgi verilmesi ve kişisel verilerin 
paylaşılması eyleminin Kvk ve TCK anlamında suç 
teşkil ettiğini ihtar edilmesi. Bu konuda çalışma 
yapmak ve ortak metni hazırlamak üzere Denizli 
Barosu görevlendirilmiştir. 

2-) Hukuki problemlerin sadece avukatlar 
tarafından çözülmesi temasını içeren bilboardların 
hazırlanması ve tüm baroların eş zamanlı olarak bu 
bilboardları almaları 

3-) Çalıştaya katılan barolar tarafından ortak bir 
metin hazırlanmasi ve bu metnin eş zamanlı olarak 
bütün avukatlara atılması. Bu konuda İzmir Barosu 
görevlendirilmiştir.

4-) Hasar Danışmanlik Şirketlerinin trafik 
kazalarından kaynaklanan bedensel ve cismani 
zararlar konusunda haklı uğrattığı hak kayıpları 
konusunda TBB den kamu spotu yapılmasını ve 

hazırlanan bu kamu spotunun ulusal kanallarda 
yayınlanmasını talep etmek.

5-) Hasar danışmanlık şirketleriyle ilgili ortak 
hareket etmek ve hasar danışmanlık şirketlerine karşı 
açılan davalara bütün baroları müdahil etmek.

6-) Kamu kurumları tarafından yapılan hak 
ihlallerinin Kamu denetçiliği kurumuna bildirilmesi 
ve bu şikayetlerden çıkan kararların tüm barolarla 
paylaşılması 

7-) Katılınca baroların bulundukları illerdeki 
ticaret sicil müdürlükleriyle bağlantı kurmak ve 
avukatlık mesleğine özgülenen alanlarda faaliyet 
gösteren şirketleri tespit etmek ve TTK 353’e göre 
ticaret sicilden kaydının silinmesini talep etmek.

8-) Yerel yönetimlerle iletişim kurup barolarla 
koordineli çalışmalarını sağlamak ve akabinde trafik 
kazalarında uğranılan bedensel ve cismani zararlarda 
hasar danışmanlık şirketleri nedeniyle yaşanılan 
mağduriyetler hususunda halkta farkındalık.

9-) Katılımcı baroların Avukat Hakları 
Merkezlerinden birer kişiyi görevlendirip reklam 
yasağına aykırı ihlalleri tespit etmek ve bu çalışmanın 
neticesini baro yönetim kuruluna bildirerek disiplin 
işlemlerinin yapılmasını sağlamak.

10-) Reklam Yasağı konusunda Ortak bir metin 
hazırlayıp bu metni bütün barolara göndermek. Bu 
konuda Antalya Barosu görevlendirilmiştir.

11-) Baroların sosyal medya hesaplarını daha etkin 
kullanarak reklam yasağına ilişkin somut paylaşımlar 
yapılmasını sağlamak.

AVUKAT HAKLARI MERKEZİMİZ HATAY’DA YAPILAN 
“AVUKATLIK MESLEĞİNİN SORUNLARI VE ÇÖZÜM YOLLARI” 

ÇALIŞTAYINA  KATILDI
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KADIN HAKLARI MERKEZİMİZ, DİYARBAKIR’DA KOCASININ 
KATLETTİĞİ MESLEKTAŞIMIZ AV. MÜZEYYEN BOYLU 

DAVASININ DURUŞMASINA KATILDI

BAROMUZ EŞİ TARAFINDAN 46 YERİNDEN BIÇAKLANARAK 
HUNHARCA KATLEDİLEN TUBA ERKOL’UN 

DURUŞMASINA KATILDI

Diyarbakır’da 19 Mayıs 2019’da boşanma 
aşamasında olduğu meslektaşımız Avukat 
Müzeyyen Boylu’yu çocuklarının gözü 

önünde 11 kurşunla öldüren Mesut Issı’nın ‘Kasten 
tasarlayarak ve canavarca hisle eziyet çektirerek 
öldürmek’ suçundan ağırlaştırılmış müebbet 
hapis cezasıyla yargılandığı Diyarbakır 7.Ağır Ceza 
Mahkemesinde 2019/308 Esas sayılı dosya ile görülen 
davanın ikinci duruşması yapıldı.

Duruşmaya Kadın Hakları Merkezi Üyelerimiz 
Av. Sibel Öner ve Melek Bahar Öğrü, çok sayıda 
kadın örgütü ile Müzeyyen Boylu’nun ailesinin yanı 
sıra Türkiye Barolar Birliği, Aile Çalışma ve Sosyal 
Hizmetler Bakanlığı, Türkiye 
Kadın Dernekleri Federasyonu, 
Türkiye Barolar Birliği Kadın 
Hukuku Komisyonu, Özgürlük 
İçin Hukukçular Derneği, İnsan 
Hakları Derneği Diyarbakır Şubesi, 
Türkiye İnsan Hakları Vakfı ve 18 
barodan çok sayıda meslektaşımız 
katıldı.

Sanık Elazığ Ruh ve Sinir 
hastalıklarında müşahede altında 
olduğundan duruşmaya katılmadı.

BAROMUZUN KATILMA TALEBİ 
REDDEDİLDİ
Duruşmada baromuzun yinelediği müdahilik 

talebi geçen celse olduğu gibi mahkeme tarafından 
reddedildi.

Duruşmada, dosyanın sanık avukatı talebi 
üzerine güvenlik gerekçesiyle Adalet Bakanlığı’na 
gönderildiği ortaya çıktı.

Avukatlar, dosyanın Adalet Bakanlığı’na 
gönderilmesine karşı savunma yaptı.

Nakil talebi için ise Cumhuriyet savcılığından 
görüş istenmesine ayrıca sanığın tutukluluk halinin 
devamına karar verildi.

Baromuz Kadın Hakları Merkezi üyeleri Av. 
Sibel Öner ve Av. İrem Bayramoğlu koruma 
kararı devam ederken 3 çocuğunun annesi 

Tuba Erkol’u (37) 46 yerinden bıçaklayarak vahşice 
katleden Bekir Erkol’un (40) Konya 4’üncü Ağır Ceza 
Mahkemesi’nde 2019/448 Esas Sayılı dosya ile görülen 
duruşmasına katıldı.

BAROLARIN KATILMA TALEBİ REDDEDİLDİ
Duruşmaya Baromuzun yanı sıra, Konya Barosu, 

Isparta Barosu, Ankara Barosu ve Türkiye Barolar 

Birliği Gelincik Merkezi’nin katılma talebi reddedildi.
Tutuklu sanık Bekir Erkol, ilk kez hakim karşısına 

çıktı. Davanın ilk duruşmasına öldürülen Tuba 
Erkol’un ailesi ile taraf avukatları ve çok sayıda sivil 
toplum kuruluşlarının üyeleri katıldı.

Sanık savunmasında eşinin kendisini aldattığını 
ileri sürdü ve sanığın ağlaması dikkat çekerken sol 
koluna eşinin adını cam kırığı ile kazıdığı fark edildi.

Mahkeme sanığın tutukluluk halinin devamına 
duruşmayı da tanıkların dinlenmesi için erteledi.

Olay, 22 Ağustos günü merkez Karatay ilçesi, Fevzi 
Çakmak Mahallesi, Başak Caddesi’ndeki bir sitede 
meydana geldi. Belediyenin çöp toplama araçlarında 
şoförlük yapan Bekir Erkol ile eşi Tuba Erkol (37) 
arasında şiddetli geçimsizlik yaşanmaya başladı. Tuba 
Erkol, 18 Ağustos’ta kendisine şiddet uygulayan eşi 
hakkında şikayetçi olup evden uzaklaştırma kararı 
aldırdı. Bekir Erkol, çıkarılan bu karara rağmen 4 gün 
sonra mesai bitiminde eşinin çocuklarıyla kaldığı 
daireye gitti. Çift arasında yeniden tartışma çıktı. 
Tartışmanın kavgaya dönüşmesi üzerine Bekir Erkol, 
yanında getirdiği bıçakla çocuklarının yanında eşine 
saldırdı.
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ÇOCUK HAKLARI KOMİSYONUMUZ, ANTALYA’DA YAPILAN 
“ÇOCUK ADALET SİSTEMİ” ÇALIŞTAYINA KATILDI

Antalya Barosu ev sahipliğinde 
gerçekleştirilen “Çocuk Adalet Sistemi 
ve Yeniden Topluma Kazandırma 

Perspektifinden Suça Sürüklenen Çocuklar” konulu 
çalıştaya Çocuk Hakları Komisyonumuzun üyeleri 
Av. Suna ZOR ve Av. Merve TOĞMA baromuzu 
temsilen katıldı.

02.11.2019 tarihinde İstanbul Üniversitesi Hukuk 
Fakültesi ceza ve ceza muhakemeleri anabilim 
dalı başkanı Prof. Dr. Adem SÖZÜER’in suça 
sürüklenen çocuklarda ceza sorumluluğu rejimi, 
Türk-Alman Üniversitesi Hukuk Fakültesi ceza ve 
ceza muhakemeleri Prof. Dr. Ali Kemal YILDIZ’ın 
Soruşturma ve kovuşturma sürecinde çocuklara özgü 
muhakeme işlemleri, İ.Ü.Ceza ve ceza muhakemesi, 
Dr.Öğr.Üyesi Serdar TALAS’ın Suça sürüklenen 
çocuklara ilişkin infaz rejimi; 03.11.2019 tarihinde 
TBB Çocuk Hakları Komisyon Başkanı Av. Hatice 
Kaynak’ın moderatörlüğün de, İ.Ü.Ceza ve ceza usul 
Arş. Gör.Dr. Sertaç IŞIKA alternatif uyuşmazlık çözüm 
yollarının uygulanmasında çocuk ve çocuğa yönelik 
koruyucu tedbirler, İstanbul Cumhuriyet Başsavcısı 
Serhat MAHMUTOĞLU suça sürüklenen çocuğun 
haklarının Anayasa Mahkemesi ve AİHM içtihatları 
ışığında değerlendirilmesi, Akdeniz Üniversitesi Tıp 
Fakültesi çocuk ve ergen psikiyatri Doç. Dr. Serhat 
NASIROĞLU çocukları suça sürükleyen faktörler, 
ruhsal problemler ve alınacak önlemler; konularında 
uygulama ve çalışmalardan örneklerle anlatımlarda 
bulunulmuş ve 2 günlük çalışma sonunda 20 
maddeden oluşan sonuç ve öneriler belirlenmiştir.

Bunlar;
1- Çocuk konusunda bütünlük içeren politikaların 

gerekliliğini belirlemek ve bu politikalar için 
çalışmalar yapmak,

2- Çocuk koruma kanunun genişletilmesi 
yönünde çalışmalar yapmak,

3- Suça Sürüklenen Çocuklar açısından 15 yaş 

sınırının getirilmesi ve bu sınır kapsamında 15 yaş 
altında her çocuk için adliye dışında alternatif çözüm 
yolları aranması ve bulunması için çalışmalar yapmak,

4- Ceza infaz sisteminde ZORUNLU MÜDAFİLİK 
kapsam ve alanının genişletilmesine yönelik 
çalışmalar yapmak,

5- 15-18 yaş arasındaki karşı veya aynı cins 
çocukların cinsel ilişkide bulunması halinde, 
cebir-tehdit yokluğunda cezalandırılmaları dışında 
alternatif çözüm yolları rehabilitasyon, psikolojik 
destek, eğitim korunma uzlaşma üzerine çalışmalar 
yapmak,

6- Çocuk evliliklerinin kabul edilemeyeceği 
konusunda çalışmalar yapmak ve güvenlik 
tedbirlerinin uygulanmasının disiplinli bir şekilde 
yürütülmesini ve arttırılmasını sağlamak,

7- Sosyal hizmetlerle birlikte çocuk işçiliğine 
yönelik çevre etkenleri üzerinde çalışmalar yapmak,

8- Çocuk yargı sisteminde; sosyal hizmetlerin: 
çocukları suça sürükleyen faktörleri,

Psikologların: çocukları suça sürükleyen psikolojik 
faktörleri,

Pedagogların: çocuğun kendisini ifade ederkenki 
faktörleri, belirleyici şekilde çalışmalar yapmasını 
sağlamak ve kullanmak,

9- Suça Sürüklenen Çocuklar, istismar ve şiddet 
ve sait her türlü çocuk ile ilgili dava dosyalarının 
takibini yapmak, raporları denetlemek ve çocuklarla 
ilgili sözleşme ile kanunlarda yer alan çocuğun üstün 
yararı ilkeleri ışığında rapor eksikliklerini belirlemek,

10- Suça Sürüklenen Çocuklarda uzlaştırma 
kapsamındaki suçlar için uzlaştırmacının uzman 
olması gerekliliği konusunda çalışmalar yapmak,

11- Suça Sürüklenen Çocuklarda mala karşı işlenen 
suçlar kapsamında olanlarda ailenin maddi zararı 
giderme gücü ve olanağı olmaması halinde devlet 
tarafından zararın giderilmesi için fon oluşturulması 
yönünde çalışmalar yapmak,
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12- SEGBİS ve AGO’larda çocukların yanında 
mutlaka müdafii bulunmasının sağlanması ve bu 
nedenle çift avukat görevlendirilmesi yönünde 
çalışmalar yapmak, 

13- Cezaevi izleme kurulu oluşturulması 
ve tutukevindeki çocukların durumlarının 
raporlaştırılmasının sağlanması konusunda çalışmalar 
yapmak, 

14- Tutukevinde kalan çocukların görüşlerinin 
açık ve haftada 1 yapılması konusunda çalışma 
yapmak,

15- Çocukların “fiili anlama ve sonuçlarına 
katlanma “sına ilişkin düzenlenecek raporların 
pedegoglar tarafından özenle hazırlanmasının 
sağlanması yönünde çalışmalar yapmak,

16- Sosyal Hizmetlerin raporlarının kesinlik 
bildirmeyeceği, sadece hakime yol gösterici olduğu 
konusunda mesleki bilinçlendirmeyi sağlamak ve 
yargı sistemine bunun benimsetilmesi yönünde 
çalışmalar yapmak,

17- Çocukların işlediği suçlarda, çocukları yargı 
sürecine dahil etmenin olumlu sonuç doğurmayacağı 
gerçeği göz önüne alınarak suç nedenine bakılarak 
öncelikle rehabiletasyon çalışmaları yapılması 
zorunluluğu yönünde çalışmalar yapmak,

18- Çocukların defalarca ifadesinin alınmasının 
önüne geçmek için tekrar dinlenmesinin gerekliliğini 
ve nedenini sorgulamak ve bu konuda eğitim 
çalışmaları yapmak,

19- Çocuk İhtisas mahkemelerinin önemi ve bu 
alanda görev yapacakların (KOLLUK- HAKİM – SAVCI 
– SOSYAL HİZMETLER UZMANI- PSİKOLOG- 
PEDEGOG) bu alanda uzman ve duyarlı kişilerden 
oluşmasını sağlamak adına çalışmalar yapmak,

20- Çocuk Koruma Kanunu hakkında eğitimler 
verilmesi ve kurumların bu konudaki aktifliğinin 
sağlanması yönünde çalışmalar yapmak.

Çalıştay sonunda güçlü çocuk politikaları için 
her alanda çalışma yapmak ve çocukların topluma 
kazandırılması hedefiyle hareket etmenin gerekliliği 

ve bunun geleceğimizi emanet edeceğimiz 
çocuklarımıza bir borcumuz olduğu, bunun için 
mücadeleyi en üst noktadan başlayarak tabana 
yaymak ve bu konuda da ekipler kurarak çalışmalar 
yapmak ve bu çerçevede tüm kamu kurum ve 
kuruluşları ile STK’larla ortak çalışmalar yürütüp 
etkin ve uygulanabilir bir yol haritası oluşturulması 
için çalışmalar yapmak konusunda karar verilmiş ve 
katılan her baro kendi barosunda bu konuda çalışma 
yapmak ve bunu Batman Barosu ev sahipliğinde 
yapılacak çalıştayda paylaşmak üzere ayrılınmıştır.
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BAROMUZ KADIN HAKLARI MERKEZİ ÜYESİ AV. SİBEL ÖNER, 
KOZAN’DA KADINLARA 6284 SAYILI KANUNU ANLATTI

HATAY’DA YAPILAN “ÇOCUK HAKLARI SÖZLEŞMESİ” 
KONULU KONFERANSA  ÇOCUK HAKLARI KOMİSYONU 

BAŞKAN YARDIMCIMIZ AV. MURAT GÜLSÜN VE 
AV. MERVE TOĞMA KATILDI

Baromuz Kadın Hakları Merkezi üyesi 
Av. Sibel Öner, 25 Kasım Kadına Yönelik 
Şiddete Karşı Uluslar arası Mücadele Günü 

kapsamında Kozan Belediyesi Sosyal Yaşam Merkezi 
Sosyal Yaşam Merkezi tarafından düzenlenen 
farkındalık artırma etkinliğinde sunum yaptı.  
Kadınlara yönelik 6284 sayılı Ailenin Korunması ve 
Kadına Karşı Şiddetin Önlenmesine Dair Kanunu 
anlattı. 

Eğitim semineri açılış konuşmalarıyla 
başladı. Kadınlara yönelik her türlü şiddetin ve 
şiddet türlerinin anlatılmasıyla başlayan eğitim 
seminerinde; kadınların şiddete uğramaları halinde 
yapabileceklerini ve adli haklarının neler olduğuna 
dair bilgilendirmelerde bulundu. 6284 sayılı yasanın 
içeriğinde yer alan Koruyucu ve Önleyici tedbirler 
ve Mali hükümler gibi konularda da ayrıntılı bilgiler 

verdi. Baromuz Kadın Hakları Merkezi üyesi Av. Sibel 
Öner’in yanı sıra Kozan İlçe Sağlık Müdürlüğünden 
psikolog ve ŞÖNİM’den sosyal hizmet uzmanı da 
sunum yaptılar. Kozan Baro Temsilcimiz Av. Nebi 
Ocak’ın da hazır bulunduğu eğitim semineri yoğun 
katılımla gerçekleşti. Eğitim seminerine katılan 
kadınlar, soruları ve değerlendirmeleriyle katkı 
sundu.

Hatay Barosu Çocuk Hakları Komisyonu, 
UNHCR ve ÇAÇAV tarafından Birleşmiş 
Milletler Çocuk Hakları Sözleşmesinin 

30. Yılı vesilesiyle 23-24 Kasım 2019 tarihlerinde 
Ottoman Otelde Çocuk Hakları Sözleşmesi konferansı 
düzenlendi. Baromuzu temsilen konferansa  Çocuk 
Hakları Komisyonu Başkan Yardımcımız Av.Murat 
Gülsün ve Av.Merve Toğma katıldı.

Konferansta Prof. Dr. Orhan Derman Çocuk 
Gelişim Basamakları ve İletişim, Prof.Dr. Halis 
Dokgöz Çocuk İhmali ve İstismarında Adli Tıp 
Uygulamaları, Fikri Akbin Çocuk Haklarının 
Türkiye’deki ve dünyadaki tarihi gelişimi ve mevcut 
durum, Canan Güllü İstanbul Sözleşmesi bağlamında 
Çocuk Hakları, Çocuk konuşmacılar Çocuk Hakları 
Sözleşmesi’nde yer alan Haklara Çocuk Bakış Açısı, 
Mehmet Onur Yılmaz Sözleşme Kapsamında Yaşam 
Hakkı, Fiziksel Güvenlik Bağlamında Değerlendirme, 
Tülay Daşdemir Mülteci, Sığınmacı Çocuklar, Prof Dr. 
Nurper Ülküer Çocuğun Gelişim Hakkı, Av. Neslihan 
Aktosun, Anayasa Mahkemesi, AİHM, Ombudsmanlık 
ve BM Çocuk Hakları Komitesine Başvuru Yolu 
ve Usulü, Sabri Usta Riyad İlkeleri, Pekin, Havana 
Kuralları, Av. Özcan Güven İnfaz Hukuku ve yaşanan 
problemler, Cemre Yaşkeçeli Çocuk İşçiliği ve Emek 
Sömürüsü, Av. Hatice Kaynak, Mağdur Çocuklara 
İlişkin Rehber İlkeler Sözleşme kapsamında korunma 
hakkı, iç hukukta uyumu, Seda Çakır Çocuklarla 
ilgili adli süreçte uygulama örnekleri, Prof. Dr. Hilal 
Özcebe, Üyesi Mülteci, Sığınmacı, Refakatsiz Çocuklar 
Çocuk Sağlığı Bakımından Haklarına Erişebiliyorlar 

mı?, Prof. Dr. Mesude Atay, Eğitimde Çocuk Hakları, 
Dr. Çiğdem El 2012 yılından beri savaş, göç ve yaşam 
sarmalında çocuk, kadın, baba olmak konularını ele 
aldı. 

Konferansa Adana, Amasya, Ankara, Ardahan, 
Bitlis, Burdur, Bursa, Denizli, Diyarbakır, Gaziantep, 
Iğdır, Isparta, İzmir, Kahramanmaraş, Kars, Kırıkkale, 
Konya, Malatya, Mersin, Osmaniye, Sakarya, Siirt, 
Şanlıurfa, TBB, Tekirdağ, Trabzon, Van baroları çeşitli 
dernek ve kurumlardan temsilciler katıldı.
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ÇEVRE VE KENTLEŞME KOMİSYONUMUZDAN KÖMÜRLÜ 
TERMİK SANTRALLERİ KANUNUN TBMM’DE KABUL 

EDİLMESİNE SERT TEPKİ

Baromuz Çevre ve Kentleşme Komisyonu, 
21 Kasım 2019 tarihinde TBMM’de kabul 
edilen yasa ile kömürlü termik santraller 

zehir saçmaya devam edeceğini belirterek, kanunun 
derhal iptal edilmesi çağrısı yaptı. 

Çevre ve Kentleşme Komisyonumuz tarafından 
yapılan yazılı açıklamada günümüzde iklim krizi 
olarak adlandırılan küresel ısınmanın en önemli 
nedenleri arasında fosil yakıt kullanımı ve havayı 
kirleten kömürlü termik santrallerin geldiğine dikkat 
çekildi. 

Açıklamada şu ifadelere yer verildi:
“Siyasi iktidar  tarafından hazırlanmış olup, 

kamuoyunda “havayı kirletme izni” olarak bilinen ve 
Şubat 2019 tarihinde TBMM’de grubu bulunan beş 
partinin ortak kararıyla geri çekildiği halde yeniden 
bir torba yasa ile gündeme getirilen Madde 50 (eski 
Md. 45), birkaç gün önce (21 Kasım 2019) AKP ve MHP 
milletvekillerinin oylarıyla kabul edilmiştir.  

Kabul edilen bu madde ile 2013 tarihinde 
özelleştirilmiş ve daha sonra baca filtreleri kurulması 
ve yetersiz olanların ıslah edilmesi için santral 
sahiplerine milyonlarca lira para ödenmiş olan 16 
adet kömürlü termik santral, çalıştıkları her gün 
yüzbinlerce insanın yaşamından çalmaya devam 
edeceklerdir. 

Oysa, Anayasa’nın 56. Maddesi “Herkes sağlıklı 
ve dengeli bir çevrede yaşama hakkına sahiptir. 
Çevreyi geliştirmek, çevre sağlığını korumak ve çevre 
kirlenmesini önlemek Devletin ve vatandaşların 
ödevidir.” demektedir. 

Buna ek olarak sağlığa etkileri çok net ortaya 
konmuş, kanser yaptığı kanıtlanmış, hastalık ve 
sakatlıklara yol açtığı, anne karnındaki bebeği bile 
zehirlediği bilimsel kanıtlarla orta konmuş kirli 
havaya yol açan bu kömürlü termik santrallerin halk 
sağlığını tehdit etmesine onay vermek Anayasa’nın 56. 
Maddesi’nde tanımlanan ‘sağlıklı bir çevrede yaşama 
hakkı’ ile çelişmekle birlikte, buna onay veren tıp 
doktorlarının yeminlerine ve hekimlik meslek etiği 
kurallarına ters düşmektedir. 

Henüz Resmi Gazete’de yayımlanmamış, 
dolayısıyla kanunlaşmamış olan Madde 50 ile ilgili 
olarak halkın sağlığına zarar vermekten vazgeçmek 
için zamanımız var. Yetkililer bu defa halkın 
sağlığı ve yaşam hakkı için gereğini yapmalıdırlar. 
Unutulmamalıdır ki bizler ve kamuoyu bu sürecin 
takipçisi olacaktır.

Bilim kirli havanın sağlık üzerine etkilerini çok net 
ortaya koymuştur. Dünyada her yıl toplam 8 milyon 
insan hava kirliliği nedeniyle erken ölmektedir. 

Hava kirliliğinin neden olduğu sağlık sorunları 
ile ilişkili en önemli gelişme ise Dünya Sağlık 
Örgütü(DSÖ)’ne bağlı yapılardan birisi olan 
Uluslararası Kanser Araştırmaları Ajansı’nın (IARC), 

17 Ekim 2013’de kamuoyu ile paylaştığı bilimsel 
bilgidir. DSÖ IARC’ın açıkladığı raporunda dış ortam 
hava kirliliğinin, akciğer kanserine neden olduğunun 
ve mesane kanserine yakalanma riskini arttırdığının 
bilimsel kanıtlarla kesin olarak ortaya konduğunu; 
bu nedenle hava kirliliğinin, insanda kanser yapıcı 
etkenler (Grup I) listesine alındığını duyurmuştur. 

Güncel bilimsel çalışmalar, kirli hava solumanın, 
solunum ve dolaşım sistemi başta olmak üzere 
tüm sistemleri etkilediğini vurgulamakta, yol 
açtığı çok sayıda sağlık sorunu nedeniyle hastalık 
yükünü arttırdığını ve erken ölümlere yol açtığını 
bildirmektedir. Kirli hava en çok da bebek ve 
çocukların sağlığını, büyümesini ve gelişmesini 
olumsuz etkilemektedir.

ÜLKEMİZDE HAVA KİRLİDİR, KİRLİ HAVA 
SOLUYORUZ
Temiz Hava Hakkı Platformu’nun yayımladığı 

Kara Rapor’a göre Türkiye’de 2018 yılında, 
Çevre ve Şehircilik Bakanlığı’na ait hava ölçüm 
istasyonlarından, hesaplamalar için yeterli sayıda 
ölçüm yapılan 73 ilin 72’sinde (yüzde 98,6) hava 
kirlidir. 

Başka bir ifadeyle bu kentlerimizde yaşayanların 
akciğer kanseri, solunum yolu hastalıkları başta 
olmak üzere, hastalanma riskleri havası kirli olmayan 
kentlerde yaşayanlara göre çok daha fazladır.

Son 3 yıldır hava kalitesinde hiç bir iyileşme 
olmayan ve ciddi hava kirliliği yaşayan 16 ilde (Afyon, 
Ankara, Burdur, Bursa, Çorum, Denizli, Erzincan, 
Mersin, Kahramanmaraş, Manisa, Mardin, Muğla, 
Niğde, Osmaniye, Sakarya ve Sivas) yıllık ortalama 
hava kirliliği (PM10) düzeyleri 90 μg/m3’e ulaşmıştır. 
Bu miktar DSÖ sınır değerlerinin 4,5 katıdır. Yapılan 
çalışmalar Türkiye’de 2017 yılında yaşanan her 100 
ölümden 13’ünün başka bir ifadeyle, 50 binden 
fazla ölümün hava kirliliği nedeniyle gerçekleştiğini 
göstermektedir.”
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ÖNCEKİ DÖNEM BARO BAŞKANLARIMIZDAN AV. AZİZ ERBEK 
ÖĞRENCİLERE İNSAN HAKLARINI ANLATTI

İnsan Hakları Haftasında Piri Reis Anadolu 
Lisesi’ne konuk olan Adana Barosu önceki 
dönem. Başkanlarımızdan Av. Aziz Erbek 

öğrencilere insan hakları konusunda paylaşımlarda 
bulundu. 

Okulun salonunda yapılan söyleşide Av Aziz 
Erbek, çocuklar ile karşılıklı soru cevap şeklinde 
sohbet etti, insan haklarının anlamını, akıcı bir dille 
geçmişten günümüze kadar olan tüm insan hakları 
gelişmelerine değindi.

Av. Aziz Erbek, insan Hakları ile ilgili birçok 
konuda öğrencileri aydınlattı. 

Av. Aziz Erbek, “Sizler yarın belki devletin 
kurumlarına geleceksiniz. Belki hakim, savcı ve 
avukat olacaksınız. Ne statüde olursanız olun ama hak 
ihlallerinin yaşanmasına müsaade etmemelisiniz” 
dedi. 

Yaşanan hak ihlallerini günlük yaşamdan 
örneklendirerek anlattı. Av. Aziz Erbek, gözaltı, 
yakalama ve tutuklamalarla ilgili hukuki bilgiler 
vererek, konuşmasını bitirdi.
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TBB ADLİ YARDIM ÇALIŞTAYI BAROMUZUN DA 
KATILIMIYLA ANKARA’DA YAPILDI

Türkiye Barolar Birliği Adli Yardım Çalıştayı, 
14 Aralık 2019 tarihinde 50 baronun 
temsilcilerinin katılımıyla Özdemir Özok 

Kongre ve Kültür Merkezi Konferans salonunda 
gerçekleştirildi. 

Toplantıya;  Baromuzun temsilen Adli Yardım 
Komisyonu Koordinatörü Yönetim Kurulu Üyemiz 
Av. Timur Ortatepe, Komisyon Başkanımız ve TBB 
Adli Yardım Üst Kurul Sekreteri Av. Duygu Özyaman, 
Komisyon Üyemiz Av. Orhan Bozkurt  katıldı.

TBB Başkanı Av. Prof. Dr. Metin Feyzioğlu açış 
konuşmasında; adli yardımın sosyal devletin bir 
gereği olarak önemine değindi. 

Kadına şiddetin ve kadın cimayetlerinin 
önlenmesinde baroların Adli Yardım Büroları ve 
Kadın Komisyonlarının işbirliği ile yapılacak proje 
hakkında bilgi verdi. İşçilerin alacakları ile ilgili 
olarak her ne kadar alacaklı da olsalar da işverene 
karşı dezavantajlı grupta yer almaları nedeniyle 
haklarına bir zarar gelmemesi amacıyla onların 
da arabuluculuk görüşmelerinde mutlaka avukat 
yardımından yararlanmaları gerektiğine vurgu yaptı.

TBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Adli Yardım Üst 
Kuruldan Sorumlu Koordinatörü Av. Ahmet Şakir 

Uzun da yaptığı konuşmada; barolardan gelen adli 
yardımla ilgili en büyük sorunlardan birinin her 
baronun adli yardım bürolarının uygulamalarındaki 
değişikliğin giderilmesi gerektiğine işaret etti. 

Yapılan çalıştayın sonuç bildirgesinde; baroların 
adli yardım bürolarıyla ilgili birlik olması ve daha 
çok ihtiyaç sahibine ulaşmak amacıyla Adli Yardım 
Yönetmeliğinde değişiklik yapılması gerektiği, kadın, 
çocuk ve engelli gibi dezavantajlı gruplardan gelen 
vatandaşlarla ilgilenecek meslektaşlarımıza eğitim 
verilmesi yer almıştır.



BAROMUZ ÇEVRE VE KENTLEŞME KOMİSYONUNDAN 
“HAVA KİRLİLİĞİ VE PARTİKÜL” UYARISI

Baromuz Çevre ve Kentleşme Komisyonu, 
her yıl kış aylarında öldürücü etkisi artan 
hava kirliliğine işaret edip, yetkilileri 

engelleme ve önlem alma konusunda uyardı. 
Çevre ve Kentleşme Komisyonumuz tarafından 

yapılan yazılı açıklamada şu ifadelere yer verildi;

“DURUM VAHİM”
“Ne yazık ki hiçbir yıl hava kirliliğini engellemeye 

dair  somut bir adım atılmıyor. Her yıl komisyonumuz 
Valilik ölçüm istasyonu verilerini takip ederek, 
soluduğumuz havanın ne kadar zehirli olduğuna dair 
bilgilendirmesini kamuoyuna sunmaktadır. 

Geçmiş yıllara dair açıklamalarımıza ve ölçüm 
değerlerine sitemizden erişebilirsiniz. Bu yılki 
ölçümlere bakacak olursak durumun yine vahim 
olduğunu göreceğiz.  Verileri incelemese dahi her 
bir kent sakini akşam saatlerinde şehrin üzerine 
bir karabasan gibi çökmüş olan, görüş mesafesini 
azaltacak derecede sise dönüşmüş hava kirliliğinin 
farkındadır.

 Devletin resmi internet sitesi olan “www.
havaizleme.gov.tr “ den saat 22.00 itibariyle aldığımız 
verilere göre; 

   - Adana  Valilik ölçüm istasyonu-  pm (10 ) 610 
ug / m3 ( 10 mikron partikül madde  -metreküpde 
610  mikrogram ) 

    -Adana Meteoroloji ölçüm istasyonu -pm (10 ) 
793 ug / m3 ( 10 mikron partikül madde -metreküpte 
793  mikrogram ) olmuştur.  

  20 Aralık Cuma günü ise Adana  Valilik ölçüm 
istasyonu-  pm (10 ) 871,8 ug / m3 ( 10 mikron partikül 
madde  -metreküpde  871,8  mikrogram  çıkmıştır!

Ölçüm verilerinden de görüldüğü üzere Adana 
için alarm zilleri çalıyor ne yazık ki herkes bu 
öldürücü kirlilik içinde yaşamaya devam ediyor.  Bu 
kirlilik sadece kentimizi değil, Türkiye’nin onlarca 
ilini tehdit ediyorken ulusal önlem alınması gerekli 
en acil işlerden biri haline gelmiştir.”

Çevre ve Kentleşme Komisyonumuz, TTB’nin de 
bileşeni olduğu Temiz Hava Hakkı Platformu’nun 
yayımladığı Kara Rapor’a göre Türkiye’de 2018 
yılında, Çevre ve Şehircilik Bakanlığı’na ait hava 
ölçüm istasyonlarından, hesaplamalar için yeterli 
sayıda ölçüm yapılan 73 ilin 72’sinde (yüzde 98,6) 
havanın kirli olduğuna belirterek, Başka bir ifadeyle bu 
kentlerimizde yaşayanların akciğer kanseri, solunum 
yolu hastalıkları başta olmak üzere, hastalanma 
riskleri havası kirli olmayan kentlerde yaşayanlara 
göre çok daha fazladır. Yapılan çalışmalar Türkiye’de 
2017 yılında yaşanan her 100 ölümden 13’ünün başka 
bir ifadeyle, 50 binden fazla ölümün hava kirliliği 
nedeniyle gerçekleştiğini göstermektedir.

Hava kirliliği yalnızca kış aylarında değil küresel 
iklim değişikliğine sebep olan aşırı karbon salınımı 
nedeniyle yılın her günü mevcut ve önemli bir 
sorun. Fakat kış aylarında yukarıda belirttiğimiz 

verilerle de görüleceği üzere daha ölümcül bir hale 
bürünüyor. Baromuz 18 Kasım günü bu konuda da 
uyarı yaparak ( https://www.adanabarosu.org.tr/tr/
barodan-haberler/baromuz-cevre-ve-kentlesme-
komisyonumuzdan-komur-dagitimi-hakkinda-
onemli-uyari ) kış mevsimine girdiğimiz günlerde 
soğuktan korunmak için ücretsiz dağıtılan kömürlerin 
hava kirliliği ile birlikte intihar vakalarını daha da 
arttırabileceğine, verilerin başta kanser olmak üzere 
bir çok hastalığa davetiye çıkardığına dikkat çekmiştik. 

“GÜNEŞ ENERJİSİ ÜRETEN PANELLER 
KURULMALIDIR”
Geldiğimiz aşama açıklama ve tespitlerin 

haklılığını göstermekteyse de somut adımlar 
atılmaması kentte yaşayan herkes için kaygı 
vermektedir. Isınma amaçlı kömür kullanımına bağlı 
olarak da artan hava kirliliği için yoksul ailelere kömür 
dağıtımı yapmak yerine indirimli elektrik verilmesi 
sağlanmalıdır. Güneşli gün sayısı bakımından zengin 
olan kentimizde yerel yönetimlerle işbirliği yapılarak 
yoksul halkın elektrik ihtiyacını karşılayabilecek, 
elektrik üreten güneş enerjisi panelleri kurulmalıdır. 
Kömür dağıtımı için ayrılan kamu kaynakları havayı 
kirletmeyen güneş enerjisi panellerine aktarılarak, 
kömürsüz ısınma sağlanmalı ve hava kirliliğinin kömür 
kaynaklı ısınma faktörü derhal engellenmelidir. 

“TEMİZ HAVA YAŞAM HAKKININ 
TEMİNATIDIR”
Hava kirliliğine maruz kalmadan, temiz çevrede 

yaşama hakkı devletin vatandaşlara sağlamakla 
yükümlü olduğu birincil derecedeki haklardandır, 
çünkü bu hak yaşam hakkının teminatıdır. 

Paylaştığımız  şu habere bakılacak olursa  
“https://www.theguardian.com/world/2019/dec/20/
dutch-supreme-court-upholds-landmark-ruling-
demanding-climate-action”  Hollanda yüksek 
mahkemesi, ülke hükümetinin karbon emisyonlarını 
azaltmak için daha fazlasını yapması gerektiğine,  
hükümetin iklim değişikliği karşısında insan haklarını 
korumak için birincil yükümlülüklere sahip olduğuna 
ve 2020 yılı sonuna kadar emisyonları 1990 yılındaki 
seviye kıyasla en az % 25 azaltması gerektiğine 
hükmetmiştir. Hollanda ilk ulusal iklim mevzuatını 
2018’de yayınlamıştı,  paylaştığımız bu mahkeme 
kararı sonrasında kararın gereği olarak 2030 yılı için 
bir karbon planı yayınlamış ve önümüzdeki yıl ilk 
kömür tesisini kapatma kararı almıştır. 

Bu karar ülkemiz için de emsal alınacak bir 
karardır. Hava kirliliği ile mücadele için acil önlem 
programları geliştirip uygulamaya koymalı, sağlıklı 
ve temiz havada yaşayabilmenin teminatı olmak 
üzere yasal düzenlemeler yapılmalı, bu amaçla yerel 
yönetimlerden, kamu kurumlarına ülke çapında acil 
eylem kararları alınmak üzere harekete geçilmelidir.”
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BAROMUZ KOZAN’DA  KATLEDİLEN MELİKE DEMİRCİ’NİN 
DURUŞMASINA KATILDI

Adana’nın Kozan ilçesinde 27 Eylül 2019 
günü koruma kararı devam ederken 1 
çocuk annesi Melike Demirci’yi henüz 

19 yaşındayken sokak ortasında 4 bıçak darbesiyle 
katleden S. Ç. nin duruşması Kozan Ağır Ceza 
Mahkemesinde yapıldı.

Duruşmaya Adana Barosu Yönetim Kurulu 
üyemiz ve Kadın Hakları Merkezi Koordinatörümüz 
Av. Sinem Tanrısınatapan ve merkez üyeleri Av. Deniz 
Eylem Coşkun, Av. Beyza Sarı ve Av. Nazlı Eylem 

Özen, Gaziantep Barosu Kadın Hakları Merkezi 
katıldı. 

Aynı zamanda şiddet mağduru da olan Melike, 
defalarca  kez  sanık  S. Ç. hakkında  şikayette 
bulunmuştu. Hakkında uzaklaştırma kararı 
bulunmasına rağmen Melike’yi katleden sanık 
hakkında kasten insan öldürme suçu sebebi ile kamu 
davası açıldı. 

Baroların katılma talepleri reddedilirken, HTS ve 
telefon kayıtları incelenmek üzere duruşma ertelendi.

ÇEVRE VE KENTLEŞME KOMİSYONUMUZ, SİVİL TOPLUM 
KURULUŞLARI İLE BİRLİKTE SEYHAN BELEDİYE BAŞKANI 

AKİF KEMAL AKAY’I ZİYARET ETTİ

Baromuz Çevre ve Kentleşme Komisyonu 
üyesi Av. İsmail Hakkı Atal, sivil toplum  ve 
meslek kuruluşları temsilcileri ile birlikte 

Seyhan ilçe Belediye Başkanı Akif Kemal Akay’ı ziyaret 
ederek, “iklim değişikliği eylem planı hazırlamak 
ve iklim değişikliğiyle mücadele etmek, bu konuda 
mücadele eden STK’ları desteklemek konularını 
taahhüt  ederek “Doğaya Saygılı Belediyecilik” 
Protokolünü imzaladı.

Seyhan Belediye Başkanı Akif Kemal Akay, 
imza törenin ardından “Paris Antlaşması’nın ortaya 
koyduğu vizyon çerçevesinde, 2030 yılına kadar 
küresel ısınmayı 1,5ºC sınırında tutmak için adil, 
eşitlikçi, yaşanabilir bir Adana için üzerime düşen 

tüm sorumlulukları yerine getireceğime dair taahhüt 
ederek “Doğaya Saygılı Belediyecilik” Protokolünü 
imzalıyorum. Adanamıza hayırlı olsun” dedi.
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Baromuz Staj Eğitim çalışmaları kapsamında 
düzenlenen eğitimlerde, Adli Yardım 
Komisyonu Başkanımız Av. Duygu 

Özyaman “ADLİ YARDIM SİSTEMİ”, Av. Neval 
Yurtdaş “BARO CMK SİSTEMİ” hakkında stajyer 
avukatlarımızı bilgilendirdiler.

Reşatbey’deki Staj Eğitim Merkezimizde yapılan 
eğitim çalışmalarında Adli Yardım Komisyonu 
Başkanımız Av. Duygu Özyaman, “Adli Yardım nedir? 
Adli yardımdan kimlerin yararlanabileceğini, amacını 
ve konusunda bilgiler sundu. Adli yardım kapsamında 
avukatların ne şekilde görev alabileceğini anlattı. Adli 
Yardım kapsamında görev alan avukatların alacağı 
ücret ve hangi davalara avukat yardımı sağlandığını 
stajyer avukatlarımıza detaylı olarak sundu.

Stajyer avukatlarımızın geniş katılımla dinlediği 

programda Baromuz mensubu Av. Neval Yurtdaş 
da, CMK da zorunlu müdafilik/gönüllü avukatlık 
konusunu anlattı. Baronet tarafından atanan bir 
zorunlu müdafinin hazırlık (emniyet-sorgu-karakol-
savcılık) aşamasında ve kovuşturma aşamalarındaki 
sorumluluklarından bahsetti. Bu sorumluluğunun 
hangi aşamalarda bittiğini ve bu görevleri ifa ederken 
vatandaşın hukuki güvenliğini nasıl sağlamaları 
gerektiğine değindi.

Yakalama ve gözaltı, tutuklama da, soruşturma-
kovuşturma evrelerinde neleri yapmaları ve neleri 
yapmamaları gerektiği hususunda ceza hukuku temel 
ilkeleri hakkında bilgiler verdi.

Stajyer avukatlarımız sordukları soruları ile 
eğitim çalışmasını zenginleştirdiler.

AV. DUYGU ÖZYAMAN VE AV. NEVAL YURTDAŞ 
STAJYER AVUKATLARIMIZA “CMK VE ADLİ 

YARDIM SİSTEMİ”Nİ ANLATTI
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Staj Eğitim Komisyonumuzun eğitim 
çalışmaları kapsamında Baromuz 
mensubu Av. Ülkü Tolunay “EVLİLİK VE 

BOŞANMANIN SONUÇLARI” konularında stajyer 
avukatlarımıza  bilgilendirmelerde bulundu.

Reşatbey Staj Eğitim Merkezimizde Salı ve 
Çarşamba günleri yapılan ve stajyer avukatlarımızın 
ilgiyle takip ettikleri çalışmada Baromuz mensubu Av. 
Ülkü Tolunay; TMK 120-176. Maddeleri kapsamında; 
Nişanlanma, nişanın bozulması, evlenme, evlenme 
engelleri, velayet, boşanma, boşanmanın sonuçları, 
nafaka konularında teorik ve pratik çalışma yapıldı.

İnteraktif bir ortamda geçen eğitim semineri 
stajyer avukatların sorularıyla daha da zenginleşti. 
Meslektaşımız Av. Ülkü Tolunay, stajyer avukatları 
öğrenmeye çok hevesli bulduğunu belirterek, stajyer 
avukatlarımıza; mesleğin çok dikkat gerektirdiğini, 
gelecek davalarda müvekkillerinin öyküsünü 
not etmelerini veya müvekkilden yazılı bir öykü 
almalarını, ücret sözleşmesi imzalatmalarını ve dava 
hazırlığında yasa ve uluslar arası sözleşme metinleri 
ile Yargıtay kararlarını mutlaka incelemelerini, davayı 
açtıktan sonra, tebligatın yapılıp yapılmadığını, 
müzekkerelerin yazılıp yazılmadığını kontrol 
etmelerini, dosyalarının tüm aşamalarını da dikkatle 
takip etmelerinin önemine vurgu yaptı. Mesleki 
tecrübelerini de aktardı. Ayrıca, Adana Barosu’na 
katılan stajyer avukatların, bir gelecek endişesi 
taşıdığına belirten Av. Tolunay, onlara ortaklaşa ofis 
açmalarını, serbest çalışmanın bağlı çalışmaktan daha 
yararlı olacağı konusunda önerilerde bulundu.

BAROMUZ MENSUBU AV. ÜLKÜ TOLUNAY STAJYER 
AVUKATLARIMIZA “EVLİLİK VE BOŞANMANIN SONUÇLARI” 

KONULARINI ANLATTI
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Reşatbey’deki Staj Eğitim Merkezimizde 
bugün yapılan eğitim çalışmasında Baro 
Başkanı Av. Veli Küçük, Genel Sekreter Av. 

Semih Gökayaz, Staj Komisyonu Başkan Yardımcısı 
Av. Dr. Ali Volkan Özgüven, Komisyon Üyeleri ve 
Grup Sorumluları Av. Erkan Çetin ve Av. Hasan Alkan 
sunum yaptı.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, yaptığı açılış 
konuşmasında toplumun sadece bir avukat aramak 
değil nitelikli avukat aradığını ve hizmetin gerektiği 
gibi yapılmasını ciddi olarak gözettiğini vurguladı.  

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, geleceğin avukatları 
açısından bunun temel çıktısının uzmanlaşma, güncel 
unsurlara ve teknolojiye uyum olduğunu belirterek, 
“Avukatlık ‘bilgiye aç’ bir meslektir. Yarın yapılacak 
son eğitim sizi yanıltmasın bilgilerinizi her daim 
diri tutmak zorundasınız. Mesleğimiz her geçen gün 
gelişmektedir ve yeniliklere açıktır. Bir başka önemli 
nokta da meslekte uzmanlaşma zorunluluğudur. 
Bu nedenle stajyer avukatlarımızın belli bir alanda 
uzmanlaşmaları için kariyer planlaması yapmaları 
gerekmektedir” diye konuştu.

BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK, 
STAJYER AVUKATLARLA BULUŞTU
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Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, spordan 
kültür sanata bir çok alanda faaliyet gösteren geniş 
bir yelpazesi olan bir kurum olarak, hukukun ve 
insan yaşamının olduğu her alanda olmaya devam 
edeceklerini ifade etti.

Stajyer avukatlarımız ise kendilerine bu imkanın 
sağlanmasına öncülük eden Baro Başkanımız Av. 
Veli Küçük’e; Genel Sekreter ve Staj Komisyonu 
Koordinatörü Av. Semih Gökayaz’a; Komisyon 
Başkanı Av. Kezbannur Özşahin Aksu’ya, Komisyon 
Üyelerine teşekkür ettiler.
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Reşatbey’deki Staj Eğitim Merkezimizde 
eğitim çalışmasında Baro Başkanımız 
Av. Veli Küçük, Genel Sekreter Av. Semih 

Gökayaz, Staj Komisyonu Başkanımız Av. Kezbannur 
Özşahin Aksu, Komisyon Başkan Yardımcımız Av. 
Dr. Ali Volkan Özgüven, Komisyon Üyelerimiz ve 
Grup Sorumluları Av. Erkan Çetin ve Av. Hasan Alkan 
sunum yaptı. Stajyer avukatlarla sohbet havasında 
geçen programda tavsiye ve önerilerde bulundular.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, açılışta yaptığı 
konuşmada; avukatlar için yaşamsal değeri olan 
şeyler bulunduğunu, örneğin yargı bağımsızlığı, 
hukuk devleti, hukukun üstünlüğünün avukatlar için 
yaşamsal değere sahip olduğunu, evrensel hukuk 
denilen kavramın ise tüm hukukçuları derinden 
kapsayan bir kavram olduğunu anlattı.

Sözlerini şöyle sürdürdü; “Biz bilgi dağarcığımızı 
doldurur, araştırıp, inceler hukukun gelişimine 

katkıda bulunuruz. Biz sadece hukuk kitaplarını 
değil, kültür birikimine katkı sağlayacak her tür 
kitapları okumalıyız. Türkçeyi doğru öğrenmeli ve 
doğru kullanmalıyız. Baromuzun 29 komisyonu 
bulunmaktadır. Yarın meslekte yaş aldığınızda 
komisyon ve kurullarda görev alabilir hatta baro 
başkanı da olabilirsiniz. Bir meslek örgütü olarak 
sarılabileceğimiz yer baromuzdur. Barodan 
desteğinizi asla esirgememeniz gerektiğini 
düşünüyorum. Baro çalışmalarının içerisinde olun ve 
hukuk mücadelesinin temelini birlikte oluşturalım. 
Bir güç birliği oluşturalım. Baronuza, mesleğinize ve 
geleceğinize de sahip çıkın.”

Merhum üstad, Av. Ali Haydar Özkent’in “Avukatın 
Kitabı” adlı eserinde geçen bilgiler halen güncelliğini 
koruduğuna dikkat çeken Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük, “Ali Haydar Özkent’in, kitabında anlatmış 
olduklarını, biraz da harmanlayarak sizlere aktarmak 
istiyorum.

Avukatlık mesleği gibi onurlu bir göreve 
başlıyorsunuz. Kendi yolunuzu çizmeye karar 
vermiş olmanız çok önemli bir özgüvenin işaretidir. 
Ücretinizi dosyaya başlamadan almalısınız. Çabuk 
açılıp dökülmeyiniz. Temiz olun. Hayatınızı yalnız 
mesleğinizle kazanınız. Mesleğin dışında ticarete 
(Lokanta, konfeksiyon vs) atılan meslektaşlarımız 
malesef hayal kırıklığına uğruyorlar. Çünkü avukatlık 
zor ve zaman alan bir meslektir. Mesleğinizi sevin. 
Bir mesleği sevebilmek, bıkıp usanmadan yapmak, 
yaptıkça heyecan duymak, manevî saadetlerin en 
büyüğünü tatmak, cemiyette şerefli bir mevkiye sahip 
etmek, refah içerisinde yaşatmak için ne lâzımsa 
avukatlık mesleğinde bunların hepsi vardır” dedi.

Yasaların değişmesinden dolayı da uyarılarda 
bulunan Av. Veli Küçük, “Resmi gazete takip 
edilmeli, hukuk sitesine üye olunmalı, alanınızla 
ilgili konuları incelemelisiniz. Mutlaka  ne iş olsa 
yaparım demeyelim. Bir alanda uzmanlaşmalısınız” 
diye konuştu.

Başkanımız Av. Veli Küçük, şu an da 5 parçalı adalet 
binasında hizmet etmekten duyduğu üzüntüyü de 
dile getirdi ve yeni Adliye Sarayı’nın da 2020 yılına 
tamamlanacağını belirtti.

BAROMUZDA 2018-2019 STAJ EĞİTİM DÖNEMİ 
BAŞARIYLA TAMAMLANDI
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2018-2019 Staj Eğitim Dönemini “Son Ders” ile 
tamamladıklarını belirten Baro Genel Sekreterimiz 
ve Staj Komisyonu Başkanımız Av. Semih Gökayaz, 
açılışta yaptığı konuşmada; “Tabi Avukatlık 
Mesleğinde son ders olmaz, bu daha başlangıç... 
Dönem boyunca Stajyer Avukatlarımızın Avukatlık 
mesleğine hazırlanması konusunda çok büyük çaba 
sarf eden, özen gösteren Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük ve Yönetim Kurulu Üyelerimize, bu süreçte 
emek veren, katkı sunan Staj Komisyonu Başkanımız 
Av. Kezbannur Aksu ile Grup Gözetmenlerimiz 
Av. Dr. Ali Volkan Özgüven, Av. Hasan Alkan ve Av. 
Erkan Çetin’e  ve tüm gönülden çalışan komisyon 
üyelerimize ve tabi eğitim programlarına değerli 
mesailerini ayırarak bilgi ve deneyimlerini 
gençlerimizle paylaşan meslektaşlarımıza en kalbi 
teşekkürlerimi sunuyorum...” ifadelerini kullandı.

Staj Komisyonu Başkanımız Av. Kezbannur Aksu, 
Komisyon Başkan Yardımcımız Av. Dr. Ali Volkan 

Özgüven, Komisyon Üyelerimiz ve Grup Sorumluları 
Av. Erkan Çetin ve Av. Hasan Alkan da, Avukatlık 
mesleğinin değerli bir meslek olduğu, dünyanın her 
yerinde olduğu gibi ülkemizde de avukatın imzasının 
ciddi bir imza olduğuna vurgu yaptılar.

Mesleki deneyimlerini, gözlemlerini aktardılar. 
Müvekkiller ile ilişkilerde uyulması gereken 
hususlara ve kılık kıyafete özen gösterilmesine 
değinildi. Mesleğin toplumsal olaylara duyarlılık 
gerektirdiğinden bahsedildi.

Staj döneminin avukatlık mesleğine en iyi şekilde 
hazırlama amacı taşıdığına dikkat çektiler. Genç 
meslektaşlarına başarılı olmak için bilgi birikimlerini 
geliştirmelerini, bunun için de çok okumaları, bu 
arada mutlaka yabancı dil öğrenmeleri gerektiğinin 
altını çizdiler.

Eğitim programı birlikte fotoğraf çekimi ile 
tamamlandı.
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Staj Eğitim Komisyonumuzun eğitim 
çalışmaları kapsamında Baromuz 
mensuplarından Av. Memduh Ocak ve 

Av. Remiz Ümit Atay tarafından Pazartesi, Salı ve 
Çarşamba günleri stajyer avukatlarımıza yönelik 
eğitim verildi.

Stajyer avukatlarımızın katılımıyla Reşatbey Staj 
Eğitim Merkezimizde yapılan eğitim çalışmasında 
Baromuz mensubu Av. Memduh Ocak  “İDARE’YE 
KARŞI AÇILAN DAVALAR”  başlıklı sunumunda; 
İdari davalarda dava öncesi zorunlu başvuru halleri 
ve bu konudaki güncel gelişmeler ile somut örnekler 
ışığında önemli bilgiler aktardı.

Baromuz mensuplarından Av. Remzi Ümit 
Atay tarafından Salı ve Çarşamba günleri stajyer 
avukatlarımıza “Elektronik İmza” konusu anlatıldı. 
Konuyla ilgili uygulamalı eğitim verildi. 

Av. Remzi Ümit Atay; Barkovizyon gösterimi 
eşliğinde stajyer avukatlarımızı bilgilendirdi, avukatlık 
mesleğinde bilginin ve teknolojinin kullanılmasının 
önemine vurgu yaptı. 

Eğitimler, soru/cevaplar bölümüyle zenginleşerek 
başarıyla tamamlandı.

Stajyer avukatlarımız soru/cevaplar bölümünde 
sunum yapan  meslektaşlarımızdan önemli 
kazanımlar elde etti.

BAROMUZ MENSUBU Av. MEMDUH OCAK “İDARE’YE KARŞI 
AÇILAN DAVALAR”, Av. REMZİ ÜMİT ATAY  “E-İMZA” HAKKINDA 

STAJYER AVUKATLARIMIZI BİLGİLENDİRDİ
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Baromuzun, 2019-2020 dönemi staj 
eğitim çalışmaları Reşatbey Mahallesinde 
bulunan hizmet binasındaki Staj Eğitim 

Merkezimizde gerçekleştirildi.
Üç gün devam eden çalışmalarda “İhalenin Feshi” 

ve “ Tebligat Hukuku” hakkında konularında yetkin 
isimler stajyer avukatlarımıza önemli bilgiler aktardı.

Baromuz mensubu Av.Cem Kösemen ‘İhalenin 
Feshi’ konusunda çok kıymetli paylaşımlarda bulundu. 
Av.Kösemen hacizde süreler, satış hazırlıklıları, 
kıymet takdirine itiraz, ihalenin fesih nedenleri ve 
ihalenin feshi davasının sonuçları konusunda ayrıntılı 

bilgi verdi.
Daha sonraki günlerde yapılan eğitimde stajyer 

avukatlarımıza “Tebligat Hukuku” konusu anlatıldı.
Baromuz üyesi Av. Ahmet Kızıl ve Gaziantep 

Barosu üyesi Av. Ömür Taşar, konuyla ilgili stajyer 
avukatlarımızı bilgilendirdi, stajyer avukatlarımıza, 
tebligat hukukunun önemine vurgu yaptılar.

Eğitim içeriğinde 7201 sayılı Tebligat Kanunu’un 
10, 11, 16, 21, 35. ve 39. maddeleri stajyerlerimize 
Yargıtay kararları örneklemeleriyle ayrıntılı bir 
şekilde anlatıldı.

STAJYER AVUKATLARIMIZA “İHALENİN FESHİ” ve 
“TEBLİGAT HUKUKU” ANLATILDI
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Baromuzun, 2019-2020 dönemi staj 
eğitim çalışmaları Reşatbey Mahallesinde 
bulunan hizmet binasındaki Staj Eğitim 

Merkezimizde gerçekleştirildi.
Üç gün devam eden çalışmalarda “Nerden 

Avukatlık” ve “ Avukat Hakları” hakkında konularında 
yetkin isimler stajyer avukatlarımıza önemli bilgiler 
aktardı.

Baromuz mensubu Av. Kemal Koyuncu ‘Neden 
Avukatlık/Nasıl Avukatlık’ konusunda çok kıymetli 
paylaşımlarda bulundu. Av. Kemal Koyuncu, 
tecrübeleri ışığında avukatlık mesleğinin zorluklarını 
ve güzel yönlerini anlattı. 

Daha sonraki günlerde yapılan eğitimde stajyer 
avukatlarımıza  Baro Yönetim Kurulu Üyemiz 
Av. Miyesser Erselan Önenli tarafından “Avukat 
Hakları” konusu anlatıldı. Adil yargılanma ve adalete 
ulaşmanın temelini Avukatların oluşturduğuna dikkat 
çekti. Avukatların haklarını ve yükümlülüklerinin iyi 
bilinmesini istedi. Avukatın belgelerle ilgili, avukatın 
koruyucu ve iradesine yönelik hakları vs. olmak üzere 
önemli bilgiler paylaştı.

Stajyer avukatlarımızda konuları pür 
dikkat dinleyerek, sorularıyla eğitimi daha da 
zenginleştirdiler.

Yüreğir Farabi Anadolu Lisesi ‘Kariyer 
Günleri’ etkinlikleri kapsamında panel 
düzenlendi. 

Düzenlenen panele çeşitli meslek dallarına 
ait oda başkan ve temsilcileri katılarak öğrencilere 
yürüttükleri meslekleri hakkında bilgiler verdi.

Seyhan Belediyesi Yaşar Kemal Kültür Merkezi 
içerisinde gerçekleşen panelin moderatörlüğünü Av. 
Güven Özdemir yaptı.

Panele konuşmacı olarak Baromuz mensubu 
Avukat Öykü Eşberk, Makina Mühendisleri Odası 
Adana Şube Başkanı Hasan Emir Kavi, Ziraat 
Mühendisleri Odası Adana Şube Başkanı Abdullah 
Doğan, Elektrik Mühendisleri Odası Adana Şube 
Başkanı Mehmet Mak, Bilgisayar Mühendisleri Odası 
Adana Temsilcisi Cantekin Güneşer ve Adana Tabip 
Odası Başkanı Prof. Dr. Ahmet Hilal katıldı. 

Panelde ilk olarak söz alan Adana Baromuz 
mensuplarından Av. Öykü Eşberk, konuşmasına 
öğrencilere tavsiyelerde bulunarak başladı ve 
avukatlık mesleğini anlattı.

Av. Öykü Eşberk, “Belki farkında değilsiniz 
ama bu sene yapacağınız tercihler hayatınızın her 
alanında karşınıza çıkacak. Çünkü seçeceğiniz mesleği 
ömrünüz boyunca yapacaksınız. Konfüçyüs’un 
çok sevdigim bir sözü vardır. Sevdiğiniz mesleği 

yaparsanız ömrünüz boyunca çalışmış sayılmazsınız. 
Bu yüzden size dayatılan değil sevdiğiniz mesleklere 
yönelin.”

Hukuk ve avukatlık hakkında da bilgiler veren 
Av. Eşberk, “Yargının bizim için 3 sac ayağı vardır. 
Bunlar iddia, savunma ve karardır. İddiayı savcı 
ortaya koyar, savunmayı biz avukatlar yaparız ve 
kararı hakim verir. Bu sistemlerin birinde bile sıkıntı 
olduğu zaman yargı çöker ve adalet yerini bulmaz. 
Bu sac ayağının neresinde olmak istediğinize de karar 
vermeli ve yolunuza bu şekilde devam etmelisiniz” 
diyerek konuşmasını bitirdi.

STAJYER AVUKATLARIMIZA “NEDEN AVUKATLIK/NASIL 
AVUKATLIK” ve “AVUKAT HAKLARI” ANLATILDI

BAROMUZ MENSUBU AV. ÖYKÜ EŞBERK ÖĞRENCİLERE 
AVUKATLIK MESLEĞİNİ ANLATTI
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Baromuz staj eğitim komisyonu 
tarafından düzenlenen eğitim çalışmaları 
kapsamında, TBB Disiplin Kurulu Üyemiz 

Av. Mustafa Çinkılıç stajyer avukatlarımıza “Anayasa 
Mahkemesi’ne Bireysel Başvuru”; geçmiş dönemlerde 
Baromuzda Başkan Yardımcılığı, Yönetim Kurulu 
Üyeliği ve TBB Delegeliği görevlerinde bulunan Av. 
Ziya Yalaz da “İletişim” konulu sunum yaptı.

Reşatbey Mahallesinde bulunan Staj Eğitim 
Merkezi eğitim salonunda Av. Mustafa Çinkılıç 
tarafından gerçekleştirilen sunumlarda; bireysel 
başvuru nedir? insanlar hangi koşullarda bireysel 
başvuru haklarını kullanabilirler? hukuki yollarının 
tüketilmesi ne anlama gelir? İç hukuk  yolları 
tüketildikten sonra başvuru yapılırken nelere dikkat 
edilmesi gerekir? Anayasa Mahkemesi’ne bireysel 
başvuru dilekçesinde nelerin yazılması zorunludur 
ve dilekçe içeriği AİHM kararları ve Anayasa 
Mahkemesi kararları ile nasıl zenginleştirilebilir?  Bir 

başvurunun başarı kazanma şansını nasıl arttırabiliriz? 
Başvurulardan asıl beklenenin işlemlerin başvuruya 
gelmeden iç hukukun olağan yargı yollarında 
çözümlenmesi gerektiği, Anayasa Mahkemesi ve 
Avrupa insan hakları Mahkemesinin ikincil bir 
yargı yeri olduğu konusunda bilgi ve deneyimlerini 
paylaştı.

Salı ve Çarşamba günü yapılan eğitimlerde Av. 
Ziya Yalaz, duruşma öncesinde, esnasında, sonrasında, 
adliyede, icra müdürlüklerinde, resmî dairelerde, 
müvekkillerle, meslektaşlarla ve karşı taraflar ile ilgili 
tutum, yaklaşım, duruş ve tavırlar konusunda uyarılar 
ve önerileri örnekleyerek stajyerlerle paylaştı.

Stajyerlerimizin hakim - savcı adliye personeliyle 
iletişimi açısından da tavsiyelerde bulundu.

Eğitime stajyer avukatlarımız geniş katılım 
gösterdi.

Stajyer avukatlar konuyla ilgili soru-cevap 
bölümünde önemli kazanımlar elde etti.

STAJYER AVUKATLARIMIZA “ANAYASA MAHKEMESİ VE AİHM’E 
BİREYSEL BAŞVURU” İLE “İLETİŞİM” KONULARI ANLATILDI
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Adana Barosu Staj Komisyonumuzun 
staj eğitimleri kapsamında düzenlediği 
çalışmada Arabuluculuk Komisyonu 

Koordinatör Yönetim Kurulu Üyemiz Av. Furkan 
Kılıç ve Komisyon üyemiz Av. Tuğçe Nermin Türk  
“Arabaluculuk ve Arabuluculukta Taraf Vekilliği” 
konularında stajyer avukatlarımızı bilgilendirdi.

Staj Eğitim Merkezinde gerçekleşen programda 
ilk olarak Av. Arb. Tuğçe Nermin Türk tarafından 
stajyerlerimize “Arabuluculuk Arabuluculukta Taraf 
Vekilliği” konularını anlattı.

Av. Tuğçe Nermin Türk, Arabuluculuk sisteminin 
yargının yükünü azaltacağını, uyuşmazlıkların 
dostane çözüm yöntemleriyle çözülmesinin 
toplumsal barışa hizmet edeceğini belirtti.

Av. Arb. Tuğçe Nermin Türk, Arabuluculukta 
taraf vekilliğinin önemine dikkat çekerken stajyerlere 
bu alanda dikkat edilmesi gereken hususlara ilişkin 
bilgilendirme yaptı. 

Arabuluculuk Komisyonu Koordinatör Yönetim 
Kurulu Üyemiz Av. Arb. Furkan Kılıç da, stajyerlerimize 
“Arabuluculuk Uygulaması ve Etkili Taraf Vekilliği” 
konularını anlattı.

Arabuluculuğun, hukuk sistemi gelişmiş 
ülkelerde yaygın olarak kullanılan bir “Alternatif 
uyuşmazlık çözümü” yöntemi olduğunu vurguladı.  
Arabuluculuğun; tarafların içinde bulundukları 
uyuşmazlığı tarafsız bir üçüncü kişi yardımı 
ile mahkemeye gitmeden ya da mahkeme 
yönlendirmesiyle çözmelerinde kullanabileceklerini 
ifade etti.

Av. Furkan Kılıç, Arabuluculuk alanın genişlediğini 
bu kapsamda meslektaşlarımızın özellikle dava 
şartı olan konularda Arabulucuya başvurma 
zorunluluğunun olduğunu belirtti.

Sunumlar sırasında stajyer avukatların sorularına 
da yanıtlar verildi.

STAJYER AVUKATLARIMIZA “ARABULUCULUK VE 
ARABULUCULUKTA TARAF VEKİLLİĞİ”NE İLİŞKİN 

BİLGİLER SUNULDU
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Staj eğitim çalışmalarımız kapsamında 
Reşatbey Staj Eğitim Merkezimizde, stajyer 
avukatlarımıza yönelik Psikolog Gizem 

Sansur; “İş Yaşamında Verimi Artırma ve Motivasyon”, 
Uzman Klinik Psikolog Fatma Aktaş “Etkin Liderlik”, 
Psikolog İpek Karayaz “Mesleğe Karşı Önyargılarla 
Baş Edebilme” Psikiyatrist - Psikoterapist Dr. Sabri 
Yurdakul “Tükenmişlik Sendromu ve Başa Çıkma” 
ve  Uzman Klinik Psikolog Yaprak Yurdakul “Stres 
Yönetimi – Öfke Yönetimi” konularında üç gün süren 
sunum yaptılar.

Eğitim çalışması kapsamında öfke ve stresimizi 
kontrol etmek için yapılması gerekenler arasında 
nefes egzersizleri, çalışırken bir takım egzersizler, 
hobilerin yanında aile ile vakit geçirilmesinin de 

aidiyet duygusunun daha da artmasına ve bunun 
sonuçlarının iş hayatına da olumlu bir şekilde 
yansıyacağına dikkat çekildi. 

Stresin yaşamın bir parçası olduğu, onu doğru 
tanımak ve kullanılması halinde meslekte başarıya 
ulaşmada önemli olabileceği, ayrıca mesleğe karşı 
önyargılarla başa çıkma yollarının neler olduğu  
aktarıldı. 

Stajyer avukatlarımızın büyük bir beğeni 
ve dikkatle takip ettiği çalışmamızda, stajyer 
avukatlarımız sorularıyla da programı 
zenginleştirdiler. Çalışmalara staj komisyonunu 
temsilen, Av. Mustafa Can Coşkan, Av. Boray Dilik ve 
Av. Hasan Alkan katıldılar.

STAJ EĞİTİM ÇALIŞMALARIMIZ PSİKİYATRİST VE 
PSİKOLOGLARIN SUNUMLARIYLA DEVAM ETTİ
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Adana Barosu Staj Komisyonu eğitim 
seminerlerinin yanı sıra stajyer 
avukatlarıyla baro tesislerinde yeni yıl 

öncesi düzenlenen etkinlikte buluştu.
Gerçekleştirilen etkinliğe; Adana Baro Başkanı 

Av. Veli Küçük, Genel Sekreter ve Staj Komisyonu 
Koordinatörü Av. Semih Gökayaz, Baro Yönetim 
Kurulu Üyeleri; Av. Sinem Tanrısınatapan, Av. Furkan 
Kılıç, Av. Miyesser Erselan Önenli, Av. Timur Ortatepe, 
Av. Mert Kuşdemir ve Staj Komisyonu üyeleri ile 
çok sayıda stajyer avukat katıldı. “MüzisyenAdam” 
Grubunun ve DJ’nin performanslarına eşlik ederek 
bir yılın yorgunluğu atıldı.

ADANA BAROSU STAJYER AVUKATLARI YENİ YIL ÖNCESİ 
DÜZENLENEN ETKİNLİKTE STRES ATTI
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Etkinlikte, baro yönetimi ve stajyer avukatlar 
birbirleriyle sohbet etme imkanı yakaladılar. 

Etkinliğin güzel olduğunu söyleyen ve baro 
yönetimine teşekkür eden stajyer avukatlar; 2019 
yılına veda ederken, 2020 yılının tüm insanlığa barış, 
huzur, sağlık ve mutluluk getirmesi temenni ettiler.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük de, etkinliğe katılan 
tüm avukat ve stajyer avukatlara teşekkürlerini sundu.
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Kanser tedavisi için yurt dışına gitmek isteyen 
ancak Kanun Hükmünde Kararname (KHK) 
ile ihraç edildiği için yeşil pasaportu iptal 

edilen Prof. Dr. Haluk Savaş, Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük’ü ziyaret etti.

Adana Barosu İnsan Hakları Komisyonu Başkanı 
ve üyeleri, İnsan Hakları Derneği, Çağdaş Hukukçular 
Derneği, Eğitim Sen ve Adana KHK Mağdurları 
Platformu üyelerinin bulunduğu görüşmede   Baro 
Başkanı Av. Veli Küçük, Prof. Dr. Haluk Savaş’ın 
yaşadığı sorunlu süreç ve sağlık rahatsızlıklarından 
ötürü geçmiş olsun dileklerini iletti. Durumu 
hakkında bilgi aldı.

Baro Başkan Yardımcısı Av. Sabahattin Gümüş’ün 
de hazır bulunduğu görüşmede; Prof. Dr. Haluk 
Savaş, Gaziantep Üniversitesi Tıp Fakültesi Psikiyatri 
Bölümünde akademisyenken 2 yıl önce KHK ile 
ihraç edildiğini ve pasaportuna tahdit koyulduğunu 
belirterek, 15 Temmuz darbe girişiminden sonra 
akademisyenlikten ihraç edildiğini, sonra bir süre 
tutuklu kaldığını, bu süreçte pankreas kanserine 
yakalandığını, yapılan yargılama sonunda beraat 
ettiğini ve yurt dışına çıkış yasağının kaldırıldığını, 
buna rağmen tedavi için yurt dışına çıkamadığını, 
sağlığa erişim hakkını kullanamadığını ifade etti.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, “Prof. Dr. Haluk 
Savaş’a, beraat etmesine ve yurt dışı yasağının 

kaldırılmasına  rağmen, kanser  gibi  çok  önemli hastalığı 
nedeni ile pasaport verilmemesi, yaşam hakkı ve 
sağlık hizmetlerinden yararlanma hakkının ihlalidir. 
Hukuki hiçbir haklı yönü olmayan bu uygulamanın 
daha evvel Müjdat Gezen ve diğer örneklerde olduğu 
gibi düzeltilmesi zorunludur. Şeffaf ve denetlenebilir 
devlet ve kamu idaresi kuralının yaşama geçerek bu 
hukuksuzluğu gidermeleri için görevlileri gereğini 
yapmaya davet ediyorum.” dedi.

Sorunun acil ve yaşamsal önemi nedeniyle 
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Adana Valisinin görev 
nedeni ile Ankara’da olmasından dolayı vekâleten 
görevi yürüten Vali Yardımcısı Mustafa Aydın ile 
görüşerek sorunun giderilmesi yönünde hassasiyet 
gösterilmesini istedi.

1 Mart’tan bu yana açlık grevinde olan 
çocuklarının sorunlarını ve taleplerini 
duyurmak isteyen anneler HDP Adana 

Milletvekili Tülay Hatimoğulları ile birlikte Baro 
Başkanı Av. Veli Küçük’ü ziyaret etti.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi. Sorun ve talepler 
hakkında bilgi aldı. Çözüm yolları hakkında neler 

yapılabileceği hususunda, yönetim olarak durum 
değerlendirmesinde bulunacaklarını ifade etti.

HDP Adana Milletvekili Tülay Hatimoğulları 
da, Baro Başkanı Av. Veli Küçük’e ilgilerinden ötürü 
teşekkür etti.

Ziyaret esnasında Baro mensubu avukatlardan 
Av. Yasemin Dora Şeker, Av. Ayşe Zilan ve Av. Funda 
Buyruk da hazır bulundu.

YURTDIŞI ÇIKIŞ YASAĞI KALDIRILMASINA RAĞMEN PASAPORT 
VERİLMEYEN KANSER HASTASI PROF. DR. HALUK SAVAŞ 

BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ

ÇOCUKLARI CEZAEVİNDE AÇLIK GREVİNDE OLAN ANNELER 
VE HDP ADANA MİLLETVEKİLİ TÜLAY HATİMOĞULLARI  BARO 

BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ
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Adana Sosyal Güvenlik Kurumu (SGK) 
İl Müdürü Bilal Canbolat, Adana Baro 
Başkanı Av. Veli Küçük’ü makamında 

ziyaret etti. 

(SGK) İl Müdürü Bilal Canbolat, Adliye 
Binalarında işlem yapan avukat katiplerinden ve 

yardımcı personellerinden işlem esnasında hak 
kaybı ve hukuka aykırı sorunlarla karşılaşmamak için 
görev tanıtım kartı sorulduğunu, kayda tabi sigortalı 
çalışmanın, çalışan kişinin sosyal ve özlük hakları 
açısından da önemini paylaştı.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirerek teşekkür etti. Avukatlık 
bürolarında çalışan yardımcı personellere görev 
kimlik kartı verilmesi esnasında sigorta kaydı talep 
ettiklerini, dosya açarak kayıt yapıldığını, çalışma 
barışının ve hizmet memnuniyetinin evrensel hukuk 
kuralları çerçevesinde olmasını önemsediklerini 
söyledi. 

SGK İl Müdürü Bilal Canbolat, SGK İl 
Müdürlüğünün yaptığı çalışmalar hakkında bilgiler 
verdi.

Ziyaret esnasında Baro Genel Sekreteri Av. Semih 
Gökayaz ve Yönetim Kurulu Üyesi Av. Duygu Özgüven 
de hazır bulundu.

TEMA Vakfı Çukurova Bölge Temsilcisi 
Aytaç Ayman ve Tema gönüllüleri Baro 
Başkanımız Av. Veli Küçük’ü ziyaret ederek, 

Adana Barosu Çevre ve Kentleşme Komisyonumuzla 
ortak faaliyetler yürütmek istediklerini belirttiler. 
Çevre ve Kentleşme Komisyonu Koordinatörümüz 
Av. Mert Kuşdemir, Çevre ve Kentleşme Komisyonu 
Başkanımız Av. Sevda Sevilmiş ve komisyon üyemiz 
Erkan Karavelioğlu da görüşmede hazır bulundular. 

Dernek yönetiminin ziyaretinden duyduğu 
memnuniyeti dile getiren Baro Başkanımız, 
doğanın korunması adına her zaman TEMA’nın 
yanında olduklarını, Türkiye’nin çölleşmesine karşı 
mücadelede Tema Vakfı’nın ağaçlandırma çalışmaları 
başta olmak üzere tüm ekolojik faaliyetlerini baro 
olarak desteklediklerini belirtti.

TEMA Vakfı Çukurova Bölge Sorumlusu Aytaç 
Ayman da TEMA’nın kentimizdeki faaliyetlerini ve 
Türkiye’nin çölleşmemesi için mücadele etmenin 
önemini anlatarak, Adana Barosu ile bir hatıra ormanı 
oluşturulabileceği, seçilen belediye başkalarının 

doğa dostu faaliyet yürüyüp yürütmediğinin takibi 
sürecinde baro ile ortak çalışılabileceği gibi önerilerde 
bulundu. 

Yönetim Kurulu üyemiz Mert Kuşdemir her 
yıl fidanlar dikilerek oluşturulan baromuz hatıra 
ormanından söz ederek, iklim değişikliği hususunda 
uyarı amaçlı bir eylem olarak mermer lahitin üzerine 
yazılan geleceğe mektubun Adana Barosunun 
bahçesine gömülmüş olduğunu belirtti. 

Komisyon başkanımız Av. Sevda Sevilmiş de “iklim 
değişikliği ile mücadelenin öneminden, bölgemizdeki 
termik santrallere karşı Baromuzun açmış olduğu 
lisans iptal davalarından ve komisyonumuzun 
faaliyetlerinden söz etti.”

Ziyaret sonunda TEMA Çukurova Bölge 
sorumlusu Ayman tarafından, Baro Başkanımıza 
Tema rozeti ve Tema üyelik kartı takdim edildi.

Ayman’a ziyaretinde, Tema gönüllüleri Ziya 
Emra, Av. Şaheser Uluçay ve Av. Asya Ilgın Çalık da 
eşlik etti.

Ziyaret toplu fotoğraf çekimi ile sona erdi.

SGK İL MÜDÜRÜ BİLAL CANBOLAT, BARO BAŞKANI 
AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ

TEMA VAKFI ÇUKUROVA BÖLGE SORUMLUSU AYTAÇ AYMAN 
BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ
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Ceyhan Belediye Başkanı seçilen Kadir Aydar 
seçimler sonrası kendisine hayırlı olsun 
ziyaretinde bulunan Baro Başkanımız 

Av.Veli Küçük’e iadeyi ziyarette bulundu.
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Ceyhan Belediye 

Başkanı Kadir Aydar’ın nazik ziyaretlerinden dolayı 
teşekkür ederek, memnuniyetini belirtti. Ceyhan 
Belediye Başkanı Aydar’a çalışmalarında başarılar 
diledi.

Ceyhan’a katkı sunmak için her zaman göreve 
hazır olduklarını belirten Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük, kendilerine ihtiyaç duyulduğunda Ceyhan’a 
katkı vermekten mutluluk duyacaklarını dile getirdi. 
Yapacakları hizmetlerde belediyeler ve kamu 
kurumlarıyla uyumlu çalışmalar içinde olmayı arzu 
ettiklerini vurguladı.

Başkanlık odasında gerçekleşen görüşmede 
Ceyhan Belediye Başkanı Kadir Aydar ile ülke ve 
kent gündemiyle ilgili durum değerlendirilmesi de 
yapıldı.

Görüşmede, Baro Başkan Yardımcımız; Av. 
Sabahattin Gümüş, Baro Saymanımız; Av. İlknur 
Önal Tarkan, Yönetim Kurulu Üyelerimizden; Av. 
Miyesser Ersalan Önenli, Av. Timur Ortatepe, Av. 
Sinem Tanrısınatapan Keskin, Av. Furkan Kılıç ve 
Adana Cumhuriyet Savcısı Sedat Bayrak’ta hazır 
bulundular. 

Ziyarette Baro Başkanımız Küçük’e Ceyhan 
Belediyesi Başkanı Kadir Aydar tarafından “şahmeran” 
figürlü heykel hediye edildi.

CEYHAN BELEDİYESİ BAŞKANI KADİR AYDAR 
BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ

Atatürkçü Gençlik Grubu ve Yeni Gençlik 
Derneği Başkanı, temsilcileri ve üyeleri, 
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’ü 

makamında ziyaret etti.
Baromuzun çalışmalarından memnuniyet 

duyduklarını ifade eden Yeni Gençlik Derneği 
İl Başkanı Emirhan Aksoy, Atatürk’e küfür ve 
hakaretlerle saldıran kişilere, bu yönde yaşanan 
olaylara büyük duyarlılık göstererek yasal işlemleri, 
şikayetleri, davaları kararlılıkla takip eden Baronun, 
günümüz Türkiye’sinde oldukça önemli bir yeri 
olduğuna değindi.

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, ziyaret 
için gelen gençlere teşekkür etti. Av. Küçük, Atatürk 
ilke ve devrimlerine sahip çıkılması için gençlerin 
önemine vurgu yaparak, bu yolda mücadelelerini ve 
yürütecekleri çalışmaları destekleyeceklerini söyledi. 

Yeni Gençlik Derneği üyeleri ile başta ortaklaşa 

eğitim çalışmaları olmak üzere, çeşitli etkinlikler 
yapılabileceğini belirten Av. Küçük, Atatürk’e ve 
Cumhuriyetimizin kazanımlarına sonuna kadar 
sahip çıkacaklarını ifade etti. 

Ziyaret esnasında Baro Saymanımız Av. İlknur 
Önal da hazır bulundu.

ATATÜRKÇÜ GENÇLİK GRUBU VE YENİ GENÇLİK DERNEĞİ 
BAROMUZU ZİYARET ETTİ
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Adana’da yayınlanan haftalık, onbeş günlük 
ve aylık gazetelerin imtiyaz sahiplerinin 
oluşturduğu Yerel Medya Güçbirliği 

Platformu’nun Başkanı Kamil Yalçın Göl ve yönetim 

kurulu üyeleri Baro Başkanı Av. Veli Küçük’ü 
makamında ziyaret etti.  

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade eden 
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Başkan Kamil Yalçın 
Göl’den kurdukları oluşum hakkında bilgiler aldı. 
Halkın gözü ve kulağı olan gazetelerin toplumu 
doğru, tarafsız bir şekilde bilgilendirme, aydınlatma 
ve kamuoyu oluşturma gibi görevleri olduğunu ve 
kendilerini önemsediklerini ifade etti. 

Gazetelerin mevcut sorunlarının çözümü 
noktasında Yerel Medya Güç Birliği Platformu’na 
çalışmalarında başarılar diledi. 

Yerel Medya Güç Birliği Platformu Başkanı Kamil 
Yalçın Göl ise kendilerini kabulünden ötürü Baro 
Başkanı Av. Veli Küçük’e teşekkürlerini iletti.

Görüşme esnasında Baro Yönetim Kurulu Üyesi 
Av. Miyesser Erselan Önenli, Yerel Medya Güçbirliği 
Platformu Yönetim Kurulu Üyeleri Hasan Hüseyin 
Türk, Halise Tekbaş ve Dursun Dağtekin de hazır 
bulundu.

YEREL MEDYA GÜÇ BİRLİĞİ PLATFORMU’NDAN 
BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK’E ZİYARET

Yaklaşan Kurban Bayramı öncesi, LÖSEV 
Halkla İlişkiler Sorumlusu ve Adana 
İl Koordinatör Yardımcıları Esen Ezgi 

Karadağ ve Şebnem Yıldırım, Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük’ü makamında ziyaret ederek,  kurban bağışı 
konusunda meslektaşlarımıza çağrıda bulundular.  

Lösemili çocuklar için kurban bağışı çağrısında 
bulunan LÖSEV yetkilileri, “Vekaleten kurban 
bağışlarınızı tüm banka şubelerinden ‘LÖSEV’ 
diyerek bağışlayabilirsiniz” dediler.

LÖSEV yetkilileri, ülke genelindeki kayıtlı 40.000 
hastasına et dağıtımı uygulamasını sürdürdüklerini, 
belirtti.

LÖSEV yetkilisi Esen Ezgi Karadağ “Her 
kurban, Lösemili çocuklara can” diyerek, “Kurban 
Bayramında LÖSEV’e vekalet vererek kurbanlarınızı 
dini usullerle kestirebilir, bağışlarınızla Lösemili ve 
kanserli çocuklarımızın hayatını kurtarabilirsiniz” 
ifadelerini kullandı.

Görüşmede lösemili hastaların özel 
durumlarından dolayı taze et ile beslendiklerini 
ve LÖSEV’e bağışlanan bu taze etleri onlara nasıl 
ulaştırdıklarını anlatan yetkililer Kurban Bayramı 
öncesi başlattıkları kampanyaya destek istediler. 

LÖSEV yetkilileri vekaleten kurban veya Kurban 
Bayramı bağışlarının her lokmasının, her kuruşunun 
yerini bulması ve hayat kurtarması için çalıştıklarını, 
Lösemili ve kanser hastası çocuklar ile yetişkin 
hastaların iyileşmesi için 12 ay boyunca taze et ve et 
ürününü aileleri incitmeden, gururlarını kırmadan 
dağıttıklarını dile getirdiler.

Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, ziyaretten 
duyduğu memnuniyeti dile getirdi. Uzun süredir her 
yıl yaptığı gibi bu yıl da kayıtsız kalmayarak bizzat 
kendisinin kampanyaya destek vereceğini belirtti.  
Meslektaşlarımın da aynı duyarlılığı göstereceğinden 
emin olduğunu vurguladı. 

LÖSEV yetkilileri de göstermiş olduğu ilgi 
ve alakalarından ötürü Başkanı  Av.  Küçük’e 
teşekkürlerini ilettiler.

LÖSEV yetkilileri istismarcılara ve dolandırıcılara 
da dikkat edilmesi uyarısında bulundular.  

LÖSEV ve Lösemili çocukların adını kullanarak 
kapı kapı dolaşıp dergi satanlara, sahte kimlik ve 
makbuzlarla bağış toplayanlara karşı duyarlı olunması 
çağrısı yaptılar. 

Ziyaret esnasında; Baro Başkan Yardımcısı 
Av. Sabahattin Gümüş, Genel Sekreteri Av. Semih 
Gökayaz,  Sayman Av. İlknur Önal da hazır bulundular. 

LÖSEMİLİ ÇOCUKLAR VAKFINDAN BARO BAŞKANI 
AV. VELİ KÜÇÜK’E ANLAMLI ZİYARET
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Türk Eğitim Vakfı (TEV) Başkanı Ayşegül 
Gökçe, Türkiye Barolar Birliği’nin 50. 
Kuruluş Yılı nedeniyle Baro Başkanı Av. 

Veli Küçük’e tebrik ziyaretinde bulundu.
TEV Adana Şube Başkanı Ayşegül Gökçe, Baro 

Başkanı Av. Veli Küçük nezdinde,  Türkiye Barolar 
Birliği’nin 50. Yılını kutladığını ifade etti. 

Türk Eğitim Vakfı Yönetim Kurulu Başkanı Rona 
Yırcalı’nın da ayrıca tebrik mesajını iletti.

Yapılan faaliyetler hakkında da bilgi verdi. TEV’in 
1967 yılından bu yana 250 bin öğrencinin eğitimine 
katkı sağladığını vurguladı.

Bağışçıların çelenk, mutlu gün bağışlarının TEV’in 
en önemli gelir kaynağını olduğunun altını çizdi. 

Eğitime desteği yaygınlaştırma hedefiyle yola 
çıkıldığını belirten Ayşegül Gökçe, TEV Adana 
Şubesi’nden aldığı burslarla öğrencilere destek 
olunduğunu ifade etti. 

Ayşegül Gökçe, “1983 yılından bu yana hizmet 
verdiğimiz Adana’da 30 bini aşan eğitim bursu 
desteğimiz oldu. Çukurova üniversitesinde bu güne 
kadar yaklaşık 5.500 öğrenciye destek verilmiştir. 
Adana’da halen eğitimine devam eden yaklaşık 400 
öğrencimiz bulunuyor” diyerek TEV Adana Şube’nin 
eğitime yaptığı katkılardan bahsetti. Bugüne kadar 
desteklerini esirgemeyen Adanalı eğitim dostlarına 

teşekkürlerini sundu.
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, ziyaretten duyduğu 

memnuniyeti dile getirdi.  TEV bursu ile öğrenim 
gören gençlerimizin yetişmesine katkıda bulunmak 
isteyen meslektaşlarımıza çağrıda bulundu. Baro 
Başkanı Av. Veli Küçük, “Türkiye Cumhuriyeti’nin 
Atatürk ilke ve Devrimleri ile aydınlanan yolunda, 
en değerli varlığımız olan ülkemiz gençliğinin 
eğitimine katkı sunmak ve bu ulvi görevde payının 
olmasını isteyen duyarlı meslektaşlarımız bizleri 
onurlandıracaktır. Maddi imkânı kısıtlı gençlere 
eğitim desteği veren Türk Eğitim Vakfına teşekkür 
ediyorum” dedi.

Ziyaret esnasında Baro Disiplin Kurulu Üyesi Av. 
Erkan Çetin ve Beldetaş A.Ş. yönetiminden Doğan 
Çelikten de bulundu.

Çukurova Belediye Başkan Yardımcısı 
Mustafa Selek, Kültür ve Sosyal İşler 
Müdürü Tolga Solmaz ile birlikte Baro  

  Başkanımız Av. Veli Küçük’e nezaketinde 
bulundu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Selek’in 
ziyaretinden duyduğu memnuniyeti dile getirdi. Ülke 
ve kent gündemiyle ilgili karşılıklı görüş alışverişinde 
bulunuldu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’ü Çukurova 
Belediye Başkanlığında yapılacak olan Danışma 

Kurulu Toplantısına davet etti. 
Başkanımız Av. Veli Küçük, toplantıların önemine 

değinerek, yerel yönetimlerin ve belediyelerin 
bu tarz çalışmalarının, sivil toplum kuruluşları ve 
odaları kentin ve ülke sorunlarının çözümüne çok 
daha gerçekçi ve kalıcı öneriler ile katkı sunmasından 
ötürü önemsediğini ifade ederek, mutlaka katılacağını 
kaydetti.

Ziyaret esnasında Baro Yönetim Kurulu Üyemiz 
Av. Nevzat Elçi de hazır bulundu.

TÜRK EĞİTİM VAKFI (TEV) ADANA ŞUBE BAŞKANI AYŞEGÜL 
GÖKÇE BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ

ÇUKUROVA BELEDİYE BAŞKAN YARDIMCISI MUSTAFA SELEK, 
BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ
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Sosyal Girişimci Muharrem Doyanç, 
Cumhuriyet Halk Partisi Adana İl  Eski   
Başkanı Av. Emrah Kozay ile birlikte 

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’ü ziyaret 
ederek, Adana ve İzmir Büyükşehir Belediyelerinin 
işbirliğiyle kadın yönelik şiddetin önlenmesi ve 
kadın girişimciliğinin artırılması amacıyla 24-29 
Kasım tarihleri arasında İzmir ve Adana’da yapılacak 
Çalıştay hakkında bilgi paylaştı.  

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, ziyaret nedeniyle 
memnuniyetini ifade ederek, Çalıştaya baro olarak 
her türlü katkıyı vereceklerini belirtti.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Baro Başkan 
Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş, Kadın Hakları 
Merkezi Koordinatörü Av. Sinem Tanrısınatapan 
Keskin, Yönetim Kurulu Üyemiz Av. Furkan Kılıç, 
Kadın Hakları Merkezi Başkanımız Av. Merve 
Gündoğdu’nun da yer aldığı görüşmede, yerel 
yönetimlerin ve sivil toplum kuruluşlarının toplumsal 
cinsiyet eşitliğinin sağlanması, kadına yönelik şiddetle 
mücadelede neler yapılabileceği konuşuldu. 

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, kadına yönelik 
şiddettin sona ermesi için Kadın Hakları Merkezimiz 
ile birlikte büyük mücadele verdiklerini belirterek,  
“Büyük önder Mustafa Kemal Atatürk’ün ilke ve 
devrimleri ışığında laik, demokratik hukuk devletinin 
aydınlık yolundan bir an dahi sapmadan kadın ve 
çocuklarımızı korumalıyız. Kadına yönelik şiddetin 
ortadan kaldırılmasını, çocuklarımızın her türlü 
istismar ve hak ihlallerini ortadan kaldırmak için 
hepimize görev düşüyor.” diye konuştu.

İspanya’nın Granada Bölgesinde kadına 
yönelik şiddetle ilgili çalışmalar yapan Orgiva 
Kadınlar Derneği Başkanı Sosyal Çalışmacı 

Sandra Moreno,  Sosyal Çalışmacı ve Kriminoloji 
Uzmanı Encarni Quesada, Orgiva Kadın Derneği 
Gönüllüsü Eda Peker, Osmaniye İş Kadınları Derneği 
Başkanı Feride Demir ve  Adana Kadın Danışma ve 
Sığınma Derneği Gönüllüleri (AKDAM) üyeleri Baro 
Başkanı Av. Veli Küçük’ü ziyaret ederek,  Adli Yardım 
hizmetleri,  kadına yönelik şiddet ve toplumsal 
cinsiyet eşitliği hakkında yaşanan sorunlar ve çözüm 
önerilerine dair görüş alışverişinde bulunuldu.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi. Ülkemizdeki hukuk sistemi, 
kadın ve çocuk hakları, demokrasi ve avukatların 
rolü konusunda bilgiler verdi. Ardından soru-cevap 
şeklinde devam eden toplantıda İspanya Granada 
bölgesindeki kadına yönelik şiddetle mücadele 

alanında yapılan çalışmalar, sığınma evlerinin 
durumu, hukuksal ve sosyal destekler dile getirildi.

Ziyaret esnasında Baro Yönetim Kurulu Üyesi 
ve Kadın Hakları Merkezi Koordinatörü Av. Sinem 
Tanrısınatapan Keskin, Merkezin Başkanı Av. Merve 
Gündoğdu, merkezin üyelerinden Av. Meryem Boğa, 
Av. Deniz Eylem Coşkun, AKDAM Gönüllüsü Av. 
Muhal İkikardeş de hazır bulundular.

SOSYAL GİRİŞİMCİ MUHARREM DOYANÇ 
BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ

İSPANYA’DAN ORGİVA KADINLAR DERNEĞİ BAŞKANI 
BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ
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Bir dizi eğitim çalışmaları ve açılış 
programlarına katılmak üzere ilimizde 
bulunan Adalet Bakanlığı Hukuk İşleri 

Genel Müdürlüğü Arabuluculuk Daire Başkanı Umut 
İlhan Durmuşoğlu, Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’ü 
makamında ziyaret etti.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, ziyaretten 
duyduğu memnuniyeti dile getirdi.

Arabuluculuk hizmeti ve yaygınlaşması hakkında 

karşılıklı görüş alıverişinde bulunuldu.
Sohbet ortamında yapılan ziyarette; Baro 

Başkan Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş, Genel 
sekreterimiz Av. Semih Gökayaz, yönetim kurulu 
üyelerimiz Av. Furkan Kılıç, Av. Ayşe Duygu Özgüven, 
Av. Miyesser Ersalan Önenli, Av. Timur Ortatepe, 
Baromuz mensubu avukatlar Av. Yurdagül Gündoğan, 
Av. Tuğçe Nermin Kayar Türk hazır bulundu.

Bursa Barosu Başkanı Gürkan Altun, İzmir 
Barosu Başkanı Özkan Yücel ve Antalya 
Barosu Başkanı Polat Balkan, Mersin 

Barosu ev sahipliğinde bugün yapılacak staj eğitim 
dönemi açılışı öncesi Adana Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük’ü, ziyaret ederek ülke gündemi ve mesleki 
konularda görüş alışverişinde bulundular. 

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, ziyaretten 

duyduğu memnuniyeti dile getirdi. 
Baro Genel Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz, 

Yönetim Kurulu Üyemiz Av. Timur Ortatepe’nin de 
hazır bulunduğu ziyaretin ardından Baro Başkanımız 
Av. Veli Küçük, konuklarıyla birlikte Mersin Barosu ev 
sahipliğinde yapılacak staj eğitim dönemi açılışında 
sunumlar yapmak üzere Mersin’e hareket ettiler.

ARABULUCULUK DAİRE BAŞKANI UMUT İLHAN DURMUŞOĞLU 
BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ

BURSA, İZMİR VE ANTALYA BARO BAŞKANLARI 
BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ
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Adana Kız Lisesi Mezunları Yardımlaşma ve 
Dayanışma Derneği Başkanı ve yönetim 
kurulu üyeleri Baro Başkanı Av. Veli 

Küçük’e makamında ziyaret ettiler. 
Ziyaret esnasında Dernek Başkanı Belkıs 

Yakıcı, yönetim kurulu üyeleri Ayten Bakır, Sakine 
Gökdoğan, Berrin Bilen, Perihan Sıkım, Baromuz 
mensuplarından ve okul mezunu Av. Ayşegül 
Suluoğlu ile Baro Başkan Yardımcısı Av. Sabahattin 
Gümüş hazır bulundular. 

Dernek Başkanı Yakıcı, okulun tarihi ve bugüne 
yaptığı örnek projeler hakkında Baro Başkanı Av. 

Veli Küçük’e bilgi verdi. 1200 öğrenci kapasiteli 
okulun 200’ünün yatılı olduğunu anımsatan Belkıs 
Yakıcı, okul yönetimi ve dernek işbirliği ile başlatılan 
“Bir Kitap Bir Hayat” projesine de destek talebinde 
bulundu.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi. Kendisinin ve yönetim 
kurulu üyelerinin de şahsen destek vereceğini, okula 
her türlü katkıya hazır olduklarını Adana’nın tarihi 
geçmişi olan Adana Kız Lisesi’ne meslektaşlarımızın 
kitap bağışı için gerekli duyarlılığı göstereceklerini 
ifade etti.

ADANA KIZ LİSESİ MEZUNLARI DERNEĞİ 
BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ

“Bir Kitap, Bir Hayat”
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Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Genel 
Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz’ın, yer 
aldığı sohbet esnasında, Türkiye’deki 

hukuk eğitimi, avukatlık stajının yanı sıra güncel 
konular da konuşuldu.

Görüşmede Çağ Üniversitesi Hukuk Fakültesi 
Genç Hukukçular Kulübü Başkan Yardımcısı Yusuf 
Karaağaç ve Yönetim Kurulu Üyesi Mert Buhur, 
mesleki sorunlarla ilgili öğrencilerin de sorumluluk 
almak istediğini ifade ettiler.

Hukuk eğitimine katkıda bulunmak, karşılıklı 
anlayışı teşvik etmek ve hukuk öğrencileri ile genç 

avukatların sosyal sorumluluklarını geliştirmek 
istediklerini belirten Karaağaç, Dünyanın en büyük 
hukuk öğrencileri derneği olan  ELSA’nın (The 
European Law Students’ Association) yönetim kurulu 
üyelerinin yakın bir zamanda Adana’da olacağını 
söyledi.

Baromuzla birlikte hareket ederek, daha aktif 
çalışmalar içerisinde yer alma yönündeki taleplerini 
bildirdiler. 

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük de, Hukuk 
Fakülteleri ve Öğrencileri ile Staj Komisyonu ile ortak 
değerlendirmelerde bulunulabileceğini söyledi.

Bölge Adliye Mahkemesi Başsavcısı Sabri 
Beytorun, Baro Başkanımız Av. Veli 
Küçük’ü makamında ziyaret ederek, 

Adliye’de ortak kullanım alanları konusunda durum 
değerlendirmelerinde bulundular.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, ziyaretten 

duyduğu memnuniyeti dile getirdi.
Ziyarette Baro Genel Sekreterimiz Av.Semih 

Gökayaz da hazır bulundu.
Ziyaret karşılıklı görüş alışverişi ve sohbetin 

ardından son buldu.

BÖLGE ADLİYE MAHKEMESİ 
CUMHURİYET BAŞSAVCISI SABRİ BEYTORUN 

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ

ÇAĞ ÜNİVERSİTESİ ULUSLARARASI HUKUK KULÜBÜ 
 ADANA BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’E 

NEZAKET ZİYARETİNDE BULUNDU
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Avrupa Birliği (AB) Türkiye Delegasyonu 
Danışmanları Sema Kılıçer ile Didem 
Bulutlar, Baromuzu ziyaret ederek Kadın 

Hakları Merkezi Koordinatörümüz Av. Sinem 
Tanrısınatapan Keskin ve Çocuk Hakları Komisyonu 
Koordinatörümüz Av. Miyesser Erselan Önenli ile 
Adana yerelinde insan, kadın, çocuk hakları ihlalleri 
bu konuda baromuzun yaptığı çalışmalar, CMK, Adli 
Yardım sistemi ile yargıda yaşanan sorunlar hakkında 
görüş alışverişinde bulundular.

Kadın Hakları Merkezi Koordinatörümüz 
Av. Sinem Tanrısınatapan Keskin, konuklarının 
ziyaretinden duyduğu memnuniyeti dile getirdi.

Görüşme esnasında toplumsal, hukuki, yargısal ve 
mesleki sorunlara ilişkin görüş, düşünce ve talepleri 
hakkında bilgi alışverişinde bulunuldu.

Ülkemizde kadına yönelik artan erkek şiddeti, 
toplumsal cinsiyet ayrımcılığı, insan haklarına ve 
hukukun üstünlüğüne saygı sağlanamadığı gibi, 

Türkiye’de toplumun hak ve adalet sorununun da 
bütün ağırlığıyla varlığını sürdürdüğüne dikkat 
çekildi.

Görüşme esnasında Kadın ve Çocuk Hakları 
Komisyonu üyeleri Av. Murat Gülsün, Av. Sibel Öner 
ve Av. Nurettin Tanış da hazır bulundular.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Uluslararası 
Rotary 2430. Bölge Dönem Guvernörü 
Hakan Karaalioğlu’yu makamında kabul 

etti. 
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük ziyaretten 

duyduğu memnuniyeti dile getirdi. Tanışma ve 
birlikte ortak projeler hakkında görüş alışverişinde 
bulunuldu.

Ziyaret esnasında Güney Rotary Kulübü Başkanı 
Berkan Karataş, Guvernör Yardımcısı Lütfü Soyupak, 
Güney Rotary Kulübü Üyeleri Ender Kunt,Mesut 
Koca, Tolga Taşkın, Fatoş Kunt ve Oral Korurlar hazır 
bulundular.

Sohbet esnasında Baro Saymanımız Av. İlknur 
Önal da yer aldı.

AVRUPA BİRLİĞİ TÜRKİYE DELEGASYONU 
DANIŞMANLARI BAROMUZU ZİYARET ETTİ

ULUSLARARASI ROTARY DÖNEM GUVERNÖRÜ BARO 
BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ
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Özel Akdeniz Okulları Yönetim Kurulu 
Başkanvekili ve Genel Müdürü Aycan 
Aktürk, Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’ü 

ziyaret ederek, lösemili çocuklar yararına “Bana Bir 
Hayat Çiz” konulu resim sergisinin açılışına etkinliğe 
katkılarından ötürü teşekkürlerini dile getirdi.

Aycan Aktürk, beraberindeki Özel Akdeniz 
Okulları Halkla İlişkiler Müdürü Semiha Aslan ile 
birlikte Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’ü makamında 
ziyaret ederek, görüş alış-verişinde bulundu. Burada 
konuşan Aktürk, Baromuza çalışmalarında başarı 
dileğinde bulunarak, ortaya konulacak faaliyetlerinde 
da gereken desteği vermeye hazır olduklarını da 
sözlerine ekledi.

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getiren 
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Özel Akdeniz 
Okulları’nın kentin önemli eğitim kurumlarından biri 

olduğunun altını çizdi. Başkanımız Av. Veli Küçük’e, 
gösterdikleri nezaket ve ortaya koydukları işbirliği 
nedeniyle de Yönetim Kurulu Başkan Yardımcısı 
Aycan Aktürk ve Halkla İlişkiler Müdürü Semiha 
Aslan teşekkür etti.

Ziyaret esnasında Baro saymanımız Av. İlknur 
Önal da hazır bulundu.

Çukurova Üniversitesi Hukuk Fakültesi 
öğrencilerinden oluşan Çukurova 
Üniversitesi Hukuk Kulubü, Adana Baro                        

                Başkanımız Av. Veli Küçük’e nezaket  
ziyaretinde bulunuldu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, ziyaretten 
duyduğu memnuniyeti dile getirdi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Hukuk 
Fakülteleri ve Öğrencileri İle İletişim Komisyonu 
Koordinatörü Av. Vecihi Mert Kuşdemir, Yönetim 
Kurulu Üyelerimiz; Av. Nevzat Elçi, Baromuz 
mensubu üstatlarımızdan Av. Ethem Hakkı Öztürk 
ile Baromuz Denetleme Kurulu Üyesi Av. Özcan 
Delihasan’ın yer aldığı görüşmede mesleki konular 
konuşuldu.

Hukuk Kulubü olarak gerçekleştirecekleri 
projelerde Baromuzdan destek isteyen öğrencilere 
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük olumlu cevap verdi.

Barodan destek sözü alan Hukuk Kulubü üyeleri, 
her zaman Adana Barosunun desteğini hissettiklerini 
dile getirerek, memnuniyetlerini ifade ettiler.

Başkanlık odasında yapılan ziyaret fotoğraf 
çekiminin ardından son buldu.

ÖZEL AKDENİZ OKULLARINDAN BARO BAŞKANIMIZ 
AV. VELİ KÜÇÜK’E NEZAKET  ZİYARETİ

ÇUKUROVA ÜNİVERSİTESİ HUKUK KULÜBÜ ÖĞRENCİLERİ 
BARO BAŞKANIMIZ AV.VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ
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DİSK’e bağlı Emekli-Sen Çukurova Şube 
Başkanı Zeliha Divarcı, MKYK üyesi 
Mehmet Bunsuz ve Sarıçam Şube Başkanı 

Veli Ersoy, Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’e nezaket 
ziyaretinde bulundu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, ziyaretten 
duyduğu memnuniyeti dile getirdi.

Emekli-Sen Çukurova Şube Başkanı Zeliha 
Divarcı, kurum ve kuruluşlarla işbirliği ve ortak 
çalışmalar kapsamında Baro Başkanımızı ziyaret 
ettiklerini ifade etti.

Sohbet ortamında yapılan görüşmede ülke 
gündemi ve güncel konular ele alındı.

ABD Ankara Siyasi Müsteşar Marcos 
Mandojana, ABD Adana Konsolosluğunda 
görevli Siyasi İşler Konsolosu Rebecca 

Daffing ve Siyasi İşler Asistanı Cengiz Yapıcı ile birlikte 
Baro Başkanı Av. Veli Küçük’ü ziyaret etti.

Ankara’da göreve yeni başlayan ABD Ankara 
Siyasi Müsteşar Marcos Mandojana gerçekleştirdiği 
nezaket ziyaretleri kapsamında Baro Başkanı ile bir 
araya geldi.

Baro Saymanı Av. İlknur Önal Tarkan, Yönetim 
kurulu Üyeleri Av. Sinem Tanrısınatapan Keskin 
görüşmede hazır bulundu. 

Baro Başkanı Av. Küçük, ziyaretten duyduğu 
memnuniyeti dile getirdi. Baro’nun faaliyetleri 
hakkında bilgiler verdi.

Ziyaret esnasında ülke ve kent gündemi ile güncel 
hukuki konularda görüş alışverişinde bulunulmuştur.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, hukukun ve 
demokrasinin evrensel kurallarının tam anlamıyla 
işletilmesi için hassasiyet sahibi herkese düşen 
görevin önemine işaret etti.

Adana’da yargısal faaliyetlerin Adliyenin 
5’e bölünmesinden ötürü meslektaşlarının ve 
yurttaşlarımızın yaşadıkları sıkıntılara işaret etti.

 
“YARGI REFORMU, HSK’NIN ÜZERİNDE 
YÜRÜTMENİN ETKİSİNİ ORTADAN 
KALDIRMAMIŞTIR.”
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, gündeme ilişkin 

soruları da yanıtladı.
Yargı Reformu Strateji Belgesi kapsamındaki 

düzenlemeler hatırlatılarak, “Nasıl bir yargı 
göreceğiz?” sorusu üzerine Yargı reformunun 
tam anlamıyla bir reform olmadığını belirterek, “ 
Örneğin, Anayasa’nın 159. Maddesine göre Hakimler 
ve Savcılar Kurulu’nun 13 üyesinden 2si, Adalet Bakanı 
ve Adalet Bakanı müsteşarıdır, HSK’nın 11 üyesinden 
4’ü Cumhurbaşkanı tarafından atanırken, 7’si 

TBMM tarafından seçilmektedir. Aynı kurul hakim 
ve savcıların disiplin süreçlerini de yürütmektedir. 
Ayrıca hakim ve savcı olacak kişiler de Adalet Bakanlığı 
Personel Başkanlığı’nı yapmış olduğu yazılı ve sözlü 
sınavlar ile belirlenmektedir. Bu durum Kurul’un 
tarafsızlığı hakkında ciddi şüpheler uyandırmaktadır. 
Türkiye’de yapılan araştırmalara göre yargıya, adalete 
yüzde 80 güvenmiyor.” ifadesini kullandı. Baro’nun 
takipçisi ve müdahil olduğu davalar hakkında bilgi 
paylaştı. HDP Belediye Başkanlarının görevden 
alınarak kayyum atamalarını da doğru bulmadığını 
sürecin somut ve deliller üzerinden yargılamalar 
yapılması gerektiğine işaret etti.

Kadın Hakları Komisyonu Koordinatörü Av. 
Sinem Tanrısınatapan Keskin,  kadına şiddet 
konularında Baro’nun çalışmalarını anlattı. Şiddet 
gören kadınlarımızın adalete erişimde sıkıntı 
yaşadıklarını, tehlikedeki kadınları korumada yeteri 
kadar başarılı olunamadığını vurguladı. Adana 
Adliyesinde mağdurla avukatın görüşme odası 
olmamasının önemli eksiklik olduğunu belirtti.

ABD Ankara Siyasi Müsteşarı Marcos Mandojana, 
Adana ABD Konsolosuluğunda görevli Siyasi İşler 
Konsolosu Rebecca Daffing de, misafirperverliğinden 
ötürü baro başkanına teşekkür etti. 

Karşılıklı görüş alışverişinde ilerleyen ziyaret 
birlikte fotoğraf çekimi ile sona erdi.

DİSK EMEKLİ-SEN ÇUKUROVA VE SARIÇAM ŞUBESİ’NDEN 
BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’E NEZAKET ZİYARETİ

ABD ANKARA SİYASİ MÜSTEŞARI MARCOS MANDOJANA 
BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ
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Çağ Üniversitesi Hukuk Fakültesi Genç 
Hukukçular Kulübü Başkanı Mert Buhur 
ve  yönetim kurulu üyeleri, Adana Baro  

    Başkan Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş’e 
nezaket ziyaretinde bulundu.

25 Ekim 2019 tarihinde gerçekleşen ilk genel 
kurulu ile seçilen Başkan ve yönetim kurulu üyelerinin 
ziyaretinden ötürü Baro Başkan Yardımcımız Av. 
Sabahattin Gümüş, teşekkür ederek memnuniyetini 
dile getirdi. Genç meslektaş adaylarını tebrik ederek 
görevlerinde başarılar diledi. 

Sohbet esnasında, Türkiye’deki hukuk eğitimi, 
avukatlık stajının yanı sıra güncel konular da 
konuşuldu.

Görüşmede Çağ Üniversitesi Hukuk Fakültesi 
Genç Hukukçular Kulübü Başkanı Mert Buhur, 
mesleki sorunlarla ilgili öğrencilerin de sorumluluk 
almak istediğini ifade etti.

Baromuzla birlikte hareket ederek, daha aktif 
çalışmalar içerisinde yer alma yönündeki taleplerini 
bildirdiler.  

Sohbet esnasında Çağ Üniversitesi Hukuk Fakültesi 
Genç Hukukçular Kulübünün önceki başkanı M.Onur 
Altunay’a da katkılarından ötürü teşekkür etti.

Baro Başkan Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş 
de, Çağ Üniversitesi Hukuk Fakültesi Genç Hukukçular 

Kulübünün gerçekleştireceği projelere destek 
olacaklarını ayrıca Hukuk Fakülteleri ve Öğrencileri 
ile Staj Komisyonu ile ortak değerlendirmelerde 
bulunulabileceğini söyledi.

Ziyaret esnasında Baromuz mensubu Av. 
İskender Gökçeli, Çağ Üniversitesi Hukuk Fakültesi 
Genç Hukukçular Kulübü Başkan Yardımcıları Özge 
Türkmen, Bengi Nur Çınar, Fatih Büyükhan, Genel 
Sekreter Süheyla Şişman, Sayman Emre Tekman 
hazır bulundular. 

Başkanlık odasında yapılan ziyaret, Baro başkan 
Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş’e çiçek takdimi 
ve fotoğraf çekiminin ardından son buldu.

Geçtiğimiz Cumartesi günü yapılan Olağan 
Genel Kurulun ardından oluşan ELSA 
Avrupa Genç Hukukçular Derneği Adana 

Şubesi Yönetim Kurulu üyelerinden Genel Sekreter 
Stajyer Avukat Kayhan Temur, Başkan Yardımcısı 
İpek Palamut, Başkan Yardımcısı Stajyer Avukat 
Efsun Eryürek ve dernek direktörleri Stajyer Avukat 
Merve Oktay ve Stajyer Avukat İpek Dirim Kara, genel 
kurul sonrası ilk olarak Adana Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük’e nezaket ziyaretinde bulundular.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, ziyaretten duyduğu 

memnuniyetini dile getirerek, baronun faaliyetleri ve 
çalışmaları hakkında bilgi verdi.

ELSA yönetim kurulu üyeleri Baro Başkanı ile 
tanıştırıldı. Derneğin yapısı, işleyişi ve çalışmaları 
hakkında bilgiler verdi, 

Görüşme esnasına Baro Başkan Yardımcısı Av. 
Sabahattin Gümüş, Yönetim Kurulu Üyesi Av. Nevzat 
Elçi ve Baro mensubu Av. İskender Gökçeli de hazır 
bulundular.

Ziyaret Baro Başkanı Av. Veli Küçük’e çiçek 
takdimi ve toplu fotoğraf çekimi ile sona erdi.

ÇAĞ ÜNİVERSİTESİ HUKUK FAKÜLTESİ GENÇ HUKUKÇULAR 
KULÜBÜ BAROMUZU ZİYARET ETTİ

ELSA AVRUPA GENÇ HUKUKÇULAR DERNEĞİ ADANA ŞUBESİ, 
BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ
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Yüreğir Belediye Başkanı M.Fatih Kocaispir, 
Baro Başkanı Av Veli Küçük’ü makamında 
ziyaret ederek, kurumlar arasındaki 

iletişimin güçlendikçe sorunların çözümünün 
hızlanacağına dikkat çekildi.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, nazik ziyaretlerinden 
ötürü Yüreğir  Belediye Başkanı M. Fatih Kocaispir’e 
teşekkürlerini iletti. 

Belediyenin her zaman Baronun yanında olduğu 
ve destek verdiğini belirterek, “İlçenin sorunlarını en 
güzel bir şekilde çözeceğine inancım tamdır. Baro 
ve Yüreğir ilçe belediyemizle her konuda işbirliğine 
hazırız” dedi.

Yüreğir İlçe Belediye Başkanı Mehmet Fatih 

Kocaispir de baro yönetimi ve meslektaşlarını 
ziyaret etmekten duyduğu memnuniyeti dile 
getirdi. Başkan M. Fatih Kocaispir, göreve geldiği 
günden itibaren yapılan çalışmalar hakkında bilgi 
paylaştı. Yüreğir Belediye Başkanı M. Fatih Kocaispir, 
“Cumhuriyetimizle yaşıt tarihi geçmişe sahip olan 
Adana Barosu önemli bir yere sahiptir. Başkanı Av. 
Veli Küçük’e ve baro yönetimine başarılar diliyorum” 
ifadesini kullandı.

Ziyaret esnasında; Baro Genel Sekreteri; Av. 
Semih Gökayaz, Sayman Av. İlknur Önal ve Yönetim 
Kurulu Üyesi Av. Timur Ortatepe de hazır bulundu.

Ziyaret sohbet şeklinde devam etti ve fotoğraf 
çekimi ile sona erdi.

Atatürkçü Düşünce Derneği Ceyhan Şubesi 
Başkanı Zeki Gül, Baro Başkanımız Av.Veli 
Küçük’e nezaket ziyaretinde bulundu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, ziyaretten 
duyduğu memnuniyeti dile getirdi, dernek çalışmaları 
hakkında bilgiler alarak çalışmalarında başarılar 
diledi.

Ceyhan Atatürkçü Düşünce Derneği Başkanı Zeki 
Gül, Baro Başkanımıza ve yönetimine hak, hukuk 
ve adaletin sağlıklı bir şekilde yerine getirilmesine 
avukatlara önemli sorumluluk düştüğünü belirtti.

Ziyaret esnasında Ceyhan Atatürkçü Düşünce 
Derneği personeli Dilek Keskin de hazır bulundu.

YÜREĞİR BELEDİYE BAŞKANI M. FATİH KOCAİSPİR BARO 
BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ

CEYHAN ATATÜRKÇÜ DÜŞÜNCE DERNEĞİ BAŞKANI ZEKİ GÜL, 
BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’Ü ZİYARET ETTİ
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Denge Denetleme Ağı Yargı Reformu Grubu 
öncülüğünde yapılan “Yargı Reformu 
Startejisine Denge Denetlemeden 

Bakmak” konulu toplantıya katılmak üzere Ankara’da 
bulunan Baro Başkanımız Av.Veli Küçük Türkiye 
Barolar Birliği Başkanı Av. Prof. Dr. Metin Feyzioğlu’nu 
makamında ziyaret etti.

Ziyarette çalışmaları devam eden yargı reformu 
stratejisi, hukuk, yargı ve mesleki sorunlar üzerine 
görüş alış verişinde bulunuldu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük TBB Başkanı 
Av. Metin Feyzioğlu’nu TBB ile birlikte tamamlanan 
Adana Bölge Adliye Mahkemelerinde yeni adli yılda 
açılışı yapılarak faaliyete geçecek olan ve Baromuzun 
ilk Başkanı Ziya Bey’in ismini taşıyacak Avukatlar 
Salonunun ve avukat odalarının açılışına davet etti.

Ziyarette Türkiye Barolar Birliği Disiplin Kurulu 
Başkanı Av. Uğur Uzer ve Başkan Danışmanı Av. Zafer 
Köken’de yer aldı.

BARO BAŞKANIMIZ AV.VELİ KÜÇÜK TBB BAŞKANI 
AV. METİN FEYZİOĞLU’NU ZİYARET ETTİ

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Başkan 
Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş, 
Yönetim Kurulu Üyelerimiz Av. Furkan 

Kılıç, Baromuz mensubu Av. Sebahattin Demir, Av. 
Alican Erdoğan, Adana Büyükşehir Belediyesi Hukuk 
Müşaviri Av. Ali Akıncı ile birlikte Mersin Baro Başkanı 
Av. Bilgin Yeşilboğaz’ı makamında ziyaret etti.

Karşılıklı mesleki sorunlar ve çözümleri hakkında 
görüş alışverişi yapılan ziyaret esnasında ülkemizde 
avukatlara yönelik sözlü ve fiili saldırıların her geçen 
gün artmasından duyulan kaygı dile getirildi. 

Kaliteli bir hukuk eğitimi sunamayan ve sayıları 
her gün giderek artan hukuk fakültelerinin, avukatlık 
mesleğinin geleceğini tehdit ettiğine işaret edildi.

Mesleki sorunların konuşulduğu ziyarette, hem 
hukukçuların, hem de toplumun yargının bağımsızlığı 
ve tarafsızlığı konularında beklentileri olduğu ifade 
edildi.

Ülkemizde adil yargılanma hakkı ve ifade 
özgürlüğü ihlallerine yönelik uygulamalardan 
duyulan rahatsızlık gündeme geldi. 
Kaz dağlarında ve Salda Gölü’nde doğa 
katliamlarına karşı toplumun duyarlı 
olması istendi.

5 gün önce Anayasa Mahkemesinin, 
“Barış İçin Akademisyenler İnisiyatifi” 
adıyla hazırlanan metne imza atan 
10 akademisyenin, terör örgütü 
propagandası yapma suçundan 
cezalandırılmaları nedeniyle yaptıkları 
bireysel başvuruda hak ihlali kararı 
vermesinin de demokrasinin yaşama 
geçmesi, düşünce ve ifade özgürlüğünün 

sağlanması ülkemizin aydınlık ve çağdaş geleceği 
açısından memnuniyet verici olduğu belirtildi. 

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, “Yıllardır dile 
getirdiğimiz yargıdaki sorunlar çözüme kavuşmadığı 
gibi, çığ gibi artmaktadır. Şu an kötü giden 
ekonomimizin dahi düzelmesi için, hukukun üstün 
olmasıyla mümkündür.” diye konuştu.

Ziyaretten duyduğu memnuniyeti ifade eden 
Mersin Baro Başkanı Av. Bilgin Yeşilboğaz, iki komşu 
baronun ortak çalışmalarla güçlerini birleştirmenin 
önemine vurgu yaptı.

Mersin Baro Başkanı Av. Bilgin Yeşilboğaz, 
ülkemize, demokrasimize, hukukun üstünlüğüne, 
yargı bağımsızlığına, adil yargılanma hakkına, hukuk 
devletine, insan haklarına ve savunma hakkına sonuna 
kadar sahip çıkmak ve korumak zorunda olduklarını 
belirtti. 

Ziyaret esnasında Mersin Barosu Genel Sekreteri 
Av. Adnan Günbay, TBB Delegesi Av. Levent Demir ve 
Baro mensubu Av. Hamit Mert Avcı’da yer aldı.

ADANA BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK VE 
YÖNETİM KURULUMUZ MERSİN BARO BAŞKANI 

AV. BİLGİN YEŞİLBOĞAZ’I ZİYARET ETTİ
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Baro Başkanı Av. Veli Küçük ve Genel 
Sekreter Av. Semih Gökayaz birlikte Adana 
Büyükşehir Belediyesi Başkan Vekili İsmet 

Yüksel ve Genel Sekreter Yardımcısı Ergül Halisçelik’e 
hayırlı olsun ziyaretinde bulundu.

Adana Büyükşehir Belediyesi Başkan Vekili İsmet 
Yüksel ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirdi. 
Görüşme esnasında belediyenin çalışmaları hakkında 
bilgi verdi.

Görüşmede özellikle son günlerin kamuoyunda 
en çok tartışılan ‘bankamatikçi’ ve ‘ihtiyacın üzerinde’ 
olduğu belirtilen çalışanlar ile ilgili işten çıkartmalar 
konuşuldu.

Büyükşehir Belediye Başkan Vekili İsmet 
Yüksel, aylık olarak 60 milyon lira açık veren Adana 
Büyükşehir Belediyesi’ne yasaların amir hükmüne 
rağmen bütçe gelirlerinin yüzde 30’unu aşarak 
haddinden fazla işçinin işe alındığını, hiç işe gelmeden 
aylık alan ve hatta yurt dışında olan bankamatikçilerin 
olduğunu, gerçek ihtiyacın çok üzerinde alımların 
belediyeyi çalışamaz hale getirdiğini, tüm Adanalı 
hemşerilerimizin hakkını korumayı hedeflediklerini 
ve tasarrufların siyasi olmadığını ifade etti.

“KAMUSAL İHTİYAÇ VE LİYAKAT İHLAL 
EDİLMEMELİDİR”
Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük de, 31 Mart 

2019 Yerel ve Mahalli İdareler Seçimleri sonrası Adana 
Büyükşehir Belediye Başkanlığı ve ülke genelinde 
diğer büyükşehirlerde yapılan yönetim değişiklerinin 
ardından gerçekleşen yönetsel görevlendirmelerin 
ve işten çıkarmaların toplumda ve medyada tartışma 
konusu olduğunu ifade etti.

Baro Başkanı Av. Küçük, burada yaptığı açıklamada; 
“Yerel yönetimlerde şehrin ihtiyaçları, yapılmak 
istenen hizmetler ve projeler için belediyenin bütçesi 
ve ekonomik koşulları dikkate alınarak, gerçekçi ve 
kamu yararı odaklı değerlendirmeler yapılmalıdır. 
Şayet hiç çalışmadan ve işyerine gelmeden ödeme 

alan kişiler mevcutsa hukuksal işlem yapılması 
görevlilerin yasal zorunluluğudur. Ayrıca yapılacak 
görevin olağan ihtiyacının üzerinde çalışan sayısı 
mevcutsa iş hukukun kurallarına riayet edilerek 
ihtiyaca uygun değerlendirme yapılmalı, işin 
gereğinden fazla çalışan bulunmakta ise azaltımda 
yasalar ve içtihatların belirttiği şekilde en son işe 
başlayan üzerinden değerlendirme yapılması 
gerekliliktir. Bütün bu değerlendirme ve tasarruflar 
dikkate alınarak gidilecek personel yapılanmasında 
kamusal ihtiyaçlar ve liyakat ihlal edilmemelidir. 
Bu ilkeleri ihlal eden işten çıkarmalar ve ekmeğini 
alın teri ile kazananların uğradığı hak kaybı var ise 
durum tekrar değerlendirilerek yanlış uygulama 
düzeltilmelidir. Şeffaf ve denetlenebilir yönetsel 
anlayış hakim kılınmalıdır. En nihayetinde tüm 
Adanalılara ait olan yerel kaynakların genele ve 
kamuya hasredilerek kullanılması yerel yöneticilerin 
görev ve vicdani sorumluluğudur.” dedi.

“İŞBİRLİĞİNE HAZIRIZ”
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, resmi kurum ve 

kuruluşlarımız, Meslek Odalarımız ve Sivil Toplum 
Kuruluşlarımızla birlik beraberlik içerisinde 
çalışmalar yaptıklarını belirterek, “Bu birlik 
beraberliğimizi devam ettirmemiz Adana’mız 
açısından çok önemli, Büyükşehir Belediyesi ile 
geçmişte yaptığımız ortak çalışmaları sürdürmek ve 
arttırmak istiyoruz. Yerel seçimler sonrasında göre 
başlayan yeni yöneticilerimize başarılar diliyoruz.” 
diye konuştu.

GENEL SEKRETER ERGÜL ÇELİK ZİYARET 
EDİLDİ
Baro Başkanı Av. Veli Küçük ve Genel Sekreter 

Av. Semih Gökayaz daha sonra Adana Büyükşehir 
Belediyesi Genel Sekreteri Ergül Halisçelik’e hayırlı 
olsun ziyaretinde bulundular.

Ergül Halisçelik, ziyaretten duyduğu memnuniyeti 
dile getirdi. Ziyaret esnasında Belediyenin çalışmaları 
hakkında görüş alışverişinde bulunuldu.

BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK’DEN, BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE 
BAŞKAN VEKİLİNE VE GENEL SEKRETERİNE 

HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ
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Adana Barosu Başkanı Av. Veli Küçük, Seyhan 
Belediye Başkan Yardımcılığı görevine 
başlayan meslektaşı Rukiye Çinkılıç, 

Hukuk Müşavirliği görevine başlayan Zafer Boz, 
Yüreğir Belediye Başkan Yardımcılığına getirilen Av. 
Murat Ayhan Benlice ve Adana Büyükşehir Belediyesi 
Su ve Kanalizasyon İdaresi (ASKİ) Hukuk Müşavirliği 
görevine başlayan Deniz Taciroğlu Biratar’a hayırlı 
olsun ziyaretinde bulundu ve kutladı.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük,  makamında ziyaret 
ettiği meslektaşına yeni sorumluluk alanında başarılı 
bir çalışma dönemi diledi.

Meslektaşları ile keyifli bir sohbet gerçekleştiren 
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, kentin sorunları, 
mesleki sorunlar ve çözüm önerileri hakkında görüş 
alışverişinde bulundu.

Ziyaretlerde; özellikle ekonomik güçsüzlükleri 
nedeni ile korunmaya muhtaç kişilere Baro tarafından 

verilen Adli Yardım hizmetinin Baro ve Belediye 
işbirliği ile geliştirilmesi ve yaygınlaştırılması konusu 
görüşüldü. Bu kapsamda Baro ve Belediye olarak 
gerekli çalışmaların yapılabilmesi için somut adımlar 
atılması konusunda görüş birliğine varıldı.

Ayrıca, Kamu Avukatlarının özlük haklarının 
iyileştirilmesine ilişkin talepler iletilerek, yasalaşması 
konusuna dönük bilgi alışverişinde bulunuldu.

Belediye Başkan Yardımcısı Av. Rukiye Çinkılıç, 
Seyhan Belediyesi Hukuk Müşaviri Av. Zafer Boz, 
Yüreğir Belediye Başkan Yardımcısı Av. Murat Ayhan 
Benlice ve Adana Büyükşehir Belediyesi Su ve 
Kanalizasyon İdaresi (ASKİ) Hukuk Müşaviri Av. Deniz 
Taciroğlu Biratar, Baro Başkanı Av. Veli Küçük’e nazik 
ziyaretlerinden ötürü duydukları memnuniyeti dile 
getirip, teşekkürlerini sundular.

Görüşmeler esnasında kurumlarda görevli 
meslektaşlarımız da yer aldılar.

BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK, BELEDİYELERDE BAŞKAN 
YARDIMCILIĞI VE HUKUK MÜŞAVİRİ OLARAK GÖREV ALAN 

MESLEKTAŞLARINI UNUTMADI
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Adana Barosu Başkanımız Av. Veli Küçük, 
Viranşehir Cumhuriyet Başsavcısı iken 
Ceyhan Cumhuriyet Başsavcılığına tayin 

olarak göreve başlayan  Ufuk Mustafa Süren’e hayırlı 
olsun ziyaretinde bulundu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Baro Başkan 
Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş, Genel 
Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz ve Yönetim Kurulu 
Üyelerimiz Av. Nevzat ELÇİ, Av. Timur Ortatepe, Av. 
Sinem Tanrısınatapan Keskin, Av. Miyesser Erselan 
Önenli, Av. Mert Kuşdemir, Ceyhan Adli Müzeharat 
Temsilcimiz Av. Öznur Özbek ile Baromuz Denetleme 
Kurulu Üyesi Av. Emine Yılmaz Akboz Ceyhan 
Cumhuriyet Başsavcılığına atanan Ufuk Mustafa 
Süren’i makamında ziyaret etti.

Ceyhan Cumhuriyet Başsavcısı Ufuk Mustafa 
Süren, ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirdi.

Baro Başkanımız Av. Küçük, Süren’’e Cumhuriyet 
Başsavcılığı görevinde başarılar diledi. Beraberindeki 
yönetim kurulu üyelerini tanıttı. 

Adana Barosu’nun ve üyelerinin hukuk ve adaletin 
tecellisi için özverili bir şekilde çalıştıklarını ifade 
eden Baro Başkan’ımız Av. Veli Küçük, “Ülkemizde 
sıkça değişen yasalar karşısında, baromuzun 
avukatlarımıza hızlı bilgi akışı sağlamak için aktif 

rol üstleniyoruz, güncel yasa değişikliklerini takip 
ederek avukatlarımıza duyuruyoruz” dedi.

Baronun, üyelerini ve vatandaşları hukuksal 
ve toplumsal olaylar karşısında bilinçlendirme 
çalışmalarının çok önemli olduğunu vurgulayan 
Ceyhan Cumhuriyet Başsavcısı Ufuk Mustafa Süren 
de barolara çok önemli görevler düştüğünü kaydetti.

Ziyarette mesleki konular, avukatların yaşadığı 
sorunlar paylaşıldı ve çözüm istendi. Cumhuriyet 
Başsavcısı Ufuk Mustafa Süren de taleplere çözüm 
getirileceğini ifade etti.

BARO YÖNETİMİMİZDEN CEYHAN CUMHURİYET BAŞSAVCISI 
UFUK MUSTAFA SÜREN’E ‘HAYIRLI OLSUN’ ZİYARETİ

Adana Barosu Başkanımız Av. Veli Küçük, 
Hakimler ve Savcılar Yüksek Kurulu HSYK 
Birinci Dairesinin yaz kararnamesiyle  

İzmir’e tayini çıkan İbrahim Alper Bilgin’in yerine 
Giresun Şebinkarahisar Ağır Ceza Hakimliği’nden 
tayin olan Ceyhan Adalet Komisyonu Başkanı Sibel 
Yılmaz’a hayırlı olsun ziyaretinde bulundu.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Baro Başkan 
Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş, Genel 
Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz ve Yönetim Kurulu 
Üyelerimiz Av. Nevzat Elçi, Av. Timur Ortatepe, Av. 
Sinem Tanrısınatapan Keskin, Av. Miyesser Erselan 
Önenli, Av. Mert Kuşdemir, Ceyhan Adli Müzeharat 

Temsilcimiz Av. Öznur Özbek ile Baromuz Denetleme 
Kurulu Üyesi Av. Emine Yılmaz Akboz; Ceyhan Adalet 
Komisyonu Başkanı Sibel Yılmaz’ı makamında ziyaret 
etti.

Tanışma ve sohbet ortamında yapılan görüşmede, 
meslektaşlarımızın sorunları görüşülüp çözüm 
yolları arandı.

 Ceyhan Adalet Komisyonu Başkanı Sibel Yılmaz 
ziyaretten duyduğu memnuniyeti dile getirdi, 
teşekkürlerini ifade etti.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, göreve yeni 
başlayan Ceyhan Adalet Komisyonu Başkanı Sibel 
Yılmaz’a hayırlı olsun dileklerinde bulundu.

BARO YÖNETİMİMİZDEN, CEYHAN ADALET KOMİSYONU 
BAŞKANI SİBEL YILMAZ’A ‘HAYIRLI OLSUN’ ZİYARETİ
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Adana Barosu Başkanımız Av. Veli Küçük, 
Adana Emniyet Müdürlüğü’nde görev 
yaparken Ceyhan Emniyet Müdürlüğüne 

atanan Alpertunga Berberoğlu’na  hayırlı olsun 
ziyareti gerçekleştirdi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Baro Başkan 
Yardımcımız Av. Sabahattin Gümüş, Genel 
Sekreterimiz Av. Semih Gökayaz ve Yönetim Kurulu 
Üyelerimiz Av. Nevzat Elçi, Av. Timur Ortatepe, Av. 
Sinem Tanrısınatapan Keskin, Av. Miyesser Erselan 
Önenli, Av. Mert Kuşdemir, Ceyhan Adli Müzeharat 
Temsilcimiz Av. Öznur Özbek ile Baromuz 
Denetleme Kurulu Üyesi Av. Emine Yılmaz Akboz ile 
meslektaşlarımız Av. Latife Yalçınkaya ve Av. Serdar 
Özel’in de katıldığı ziyarette gündem hukuk ve 

güvenlikti.
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, burada yaptığı 

konuşmada: “Hak, hukuk, adalete, demokrasiye 
en çok ihtiyaç duyduğumuz bir dönemde kolluk 
güçlerimize önemli görevler düşmektedir. Hepimizin 
amacı bulunduğumuz sorumluluk alanlarımıza barışı, 
huzuru getirmektir. Bu temenniler ile ilçemizin emin 
ellerde olduğuna inanıyor size başarılar diliyorum” 
şeklinde konuştu.

Başkanımız Av. Veli Küçük ve beraberinde yönetim 
kurulu üyelerinden oluşan baro heyetine nazik 
ziyaretleri için teşekkür eden İlçe Emniyet Müdürü 
Alpertunga Berberoğlu, hak, hukuk, hakkaniyet ile 
Ceyhan’a hizmet edeceklerini ifade etti.

BARO YÖNETİMİMİZDEN CEYHAN EMNİYET 
MÜDÜRLÜĞÜ’NE ATANAN ALPERTUNGA BERBEROĞLU’NA 

HAYIRLI OLSUN ZİYARETİ

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Artvin 
Baro Başkanı Av. Uğur Çağal’ı makamında 
ziyaret etti.

Artvin Baro Başkanı Uğur Çağal ziyaretten 
duyduğu memnuniyeti dile getirdi. Kendilerini 
şehirlerinde konuk etmekten ötürü mutluluğunu 
ifade etti. Sohbette mesleğimizi ilgilendiren 
gelişmeler değerlendirildi.

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük de; Artvin 
Baro Başkanının ev sahipliğine teşekkür ederek, 
“Bizim için bağımsız ve tarafsız yargı, demokrasi ve 
adaletin yaşama geçmesi için her şeydir! Bu konuda 
arayışlarımız ve kaygılarımız devam etmektedir.” 
diye konuştu.

Ziyaret sonunda Baro Başkanımız Av. Veli Küçük 
tarafından Artvin Baro Başkanı Av. Uğur Çağal’a’ 
Adana’nın tarihi yerel ve tarihi eserlerinin basılı 
olduğu özel tasarım tabak hediye etti.

Ziyaret esnasında; Bursa Barosu Başkanı Av. 
Gürkan Altun, Antalya Barosu Başkanı Polat Balkan, 
Mersin Barosu Başkanı Av. Bilgin Yeşilboğaz da hazır 
bulundular.

Baro Başkanımız ardından Artvin Adliyesi önünde 
tutulan Adalet Nöbetine katıldı.

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK, ARTVİN BARO BAŞKANI 
AV. UĞUR ÇAĞAL’I MAKAMINDA ZİYARET ETTİ
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Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Adana İl 
Müftüsü Hasan Çınar’a nezaket ziyaretinde 
bulundu. Kurum ve çalışmaları ile ilgili 

bilgiler aldı.
Müftü Çınar tarafından sıcak ilgiyle karşılanan Baro 

Başkanı Av. Veli Küçük, kendisine misafirperverliği 
adına teşekkür etti.

Müftü Hasan Çınar, Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük’ün ziyaretinden duyduğu memnuniyeti dile 
getirdi. Baro’nun faaliyetlerini ve çalışmalarını da 
zaman buldukça takip ettiğini ifade etti.

Müftü Hasan Çınar ile makamında bir süre 
görüşen Baro Başkanı Av. Veli Küçük, ülkemizin 
aydın din insanlarına ihtiyacı olduğunu ifade etti. 
Adana Barosu olarak tüm kurum, kuruluş ve sivil 
toplum kuruluşları ile şehrimizin ve yurttaşlarımızın 
gelişimine katkı sağlayacak faaliyetlere destek 
vermeye hazır olduklarını vurguladı.

Haftalık yayınlanan Cuma hutbelerini ve yarınları 
takip ettiklerini vurgulayan Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük, Büyük Önderimiz Gazi Mustafa Kemal 
Atatürk başta olmak üzere Kurtuluş Savaşımızın şehit 
ve gazilerinin özellikle önemli günlerde anılması ve 
anımsatılması gerektiğine değindi. Dinin toplumun 
birlik ve beraberliği açısından önemli olduğunu 
belirtti, ehil din adamlarının önemine işaret etti.

Görüşme esnasında kent ve ülke gündemi 
hakkında karşılıklı görüş alışverişinde bulunuldu. 
Ardından Müftü Hasan Çınar Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük’e bizzat kendisinin yazmış olduğu ‘Fetvalar’ 
adlı kitabını hediye etti.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Diyanet Vakfının ve 
hayırseverlerin katkısıyla yapılan, temeli Aladağ Kız 
Öğrenci Yurdu Yangın Faciası ile aynı güne denk gelen 
kız yurdu nedeniyle teşekkür etti. Bu tür hizmetlerin 
cemaatler eliyle değil devletin resmî kurumları ile 
bilhassa Milli Eğitim Bakanlığı ve Kredi Yurtlar Kurulu 
eliyle yürütülmesinin önemine işaret etti.

Aynı zamanda anne ve babasının hac ibadeti 
yapmak için müracaat ettiklerini belirterek, bu 
hususta yapılacak işlemler hakkında da bilgi aldı.

BARO BAŞKANI AV. VELİ KÜÇÜK, ADANA MÜFTÜSÜ 
HASAN ÇINAR’I ZİYARET ETTİ

Adana Baro Başkanı Veli Küçük ve yönetim 
kurulu üyeleri Adalet ve Kalkınma Partisi 
Adana İl Başkanlığına getirilen Baro 

mensubu Av. Mehmet Ay’a ‘hayırlı olsun’ ziyaretinde 
bulundu.

Adalet ve Kalkınma Partisi Adana İl Başkanı 
Mehmet Ay, mensubu olmaktan gurur duyduğu 
Adana Barosu Başkanı Av. Veli Küçük ve değerli 
yönetim kurulu üyelerini makamında ağırlamaktan 
duyduğu memnuniyeti dile getirerek teşekkürlerini 
sundu. 

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Başkan Yardımcısı 
Av. Sabahattin Gümüş, Genel Sekreter  Av. Semih 
Gökayaz, Yönetim Kurulu Üyeleri Av.Sinem 
Tanrısınatapan Keskin, Av. Timur Ortatepe, Av. 
Furkan Kılıç ile Adalet ve Kalkınma Partisi önceki 
dönem il Başkan Yardımcısı ve çeşitli görevlerde 
bulunan Av. Ramazan Çakır da görüşme esnasında 
hazır bulundular. 

Görüşmede, yeni Adalet Sarayı’nın durumu, bina 
içerisinde baromuza tahsis edilen odaların dar olması 
nedeniyle çeşitli alternatifler konuşuldu. Ayrıca, ket 
sorunları ve çözüm önerileri tartışıldı. 

Baro Başkanı Veli Küçük, samimi bir ortamda 
gerçekleşen ziyarette önemli bir makama gelen 
Mehmet Ay’ın meslektaşı olmasından ötürü ayrıca 
mutluluk duyduğuna işaret ederek, yeni görevinde 
başarılar diledi.  

“Kendisi çalışkan ve kentimizin meselelerine vakıf 
birisidir. Adana’mıza önemli hizmetleri olacağından 
kuşku duymuyoruz. Yeni görevinin hayırlı olmasını 
diliyoruz” dedi.

Adalet ve Kalkınma Partisi Adana İl Başkanı 
Mehmet Ay, Baro Başkanı Av. Veli Küçük’ ün şahsında 
tüm yönetim kurulu üyelerine teşekkür etti.

BARO YÖNETİMİ ADALET VE KALKINMA PARTİSİ İL 
BAŞKANLIĞI GÖREVİNE BAŞLAYAN AV. MEHMET AY’A 

HAYIRLI OLSUN ZİYARETİNDE BULUNDU
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4764 MAHMUT SELÇUK SÖĞÜT

4766 DİLAY DOLGUN

4767 HİLAL SAĞLAM

4768 RIZA CAN GEÇER

4770 BURAK AVCI

4771 PETEK KARASU

4772 SEVDE NUR BERBER

4773 GÖKHAN ER

4774 FURKAN DALKIRAN

4775 GÜLİSTAN TİMUR POLAT

4779 OSMAN ALİ KEMANECİ

4780 KEZBAN BORLU

4781 GİZEM ARIKAN

4782 BİLGE KAAN GÜNER

4783 EZGİ NEZİHE BEKMEZCİ

4784 İKLİMNUR ÖLMEZ

4785 ERGÜN GÖRGÜLÜ

4786 ÖMER KAAN UÇAR

4787 SENA NUR KELEŞ

4788 OSMAN GİR

4789 SEVİM CEYLAN 
KOCAASLAN

4790 BÜŞRA AVCI

4791 GÜRKAN KIRMAN

4792 PELİN DEVECİ

4793 ERK ÖZVEREN

SİCİL        AD-SOYAD

RUHSAT ALANLAR
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4794 ESAT TÜRKMENOĞLU

4796 DURAN AKKANOĞLU

4797 ALPEREN ZEYLİ

4798 SONER TANKUT GÜVENÇ

4799 CİHAN İLERİ

4800 ALPER ALKIŞ

4801 ÇAĞLA KAHYA ARTAM

4803 BEKİR GÖKFE ÇELİK

4804 İREM SARIZ

4805 MÜRÜVVET YETİŞKİN

4806 UFUK ALABUCAK

4807 SİNEM GAMZE GÜLOĞLU

4808 EKREM TOPÇUDAN

4810 OZAN ÇETİN

4811 VELİ AVCI

4812 DENİZ ALİŞAN

4813 DİLAN YAMAN

4814 ŞEHADET SÜMEYYE SENA 
COŞKUN

4816 FAZİLET YARIZ

4817 EZGİ KIRNAK

4819 İSLAM OĞUZHAN UÇMAN

4820 MERVE GÜRSES

4821 HARİKA ONATÇA

4822 SÜMEYYE EREN

4823 SAYNUR YÜCEL

SİCİL        AD-SOYAD

RUHSAT ALANLAR
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4824 ERSİN RUMET KARADENİZ

4825 ÖZLEM GÖZÜKÜÇÜK

4826 FATMA DİLŞAT DALKILIÇ

4828 ERDENİZ KIVCI

4829 FATMA NUR ORUÇ

4830 BAHRİCAN KAÇAN

4831 DERYA ERGÜNEŞ

4832 ÖZGE YILMAZ

4833 RASİME ESEN

4835 MERAL ÜNAL

4837 DENİZ KÖMÜRCÜ

4838 MEHMET EMİN CAN

4839 MUZAFFER BULUÇ

4840 GÖKHAN ÖZEK

4841 İREM YAĞMUR KESKİN

4842 TOLGAHAN İSOTÇU

4846 ALİHAN CANPOLAT

4847 HALİL BAŞIBÜYÜK

4848 ŞEYMA ÖZALP

4849 ÖMER GÖNCÜ

4850 HÜSEYİN SEZER ÖKTEN

4851 TUĞBA GÜNEŞ

4852 NADYA İNAÇ

4853 BERHUN KASAP

4854 TUĞÇE NUR ŞAHİN

SİCİL        AD-SOYAD

RUHSAT ALANLAR
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4855 SAMET MELİH ATEŞ

4856 MEHMET ERCEM 
CİĞERCİOĞLU

4857 MERT KÖK

4858 KÜBRA ERASLAN

4859 SELİN KOYUTÜRK

4860 SÜEDA SERT

4861 GİZEM YAĞAN

4862 ŞEYMA NUR ÇAY

4863 ÖMER FARUK KILIÇ

4864 BİLGE SÖKMEN

4865 REYHAN AVCI

4866 NUR HİLAL KEÇE

4867 ALPEREN ADIGÜZEL

4868 TUĞBA GÜL GÜRER

4869 EBRU SAVCUN

4870 SEVİL SAYGILI

4871 ALPTUĞ AÇIKGÖZ

4872 ALİ SUAT ARSLANLI

4873 DERFİN ERİM

4874 YAĞMUR AKIN

4875 NAFİYE MERVE KALKAN

4876 CAN BERK CANDIR

4877 DUYGU TEZCAN TAŞ

4878 HACI MAHMUT GÜMÜŞ

4879 AYŞEGÜL KARACAN

SİCİL        AD-SOYAD

RUHSAT ALANLAR
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KARANTİNA

Aslında uykuya, ihtiyacı karşılamanın ötesinde pek de zaman ayırmam genellikle. Bana kalırsa uyku, 
ölüme adım adım yaklaşan yaşamda, ölüme denemeler yapması için olanak sunmaktır bir nevi. 
Sunulması zorunlu olandan fazlası verildiğinde ise, harcanan zaman, ziyan; zamanı bu şekilde 

harcamak, manevi yönden yıpratıcıdır. Yahut da manevi yıpranmışlık, bizi tam vazgeçiş olmasa da kısmen 
vazgeçiş olan uykuya yöneltir. 

 Buna karşın, dün gece, genelde olduğundan daha fazla ve derin uyumuştum. Sadece rüyamda, uzak 
bir ülkede yaşanan bir savaş gördüğümü hatırlıyorum. Ama bu o kadar da tasalanacak bir durum değildi; 
televizyonda verilen bir oyunu izlemekten farksızdı. Yine de hafif tedirgin, gözlerimi açtım, fazladan sunduğum 
iki saatin etkisiyle geç kalkmaktan mahmur. Gözlerimi açtığımda, etraf darmadağınıktı. Rüyamda yaşanan 
uzak savaşın rüzgarı, odama kadar ulaşmıştı sanki. 

 Ne olduğunu anlayabilmek için odaları dolaşmaya karar verdim. Bir an için dış dünyayla bağlantımı 
sağlayan tünelden geçerek bütün bu dağınıklığı yok sayıp, ardımda bırakmayı düşündüm. Tünelin olduğu 
odaya girdiğimde, tünelden hiç ışık sızmadığını, yaşanan sarsıntının etkisiyle taşların çöktüğünü fark ettim; 
ne ses ne de görüntü vardı. Dışarıdan ümidi kesince, hazinelerimin olduğu odaya doğru tedirgin adımlarla 
yürüdüm. Pencereler açıktı ve rüzgarla uçmuştu birçok değerli şey. Kalanları koruyabilmek için pencereleri 
örttüm. Ama bu yeni gelebilecekleri engellemek anlamına da geliyordu aynı zamanda. 

 
 Sonra birden o akşam, arkadaşlarımın bende kaldıklarını hatırladım; nasıl olmuştu da unutmuştum. 

Kaldıkları odaya girdiğimde, küçük bir kağıt parçasından başka bir şey yoktu. Kağıtta, sadece “fırtına başlıyor, 
vakit yok sığınağa gidiyoruz” yazılıydı. Sığınağı arayabilirdim elbette ama canım iyiden iyiye sıkılmıştı. 
Sıkıntımla eş zamanlı olarak kendi sığınağımı hatırladım ve ona doğru koştum. Tümü yerli yerindeydi; 
kitaplığım, kitaplarım.. Açtım, kokladım, okudum.. Okudukça tünelden sızan ışıkla aydınlanıyordum.. 
13.04.2020

Av. Ayşe Duygu ÖZGÜVEN
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BU ZAMANLAR

Zaman, duyduklarına daha fazla dayanamıyordu artık. Yavaş ilerlese şikayet ediyordu insanlar, hızlı 
ilerlese yine şikayet ediyordu. Kimseye yaranamıyordu anlaşılan. Tatile ihtiyacı vardı belki de.

Zaman, durdurdu kendini ilk defa. Ne olacaksa olsun, dedi. Özgürlüğün tadını çıkaracaktı. 
Kimsenin gözüne hoş görünmesine gerek yoktu. Onsuz ne yapacaklardı bakalım.

Caddelerde, sokaklarda dolaşmaya başladı. İnsanların durduğunu anlamış olduğunu düşündüğü için etrafta 
paniğe kapılmış kişiler, bir kargaşa ortamı görmeyi bekliyordu. Ama yoktu. İnsanlar önceki gibi hayatlarına 
devam ediyorlardı. 

Belki fark ederler diye birkaç kişinin yanına gidip saati, günü sordu. Ancak onu duymadılar ya da 
duymamazlıktan geldiler. Hayal kırıklığına uğradı. Kaybolmasının, durmasının hiç mi değeri yoktu insanlar 
için.

Kaldırımdaki bir banka oturdu üzüntüyle. Sonra bir çocuk gördü yanında. Dikkatle ona bakıyordu çocuk. 
Tanımıştı sanki Zaman’ı. Çocuk, iyice yaklaştı Zaman’a ve.. 

-Sakın geri dönme, dedi. 
-Neden? diye sordu, Zaman. 
-Çünkü dönersen büyümek zorunda kalırım.
-Büyümenin de güzel tarafları vardır ama..
- Ne gibi?
-  Büyüyünce araba kullanabilirsin mesela. İstediğin yere gidebilir ve hatta istersen senin gibi tatlı çocukların 

bile olabilir.
- Hımm.. diye düşündü önce çocuk. Sonra etrafındaki yetişkinleri göstererek “Bak, büyüyünce insanlar ne 

hale geliyor. Onlar gibi olmak istemiyorum. Hiçbir şeyden mutlu olmuyorlar, güzel şeyleri görmüyorlar ve 
sürekli şikayet ediyorlar. Senden bile..” 

Annesi yanına çağırınca çocuk uzaklaştı ve Zaman da bir süre arkasından bakakaldı onun. Gerçekten bu 
kadar mutsuzlar mıydı? Görmüyorlar mıydı hayatın getirdiği güzellikleri?

Sesler duymaya başladı, Zaman. Önce bir takım homurdanmalar ve şaşkınlık sesleri. Sonra bu sesler, git 
gide paniğe kapılmış kişilerin seslerine dönüşmeye başladı. Bir kaos hali meydana gelmiş gibiydi. Durumdan 
anladı ki insanlar fark etmişlerdi artık onun durduğunu.

Yavaş yavaş anlamaya başlıyordu, Zaman. İnsanlar hemen fark etmemişlerdi durduğunu çünkü Zaman’ın 
önemini bilmiyorlar, ona yeteri kadar değer vermiyorlardı. Tek önem verdikleri şey, kendileriydi. Kendi 
hissettikleri, kendi düşündükleri, kendi görüntüleri.. Zaman ancak işlerine geldiğinde önemli oluyordu onlar 
için. Randevu saati, son kullanma tarihi, doğum günü gibi.. Başka türlü sahip oldukları geçmişin, şimdinin ve 
geleceğin değerini, zamanın değerini bilmiyorlardı. İhtiyaç duyduklarında da Zaman’ın ortadan kaybolduğunu 
fark etmişlerdi işte..

Dönüp etrafına tekrar baktığında insanların gittikçe daha çok korkuya kapıldığını ve ortalığın gittikçe 
karıştığını gördü. Önceden düşündüğü gibi bir tatmin hissetmedi ama. Acımıştı çünkü insanlara.. O çocuk, 
bu şekilde büyümek istememekte haklıydı. Biraz düşündükten sonra dönmeye karar verdi, Zaman. İnsanlar 
yeterince dert edecekleri şeylere sahiplerdi zaten. İşinin başına dönüp onlar için en iyisini yapmaya çalışacaktı.. 
Belki o çocuk da etrafındaki insanlardan daha farklı bir biçimde büyümenin yolunu bulabilirdi. Ne de olsa 
“zaman her şeyi çözer, şu beklemek olmasa…”

Av. Elif KAYA
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İnsanın ilk öğrendiği anadili değildir her zaman; onun da bir anası vardır, bu da acıdan başka bir şey 
değildir…

Acı… İlk harfini rehber eder kendine ve ağıtlarda vücuda gelir. Acının dış dünyaya yansıyan en bilindik 
hâlidir bu. Bunu hepimiz biliriz; bir yerde ağıt varsa, acı vardır. Ötesini bilmeyiz; çünkü ruhu mengeneye alıp 
ağır fakat şiddetli bir ezilişin acısını her ruh farklı yaşar. İşte bu yüzden herkesin acısı kendine deyip geçeriz; 
kendimizden gayrısının mengenesini göremeyiz, göremediğimiz her şeye ama her şeye de üstünkörü bakıp 
kendi yolumuza gideriz; ta ki aynı ağıtlarla biz de feryat edene kadar…

İnsanı, bedenini, bedene ait her türlü uzvu anlamlı kılan ne varsa sebebi ruhtur. Kimi zaman bedene 
özenle yerleştirilmiş, kimi zaman gelişigüzel konuluvermiş, kimi zaman hacmi yok edilene kadar katlanarak 
bir kuyudan atılır gibi atılıvermiş. Beden, ruhun sahibi olduğunu düşünürken ruh bedene hiç çaktırmadan 
onu fersah fersah aşarak çok uzaklara gitmiş, bazen dönmüş, kimi zaman dönmemiş… İşin ilginci, ne olursa 
olsun beden durumu hiç fark etmemiş. Ruhu hep kendi içinde ve kendi himayesinde bellemiş. Beden dile 
gelse idi, buna ihanet derdi; oysa ruh dile gelseydi, buna kendiliğindenlik derdi. Beden sustu, ruh uçtu; hâl 
böyle olunca insan çıkmaz sokakta kayboldu. Her kaybın ardından acı çıkar gelir uzaklardan. Üstü başı perişan 
halde yürürken attığı her adıma paçalarından akan bir sefillik eşlik eder. Gözlerindeki o yutmaya hazırlanan 
bakışın yanında yaklaştıkça büyüyen gövdesinin haşmeti ne ki… İnsan hangisinin altında kalacağını bilemez 
böyle anlarda. Tam da bu yüzden acıyı gören, ağıda sığınır. Bunca ağıtın ardında tek bir endişe vardır; acının 
gözleri mi yiyecek kendisini yoksa bu koca gövdesinin altında mı verecek son nefesini? Öyle ölümcül görünür 
işte. Oysa bilmez insan, hiçbir acı öldürmez. Öldüren, acının vazgeçmesi, geldiği yere geri dönmesi halidir. Acı 
çekmeyen, hissetmez. Hissetmeyen, yaşamaz. Yaşamayan, ölmez. Asıl darbe burada iner işte; çünkü ölmeyen, 
tükenir. Bu; bedenin canlı, ruhun kayıp, acının firari olduğu bir tükeniş halidir; bu, firari acının kayıp ruha geri 
dönerek canlı bedeni mezara sokana kadar süren bir kayboluş vaziyetidir…

Acıyı görüp ağıta sığınanın ikinci konuğu, cefadır. O, gelmek için bazen ağıtların terk etmesini bekler; 
bazen onunla birlikte buyur edildiği yerde konaklayacak bir yer bulur, tam yanına oturur. Ruha gelen misafirler 
çoğalmaya başlamıştır artık. Cefa, önce mideye oturur. Onu önce bulandırır, sonra yakar, parçalar, en 
nihayetinde içeride ne varsa sahibinin kursağından yukarı iterek dışarı atar. Çünkü onun görevi, konuşlandığı 
ruhun selameti adına içine sığdırıldığı bedende yer açmaktır. Temizliğine midede başlar, sonra bağırsaklara 
hücum eder. Her yanı temizleyince taarruzdan savunmaya geçer. Cefanın görevi sona erdiğinde ruhun sahibi 
acının üçüncü konuğunu çoktan buyur etmiştir; o da ızrardan başkası değildir… 

Izrar, aslında en baştan beri oradadır. Ruhun üzerine acıyı salan, acıyı gören ruha ağıtlar yaktıran, ağıtlar 
yakanı cefanın ellerine bırakan; sözün kısası hepsinin dizginini elinde tutan görünmeyen efendi odur. O 
ceza vermez, zira cezanın bizatihi kendisidir. Yaşamak arzusuyla tutuşan insan ruhuna gönderdiği her acıya 
kendinden koyar çokça; çünkü tükenmez. Bu, acının görünmeyen şifasıdır. Izrarın tükenmezliğinden damıtılan 
bir acı, ruha nüfuz ettiğinde her daim savaşta olan ruh için artık mağlubiyet olmayacaktır. Çünkü acısı, 
sonsuzlukla mayalanmıştır. İşte bu yüzden acı çeken ölmez de, acıdan kaçan çürür gider. Hakikat, gerçekte; 

gerçek, acıda gizlidir. Acı ise, yaşamak isteyen için her yerde, 
yaşamdan kaçan için hiçbir yerdedir…

İşte; ağıtla başlayıp cefayla pişen ve ızrarın her daim tepede 
ilahi bir göz olduğu acı kendini gerçekleştirdiğinde, girdiği 
ruhun hayatını da başlatmış olur. Sonra insan bu hâli anlatacak 
sesler duyar, kelimeler öğrenir. Bu, anadilidir. Acıdan çok 
sonra gelen, acı ile anlam kazanacak olan anasından öğrendiği 
ve acının doğurduğu dil. İşte bu yüzdendir ki, acının dilini 
bilmeyenin anadilini hep yarım, hep eksiktir… 

ACI DİL

Av. Kübra DARDAN
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YAŞAMALISIN

Yaşamaya değer hiçbir şey kalmasa bile yaşamalısın
Doğurmaya değer hiçbir duygu kalmasa bile hissetmelisin
Sevmeye değer hiç kimse kalmasa bile sevmelisin sen;
Hatırlamaya değer hiçbir şey kalmasa bile sezmelisin her şeyi
Tatmaya değer hiçbir tat kalmasa bile istemelisin, erişmelisin
Yaşamaya değer hiçbir şey kalmasa bile yaşamalısın

Direnmeye değer hiçbir değer kalmasa bile ayak diremelisin sen, 
Tutmaya değer hiçbir söz kalmasa bile tutmalısın sözünü
(sadık kalmalısın son umudu sen olanlara)
İnanmaya değer hiçbir şey kalmasa bile kendini adamalısın sen, yaptığın işe 
Var olmaya değer hiçbir umut kalmasa bile aramalısın, gitmelisin
Bulunmaya değer hiçbir şey kalmasa bile inmelisin en derinlere;
Ulaşılmaya değer hiçbir yer olmasa bile tırmanmalısın sarp zirvelere,
Tutunmalısın hayatına, sıkıca, derinden -ve vazgeçmemecesine,  
Yaşamaya değer hiçbir şey kalmasa bile yaşamalısın

Av. Kıvanç KILAVUZ

NABALIM GÜNAHIM SENİN BOYNUNA

...nabalım günahım senin boynuna;

Birçok kişiden duymuşsunuzdur bu cümle kalıbını. Ya da ne demeliydim kalıplaşmış cümleyi. Yani aslına 
bakarsanız dil bilgisinde ‘Kalıplaşmış Cümle’ şeklinde ifade edilir bu gibi kalıplar yani cümleler...!

Aslında ‘nabal’ günah anlamına gelir. Tabi başkaca anlamları da var elbet..! Bir de diğer ifade şekli var ‘vebal’... 
Yani şöyle; vebalim günahım senin boynuna...

Bu durumda ‘günahım günahım’ boynuna olur bu cümlenin karşılığı. Bu bir ikileme mi yoksa...

Bilinçli söylendiğini düşünmüyorum. Söyleneni pekiştirmek anlamına gelir aslında ikileme de. Yani bu 
şekilde de pek ikileme kavramına uymuyor gibi. Zaten ikileme kabul edersek ‘senin’ ve ‘boynuna’ kelimeleri 
de artar o cümleden. Yani ilk kim söylemiş, nasıl böyle pekişmiş bilmiyorum, ama pek de doğru kurulmamış 
bir cümle; nabalım günahın senin boynuna...

Ya da ne bileyim şöyle mi demeliydim ‘vebalim günahım senin boynuna...’

Av. Seda CANBOLAT
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ATEŞGEDE 

Doğdum ateşe / ateşten
Ölsem ateşten / ateşe
Mekânım ateşistan / ben ateşgede
*
Akşam olmadan akşam oluyor
Boyaların yeniden
*
Tayfındaki renkler düşsün elime
Sen sabrımın son damlası 
Serçe uçumu
Bahar başı mevsimlerimde 
Kuşluk erimi / ılık
Durup durup içtiğim su
Uzadıkça yakın düşen / ayrılık
Kopan sesi gitarımın / eşiği
Ezgileri gözlerine adadım
Çingenemin kemanında yay ucu
*

Bugün / antik mabetlerde kırık 
Kütlesini arayan kayalara
Mermerimde seni yonar yontucu
Yarın / alır başımı giderim yıldızlara
Kaygılara kalır cânım müneccim
*
Gidersen / kocalır kundağında
Analar çocuksuz kalır
Büyütürüm masalımdaki devi
Karanlığın kanına düşer içim
Yıldızda yıldızı arar mevlevi
Kalırsan / yumuşar göğün eğrisi
Can evi bayram günü 
*
İki zeytin dalı kuş konar alnıma
Gülümsediniz de ne güzel oldum
*
Doğdum ateşten / ateşe
Ölsem ateşe / ateşten
Mekanım ateşistan / ben ateşgede

Av. Ali OZANEMRE



“BAŞKA BİR ZAMAN” 

Bir an için  
her şeyin  
biraz olsun  
sana döndüğü birisin 
Ayçiçekleri 
Rüzgar gülleri 
Dünyaya düşmeyecek göktaşları bile yörüngene giriyor 
Senin bu kaçınılmaz halin 
Bu kara delik gözlerin 
Güneşi yutacak bir gün
 
Bir an için 
başka bir zamanda 
Ben  
ve  
hiçbir şey’liğim 
Bir gardıropta kullanılmayan dar bir elbise 
Ki üstüme üstüme oturmuş gibi  
Sıkılan bir boğaz, coşkusunu yitirmiş 

Öyle bir yerdesin ki 
Gerçekliğin senden hapşırdığı 
Hoş gelişlerin esintisi 
Ki özel bir isim gibisin  
Aramızda uzattığın tırnakların 
Gramerin tüm asfaltlarına  
Barikat kurar bu deri
 
İşte benim bu uzak zaman dilimleri 
Ve 
senin erken iz düşümü gölgen 
sanki Einstein’a izafe etsek  
Her şey çözülecekmiş gibi 
Ama gel gör ki halimi 
İdrak edemediğim evrenden 
Hep bir soru kalır geriye
 
Neden 
b 
aşk 
a
 bir zaman?

Av. Ramazan TEKİN
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NİHAL ATSIZ’DAN YAŞAR KEMAL’E 
UZANAN DOSTLUK, YA GERİSİ?

Yağmur Atsız; Türk Edebiyatı Dergisinin Haziran 2005 sayısında babası Nihal Atsız’ın Yaşar Kemal ile 
olan arkadaşlığına ilişkin bir yazı yazdı. Yağmur Atsız yazısında; kendisinin de Yaşar Kemal ile ahbap 
olma şansını elde ettiğini, 1975-81 arası oldukça yoğun münasebeti olduğunu bildirdi.

Yağmur Atsız’ın bahsettiğimiz yazısında Yaşar Kemal, Nihal Atsız ile ne münasebetle tanıştığını şöyle 
anlatıyor:

“Benim “İnce Memed’i okumuş ve çok hoşuna gitmiş.” Ben bu gençle tanışmak istiyorum” demiş. Götürüp tanıştırdılar.
Birbirimizden hoşlandık. O tabii ki benim komünist olduğumu biliyordu. Ben de onun Turancı olduğunu. Ama yine de iyi 
anlaşırdık.

Elbette çok şey konuşurduk ama o Türkmenleri merak ederdi. Anlatırdım. Ben de sık sık Turancılık hakkında sorardım.
(1)

Farklı fikirdeki insanların birbirinin izine kurşun sıktığı 12 Eylül 1980 öncesi Türkiye’sinin karanlık   
günlerinde yaşayanların büyük bir bölümü böyle bir temasa ihtimal vermese de doğrusu ben bu dostluğu ve 
arkadaşlığı hiç yadırgamadım.

Fikir ve irfan sahibi büyük insanlar, her farklı düşünceyi, yitiğini arayanlar gibi bıkmadan usanmadan 
ararlar... 

Bu iki mümtaz şahsiyet de öyle yapmışlar. 
Nihal Atsız: 1944’lü yıllarda Başbakan Şükrü Saraçoğlu’na ülkedeki komünizm faaliyetlerine ilişkin açık 

mektup yazan, bu vesile ile 1944 Milletçilik olayları olarak bilinen ve tutuklamalarla devam eden yargılama 
sürecinin ilk kıvılcımının ateşleyicisi. Ülkücülerin başucu kitabı olan, tarihteki Kürşat ihtilalinin anlatıldığı 
hepimize inanılmaz ölçüde Türklük şuuru ve gururu ile tarih sevgisi aşılayan ünlü Bozkurtlar romanının  büyük 
yazarı. Tertemiz şaibesiz  bir ahlakın, zirvelerden hiç aşağı inmeyen yüksek idealizmin sembolü. 

Yaşar Kemal, ünü dünyalara yayılan büyük romancımız. Klasik olan “İnce Memed” adlı romanı ile birlikte 
onlarca dev eserin  yazarı. Gençliğinden itibaren sahip olduğu sol fikirleri sebebiyle tabir yerinde ise devletin 
takibinde. Tıpkı Nihal Atsız gibi. Zaman zaman o da hapiste.

Anlayacağınız bir zamanlar büyük devletimize, ne İsa; ne de Musa yaranabilmiş...
Yaşar Kemal; ailece Van’dan gelerek yerleştikleri Osmaniye’nin Hemite Köyü için “Bu Türkmen köyü hiçbir 

zaman bize farklı olduğumuzu hissettirmedi” diyecek kadar kadir bilir ve hakkı teslim eden, dilimiz Türkçe’yi  
nesirde destanlaştırıp adeta şiirleştiren  milletimizin büyük romancısı. Çukurova’nın çocuğu.

Dün bir araya gelerek birbirini tanımaya ve anlamaya çalışan farklı fikirdeki Nihal Atsız ve Yaşar Kemal gibi  
aydınların bugün artık birbirini dinleme ve anlama safhasından bir sonraki safhaya  geçmeleri, mümkün olan  
müştereklerde buluşarak ortak fikirlerle ortaya çıkarak millete önderlik yapmaları günüdür.

Gün İdeolojilerin aramıza ördüğü Berlin duvarlarını yıkma günüdür. 
Gün; Anadolu’dan bütün insanlığı kucaklayarak bedenlere ve zihinlere şifa olacak, lekesiz, şaibesiz, iki yüzlü 

olmayan tertemiz insan sevgisi dolu yeni bir Türk Medeniyeti sunma günüdür.                     
Bu çok mu zordur ?
Aramızda çözülemeyecek sorunlar mı var?
Fikirlerimiz dağlar kadar birbirinden uzak mı?
Herkesin altına imza atacağını zannettiğim şu satırları dikkatlice okuyalım, temelimizin aynı olduğunu, 

müşterek düşündüğümüzü hemen anlarız.
“Türk burjuvası işe yaramaz, korkunç, gayri milli bir burjuvadır. İşi gücü başka milletlere öykünmekle 

geçmiştir. Onlara göre Türk yoktur. Türk kültürü yoktur. Bazılarıyla konuştum, biliyorum. Onlarca 
Türkiye sömürülmekten başka işe yaramayan insan sürüleri ile doludur. Ağır konuşuyorum, demeyin. Bu 
böyledir ve gerçektir. Onlarca millet Amerika’dır. Fransa’dır, İngiltere’dir. Kültürde onların kültürüdür. 
Bu söylediklerimi ben uydurmuyorum. Burjuva oğlanlarından yüzlerce kere kulaklarımla duydum. 
Duymasam ne olurdu. İşte yaptıkları ortada. Sanat yapıtları ortada. Türkiye’yle, Türk kültürüyle hiçbir 
ilgisi olmadığı için, insanla da ilgisi yok.” 

“Dünyada tek başımıza yaşamıyoruz. Amma temel kendimiz olacağız. Kendi kültür değerlerimizle 
yetişirken, büyüdükten, kaynaştıktan sonra elbette dünya kültürüne başvuracağız, dünya kültür 
değerlerinden faydalanacağız. Yalnız kendi kültür değerlerine sırt çevirmiş bir kimse hiçbir zaman dünya 
kültür değerlerinden faydalanamaz. Bir Türk romancısı, bir halk hikayecisi Köroğlunu nasıl anlatır 
bilmiyorsa, bir masalcının ustalığına varmamışsa, Dede Korkutu okumamışsa, Yunusu ezberlememişse, 
Karacaoğlanı, Pir Sultanı yüreğinin derinliğinde duyamamışsa, onun bir Homeros’u anlayabileceğini 
sanmıyorum.”

“Sömürücülüğün  karşısındaki en büyük güç milli kültürdür. Sömürgeciler bir milleti tutsak kılmak, 
sömürmek için ilk önce o milletin kültürünü yozlaştırmaya başlamışlardır. Bunu da nasıl etmişler, o milletin 
kültürünün yerine kendi kültürlerini yerleştirmek istemişlerdir. Bugün Hindistan da, Pakistan da birçok 
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gazete İngilizce çıkar. Büyük şairleri bile şiirlerini İngilizce yazmışlardır. Sömürgeciler o milletin kültürünü 
yenmeden, uzun bir süre için o milleti yenemez, tutsaklık altında tutamazlar.”      

“Kültürü yozlaşmış bir millet, dumura uğramış bir millettir. Hiçbir yaratıcı gücü kalmamış bir millettir.
Ölüme mahkum bir millettir”

İştirak ettiğimiz ve altına aynen imza atacağımız onlarca fikri barındıran, çoğumuz tarafından “milliyetçi” 
olarak adlandırılan yazarlardan birisi tarafından yazıldığı sanılacak bu yazıdaki fikirler; “solcu”, “sosyalist” hatta 
“komünist” olarak bildiğimiz, kitaplarını kimilerimizin sırf bu sahip olduğu “fikri” sebebiyle okuduğumuz veya 
bazılarımızın “katılmadığımız” düşünceleri sebebiyle “okumaya değer” bulmadığımız büyük yazarımız Yaşar  
Kemal’e ait. (2)

Bozkurtlar’ın yazarı Nihal Atsız’ın dostu olduğunu yeni öğrendiğimiz Yaşar Kemal’e.
Onlara da hepimize de fikrimiz – zikrimiz-ne olursa olsun dostluk yakışır. Kardeşlik yakışır.  
Bu kardeşlik ruhu; Yaşar Kemal’in yozlaşmasın dediği kültürümüzün eseri.       
Kültürümüzü korumak ve geliştirmek en başta devletin görevi.
Devlet bu görevi yeteri kadar yapıyor mu?
Yapıyor ise kültür yozlaşması niye devam ediyor ?
Yapmıyor ise neden yapmıyor?
Dünya çapında ünlü romancımız “Kültürü yozlaşan millet ölüme mahkum bir millettir” diyor.
Dünya çapında değerli ilim adamımız Prof.Dr.Oktay Sinanoğlu kitaplar yazıyor feryat ediyor sömürge 

olmanın başlangıcı sayılan “yabancı dille eğitime” karşı çıkıyor.
Bir devlet varlık sebebi olan milletini göz göre göre ölüme mahkum eder mi?
Kültürdeki yozlaşmayı gören milletin bir bölümü elini taşın altına koyuyor ve “ölüme  mahkum olmamak” 

için, kültürünü korumak için dernekler kuruyor. Çırpınıyor.
Gün güçleri birleştirme günüdür.
Gün birlik ve beraberlik günüdür. 
Birlik ve beraberlik içinde kültürümüzü yaşamaz isek  atalarımız Göktürklerin 630-680 yılları arasındaki 50 

yıl olarak yaşadığı istiklallerini kaybettikleri yas dönemini  elli yıl değil, Allah korusun daha uzun yıllar  yaşarız.
Göktürkler; Orta Asya’da dil, inanç ve geleneklerini muhafaza etmelerine rağmen aşağıda kendi ağızlarından 

saydıkları hataları yüzünden elli yıl bağımsız bir devletten mahrum kaldılar.
Atalarımız bu devletsiz günlerin feryadını taşa kazdığı meşhur Orhun Abideleri’nde şöylece özetler:
“Bey olmağa layık evladı kul, hatun olmağa layık kız evladı cariye oldu” 
Daha sonra bu esaret sebepleri sıralanır:
1- Sonraki devlet ve idare adamlarının kifayetsizliği: “... Kagan bilge imiş, cesur imiş, buyrukları bilge imiş, 

cesur imiş, beyleri de, kavmi de iyi imiş, böylece ülkeyi tutup töreye göre tanzim etmişler... Sonra kardeşler, 
oğullar kağan olmuş, küçük kardeş büyük kardeş gibi yaratılmadığı, oğlu babası gibi yaratılmadığı için 
bilgisiz kağanlar tahta oturmuşlar, buyrukları da bilgisiz, fena imişler... Türk beyler, Türk adını atmışlar, 
Çin beylerinin adlarını almışlar, Çin hakanına boyun eğmişler, elli yıl işlerini, güçlerini (ona) vermişler...”

2- Türk kavminin uygunsuz tutumu: “Türk budunu... Sen aç olduğun zaman tokluğu düşünmezsin, 
tok olduğun zaman açlık nedir bilmezsin. Bu sebeple hakanın iyi sözlerine kulak vermedin, yurdundan 
ayrıldın, harap, bitkin düştün. Müstakil hakanlığına karşı kendin yanıldın... Doğuya gittin, batıya gittin. 
Kutlu yurt Ötüken’i terk ederek gittiğin yerlerde ne yaptın? Su gibi kan akıttın, kemiklerin dağlar gibi 
yığıldı...”, “Türk budunu kendi hakanını bıraktı, hüküm altına girdi. Hüküm altına girdiği için Tanrı ona 
ölüm verdi, Türk budunu öldü, mahvoldu...”.

3- Kurnaz Çin siyaseti ve yıkıcı propaganda: “Çin kavminin sözü tatlı, hediyesi yumuşak imiş, tatlı sözü, 
mülayim hediyesi uzak kavimleri yaklaştırır imiş. Sonra da fesat bilgisini orada yayarmış, iyi, bilge kişiyi 
yürütmez imiş. Onun tatlı sözüne, yumuşak hediyesine kapılan çok Türk kavmi öldü...”; “...Çin kavmi hilekar 
kurnaz olduğu için, küçük kardeşlerin büyük kardeşlere karşı ayaklanması, beylere kavim arasına nifak 
girmesi yüzünden Türk budunu ülkesi yıkılmağa yüz tutmuş, müstakil hakanlık sukuta uğramış...” ; “... Çin 
kağanı, Türk kavmi (ona) bunca işini gücünü verdiği halde, Türk kavmini öldüreyim, soyunu mahvedeyim 
der imiş, mahvetmeğe yürürmüş...”.

İşte yaklaşık 1400 sene önce yaşadığımız  hazin hikayenin sebebini anlatan 
atalarımızın o günlerden kalan    özeti böyle.

Biz millet olarak  böyle bir hazin hikayeyi bir  daha  yaşamak istemiyoruz. Tutsak 
olmak, millet olarak ölüme mahkumiyet istemiyoruz.

İnsanlığa millet olarak vereceğimiz hizmetler var diye düşünüyoruz.
“Kültürü yozlaşan bir millet ölüme mahkumdur” diyor Yaşar Kemal.
Ülkesini seven sağ-sol aydınlar ne zaman bu muhtemel  “mahkumiyete” karşı çıkıp 

tedbirler açıklayacak  ve ne zaman ortaklaşa gür bir  ses verecek?
Bekliyoruz. 
(1) Türk Edebiyatı Dergisi,Haziran 2005 sayfa: 20
(2)Yaşar Kemal –Baldaki Tuz-sayfa : 139-143-393-394  -Adam Yayınları-Eylül – 2002 Av. Ahmet ÇOLAK
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ADALETİN İHANETİ
“ceci n’est pas une pomme”
  (Bu bir elma değildir)

“ceci n’est pas une pomme” tablosu  Rene Magritte’in eseridir. Bir elma 
resminin altinda “Bu bir elma değildir” yazmaktadir. Magritte gördüğümüzün 
bir elma degil, elmanin kagit uzerindeki bir şeklinin olduğunu, soyut bir temsili 
olduğunu vurgulamak istemiştir. 

Ceci n’est pas une pipe 
(Bu bir pipo değildir)

İmgelerin İhaneti isimli tablosu da  Belçika’lı ressam René Magritte 
tarafından hazırlanan bir seri tablodan biri olup 1928-1929’de hazırlanmıştır. 
Rene Magritte bu tabloyu hazırladığı zaman 30 yaşlarında bulunmaktaydı. Bu 
tabloda bir pipo imgesi vardır ve bu imgenin altında Fransızca Ceci n’est pas 
une pipe (Türkçesi “Bu bir pipo değildir” anlamlı) bir altyazı bulunmaktadir. 
Magritte’in bu tabloda ele alıp incelemek ve seyirciyi üzerinde düşünmeye zorlamak istediği ana fikir bir pipo 
imgesi gösteren resmin, her ne kadar gerçekçi olarak çizilip renklendirilmiş olursa olsun, gerçekten bir pipo 
olmadığıdır. İmge sadece bir gerçek temsilcisi olup bir gerçek değildir; yani gerçekten içi tütünle doldurup; 
yakılıp; tütün dumanı çekilebilecek bir pipo değildir.

( https://tr.wikipedia.org/wiki/%C4%B0mgelerin_%C4%B0haneti)
Adalet mekanizması da mekanik biçimde işlemekte ve kâğıt üzerine yazılan hükümlerle bize suçluyu 

göstermektedir. Aslında bizler suçluyu/insanı değil bunların bir temsilini, simgesini görmekteyiz. Kâğıt 
üzerindeki elma ya da pipo gibi… Kanlı canlı her yönü ile insan yoktur o kâğıtta. Bu nedenle yazımıza “Adaletin 
İhaneti” adını verdik. 

Çoğu zaman adalet mekanizması bize o kâğıt üzerinde verilen kararları gerçek diye anlatmaktadır. Ne 
kadar gerçek olup olmadığı ise yine başka kağıtlarla ortaya konmaktadır. Bazı davalarda üst mahkemelerin 
incelemesinden geçen ve onanan kararlar kâğıt üzerindeki elmanın gerçek bir elma olduğunu vurgulamaktan 
farklı mıdır? 

İnsanlar adaletin kaçınılmaz bir hassasiyetle, matematiksel bir kesinlikle çalıştığına inanmaktadır. Bu 
çerçevede her ne kadar tüm yargısal aşamalardan geçerek suçlu olduğu ortaya konsa da, tekrar ve yeni baştan 
yargılanma ve delillerin değerlendirilmesi hakkının açıkça ve güçlü biçimde sağlanması gereklidir. Bunun 
gerekliliği dünyanın pek çok ülkesinde ve bizim ülkemizde de binlerce hatalı mahkumiyetle ortaya çıkmıştır. 

G CANAVARI
X cezaevini ziyaretim esnasında gardiyanlar o mahkumla görüşmemi talep ettiler. Mahkûm M, iddiaya göre 

T ilçesinde bundan 48 yıl önce G Apartmanında altı kişinin canına kıymış ve cezaevine konmuştur. 2015 yılı 
itibari ile hala ve ısrarla cinayetleri işlemediğini iddia etmektedir. Gördüğüm şahıs sağlıksız beslenmeden zayıf 
görünen, uzun boylu, mantıklı konuşan, inandırıcı birisiydi. Cezaevinde geçimini çeşitli el sanatları ile ürettiği 
mamullerin satışı ile sağlıyordu. M, davasında delillerin toplanmadığını, avukatının dosyasına bakmadığını hatta 
dosyasının fiziki bir suretinin dahi olmadığını, duruşmaya “elini kolunu sallayarak” gelip gittiğini iddia etmiş, 
sonraki süreçte adliyede çıkan yangında asıl dosyanın yandığını ve delillerin, tutanakların da bu sebeple yok 
olduğunu belirtmiştir. Gardiyanların verdiği bilgiler M’nin cezaevi yaşantısı boyunca hiçbir disiplinsizliğinin 
olmadığı, saldırgan ve şiddet eğilimli özellikler göstermediği yönündeydi. Önyargılı olmasak da altı kişinin 
canına kıyan birisinin en azından cezaevinde daha “dişli” olması, “psikopatik özellikler” göstermesi ya da “koğuş 
ağası” olması gibi şeyler beklenmez mi?

G canavarı gerçekten M’midir? Yoksa kağıt üzerine çizilen bir elma gibi adalet mekanizması M’yi kağıt 
üzerinde suçlu mu çizmiştir?

YANAN ADLİYELER, YOK OLAN ARŞİVLER
Çukurova bölgesinde hükümet konaklarında, adliyelerde yangınlar yaygındır. Sebebi ise özellikle toprakla 

ilgili davalarda verileri yok ederek kasıtlı bir bilgi eksikliği, bilgi kargaşası yaratarak geniş arazilere konma 
çabasıdır. Bu iddia ispatlanamamakla birlikte yaygın kanının bu yönde olduğunu söyleyebiliriz. G canavarı 
dosyası da bu yangınların birinde imha olmuştu. Olayın üzerinden geçen yıllar tanıklara ulaşma imkanını da 
ortadan kaldırmıştı. Müdafi olarak yapabileceğim, mücadele edebileceğim bir alan yoktu. 

Alman ceza avukatı Ferdinand Von Schırach Suç isimli kitabının önsözünde şu satırlarla Faruk EREM’in 
“Suçluyu kazıyınız altından insan çıkar” sözüne göz kırpıyor ve bana insan hakkında yazmam gerektiğini 
nasihat ediyor:
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“Jim Jarmusch, Çin imparatoru hakkında bir film yapmaktansa, köpeğiyle yürüyüşe çıkan bir adamın filmini yapmayı 
tercih ettiğini söylemişti bir keresinde. Benim durumum da aynen böyle. Ceza davaları hakkında yazıyorum, yedi yüzden 
fazlasında savunma yaptım. Ama aslında insan hakkında yazıyorum; başarısızlığa uğraması, suçluluğu ve ihtişamı 
hakkında…”

Modern ceza hukuku insan odaklıdır. Müdafi suçu ya da fiili değil insanı savunur. Pek çok defa cezaevinden 
gelen boncuk kuşlar, kabartma güller, bazen şiirler insanın diğer canlılardan ayrılan yönü ile uğraştığımı, insanı 
savunduğumu hatırlatır. Her cezaevine gidişimde aklıma gözaltına alındığı gece parmaklıklar ardında maymun 
taklidi yapan tiyatrocu Erkan YÜCEL gelir.

 
G APARTMANI CANAVARI  M MİYDİ?
M 2015 yılında cezaevinde ölmüştür. Dava dosyasında diyalektik yöntemin işlemediği açıktır. İddiasına 

göre müdafisi gereğini yapmamış, dava dosyası yangında yok olmuştur. M cezaevi hayatı boyunca disiplinsizlik 
ve şiddet eğilimi göstermemiştir. Altı kişiyi öldüren birisinin cezaevinde tahmin edilebilecek davranış modelini 
sergilemediği gibi benim gözlemlediğim kişi de şiddet eğilimi olmayan birisi idi. 

Sorumuz cevapsız olmakla birlikte birçok geceler aklıma “G Apartmanı Canavarı M miydi?” sorusu gelmekte, 
birçok meslektaşıma bu konuyu anlatmaya ve bir cevap için çabalamaya devam etmekteyim. 

Soruma bulduğum en yakın cevap ise şudur: M geçen uzun yıllardan sonra artık cinayeti işleyen kişi 
değildir. M’nin yirmili yaşlarının üzerinden kırk yıldan fazla zaman geçmiştir. Artık cinayeti işleyen ile bugünkü 
M aynı kişi değildir. Cinayeti M işlememiştir. Cinayeti işleyen M’nin 1970’lerde ölen ve kaybolan ikinci ve 
genç kişiliğidir. Hatta belki M, o kişiye evladı gibi bakmaktadır.  Bu paradoksal hususu açıklamak da adalet 
psikolojisinin konusudur. 

Can YÜCEL de sanki bu olay için şu dizeleri yazmıştır:
-Şunları bir araya toplayayım. Bir güzel muhabbet edelim- diye düşündüm.
Mutfak işinden de anlarım.
Donattım sofrayı.
Bayağı uğraştım.
Hepsinin, ayrı ayrı ne yemekten, ne içmekten hoşlandığını iyi bilirim.
Bayağı da para gitti.

Birinin yediğini öbürü yemez.
Ötekinin içtiğini beriki içmez.
Dört kişilik sofra kurdum.

Mumları da yaktım.
Bak hepsi, Erick Satie severdi.
Hatırladım.
Müziği de ayarladım.

Geldiler.

20 yaşında ben,
35 yaşımda ben,
40 yaşımda ben ve
bugünkü ben dördümüz.

Birden 20 yaşımı, 35 yaşımın karşısına oturttum.
40 yaşımın karşısına da, ben geçtim.
yirmi yaşım, otuz beş yaşımı tutucu buldu.
Kırk yaşım ikisinin de salak olduğunu söyledi.

Yatıştırayım dedim.
-Sen karışma moruk- dediler. Büyük hır çıktı.
Komşular alttan üstten duvarlara vurdular.
Yirmi yaşım kırk yaşıma bardak attı.

Evin de içine ettiler.

Bende kabahat.
Ne çağırıyorsun tanımadığın adamları evine … Av. Şafak UĞURLU
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Toplum içerisinde fizyolojik ve gelişimsel ihtiyaçları nedeniyle korunmaya ve bakıma en çok ihtiyaç 
duyan kesim çocuklardır. Ailesi olmayan ya da yüksek riskli aile ortamına sahip çocuklar bakım 
ve gelişimsel ihtiyaçlarının karşılanması açısından aile desteğinden mahrum kalabilmektedirler. 

Bu çocuklar korunmaya muhtaç çocuklar olarak adlandırılmakta ve toplum içerisinde birçok sorunla 
karşılaşabilmektedirler. Türk hukukunda Medeni Kanun, Sosyal Hizmetler ve Çocuk Esirgeme Kurumu Kanunu 
ve Çocuk Koruma Kanunu’nda korunmaya muhtaç çocuk kavramı ele alınmaktadır. Farklı tanımlar olsa da 
benzer unsurlar içermektedirler. Korunmaya muhtaç  çocukların   bakım ve korunmasına ilişkin işlemler 1983 
tarihinde kabul edilen  2828  sayılı yasa ile  yürütülmekte  olup,  03.07.2005 tarihinde   kabul edilen  5395  sayılı   
Çocuk  Koruma Kanunu  ile  de  korunma ihtiyacı olan ve suça sürüklenen çocuklar  mevzuatımıza  girmiştir.   
2828 sayılı Kanununda;

Korunmaya muhtaç çocuk: ‘Beden, ruh ve ahlak gelişimleri veya şahsi güvenlikleri  tehlikede olup;
a)  Ana veya babasız, ana babasız,
b) Ana veya babası veya her ikisi de belli olmayan, 
c) Ana veya babası veya her ikisi tarafından terk edilen, 
d) Ana veya babası tarafından ihmal edilip, fuhuş, dilencilik, alkollü içkileri veya uyuşturucu madde 

kullanma gibi her türlü sosyal tehlikelere karşı savunmasız bırakılan ve başıboşluğa sürüklenen çocuklar’ olarak 
tanımlanmıştır. 5395 Sayılı Çocuk Koruma Kanununda ise; Bedensel, zihinsel, ahlaki, sosyal ve duygusal gelişimi 
ile kişisel güvenliği tehlikede olan, ihmal veya istismar edilen ya da suç mağduru çocuğu olarak tanımlanmaktadır 
(ÇKK, md. 3). Sosyal hukuk  ilkelerini benimseyen  ülkemizde çocukların korunması sorumluluğu devlete 
aittir. 1961 ve 1982 Anayasası’nda bu konuya ilgili hükümler yer almaktadır. “Devlet, korunmaya muhtaç 
çocukların topluma kazandırılması için her türlü tedbiri alır. Bu amaçlarla gerekli teşkilat ve tesisleri kurar 
veya kurdurur” (1982 Anayasası md. 61). Devlet çocuğu koruma görevini sosya, kültürel, ekonomik önlemlerle 
birlikte kanunlar çerçevesinde etkin bir şekilde uygulamasını sağlayacaktır. Bu çocukların bakımı 2828  sayılı 
yasa ile  yürütülmektedir. Türkiye’de; , korunmaya muhtaç çocuklara sosyal hizmet verecek kurum olarak 
Sosyal Hizmetler ve Çocuk Esirgeme Kurumu yetkili kılınmıştır. Kurumun verdiği bakımın niteliği, destek 
vereceği çocuk sayısı gibi durumlar düşünüldüğünde gönüllü kuruluş ve yerel yönetimlere bu konuda hizmet 
izni verilebilmelidir. Çünkü korunmaya muhtaç çocuklar toplumun geleceğini belirlemede, yön vermede 
büyük önem taşımaktadır. Bu çocukların topluma kazandırılması, uygun bir ortamda büyüme ve gelişmeleri 
sağlanmalıdır. Böyle bir ortam sağlanmadığında suça itilen çocuklar, sokakta yaşayan ve birçok tehlikeye maruz 
kaldığı gibi tehlike oluşturabilen çocuklar olarak karşımıza çıkabilmektedir. Bu nedenle bir yandan korunmaya 
muhtaç çocuklar olgusu diğer yandan bu sürecin sonucu olarak suça itilmiş çocuklar olgusuyla karşı karşıya 
kalmaktayız. “Çocuk suçluluğu” da tüm dünyada olduğu gibi ülkemiz için de hem sosyolojik hem de hukuksal 
açıdan önemli problemdir. Bu çocukların belirlenmesi, Çocuk suçluluğunun nedenleri, önleme yolları ve suça 
sürüklenen çocukların yeniden topluma kazandırılma çalışmaları tüm toplumlarda olduğu gibi Türkiye için de 
öncelikli konular arasında yer almaktadır. En başta suçlu çocuk kavramını yeniden tanımlamak gerekiyor. BM 
Çocuk Hakları Sözleşmesi, 5237 sayılı TCK 6/1-c maddesi ve 5395 sayılı Çocuk Koruma Kanununun 3. Maddesi 
/1-a bendi, 18 yaşını doldurmamış her insanı çocuk saymaktadır. O zaman suç ve çocuk kavramları nasıl yan 
yana gelebiliyor? Çocuklar için asıl tehlike onları suçlu olarak görmeye başladığımız zaman ortaya çıkmıyor mu? 
Toplumsal ötekileştirmeler, çocuğun kendini suçlu olarak kabul etmesiyle başlamıyor mu? Bu durum onları 
daha da suça itmekten başka neye yarıyor? İşte bu nedenle kanunumuz, suçlu çocuk yerine suça sürüklenen 
çocuk kavramını kullanmış ve şu şekilde tanımlamış ve onlara özgü ayrı bir muhakeme usulü öngörmüştür. 
Amaç çocukları cezalandırmak değil, topluma kazandırmaktır. Çocuk Koruma Kanunun tanımlar başlıklı 3. 
Maddesine göre; suça sürüklenen çocuk,  “kanunda suç olarak tanımlanan bir fiili işlediği iddiası ile hakkında 
soruşturma ve kovuşturma yapılan ya da işlediği fiilden dolayı hakkında güvenlik tedbirine karar verilen 
çocuktur.” Şeklinde tanımlamaktadır. Korunmaya muhtaç ya da suça itilen çocuk konularında çocukları daha 
kapsamlı koruyan kanunlara ihtiyaç vardır. Geleceğimiz olan çocukları aileden başlayarak, okul, sosyal çevre 
ve en önemlisi hukuki zeminde kanunlaştırarak korumak gerekmektedir.

Bütün toplumun  her kesiminin bu konuda sağduyulu olması temennisi ile 
yaşanacak güzel bir dünya için…..

HUKUKSAL BAĞLAMDA ÇOCUKLAR İÇİN YETERLİ MİYİZ?

Av. Emrah ÖZTÜRK
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Kültür, bir toplumun tarihten bugüne kadar sosyal yaşam, sanat ve düşüncelerini yansıtan inanç, örf 
ve adetlerinin gelişmişlik değerini gösteren, yaratılan kültür ve tarihi değerlerine sahip çıkılması ve 
korunmasıyla, geleceğe ışık tutan, rehber olan bir yaşam biçimi, mirastır.

Anadolu medeniyetlerinin, köküne bakıldığında, tarihin bilinen en eski yaşam ve kültürünün, ülkemizde 
olduğunu görürüz.

7 bin yıl önce yapıldığı tesbit edilen Urfa Göbeklitepe Tapınağının 15  yıl önce keşfedilmesiyle, Mısır da 
bulunan 5 bin yıllık piramitlerden önce yapıldığı ortaya çıkmış olup, tarihin akışı hikayesini değiştirmiştir.

Kültür ve tarihi varlıklarımızı korumak en önemli vatandaşlık görev ve sorumluluğumuzdur. Adana Barosu, 
bu konuda çok duyarlı olup, sorumlulukla hareket etmektedir.

Tarihi eser ve kalıntıların yaşı nasıl tespit ediliyor. En çok merak edilen husus bilindiği gibi arkeoloji ilmi, bu 
eser ve kalıntılara ışık tutan bir ilim dalıdır. Yaşları da nükleer fizik yöntemiyle, kalıntılarda bulunan radyoaktif 
karbonun, yoğunluk derecesinin kimyasal analizlerle tesbit edilmesiyle, çok hassas şekilde sağlanmaktadır.

Nemrut Dağı, Tanrıların Dağı olarak bilinir ve 2150 mt zirveye yerleştirilmiş, 10 tonluk kaya Tanrı 
Heykellerinin buraya nasıl, çıkarıldığına akıl erdirmekte güçlük çekeriz ve doğu ile batının birleştiği, gün 
doğuşu ile gün batımının, en güzel şeklini seyir için, Nemrut Dağına gideriz, zirveye çıkarken de, Karakuş 
Tümülüsü’nün fotoğraflarını çeker, tarihin halen kullanılan en eski Cendere Taş Köprüsünün haşmetine hayran 
kalır, Arsemia antik kentinde tarihin derinliğine dalarız, gece Adıyaman’da konakladıktan sonra ertesi gün 
Kommagene Krallığı kaya mezarlarını ziyaret ederiz.

Öğleden sonra Urfa Göbeklitepe’ye tarihin en eski Tapınağını görmeye gider, 12 bin yıl önce, inşa edilen  
15 yıl önce bir köylü tarafından tesadüfen  bulunan, üzeri toprakla örtülmüş tapınağın varlığına, tapınak taşları 
kayalar üzerindeki, çok düzgün hayvan resimlerinin ve figürlerin nasıl ustaca işlendiğinin sırrını çözmeye 
çalışırız.

Ülkemiz, medeniyetler  mirasına sahip, çok şanslı bir coğrafyada olduğundan, yıllarca yerli yabancı, 
hırsızların yağmasına, talanına maruz kalmıştır. Bu tarihi ve kültürel  varlık ve değerleri korumak, her 
zamankinden fazla şimdi önem kazanmaktadır.

Adana Barosu olarak bu bilinç ve sorumlulukla, ülkemizin her köşesinde gezmek, tanımak ve tanıtmak 
görevimizi yapıyoruz. Sağlık ve mutlulukla hayırlı geziler dilerim.

NEMRUT DAĞI VE URFA GÖBEKLİTEPE GEZİSİ

Av. Çetin BERKÖZ Av. Çetin BERKÖZ 
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Dünyanın en popüler yazarı Zweig’ın belki de ilk okumam gereken 
Dünün Dünyası isimli otobiyografik-anı kitabını yeni okumaktan 
dolayı üzgünüm. Zweig’ın romanlarından ve kurgusal olmayan 

eserlerinden çoğunu okudum, özellikle Balzac’ın hayatını derinlemesine anlattığı 
kitabıyla Üç Büyük Usta isimli biyografik eserindeki ustalığına hayran kaldım. 
Ancak bu eserde Zweig, otobiyografi yazmanın tüm engellerini aşarak okuyucuyla 
buluşturmuş kendini. Gerçi esere sadece otobiyografi demek de büyük bir haksızlık 
olur çünkü yazar, iki dünya savaşı görmüş Avrupa’nın panoramasını da beş yüz 
sayfaya sığdırmış.

Eser, içerik hususunda okuyucuya yol gösterici nitelikte. Hatta bu özelliğine 
önsözde başladığını söylemek yanlış olmasa gerek. Zweig eserine, ‘’Kendimi önemli 
bir kişi olarak görmediğim için yaşamöykümü başkalarına anlatmak bana hiçbir 
zaman cazip gelmemiştir. Ana kahramanı, daha doğrusu odak noktası ben olan 
bir kitap yazma yürekliliğini gösterebilmem için tek bir kuşağın yaşamak zorunda 
kaldığı olaylardan, felaketlerden ve çetin sınavlardan çok daha fazlası gerekliydi. 
Yazdıklarımla kendimi öne çıkarmayı hiç düşünmedim, ben olsa olsa slaytlı bir sunum sırasında açıklama 
yapan bir kişi gibi yazıyorum; zaman resimleri ortaya koyuyor, bense onlara sadece sözcükleri ekliyorum; 
anlattıklarım aslında benim kendi yazgım olmayacak, aksine bütün bir kuşağın, tarih boyunca hiçbir kuşağın 
çekmediği kadar büyük acılar çeken bir kuşağın yazgısı olacak’’ diye başlıyor ve Avusturyalı, Yahudi, hümanist, 
barışsever bir yazar olarak Avrupa’nın acılarla dolu tarihine tanıklık etmenin iç acısını yaşıyor.

Zweig, 1881 yılında görkemli bir imparatorluk olan Habsburg monarşisinde dünyaya geliyor ancak 
imparatorluk Hitler’in işgaliyle bir Alman vilayetine dönüşüyor. Yahudilerin uğradığı kıyımdan kurtulabilmek 
için Viyana’dan Zürih’e, Salzburg’dan Londra’ya, New York’tan Brezilya’ya kaçıyor ve sürgün yaşamı Petropolis’te 
sonlanıyor. Eseri önemli kılan da sanıyorum yaşadığı coğrafyanın ve tanıklık ettiği olayların dünyada pek az 
insanın yaşayabileceği türden olmasıdır. Bu durumu kitabında “Bir kuşağın başına belki bir ihtilal, bir başka 
kuşağın başına bir hükümet darbesi, üçüncü bir kuşağın başına bir savaş gelmiştir, dördüncü bir kuşak sadece 
açlık ve sefaletle, beşinci bir kuşak ise devlet iflasıyla karşı karşıya kalmıştır. Bazı şanslı ülkeler ve kuşakların 
bütün bu yaşananlardan haberi bile olmamıştır. Ama bugün altmışına gelmiş ve aslında yaşanacak bir parçacık 
ömrü kalmış bizler neler görmedik, neler çekmedik, neler yaşamadık ki! Akla gelebilecek her türlü felaketle 
dolu bir kataloğu başından sonuna kadar okuduk.’’ cümleleriyle ifade eder. Eserin bir diğer önemli yönü ise I. 
ve II. Dünya Savaşı arasında yaşadığı coğrafyanın içinde bulunduğu sosyokültürel yapı, tarih, sanat, bilim ve 
siyasetini, Hitlerin ve Faşizmin yükselişini, Avusturya’nın çöküşünü, Avrupa toplumlarının adım adım savaşa 
teslim oluşunu dramatik ancak reel bir dille anlatmasıdır.

Eserde insanın bu kadar elit bir çevrede - sanatın ve kültürün beşiği konumundaki Avusturya’da – yetişince 
ve bu kadar iyi yazınca Avrupa’nın entelektüel çevresiyle de iç içe olduğunu görüp; James Joyce, Thomas Mann, 
Maksim Gorki, Roman Rolland, Richard Straus, Toskanini, Ravel gibi dönemin ünlü isimleri ile kurduğu 
dostluğa da tanıklık edebiliyorsunuz.

Eserde ayrıca Zweig’ın inandığı birleşik Avrupa ülküsünün nasıl alt üst edildiğini, İtalya’da faşizmin, 
Almanya’da nasyonal sosyalizmin, Rusya’da Bolşevizmin nasıl hakim olduğunu ve Avrupa’daki ahlaki çöküşü 
de görebilirsiniz.

Okuduğum çok sayıda otobiyografik ya da biyografik eserin anlatımıyla ve içeriğiyle en başında yer alan 
Dünün Dünyası, yazarın 60 yıllık ömrünün sonunda bu dünyaya veda ederken yazdığı bir intihar mektubu 
niteliğinde. Kendisiyle aynı topraklarda, Avusturya’da doğan Hitler’in Yahudi düşmanlığı nedeniyle yazarlığın 
zirvesinden vatansızlığa doğru giden mücadelesinde bunalıma girerek eşi ile birlikte 1942 yılında Brezilya’nın 
Rio de Janerio şehrinde intihar etmesiyle sonlanan bir ömür, şu cümlelerle son bulur: “Ruhsal anavatanım 
Avrupa kendi kendini yok ettikten ve ana dilimin dünyası yok olduktan sonra, dünyanın hiçbir yerinde hayatımı 
bu kadar severek yeniden kuramazdım. Ama altmışıncı yaştan sonra tam anlamıyla 
yeniden başlamak çok özel bir güç gerektiriyor. Ve benim gücüm yıllar süren vatansız 
yolculuklardan sonra iyice tükendi. Bu nedenle hayatımı doğru zamanda ve doğru 
bir şekilde sonlandırmamın iyi olacağına inanıyorum. Ki hayatım boyunca tinsel 
uğraşım en büyük haz kaynağım ve kişisel özgürlüğüm en yüce değerim oldu. Bütün 
dostlarımı selamlarım! Hepsine uzun geceden sonra gelen tanın kızıllığını görmek 
nasip olsun! Ben, her zamanki sabırsızlığımla önden gidiyorum.’’

Stefan Zweig’ın diliyle Avrupa tarihinin en önemli olaylarını, yazarlığının 
zirvesinden kitaplarının yasaklanmasına, vatansızlığına uzanan anılarını onun pasifist 
ve barışçıl yaklaşımıyla okumak isterseniz Dünün Dünyası / Bir Avrupalının Anıları’nı 
okumanızı şiddetle tavsiye ederim.

ZWEİG’IN DÜNYASI

Av. Sinem KILINÇLI
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İKİ ŞEHRİN HİKAYESİ

“Günlerin en iyisiydi, günlerin en kötüsüydü, akıl çağıydı 
ve aptallık çağıydı, inançlar zamanıydı ve inançsızlıklar 
zamanıydı.” Edebiyat tarihinde herkesin bildiği belli başlı 

cümleler, mısralar vardır. ‘olmak ya da olmamak’ gibi İki Şehrin Hikayesi 
de giriş cümlesiyle kitabı okumayanlar tarafından bilinecek kadar geniş bir 
üne sahip. Her ne kadar sadece giriş cümlesi bilinse de kitap okunduğunda 
görülecektir ki kitabın birçok cümlesi ve hatta bölümü  olayın ve kişilerin 
canlılığıyla sizi içine çeken ve akılda yer eden cinsten.

İki Şehrin Hikayesi, Fransız Devrimi’ne doğru giden süreç içerisinde 
Paris ve Londra’da yaşananları konu alan bir 19. yüzyıl romanı. Her ne kadar 
iki şehir olsa da aslında ön planda kalan şehir Paris. Devrim hazırlıklarının 
başladığı yıllardan itibaren ve devrimden sonra uzun yıllar kaosun hakim 
olduğu Paris’e karşılık ihtilali sezinleyen Fransız soylularının kaçtığı 
Londra ise güvenli liman olarak karşımıza çıkıyor.

 Bu öyle bir dönem ki etkilerini sadece Fransa’da değil tüm dünyada 
hissettiren, içinde fazlaca şiddetin yer aldığı bir dönemdir. Dickens, bu iki şehrin insanlarını, hayat şartlarını, 
aşklarını kendi gerçekçiliğinin süzgecinden geçirerek anlatıyor. Zamanının Paris’ine, Londra’sına götürüyor 
okuyucuyu. Dickens’ın diğer kitapları gibi bu kitabı da çok sürükleyici bir anlatım tarzına ve merak uyandıran 
bir olay örgüsüne sahip.

Devrim öncesinin anlatıldığı dönemleri okurken adeta biz de devriminin bir parçası olup hazırlıkları 
yakından takip ediyoruz. Bir yanda gösterişli şatolar, elbiseler, ziyafet çeken toprak sahipleri diğer yandaysa 
açlık, işkence ve sömürülmeyi iliklerine kadar hisseden yoksul halk. Devrim öncesi dönemi okurken devrimin 
kaçınılmaz olduğunu biz de hissediyoruz. Daha fazlasına dayanamayan halk kendi içinde kontrolü ele 
almaya karar veriyor. Bu dönemi Dickens “Fransa’da bir fırtınanın kopmak üzere olduğu” dönem olarak 
adlandırmaktadır. İlerleyen sayfalarda o fırtına öyle bir kopuyor ki tozu dumana katarak önüne kattığı her 
şeyi ve herkesi savurup yıkıma yol açıyor. İdamların daha hızlı şekilde yapılabilmesi adına yeni yöntemler 
bulunan bir dönemden bahsediyoruz. Bu ölüm bıçağı giyotindir. Fransa’da 20. yüzyılın ortalarına kadar 
idam cezasında kullanılan araç olan giyotin ilk olarak devrim döneminde kullanılmıştır. “Giyotinin açlığını 
durdurmak mümkün değildi. Özgürlük, eşitlik, kardeşlik veya ölüm: Bu dördünün içinde ölüm, en bildik olanı 
ve en kolay elde edilebileniydi.” Ölüm bıçağının kullanım sıklığını bu sözlerle ifade eden kitap bizi yine içine 
çekmeyi başarıyor.

Dickens’ın heyecan verici anlatımı sizi bir yandan yaşanan olayların içerisine çekerken diğer yandan 
da kitaptaki iyiyle kötüyü sorgulamanıza yol açıyor. İhtilali birebir görmemiş olmasına rağmen olayları bu 
kadar gerçekçi anlatması da yazara duyulan hayranlığın bir diğer nedeni. Kitabı okurken kendinizi İhtilale 
hazırlanan Fransa’nın kanlı sokaklarında dolaşırken, giyotinin bıçak seslerini duyarken, sokaklarda dolaşan ve 
suçlayacak birini arayan halkın bağırışlarını, zorbalığını hissederken buluyorsunuz. İhtilalden yaklaşık 70 yıl 
sonra yazılmasına rağmen anlatımı o kadar gerçekçi ki kitabın ihtilali örgütleyen biri tarafından yazıldığını 
düşünüyorsunuz. 

Dickens, devrim sonrasını da öncesi gibi eleştirel bir dille aktarıyor ve devrimin ardından yaşanan üç seneyi 
bir önceki dönemin devamı olarak görüyor. Devrimi gerçekleştirenlerin, başkaldırdıkları sistemin birer parçası 
haline geldiğini, aslında sistemin değişmediği sadece kılık değiştirdiğini görüyoruz. Hem amaçladıkları şeyi 
gerçekleştirmenin verdiği şaşkınlıktan hem de güç zehirlenmesinden olsa gerek 
halkı durdurmak mümkün olmuyor.

Tüm bu olayların arasında bir de aşk hikayesiyle bize çok çeşitli duygular 
yaşatan kitap sonuyla da duygulandırmayı başarıyor. Klasik eser tanımını sonuna 
kadar hak eden kitabı hala okumadıysanız çok şey kaçırıyorsunuz demektir. 
Keyifli okumalar.

Stj. Av. Ahmet SÜRERDAMAR
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Baromuz Yönetim Kurulu Üyesi ve Çocuk Hakları 
Komisyonu Koordinatörümüz Av. Miyesser Önenli, 12 
Haziran Dünya Çocuk İşçiliği ile Mücadele Günü’ne 
ilişkin açıklamasında, “Çocuk işçiliği, temel insan 
hakları sorunudur” dedi.

Kent trafiğinin yoğun olduğu ana cadde ve 
bulvarlar üzerindeki trafik ışıklarında bekleyen 
otomobillerin önünü keserek kâğıt mendil ve su 
satmaya çalışan ve dilenen çocukların sayısında artış 
meydana geldiğinin gözlendiği bugünlerde, çocuk 
işçiliğinin önlenmesi konusunda toplumsal bilincin 
mutlaka artırılması gerektiğine dikkat çekerek, 
çocuk işçiliğinin, çocukların düzgün bir çocukluk 
yaşamalarına engel oluşturduğunu belirtti.

Çocuk işçiliğinin, yoksulluğun kuşaktan kuşağa 
aktarımını pekiştirdiği, ülke ekonomilerine zarar 
verdiği ve Binyıl Kalkınma Hedefleri’ne ulaşılmasını 
engellediğini ifade eden Av. Miyesser Önenli, “Çocuk 
işçiliği, toplumsal eşitsizliklerin yalnızca nedeni 
değil, aynı zamanda ayrımcılıkla pekişen sonucudur” 
diyerek Türkiye dâhil olmak üzere, neredeyse tüm 
dünya ülkelerince onaylanan BM Çocuk Haklarına 
Dair Sözleşme’nin 32. maddesinin çocukların 
ekonomik sömürüden korunması gerekliliğinin altını 
çizdiğine işaret etti.

Adana’da binlerce çocuğun, hem “zararlı”, hem 
de “sömürücü” sayılabilecek kimi işlerde çalışarak 
ailelerine yardımcı olduğunu kaydetti.

UNICEF’in Dünya Çocuklarının Durumu 
Raporu’na göre, gelişmekte olan ülkelerde 5-14 yaş 
grubundan yaklaşık 150 milyon çocuğun, başka bir 
deyişle, bu yaş grubundaki toplam nüfusun yüzde 
16’sının çeşitli işlerde çalıştırıldığına dikkat çekti.

Türkiye’de, 6-17 yaş grubunda çalışan bir milyonun 
üzerinde çocuk olduğuna, bu verilere göre tarım 
kesiminde 392 bin, sanayide 271 bin, 294 bin çocuğun, 
ticaret ve diğer hizmetlerde çalışmakta olduğu, bu 
çocukların yarısından biraz azının, ailelerinin tarım 
arazilerinde, dükkânlarında veya diğer işlerinde 
ücretsiz olarak çalıştırıldığına değindi.

Açıklamada; Türkiye’nin, çocuk işçiliğinin en 
kötü biçimlerini 2014 yılına kadar ortadan kaldırmak 
amacıyla, zamana bağlı bir Politika ve Program 
Çerçevesi hazırladığı hâlde, bu programın tek başına 
yeterli olmadığı dile getirildi.

Bir yandan, çocuk işçiliğinin kültürel olarak 
kabullenilmesini ortadan kaldırmak, diğer yandan 
ise, ailelere alternatif gelir kaynaklarına, çocuk bakım 
merkezlerine, kaliteli eğitime ve koruyucu hizmetlere 
erişim sağlayacak stratejilere ve programlara da destek 
verilmesi gerekliliğine vurgu yapılan açıklamada, 
iş yaşamındaki uygulamaların çocuklar üzerindeki 
etkilerini değerlendirip ele almaları için işverenler ve 

özel sektörle de çalışmalar yürütülmesinin önemine 
dikkat çekildi.

Adana Barosu Çocuk Hakları Komisyonu olarak, 
çocuk işçiliği ile mücadele yöntemlerinin ivedilikle 
hayata geçirilmesinin gerekliliğine vurgu yapan Av. 
Önenli, açıklama kapsamında, en genel anlamıyla 
çocuk işçiliğinin, bir ülkedeki kanunlar tarafından 
belirlenen yaş sınırının altındaki çocukların 
çalıştırılması anlamına geldiğini dile getirdi.

Av. Önenli, “Çocuk Hakları Sözleşmesine göre 
çocukların eğitilme, giyinme, barınma, sağlık gibi çok 
temel hakları vardır. Çocuklar çalıştırıldıkları zaman, 
bu haklardan mahrum kalırlar ve bu nedenle çocuk 
işçiliği aslında bir temel insan hakları sorunudur. 
Ülkemizde meydana gelen toplumsal değişme, 
kentleşme, sanayileşme, iç göç hızının artması, aile 
kurumunun parçalanmasına paralel olarak çocukların 
çalıştırılması da hızla artan bir sosyal sorunudur.

Uluslararası Çalışma Örgütü (ILO) ise, gelişmekte 
olan ülkelerde 5- 17 yaşları arasında dünya genelinde 
yaklaşık 218 milyon çocuğun çalıştırılmakta olduğunu 
dile getirmektedir. Bu rakamlar ülkemiz ve dünya 
açısından kaygı vericidir.

Çocuk işçiliğiyle mücadele kapsamında ülkemizde 
yürütülen çalışmalara, yalnızca kamu kurumları değil, 
ilgili sivil toplum örgütleri, gönüllü kuruluşlar, işçi 
sendikaları, işveren örgütleri, eğitimciler ve medya da 
destek olmalıdır. Çocuklarımızın yarınlara güvenle 
bakabilmesi onlara sağlayacağımız imkânlarla 
doğrudan ilişkili olduğunu dile getiren Adana Barosu 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Çocuk Hakları Komisyonu 
Koordinatörü Av. Miyesser Önenli, “Çocuklarımıza 
hak ettikleri sosyal ve ekonomik ortamları yaratmayı 
diliyor ve çocuk işçiliğinin son bulmasını temenni 
ediyoruz” dedi.

Orta Doğu Teknik Üniversitesi (ODTÜ) kampüsüne 
yurt binası yapılmak için ağaçların kesilmesine 
karşı çıkan ve çadırlarda eylem yapan öğrencilerin, 
bu sabah erken saatlerde polis tarafından ablukaya 
alındığı ve tartaklanarak dışarı çıkartıldığı haberleri 
yer almaktadır. 

40 dönümlük kavaklık alana yapılmak istenen 
ve “Truva atı” olarak nitelendirilen Kredi Yurtlar 
Kurumu (KYK) yurduna karşı ODTÜ’lü öğrenciler 
Kavaklık İnisiyatifi adıyla 55 gündür nöbetteydi.

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, ODTÜ’deki 
polis müdahalesini kınayan açıklama yaparak, görüş 
ve düşüncelerini paylaştı. Olaya ilişkin yaptığı 
açıklamada, ekolojik çeşitliliği çok yüksek olan ve 
çok özel türlere ev sahipliği yapan kavaklık bölgesinin 
katledilmesine izin vermeyen öğrencilerin yalnız 
olmadığını ifade etti.

“KOLLUK TERÖRÜ KAYGI VERİCİDİR”
Açıklamasında, öğrencilerin barışçıl ve kamusal

ÇOCUK HAKLARI 
KOMİSYONUMUZUN 

“DÜNYA ÇOCUK İŞÇİLİĞİ İLE 
MÜCADELE GÜNÜ” BASIN 

AÇIKLAMASI

BAROMUZDAN ODTÜ’DEKİ 
DOĞA KATLİAMINA VE 

ÖĞRENCİLERE SERT POLİS 
MÜDAHALESİNE TEPKİ
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amaç taşıyan protesto eylemleri sırasında 
emniyet güçlerinin şiddet boyutuna varan ölçüsüz 
güç kullanımını demokrasi adına kaygı ve tepkiyle 
karşıladığını da belirtti.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, kavaklık içindeki 
öğrencilerin tartaklanarak alandan çıkartılmasının 
kabul edilemez olduğunu ifade ederek, “Kavaklık’ta, 
ruhsatı, izni olmadan yapılacak inşaata ve ağaçların 
kesilmesine karşı öğrenciler çadırlarda kalıp, küçük 
bir yaşam alanı oluşturdu. Buradaki amaç; bilime, 
ormana, kente sahip çıkmaktır. Ne yazık ki ağaçların 
katledilmesinin başladığı söylenmektedir. 

İçinde bundan 20 yıl önce Ankara kentinde 
1.115 bitki türü tespit edilirken, ODTÜ yerleşkesinin 
tüm alanında 500’den fazla bitki türü (11 tanesi 
ülkemize özgü/endemik) tespit edilmiş, ODTÜ Kuş 
Gözlem Topluluğu ise 2013 yılında 23 tür memeli, 
9 tür sürüngen,126 tür kelebek, 226 tür kuşa barınak 
olduğunu belirlemiştir. 

Yurt veya başka ihtiyaçları karşılamak için 
değerlendirilecek olan araziler çevreye, doğaya 
ve tüm canlılara zarar riski taşımayan alanlardan 
seçilmelidir. Bu esaslara dayalı hassasiyet gösteren 
öğrencilere ve yurttaşlara karşı, kaynağını Anayasadan 
ve AİHS’den alan barışçıl protesto hakkı çerçevesinde 
saygı duyulmalı ve kolluk terörüne dönüşecek 
uygulamalardan kaçınılmalıdır.

 Demokrasiyi, hak ve özgürlükleri hedef 
alan bu vahim uygulamaları şiddetle kınıyor; 
demokratik protesto haklarını hukuka uygun 
biçimde kullanan öğrencilerin yanında olacağımızı, 
baskı ve hukuksuzlukların karşısında kararlılıkla 
duracağımızı ve süreci büyük bir titizlikle izlemeye 
devam edeceğimizi kamuoyunun bilgisine saygıyla 
sunuyoruz.”

Yıllardır süren Ergenekon Davası’nda dün karar 
çıktı. Tüm sanıklar “silahlı örgüt kurmak, yönetmek, 
üyelik, yardım ve yataklık” suçlarından beraat etti. 

Böylece Ergenekon örgütü üyeliğinden ceza alan 
olmadı.

Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, yaptığı 
yazılı açıklamada, Ergenekon’a 12 yıl sonra ne yazık 
ki “pardon” denildiğini ‘gizli tanık’ ve hukuksuz 
dinlemeler nedeniyle aydınların, Atatürkçü 
kimliğe sahip Genelkurmay Başkanı da dahil ordu 
mensuplarının, sivil toplum temsilcilerinin suçsuz yere 
cezaevine atılmaları sonucu hayatını kaybedenlerin, 
bu kumpası kabullenemeyerek intihar edenlerin 
unutulmayacağını ve onların ailelerinin yaşadıkları 
acının ise hiçbir şekilde hafiflemeyeceğini ifade etti.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, açıklamasında görüş, 

düşüncelerini şu şekilde paylaştı; “Aslında Ergenekon 
kumpası, Atatürk’ün kurduğu Cumhuriyete kurulan 
bir tuzaktı. Onların hedef gösterilmeleri son derece 
üzücü ve tehlikeli gelişmelerdi. 

‘Ergenekon, Balyoz’ gibi davalar devletin içindeki 
güç odaklarının çatışması olup, demokratik veya 
hukuki bir yanı yoktu. Bu ‘davalar’ demokrasinin 
gerektirdiği hakkaniyetle hakikati amaçlamak ve 
sorgulamak için açılmadı. 

O dönemde Ergenekon kumpası için bir 
“ihanet ittifakı” kuruldu. FETÖ+ siyasi ortakları+ 
algı oluşturmakla görevli gazetecileri, Atatürkçü 
yurtseverleri yok etmek için seferber oldular.

O günlerde yayınlanan iktidar ve cemaat 
yapılanmasına hizmet eden gazetelerin 
manşetleri nefretle hatırlanacaktır. Dahası Türkiye 
Cumhuriyeti’ne karşı Ergenekon kumpasını kuranlar 
eninde sonunda mutlaka yargılanacaktır”

Av. Veli Küçük, Ergenekon sürecinde ekranlardan 
ve gazete köşelerinden bu kumpası savunan bazı 
isimlerin bugün hala ekranlarda ve gazete köşelerinde 
bu millete sözüm ona yol göstermeye devam 
etmesinin de ayrıca skandal olduğuna işaret etti.

Ülkemizde ne yazık ki, hesabı verilmeyen, 
adaletin tecelli etmediği vakaların bir hayli fazla 
olduğunu belirten Av. Küçük,  “Kimse yargıyı 
kullanarak hukuksuzluğa yol açmamalı, siyasal 
beklentilerine yargıyı araç kılmamalıdır. Daha dün, 12 
yıl süren Ergenekon Kumpası davasında tüm sanıklar 
hakkında beraat kararı verildi. “Geciken adalet, adalet 
değildir” bunu her fırsatta söylüyoruz. Fakat “Türkiye 
bağırsaklarını temizliyor” denilerek, sahte delillerle 
suçsuz insanların hayatları karartıldı. Tutuklanan ve 
yargılama sürecinin sonunda kararı göremeden vefat 
edenler oldu. 

Bütün bu Ergenekon süreci yaşanırken, arkasında 
siyasal bir destek vardı. Dönemin başbakanı “ben 
bu davaların savcısıyım” demişti. Zırhlı aracını 
soruşturmaları yürüten savcıya vermişti. 

Gelinen bu vahim tablodan bir yargı mensubu ve 
adaletin temsilcisi birisi olarak utanç duymaktayım. 

Atatürkçü subay ve aydınları tasfiye amacı taşıyan 
bu kumpas davasının, uluslararası bir proje olduğu 15 
Temmuz 2016 tarihindeki darbe girişimiyle ortaya 
çıkmıştır ki, aydınlanma karşıtı güçlerin, Atatürk 
Türkiyesi’ni parçalamak üzere programlanmış 
güçlerin neler yapabileceklerini çok iyi göstermiştir.

Adana Barosu olarak, Ergenekon kumpasında 
hayatları karartılarak yaşamlarını yitirenleri rahmetle 
anıyor, Atatürk ilkelerine bağlı yurttaşlarımızın, 
aydınlanma düşmanlarının tuzaklarına karşı her 
zaman dikkatli olmaları gerektiğini hatırlatıyoruz.”

Ülkemiz son yıllarda sosyal, ekonomik, siyasi 
ve hukuk ihlalleri yönünden çok sıkıntılı günler 
yaşamaktadır. 

ADANA BAROSUNDAN 12 
YIL SÜREN ERGENEKON 

DAVASINDA TÜM 
SANIKLARIN BERAAT 

ETMELERİ HAKKINDA 
AÇIKLAMA

SON YILLARDA AVUKATLARA 
YÖNELİK BASKI VE 
SALDIRILAR ARTTI
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İnsanların ve kurumların bu günlerde en çok 
ihtiyaç duyduğu şey, hukuktur, adalettir. Yurttaşlar 
hukuk devleti güvencesinde yaşamlarını sürdürmek 
ister. 

Avukatlık mesleği de, tarihin binlerce yıllık 
derinliklerinden gelen kural ve kurumlarını 
yerleştirmiş yapısıyla kutsal bir meslektir. Yargının 
kuruc  u unsurlarından, bağımsız savunmayı temsil 
eden avukatların görevlerini ifa ederken, dosyanın 
tarafı olan gören hastalıklı zihniyetten, yasal 
düzenlemelerden, hakim, savcı, kamu keyfiyetine 
kadar birçok sorunla karşılaşmaktadır.

24 yıl önce gericiler tarafından bürosunda 
uğradığı silahlı saldırı sonucu öldürülen Gümüşhane 
Baro Başkanı Ali Günday’ı, 28 Kasım 2015 tarihinde 
önceki çatışmalarda hasar gören kentin simgelerinden 
4 Ayaklı Minare’de bir grup avukatla basın açıklaması 
sırasında katledilen Diyarbakır Baro Başkanı Av. 
Tahir Elçi’yi, 18 Aralık 2014 tarihinde müvekkili 
tarafından bürosunda öldürülen Gaziantep Barosu 
avukatlarından İsmail Akkaya, Aksaray’da Av. İbrahim 
Ergin, Diyarbakır’da Müzeyyen Boylu’yu, 5 Ekim 2018 
tarihinde iş kurmak için Mersin’den geldiğiİstanbul’da 
yaşadığı ekonomik zorluklar nedeniyle intihar 
ederek yaşamına son veren 28 yaşındaki genç 
meslektaşımız Av.Gökhan Vural Arı’yı unutmayalım. 
23 Ekim 2001 yılında haciz sırasında borçlunun 
silahlı saldırısına uğrayan ve yaşamlarını yitiren 
meslektaşımız Baromuz mensubu Av. Savaş Bedir’i 

Çırağan Sarayındaki düğün sırasında yolun 
neden kapatıldığını soran avukat Sertuğ Sürenoğlu’na 
Cumhurbaşkanlığı koruma polislerini darp etmesini 
de unutmayalım.

 Değerli meslektaşlarımı saygı ile anıyoruz.

“KABADAYILIK YAPAN HAKİMLER VAR”
04.12.2018 tarihinde Adana Adliyesi 1 No’lu Ek 

Hizmet Binası’nda bulunan Adana 8. Aile Mahkemesi 
hâkimi Harun Türker tarafından meslektaşlarımız 
Av. Fatma Ece Türkmenoğlu ile Av. Volkan Hüseyin 
Ertem’e yönelik fiziki ve sözlü saldırılarda bulunuldu.

Hâkim Harun Türker’in eylem ve davranışlarını 
‘kabadayılık yapan hakim’ şeklinde basın açıklamasıyla 
kınadık aynı zamanda savunma makamı olan 
Avukatlık mesleğine yönelik bir saldırıdan ötürü 
HSK’ya şikayet ettik. Benzer durumu Av. Aylin Serin 
ve Zeynep Köse Güler de yaşadılar. Hakim İbrahim 
Sağır’ın da avukatlara karşı tutum ve davranışları 
nedeniyle nakil işlemlerini kabul etmedik, dosya 
Türkiye Barolar Birliği’nde.

Bu durumlar, ülke gündeminden ayrık 
düşünülmemelidir. 

12.07.2019 tarihinde Mersin 4. Ağır Ceza 
Mahkemesinin 2016/66 Esasına görülen davanın 
05.10.2017 tarihinde yapılan oturumunda, mahkeme 
başkanı Bekir Yıldız, sanıklardan Ü. A.’a “A. B. ve O. S. 
bu işi biliyorlardı değil mi?” şeklinde soru sormuş ve 
sorunun şekline Baromuz mensuplarından Av. Battal 
Özer’in itiraz etmesi üzerine de, emir kipiyle “Otur” 
şeklinde hitap etmiştir.

Meslektaşımız Av. Battal Özer’in duruşmayı ayakta 
takip edeceğini belirtmesi üzerine de duruşmadan 
çıkartmıştır.

Davanın bugün yapılan oturumunda da (ki bu 
gün için tek duruşma olarak planlanmıştır) tevsi 
tahkikat taleplerini bildiren meslektaşlarımızın 
beyanlarından sonra mahkeme başkanınca esasla 
ilgili savunmaların bu celse alınacağı ve sonraki 
celsede savunma alınmayacağının açıklanması 
üzerine meslektaşlarımız bu tutumun savunma 
hakkını kısıtlamak olduğunu belirtmiştir.

Değerli meslektaşımız Av. Tahir Elçi’nin 
öldürülmesi olayında bizi en çok üzen nokta, bu şiddet 
eyleminin menfurluğu yanında, olayın üzerinden 4 
yıl geçmesine rağmen saldırganın hala yakalanmamış 
olmasıdır. Terörle mücadeledeki başarısıyla övünen 
ülkemizde avukat katillerinin hala ellerini kollarını 
sallayarak dolaşmaları üzüntü vericidir.

Çağdaş Hukukçular Derneği ve Halkın 
Hukuk Bürosu mensubu avukatlarının mesleki 
faaliyetlerinden ötürü hukuksuz, adil olmayan bir 
şekilde yargılanması sonrasında cezalandırılmalarına, 
Emniyet Müdürlüğüne girişlerde meslektaşlarımıza 
yönelik x ray ve duyarlı kapıdan dayatmalarına karşı 
mücadele gücümüzü asla yitirmeyeceğiz.

Avukatlara yönelik şiddet eylemlerine karşı 
mücadele ve adaletin gerçekleşmesi çabalarımızdan 
asla ödün vermeyeceğiz.

Oysa mesleğimiz, yurttaşlar arasında hukuki 
ilişkilerin düzenlenmesini, hukuki sorun ve 
anlaşmazlıkların adalet ve hakkaniyete uygun 
bir şekilde çözümlenmesi için, mesleki bilgi 
ve tecrübelerin adalet hizmetine ve kişilerin 
yararlanmasına tahsis edilerek yerine getirmektedir.

Adana Barosu, Avukatlık Yasası’nın ve diğer 
yasaların kendisine verdiği görev ve yetkileri 
meslektaşları için doğru ve yerinde kullanmaya 
devam etmektedir.

Baromuz gerek mesleki sorunların 
çözümlenmesine gerekse de ülkemizin demokrasi 
ve hukuk devleti mücadelesinde, çalışmaları ve 
duruşuyla öncü baro olmaya devam edecektir. 

AVUKATLIK MESLEĞİNİN SORUNLARI VE 
ÇÖZÜM YOLLARI 
1- İl barolarına Avukat Hakları Komisyonu 

olmayanların komisyon kurması; komisyonu olan 
baroların Avukat Hakları Merkezi’ne dönüşmesi 
konusunda tavsiye yazısı yazılacaktır.

2- Türkiye genelinde Avukat Hakları 
Merkezlerinin ortak çalışma alanları belirlemesi 
yeknesak yönerge hazırlanması, raporlama sürecinin 
işletilmesi, eğitim çalışmaları düzenlenmesi ve 
avukat yargılamaları ile ilgili alt komisyon kurulması 
amaçlarıyla üst koordinasyon kurulunun kurulması 
için Ankara, İzmir, Adana, Hatay Baroları Avukat 
Hakları Merkezleri görevlendirilmiştir. Kurulacak 
olan koordinasyon kurulu yukarıda belirlenen 
çalışmaların yanı sıra TBB bünyesinde yer alan 
Avukat Hakları Merkezinin işlevlendirilmesi için de 
gerekli çalışmaları yürütecektir.
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3- Hukuk Fakültesi açılırken TBB’den görüş 
alınması ve uzmanlığa yönelik derslerin müfredata 
eklenmesi için gerekli çalışmalar yapılmalıdır.

4- Arabuluculuk kurumunun zorunlu dava şartı 
olmaktan çıkarılması, Uzlaştırmacı müessesesinin 
yalnızca hukukçular eli ile yürütülmesi, 
Arabuluculuğun hukukçular dışında başka meslek 
gruplarınca icra edilmesine karşı önlem alınması, 
gerek Arabuluculuğun gerek Uzlaştırmacılığın 
Bakanlık vesayetinden çıkarılıp TBB’ye bağlanması, 
Arabuluculuk görüşmelerinde taraflara vekil ile 
temsil zorunluluğunun getirilmesi gerekmektedir.

5- Avukatlık Yasası 35. Maddesi gereğince 
avukatlara özgülenen iş ve faaliyetler yalnızca 
avukatlar tarafından yapılmalıdır.

6- Avukatlık mesleğindeki sorunların çözümü 
açısından, yargısal ve doktrinsel değerlendirmelerin 
yapılarak lehimize içtihat elde etme imkanı tanıyacak 
şekilde stratejik davalama çalışmaları kurulu 
kurulması, kararlaştırılan merkezi koordinasyon 
tarafından yapılacaktır.

7- Avukat yargılamalarında meslektaşlara 
yönelik sistematik olarak uygulanan hak ihlallerine 
karşı TBB’nin pasif kalması sebebiyle duruşmalardaki 
TBB gözlemcilerinin raporları kamuoyu ile 
paylaşılmalı ve değerlendirilmeye açılmalıdır. 
Mesleğimize sahip çıkma adına birliğin sağlanması 
için gerekli adımlar katılımcı barolar tarafından 
atılacaktır.

8- Hakim-Savcıların avukatlara karşı yapmış 
oldukları hak ihlallerinin, uygunsuz tutum ve 
davranışlarının kayıt altına alınarak; daha sonraki 
bir zaman avukatlık mesleğine başvurduklarında 
sergilemiş oldukları tutum ve davranışlarının mesleğe 
kabulde kriter olarak alınması gerekmektedir. Bu 
doğrultuda barolar tarafından ilke kararı alınmalıdır.

9- Mesleğe ve meslektaşlara yönelik hak 
ihlallerinin artmasına karşılık TBB’nin uygun 
görülecek süre kadar duruşmalara girilmemesi için 
tüm ülkede avukatlara çağrı yapması sağlanmalıdır.

10- TBB’den avukat yargılamaları ve ruhsat 
alamayan avukatlar ile ilgili veri talebinde 
bulunulması ve TBB’nin Adalet Bakanlığı ile yaptığı 
görüşmelerin şeffaflığının sağlanması ile ilgili 
çalışmalar yapılmalıdır.

11- Katılımcı barolarca bağımlı çalışan avukatlara 
yönelik kendi bünyelerinde tavsiye niteliğinde asgari 
ücret tarifesi belirlenmesi, bu belirlemelerin TBB 
ile paylaşılması, TBB tarafından ise bu konu ile ilgili 
olarak meslek kurallarında gerekli değişikliklerin 
yapılarak tavsiye edilen asgari ücrete uymayan işveren 
avukatlar hakkında disiplin hukukunun işletilmesi 
için gerekli adımlar atılmalıdır.

12- Başlangıçta SGK özel topluluk sigortası 
kapsamında değerlendirilen avukatlık mesleği daha 
sonra BAĞKUR kapsamına alınmış ve hemen hemen 
aynı prim ödenmesine rağmen emeklilik halinde 
daha düşük emekli maaşı bağlanarak bu yönden 
avukatın emeklilik hakkının zedelenmesi konusunda 
TBB yetkili kurumlarla iletişime geçmelidir.

13- TBB, TBMM gündeminde bulunan yeni 

Avukatlık Kanunu’nun hazırlıkları aşamasında 
meclisteki hukukçu milletvekilleri ile temasa geçip 
kanunun hazırlığına müdahil olmalıdır.

14- Avukatlık mesleğinde şubeleşmenin önüne 
geçilmesi, vergi indirimleri, zorunlu avukatlık 
müessesesinin getirilmesi, anonim şirketlerin avukat 
bulundurma zorunluluğuna uymaması durumunda 
yaptırımların arttırılması, LTD şirketlerine de avukat 
bulundurma zorunluluğu getirilmesi, seri davalarda 
mahkemece hükmedilen vekalet ücretlerinin ayrı 
ayrı hükmedilmesi hususları doğrultusunda mevzuat 
düzenlemeleri yapılması için çalışmalar yapılmalıdır.

15- CMK ve Adli Yardım ücretlerinin artırılması 
konusu

16- SEGBİS ile hukuk davalarına katılımın 
sağlanması, soruşturma dosyalarının UYAP’a 
aktarılarak avukatların incelemesine açılması 
için yapılacak girişimlerin yanı sıra, avukatların 
faaliyetlerini kolaylaştırıcı mesleki bilgi edinebilmek 
amaçlı dijital ortamda hizmetler sunulması için 
barolar nezdinde birlikte çalışmalar yapılacaktır.

17- Vatandaşların hukuki yardımdan faydalanma 
sigortası konusunda bilinçlendirilmesi için TBB’nin 
sigorta şirketleri ile görüşerek, vatandaşları 
bilgilendirmesi istenecektir.

18- TBB’den reklam yasağı ile ilgili düzenlemeleri 
netleştirerek avukatın kendini tanıtması ile reklamını 
yapması arasında kesin sınırlar çizmesi, bu yasak 
sınırlarına uymayanlar hakkındaki disiplin kurallarını 
etkinleştirmesi ve yaptırımları ağırlaştırması 
istenecektir.

12.07.2019 tarihinde Mersin 4. Ağır Ceza 
Mahkemesinin 2016/66 Esasına görülen davanın 
05.10.2017 tarihinde yapılan oturumunda, mahkeme 
başkanı Bekir Yıldız, sanıklardan Ümit An’a “Ali 
Beden ve Osman Seven bu işi biliyorlardı değil mi?” 
şeklinde soru sormuş ve sorunun şekline Baromuz 
mensuplarından Av. Battal Özer’in itiraz etmesi 
üzerine de, emir kipiyle “Otur” şeklinde hitap etmiştir. 
Meslektaşımız Av. Battal Özer’in duruşmayı ayakta 
takip edeceğini belirtmesi üzerine de duruşmadan 
çıkartmıştır.

Davanın bugün yapılan oturumunda da (ki bu 
gün için tek duruşma olarak planlanmıştır) tevsi 
tahkikat taleplerini bildiren meslektaşlarımızın 
beyanlarından sonra mahkeme başkanınca esasla 
ilgili savunmaların bu celse alınacağı ve sonraki 
celsede savunma alınmayacağının açıklanması 
üzerine meslektaşlarımız bu tutumun savunma 
hakkını kısıtlamak olduğunu belirtmiştir.

BAROMUZ MENSUBU AV. 
BATTAL ÖZER’İN MERSİN’DE 

MAHKEME BAŞKANI 
TARAFINDAN SAVUNMA 

HAKKININ KISITLANMASINI 
KINIYORUZ
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Esasla ilgili savunma için söz alan meslektaşımız 
Av. Battal Özer’in savunmasını sunduğu sırada 
mahkeme başkanı “savunma bitti, otur” diyerek 
savunmayı sonlandırmak istemiş, meslektaşımızın 
savunmanın bitmediğini beyan ederek devam etmek 
istemesi üzerine de “bana göre bitti, otur” diyerek ve 
eliyle de otur işareti yaparak yargılama nezaketi ile 
bağdaşmayacak tavırlar sergilemiştir. 

Av. Battal Özer’in savunmaya devam talebine 
karşı “siz geçen celsede böyle yaptınız dışarı çıkın” 
diyerek meslektaşımızın duruşma salonundan 
çıkmasını istemiş, meslektaşımız da bu hukuka 
aykırılığın tutanağa aktarılmasını, hukuka aykırı 
uygulamanın savunma hakkını kısıtlamak olduğunu 
beyan ederek salondan ayrılmış, aynı anda salonda 
bulunan baromuz mensubu avukatlar Veysel Güler ve 
Sabri Sarı’da hukuka aykırı ve yargılama etik ilkeleri 
ile bağdaşmayan mahkeme başkanının tutumunu 
eleştirerek salondan ayrılmışlardır.

Duruşma tutanağı verilmeyen meslektaşlarımız 
buna tanık olan, duruşmada ve dinleyici bölümünde 
yer alan diğer meslektaşlarımızla birlikte; yargının 
ayrılmaz bir parçası olan savunmaya yapılan 
hukuksuz müdahale nedeniyle yaşananları tutanak 
haline getirmişlerdir. 

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
savunmanın bu yöntemlerle engellenmesi ve 
susturulması amaçlanmakta ise, bu çabanın beyhude 
olduğu ve sonuç vermeyeceği herkes tarafından 
bilinmelidir. Bir yargı mensubunun savunmayı 
engelleyerek ve kısıtlayarak yargılama yaptığında, 
yaptığını yargılama sanması ve hâlâ adaleti 
tesis edebileceğini düşünmesi hukukçu duruşu 
olamayacaktır. Avukatlar, duruşma salonlarında 
yargıçların istediklerini söylemek ve istediklerini 
yapmak zorunda değildir. Yargıç da olsa hiç kimse 
bir avukata savunmanın nasıl yapılacağına dair 
dayatmada bulunamaz, savunmayı kısıtlayamaz. 
Tutanak ile tespiti yapılan bu hukuksuzluğu ve mesleki 
ayıbı kesinlikle kabul etmiyoruz, mahkeme başkanı 
ve üyeleri hakkında Adalet Bakanlığı ve Hakimler 
Savcılar Kurulu nezdinde şikayette bulunarak 
konunun takipçisi olacağız ” dedi.

Uluslararası Urla Toprak Sahne Tiyatro Festivali 
için gittiği  Urla’da Haber 7  yazarı ve Ülke TV yorumcusu 
Esra Elönü ile ilgili 2016 yılındaki bir paylaşımı 
gerekçe gösterilerek açılan hakaret davasından ötürü 
tebligat yapılmadan dün gece yarısı gözaltına alınan 
47 yıllık usta tiyatro sanatçısı Orhan Aydın, bugün 
ifadesini verdikten sonra serbest bırakıldı.

Esra Elönü’nün 2016 yılında sosyal medya 
hesabından “İslam’a göre IŞİD komutanıyla evlenmek 
geçerlidir” dediği paylaşımı alıntılayan Aydın’ın, 
“Alçaklıktır, katilleri övmektir” ifadesini kullanmıştı.

Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, yaptığı yazılı 
açıklamada, sanatçının dün gece yarısı polis eşliğinde 
karakolda 7.5 saat sorgulanmasına “Demokratik bir 
ülkede hiçbir sanatçı, hiçbir vatandaş hakkında 
demokratik hakkını, ifade özgürlüğünü kullandığı 
için soruşturma açılması kabul edilemez” diyerek sert 
tepki gösterdi.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, konuya ilişkin görüş 
ve düşüncelerini paylaştı.

“Orhan Aydın dik duruşuyla, beyninde/yüreğinde 
yankılanan sözü sakınmadan sese döndürüşüyle 
onurlu sanatçı/aydın duruşuyla aydınlanma 
mücadelemizde kıvılcımdır. Bugün ülkemizde 
maalesef seküler kimliklerin, laik sistemden yana 
olanların yaşam tarzları tehlike altındadır. Asıl 
eksiğimiz de farklı düşüncelere ve yaşam tarzlarına 
tahammülsüzlüğümüzdür.

Siyaset dünyasındaki gerilimin sanata yansıdığı, bu 
alanda da siyasi iktidara yönelik en küçük eleştirilere 
bile tahammül gösterilmediği, daha önce, Fazıl Say, 
Şevval Sam ve Sıla konser iptalleriyle gündeme 
gelmişti. Yine sanatçı Müjdat Gezen’in tiyatro 
okulunun kundaklanması, son olarak bir televizyon 
programında söyledikleri sözler nedeniyle Metin 
Akpınar ve Müjdat Gezen’in yönelik gözaltı kararı 
alınması da hala hafızalarımızdadır.

Sanatçının düşünce, ideoloji, siyaset dışı kalması 
düşünülemez. Sanatçılar da toplumun aydın kesimleri 
olarak elbette ki yaşamsal konulara dair düşüncelerini 
ifade edeceklerdir ve etmelidirler. Kimse bundan 
rahatsız olmamalıdır.

Sanatçılar toplumun düşünen ve aydın kesimleri 
olarak elbette ki ülke gündemine, toplumsal 
ve yaşamsal konulara dair düşüncelerini ifade 
edeceklerdir ve etmelidirler. Kültür ve sanatı baskı 
altına almaya çalışan yaklaşımların tümü yanlıştır.

İnsanlığın en önemli ve en değerli olgusu olan 
sanat; din,dil, ırk, mezhep ayırmaksızın insanları ortak 
platformda birleştirebilen bir anlatımdır. Atatürk’ün 
şu veciz sözüyle açıklamamı sonlandırıyorum: 
Efendiler; hepiniz milletvekili olabilirsiniz; bakan 
olabilirsiniz; dahası, Cumhurbaşkanı olabilirsiniz. 
Ama sanatçı olamazsınız.” ifadelerini kullandı.

Bursa Büyükşehir Belediye Meclis toplantısında 
Kurban Bayramı’nda taşımanın ücretsiz olması 
talebiyle verilen önerge sonrasında ayrıca verilen 
30 Ağustos’ta da taşımanın ücretsiz olması yönünde 
önerge verildiğini ve bu önerge için Bursa Büyükşehir 
Belediye Başkanı Alinur Aktaş’ın “İkisi aynı mı 30 
Ağustos herkesin ortak değeri değil, ormancılar günü 

BARO’DAN USTA SANATÇI 
ORHAN AYDIN’IN 

GÖZALTINA ALINMASINA 
SERT TEPKİ

BAROLAR ORTAK BASIN 
AÇIKLAMASI İLE BURSA 
BÜYÜKŞEHİR BELEDİYE 

BAŞKANININ “30 AĞUSTOS 
HERKESİN BAYRAMI DEĞİL” 

AÇIKLAMASINA TEPKİ 
GÖSTERDİ
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gibi birşey” şeklinde değerlendirme yapıp önergeye 
karşı çıkması üzerine Adana Barosu da dahil toplam 
42 baro’nun imzası bulunan bir bildiri yayınlandı.

“İHANET SÖYLEMİ OLAN BU YAKLAŞIMI
BARO BAŞKANLARI OLARAK 
REDDEDİYORUZ”
“Basına yansıyan şekliyle üç gün önce Bursa 

Büyükşehir Belediye Meclis toplantısında Kurban 
Bayramında taşımanın ücretsiz olması talebiyle 
verilen önerge sonrası bir önergede 30 Ağustosta da 
ücretsiz olması yönünde verilmiştir. Bursa Büyükşehir 
Belediye Başkanı Alinur Aktaş ikinci önerge verilmesi 
üzerine  “ikisi aynı mı 30 Ağustos herkesin ortak 
değeri değil ormancılar günü gibi birşey” şeklinde 
değerlendirme yapıp önergeye karşı çıkmıştır.

 İhanet söylemi olan bu yaklaşımı biz Baro 
Başkanları olarak reddediyoruz. Hiç kimse hele 
hele yönetici konumunda olanlar milli ve manevi 
değerlerimizi reddedemez. Bu devlete bayrağa 
cumhuriyete karşı bir tavır olup ihanettir. 30 Ağustos 
emperyalizme karşı kazanılmış bırakınız Türk 
Milletini insanlığın bir bayramıdır. 30 Ağustos 26 
Ağustos 1071 de Alparslan’la adım attığımız Anadolu’da 
yok olmaktan kurtulduğumuz 1699 Karlofça’dan bu 
yana ilk defa toprak kazandığımız topraklarımızı geri 
aldığımız günü temsil eder.

 30 Ağustos Meydan Muharebesi Büyük önder 
Mustafa Kemal Atatürk tarafından Zafertepe’den 
bizzat yönetilmiştir. Büyük taarruz 26 Ağustosta 
başlayıp 9 Eylül de İzmir’in kurtuluşu ile son bulmuş 
ve büyük önderimize bu savaş münasebetiyle gazi 
unvanı verilmiştir.

Bugün oturulan mevki ve makamlar varsa bu 
ve benzeri zaferlere borçlu olduğumuzu bilmek 
ve şehitler huzurunda ihtiramla eğilmek gerekir. 
Küstahlıkla, makam şımarıklığıyla dökülen kanları 
şehitleri emek verenleri aşağılayıp itibarsızlaştırarak 
değil.

Bu aşağılama, itibarsızlaştırma zihniyetini, 
söylemini nefretle kınıyor Bursa Büyükşehir Belediye 
başkanı Alinur Aktaş’ı istifaya davet ediyoruz.”

Adana Barosu
Ankara Barosu
İstanbul Barosu, 
İzmir Barosu
Gaziantep Barosu
Mersin Barosu
Burdur Barosu
Aydın Barosu
Amasya Barosu
Balıkesir Barosu
Kırklareli Barosu
Trabzon Barosu
Bolu Barosu
Tekirdağ Barosu
Yalova Barosu
Düzce Barosu
Sinop Barosu 
Bilecik Barosu

Eskişehir Barosu
Niğde Barosu
Edirne Barosu
Manisa Barosu
Denizli Barosu
Kırıkkale Barosu
Malatya Barosu
Iğdır Barosu
Gümüşhane Barosu
Kocaeli Barosu
Muğla Barosu
Çanakkale Barosu
Tokat Barosu
Elazığ Barosu
Kastamonu Barosu
Isparta Barosu
Uşak Barosu
Giresun Barosu
Artvin Barosu
Yozgat Barosu
Bartın Barosu
Osmaniye Barosu
Ordu Barosu
Zonguldak Barosu

Mersin Barosu mensubu Av. Bilal Kömürcü, Mersin 
Adliyesi Sulh Ceza Hâkimliğinde duruşma salonunda 
görevi sırasında, hâkim koruması tarafından fiziksel 
saldırıya uğrayarak darp edilmiştir. 

Avukata yapılan saldırı yargı mensubuna yapılan 
en ağır saldırılardan biri olduğu gibi son dönemde olay 
mahallinde, adliyede, haciz esnasında, bürosunda, 
dışarda meslektaşlarımızın uğradıkları sözlü ve fiili 
saldırılar maalesef devam etmektedir. 

Bu son olayda ise üzücü olan yargının üç kurucu 
unsuru olarak görülen  meslektaşımızı darp edenin 
bir devlet memuru olmasıdır. 

Bu tür sözlü ve fiili saldırılar ne yazık ki 
sıradanlaşmış ve toplumda maalesef olağan hale 
gelmiştir. Bu çarpık ve sakat bakış açısını, anlayışı 
şiddetle kınıyoruz

Meslektaşımızın o salonda olmaması gereken bir 
güvenlik mensubu tarafından saldırıya uğramasının 
hiçbir hukuki açıklaması yoktur. 

Sorgu sırasında hâkimle avukat arasındaki usule 
ilişkin bir tartışmaya müdahil olarak, bir polis devleti 
yaratılma anlayışını kati suretle reddediyoruz. 

Savunmaya atılan yumruk ve tekmeye, tüm 
adalet camiası da sessiz kalmamalı, hukukçuluk 
misyonunun gereğini yerine getirmelidirler.

MERSİN BAROSU MENSUBU 
AV. BİLAL KÖMÜRCÜ ’NÜN 

HAKİM KORUMA POLİSİ 
TARAFINDAN DURUŞMA 

SALONUNDA DARP 
EDİLMESİNİ ŞİDDETLE 

KINIYORUZ
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Yargılanan kişilerin kim ve suçlamaların ne 
olduğuna bakılmaksızın adil yargılama ilkelerinden 
sapılması, tüm vatandaşların hukuki güvenliğini 
tehlikeye düşürmektedir. 

Adana Barosu olarak, görevi sırasında saldırıya 
uğrayan meslektaşımızın yanındayız ve saldırgan 
polis hakkında gerekli yasal işlemler yapılarak 
cezalandırılana ve bulunduğu görevden uzaklaştırılana 
kadar olayın takipçisi olacağız.

Mersin Barosu Başkanı Av. Bilgin Yeşilboğaz 
nezdinde başta tüm meslektaşlarımıza ve 
meslektaşımız Av. Bilal Kömürcü’ye geçmiş olsun 
dileklerimizi iletiyor, bağımsız savunmanın temsilcisi 
avukatlara yapılan saldırılar sona erinceye kadar 
mücadelemizin süreceğini bir kez daha vurguluyoruz.

Unutulmasın Avukat bir gün herkese lazım 
olacaktır.

‘Türkiye’nin Maldivleri’ olarak bilinen Burdur’daki 
doğa harikası Salda Gölü’nün kenarında yapılacak 150 
dekarlık Millet Bahçesi bugün ihaleye çıkarılıyor. 

Baro Başkanı Av. Veli Küçük; Salda Gölü’ne 
yapılması planlanan Millet Bahçesinin doğa 
katliamına neden olacağını belirterek, konu hakkında 
görüş ve düşüncelerini paylaştı. 

Salda gölünün yapı itibariyle dünyanın en derin 
ikinci gölü, turkuaz renge sahip, dünyanın üçüncü 
gölü olduğunu ifade etti. 

Açıklamasında 2-3 milyon yıl önce oluşan 
uzmanların “ayakkabıyla bile basılmaması gereken 
yer” olarak değerlendirdiği Salda Gölü’ne millet 
bahçesi yapılmasına tepkisini dile getirdi. 

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Salda Gölü’nün 
çevresiyle birlikte 1. Derece sit alanı statüsü Mart’ta 
çıkarılan KHK ile daha gevşek bir koruma sağlayan Özel 
Çevre Koruma Bölgesi (ÖÇK) olarak değiştirilmesini 
de eleştirdi. 

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, şunları söyledi:
“Göl kıyısındaki hidromanyezit oluşumların 

da yer aldığı Beyaz Adalar bölgesi ile Tabiat Parkı 
ve Belediye Plajının bulunduğu yaklaşık 150 bin 
metrekarelik alanı kapsayan Millet Bahçesi için 
bugün ihale yapılacak.  

Salda Gölü; biyolojik çeşitliliğin yüksek olduğu, 
çevresindeki sulak alan, dere, kumul, ibreli orman, 
ağaçlık, dağ bozkırı gibi habitatlarla endemik ve 
nesli tehlike altındaki türlerin barınma, beslenme ve 
üreme alanı olup, jeolojik ve kimyasal özellikleri ile 
Mars gezegeninin yüzey özelliklerini (magnezyum 
yüklü beyaz kayalar) taşıyan dünyadaki iki bölgeden 
birisi olma özelliğini taşımaktadır. 

Uluslararası Doğayı Koruma Birliği (IUCN) 
tarafından koruma altına alınan kritik türlere ev 
sahipliği yapan göl; Türkiye’nin en derin gölüdür.

Böylesi bir alana millet bahçesi yapmak cinayet 

olur. O bölgeye Millet bahçesi yapmak doğallığını 
bozacağı için turistlerin de ilgisini azaltır. 

Kültür ve doğa bilincine sahip olmayan bir toplum 
da asla ilerleyemez.  

Pamukkale travertenleri bizim için ne kadar 
değerliyse, Salda Gölünün bembeyaz kumsalları da 
aynı ölçüde, hatta daha fazla değerlidir. Ülkemizin 
cennet köşelerinden Salda Gölü’nün kıyısındaki 
o bembeyaz kumsallar, biyomineralizasyon diye 
adlandırdığımız bir olayın sonucu oluşmaktadır. 
Zaten şu an da bile Salda Gölü çevresinde alabildiğine 
bir işgal söz konusudur. Bu işgale son verilip, alanın 
düzenlenmesi gerekirken üzerine bir de millet 
bahçesi yapmak kabul edilemez. 

Bu çerçevede çağdaş, bilimsel bir planlamaya 
dayanmayan politikalar ve yatırım kararları ile; 
doğal çevrenin sistemli bir şekilde rant alanı 
haline getirilmesine ve yok edilmesine asla göz 
yummayacağız. 

Salda Gölü ve çevresinin korunması için duyarlı 
tüm kesimleri harekete geçmeye çağırıyoruz.

Salda Gölü’nü rahat bırakın. Başka Salda yok! Bu 
doğa bize atalarımızdan miras değil, çocuklarımızdan 
ödünçtür... 

Siz buraları yapılaşmaya açarsanız ülkemizin ve 
çocuklarımızın geleceğini karartırsınız. Bu güzelim 
doğa harikası gölün bahçeye falan ihtiyacı yok, 
korunmaya ihtiyacı var.” görüşünü dile getirdi.

02.Ağustos.2019 yayınlanan 30850 sayılı Resmî 
Gazetede yer alan Cumhurbaşkanı kararı ile Çankırı 
Karatekin Üniversitesine Hukuk Fakültesi kuruldu. 

Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, arka arkaya 
açılan hukuk fakültelerinin hukuk eğitiminin, hukuk 
alanındaki mesleklerin, avukatlığın kalitesini ve 
saygınlığının düşmesine neden olduğunu belirterek 
tepkisini dile getirdi. 

Yeteri kadar öğretim üyesinin bulunmadığı, 
fakültesi sayısının çok fazla ve öğrenci kontenjanlarının 
alabildiğince şişirildiği ülkemizde yeni hukuk fakültesi 
açılmaması gerektiğini ifade eden Adana Baro Başkanı 
Av. Veli Küçük, öğrencilerin zaman zaman mezun 
olduktan sonra geçim sıkıntısını düşünerek eğitimini 
sürdürmediklerini gözlemlediklerini vurguladı. 
Yapılması gerekenin hukuk fakülteleri ve öğrenci 
sayısının azaltılarak nitelikli eğitimi sağlamak, hukuk 
alanlarındaki mesleklere giriş ve mesleğe kabul 
sınavları sisteminin bir an evvel uygulamaya koymak 
olduğunu ifade etti.

“GENÇLER ÜLKEMİZİN GELECEĞİDİR” 
Baro Başkanı Av. Veli Küçük, açıklamasında

BARODAN SALDA GÖLÜNDE 
YAPILMASI PLANLANAN 

MİLLET BAHÇESİ PROJESİNE 
SERT TEPKİ

BARODAN CUMHURBAŞKANI 
KARARI İLE ÇANKIRI 

KARATEKİN 
ÜNİVERSİTESİNE HUKUK 
FAKÜLTESİ AÇILMASINA 

TEPKİ
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şu ifadelere yer verdi; “Gençlerimiz ülkemizin 
geleceğidir. Kaliteli eğitim ilgili, çalışkan ve başarılı 
öğrencilerin önemli fakültelere alınmasıyla 
başlar. Zaten fakültelerde yoğun şekilde yaşanan 
akademik kadro, fiziki koşul sorunları artarak 
devam etmektedir. YÖK bilindiği üzere geçtiğimiz 
yıl üniversite tercihlerinde hukuk fakültesi tercih 
barajını 190.000’e çekmişti. İdari yargı hakimi olmak 
için yanlış bir uygulama ile hukuk mezunu olmanın 
kaldırıldığı bir dönemde, biz ne kadar konuşursak 
konuşalım, ne kadar toplantı ne kadar görüşme 
yaparsak yapalım siyasi iktidar maalesef bildiğini 
okumaktadır. Bugün de yayınlanan Resmî Gazetede 
Çankırı Karatekin Üniversitesinde Hukuk Fakültesi 
kuruldu. Bu ortamda biz Yargı Reformu Strateji 
Belgesi’nde verilen taahhütler üzerinden mevcut 
hukuk fakültelerinin en azından kontenjanlarının 
azaltılmasını beklerken yeni bir hukuk fakültesi 
kurmak tam ülkemiz kara mizahına özgü olmuş! Bu 
hiç hayra alamet değil. Herkes okusun diye hukuk 
fakültesi açılmamalı, bundan sonra açılacak hukuk 
fakülteleri istisna olmalı, hukuk fakültesi nasıl olmalı 
sorusuna cevap vermeli, fark yaratmalı.” 

Birçok üniversitenin halinin orta öğretimden 
farklı olmadığını kaydeden Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük, “Zaten yetersiz olan hukuk eğitimlerinin 
kalitesini umursamama, denetimsizlik, sürekli yeni 
fakülte açılmasına ve kontenjan yükseltilmesine izin 
verilmesi son derece üzücüdür, yanlıştır. Türkiye´de 
halen barolara kayıtlı 130 bin avukatın mevcut olması 
bir yana beş yılda avukat sayısının yaklaşık yüzde 
50’den fazla artacak olması, mesleği sürdürülemez 
hale getirecektir. Bu gerçek karşısında, avukatlık 
mesleğinin etkinliğinin dolayısıyla hukukun 
üstünlüğünün tesisi için avukatlık stajına girişte ve 
staj sonunda mesleğe kabulde iki sınav yapılması 
zorunludur. Eğer bu yanlış düzeltilmezse daha iyi 
bir yargıdan, hukuktan, adalete güvenden kimse 
bahsetmeyecektir. Hukuka, yargıya, adalete günlük 
ve popülist politikalarla bakılmamalıdır.” 

Cumhuriyet Gazetesi davasında beş yılın altında 
hapis cezasına mahkûm edilen ve 104 gündür Kandıra 
Cezaevi’nde tutulan altı eski çalışanın infazının 
durdurulması için Türkiye Barolar Birliği Başkanı Av. 
Metin Feyzioğlu ve Adana Barosu’nun da aralarında 
bulunduğu 69 Baro Başkanı Yargıtay’a çağrı yaptı. 

Yargıtay Cumhuriyet Başsavcılığı, 16 Temmuz’da 
Cumhuriyet Gazetesi davasında verilen mahkûmiyet 
kararlarının bozulmasını istedi. Tebliğnamede, 
davanın temelini oluşturan “yayın politikası 
değişikliği ile örgüte yardım” suçlamasının olgusal 
olmadığı ifade edildi. 

Başsavcılık, bu görüşün 25 Nisan’dan bu yana 
cezaevinde bulunan eski çalışanların durumuna 

da etki etmesini istedi. Ancak, tebliğname 
değerlendirilmeden adli tatil başladı ve cezaların 
infazına devam edildi. 

Cumhurbaşkanı tarafından kamuoyuna 
duyurulan Yargı Reformu Strateji Belgesi kapsamında 
hazırlanması beklenen yargı paketiyle infaz yasasında 
değişiklik yapılacağı öngörülüyordu. Bu husus Adalet 
Bakanı Abdulhamit Gül tarafından da ifade edilmişti.

Yargı paketinin yasalaşması durumunda ifade 
özgürlüğü davalarında beş yılın altından ceza alan 
kişilerin de Yargıtay nezdinde temyiz hakkı olacaktı. 

Ancak, yasa tasarısı görüşülmeden meclis tatile 
girdi.

Dava aşamasında Musa Kart, Güray Öz, Hakan 
Kara, Mustafa Kemal Güngör, Önder Çelik ve Emre 
İper dokuz ay tutuklu kalmıştı.

ORTAK AÇIKLAMA
“Bilindiği üzere, üç meslektaşımızın da aralarında 

olduğu Cumhuriyet Gazetesi yöneticilerinin ve bazı 
yazarlarının yargılanarak mahkum edildiği bir dava 
söz konusudur.  

Ülkemizdeki ifade ve basın özgürlüğü bakımından 
simgesel bir nitelik taşıyan bu davanın, yalnızca 
yargılananları değil, ülkemizdeki bütün gazeteler 
ve gazetecileri ilgilendiren önemli sonuçlara gebe 
olduğu, kamuoyunda genel kabul görmektedir.

Bu davada, aynı eylem nedeniyle yargılanmakta 
olan gazete yöneticilerinden bir kısmı için beş yılı 
aşmayan cezalara hükmedilmiş ve kanun temyiz 
yolunu kapalı tuttuğundan, bu kişiler yönünden 
verilen cezalar istinaf aşamasında kesinleşmişti. 

Böylece, gazete yöneticilerinden altısı soruşturma 
aşamasında tutuklu kaldıkları dokuz aydan artan 
cezalarının infazı için 25 Nisan 2019’da, yeniden 
Kocaeli F Tipi Kapalı Cezaevine konulmuştu.

Geçtiğimiz günlerde Yargıtay Cumhuriyet 
Başsavcılığı, beş yıldan fazla ceza aldığı için verilen 
hükmü temyiz ede(bile)n gazete yöneticilerinin 
başvurusu hakkındaki görüşünü hazırlayarak, ilgili 
ceza dairesine bildirdi.

Başsavcılık tebliğnamede, gazetenin yöneticileri 
hakkındaki mahkumiyet hükmünün bozulması ve 
beraat kararı verilmesi gerektiğini, bu bozmadan 
‘Sirayet etkisi’ nedeniyle halen Kocaeli F Tipi 
Kapalı Cezaevinde cezaları infaz edilmekte olan 
gazete yöneticilerinin de yararlanması gerekeceğini 
belirtmiştir.

Davayla ilgili yeni ve önemli bu gelişme, aynı 
dosyada, aynı suçtan yargılananlar arasında temyiz 
hakkı bakımından farklı uygulama yapılması 
nedeniyle, temyiz hakki olanların cezaevine 
girip girmeyeceği Yargıtay’ın  kararına göre  belli 
olacakken, aynı konumdaki bazılarının -üstelik daha 
az ceza almalarına karşın- cezalarının infazına devam 
edilmesi, kamu vicdanında rahatsızlık yaratmaktadır.

Nitekim, yaklaşık iki ay önce Cumhurbaşkanı 
tarafından açıklanan Yargı Reformu Strateji Belgesinde 
de, Adalet Bakanınca kamuoyuna yapılan açıklamada 
da, bu adaletsiz duruma değinilmiş, sorunun ilk 
yargı paketinde yer alacak bir yasal düzenlemeyle

BAROLARDAN CUMHURİYET 
GAZETESİ DAVASI HAKKINDA 

ORTAK BASIN AÇIKLAMASI 
VE YARGITAY’A ÇAĞRI
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çözüleceği, bunun da TBMM tatile girmeden 
gerçekleştirileceği duyurulmuştu. 

Ancak, bu yönde herhangi somut bir adım 
atılmadan, insanlarda yaratılan beklenti ve umut 
dikkate alınmaksızın, Meclis tatile girdi.

Yargıtay ilgili ceza dairesinin tebliğnamedeki görüş 
doğrultusunda bir bozma kararı  vermesi halinde, 
cezası infaz edilmekte olan gazete yöneticilerinin 
uğramış olduğu ağır haksızlık ve mağduriyetin telafisi 
ne yazık ki mümkün olamayacaktır. Onlar, haksız 
yere yattıklarıyla kalacaktır. Bu nedenle, hiç olmazsa 
bugünden sonra, bir gün dahi gecikmeye fırsat 
verilmeden, bu kişiler hakkındaki cezanın infazının 
durdurulması, hukukun ve adaletin gereği, kamu 
vicdanının acil ve haklı beklentisidir.

Dava avukatlarının infazın durdurulmasına dair 
taleplerinin, -adli tatilin bitmesi beklenmeksizin- 
Yargıtay nöbetçi ceza dairesince bir an önce karara 
bağlanması, hukukun üstünlüğünü, insan haklarını 
savunmak ve korumak görevi bulunan baroların da 
beklentisidir.

Biz aşağıdaki TBB ve Baro başkanları, Yargıtay’ı, 
kamuoyu vicdanını derinden yaralayan bu ağır 
haksızlık ve adaletsizliğe derhal müdahale etmeye 
davet ediyoruz.

Saygılarımızla.
•TBB Başkanı Av. Metin Feyzioğlu,
•Adana Barosu Başkanı Av.Veli Küçük,
•Adıyaman Barosu Başkanı Av.Mustafa Köroğlu,
•Afyonkarahisar Barosu Başkanı Av.Turgay Şahin,
•Ağrı Barosu Başkanı Av.Mehmet Salih Aydın,
•Aksaray Barosu Başkanı Av.Ramazan Erhan 
Toprak,
•Amasya Barosu Başkanı Av.Melik Derindere,
•Ankara Barosu Başkanı Av.R.Erinç Sağkan,
•Antalya Barosu Başkanı Av.Polat Balkan, 
•Artvin Barosu Başkanı Av.Ali Uğur Çağal,
•Aydın Barosu Başkanı Av.Gökhan Bozkurt,
•Balıkesir Barosu Başkanı Av.Erol Kayabay, 
•Bartın Barosu Başkanı Av.Ferhat Parlatır, 
•Batman Barosu Başkanı Av.Abdülhamit Çakan,
•Bilecik Barosu Başkanı Av.Halime Aynur, 
•Bingöl Barosu Başkanı Av.Hanifi Budancamanak,
•Bitlis Barosu Başkanı Av.Fuat Özgül,
•Bolu Barosu Başkanı Av.Sabri Erhendekçi,
•Burdur Barosu Başkanı Av.Ramazan Gedik,
•Bursa Barosu Başkanı Av.Gürkan Altun,
•Çanakkale Barosu Başkanı Av.Bülent Şarlan,
•Çorum Barosu Başkanı Av.Kenan Yaşar,
•Denizli Barosu Başkanı Av.Müjdat İlhan, 
•Diyarbakır Barosu Başkanı  Av.Cihan Aydın,
•Düzce Barosu Başkanı Av.Azade Ay,
•Edirne Barosu Başkanı Av.Alper Pınar,
•Elazığ Barosu Başkanı Av.Mustafa Yentür,
•Erzurum Barosu Başkanı Av. Talat Göğebakan,
•Eskişehir Barosu Başkanı Av.Mustafa Elagöz,
•Gaziantep Barosu Başkanı Av.Bektaş Şarklı,
•Giresun Barosu Başkanı Av.Soner Karademir,
•Gümüşhane-Bayburt Bölge Barosu Başkanı
Av.Serkan Pekmezci,
•Hakkari Barosu Başkanı Av.Zeydin Kaya,

•Hatay Barosu Başkanı Av.Ekrem Dönmez,
•Iğdır Barosu Başkanı Av.Serkan Alakan,
•Isparta Barosu Başkanı Av.Ünsal Çankaya, 
•İstanbul Barosu Başkanı Av.Mehmet Durakoğlu,
•İzmir Barosu Başkanı Av.Özkan Yücel, 
•Kahramanmaraş Barosu Başkanı Av.Muhammed
Burak Gül,
•Kars-Ardahan Bölge Barosu Başkanı İbrahim
Baştimar,
•Kastamonu Barosu  Başkanı Av.Özgür Demir,
•Kayseri Barosu Başkanı Av.Cavit Dursun, 
•Kırıkkale Barosu Başkanı Av.Erol Çakır,
•Kırklareli Barosu Başkanı Av.Turgay Hınız, 
•Kırşehir Barosu Başkanı Av.Mehtap Tuzcu,
•Kilis Barosu Başkanı Av. Hayri Muammer
Fazlıoğlu, 
•Kocaeli Barosu Başkanı   Av.Bahar Gültekin
Candemir,
•Konya Barosu Başkanı Av.Mustafa Aladağ,
•Kütahya Barosu Başkanı Av.Ahmet Atam,
•Malatya Barosu Başkanı Av.Enver Han,
•Manisa Barosu Başkanı Av.Ali Arslan,
•Mardin Barosu Başkanı Av.Çelebi Araz,
•Mersin Barosu Başkanı Av.Bilgin Yeşilboğaz,
•Muğla Barosu Başkanı Av.Cumhur Uzun,
•Muş Barosu Başkanı Av.Abdülbaki Çelebi,
•Nevşehir Barosu Başkanı Av.Necmi Öncül,
•Niğde Barosu Başkanı Av.Osman Çimen,
•Ordu Barosu Başkanı Av.Haluk Murat Poyraz,
•Osmaniye Barosu Başkanı Av. Halil Yavuzdoğan,
•Rize Barosu Başkanı Av.Ümit Peçe,
•Sakarya Barosu Başkanı Av.Abdurrahim Burak,
•Siirt Barosu Başkanı Av.Nizam Dilek,
•Sinop Barosu Başkanı Av.Hicran Kandemir,
•Şanlıurfa Barosu Başkanı Av.Abdullah Öncel,
•Şırnak Barosu Başkanı Av.Nuşirevan Elçi,
•Tekirdağ Barosu Başkanı Av. Sedat Tekneci,
•Tokat Barosu Başkanı Av.Melih Yardımcı,
•Trabzon Barosu Başkanı Av.Sibel Suiçmez,
•Tunceli Barosu Başkanı Av.Kenan Çetin,
•Uşak Barosu Başkanı Av.Emin Coşkun,
•Van Barosu Başkanı Av.Zülküf Uçar,
•Yalova Barosu Başkanı Av.Fedayi Doğruyol,
•Yozgat Barosu Başkanı Av.Mehmet Şimşek,
•Zonguldak Barosu Başkanı Av.Özel Eroğlu.

YENİ ADLİYE BİNASI İNŞAATI HEMEN 
BİTİRİLMELİ VE İNŞAAT BİTENE KADAR BÖLGE 
ADLİYE MAHKEMESİNİN KULLANILMAYAN 
SALONLARI YENİ KURULAN MAHKEMELERE 
TAHSİS EDİLMELİDİR

Adana Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, Adana 
Cumhuriyet Başsavcılığının koordinesinde Adalet 
Bakanlığı Teknik İşler Daire Başkanlığı tarafından 
2014 yılında inşaatına başlanan Türkiye’nin en büyük 

BAROMUZDAN ADALET 
BAKANLIĞI’NA ADANA’DA 

“BÖLÜNMÜŞ ADALET” 
HAKKINDA ÇÖZÜM ÖNERİSİ
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ve en modern 3’üncü adliyesi olacağı ifade edilen 
Yeni Adliye Binası’nın yapımının bir süredir durması 
hakkında Adalet Bakanı Abdülhamit Gül’e görüş ve 
önerilerini iletti.  

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, meslektaşlarının 
en büyük sorunu olan adliye sorununu belirterek, 
gerek avukatların mesleklerini icra ederken, 
gerekse vatandaşın adalete erişiminde büyük 
zorluklar ve sıkıntılar yaratan parçalı adliye sorunu 
doğrultusunda Adana’ya yakışır yeni adliyenin bir 
an evvel tamamlanmasını bu süreçte Bölge Adliye 
Mahkemelerinin kullanılmayan salonlarının yeni 
Adli Yıl içerisinde adaletin hizmetine sunulmasını 
talep etti. 

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük’ün Adalet Bakanı 
Abdülhamit Gül’e ilettiği yazı ekte sunulmuştur. 

Meslektaşlarımızın bilgisine saygıyla sunarız.

31 Mart yerel seçimlerinde demokratik yöntemle 
ve halkın oylarıyla seçilen Diyarbakır, Mardin ve 
Van Büyükşehir Belediyelerine kayyum atanmasına 
Adana Barosu’nun da aralarında yer aldığı 28 baro 
ortak tepki gösterdi.

Konuya ilişkin yapılan yazılı açıklamada şu 
ifadelere yer verildi;

“Türkiye bir kez daha hukuksuz bir sabaha uyandı. 
Diyarbakır, Mardin ve Van Büyükşehir Belediyelerinin 
seçilmiş belediye başkanları görevden alınarak, 
yerlerine bu illerin valileri kayyum olarak atanmıştır. 

İçişleri Bakanlığının verilerine göre 418 kişi de 
gözaltına alınmış, aynı zamanda internete ve sosyal 
medyaya erişim de kısıtlanmıştır. Darbe sonrası 
yaşadığımız hukuksuzluklar, bir kez daha uygulamaya 
konulmuştur.

Bu utanca ikinci kez tanıklık ediyoruz. 2016 yılında 
da yine çok sayıda belediye başkanı gözaltına alınmış, 
aynı şekilde seçilen 96 belediye başkanlarının yerine 
kayyum atanmıştı. OHAL’in hukuksuz uygulamaları, 
OHAL kalkmış olmasına rağmen hız kesmeden 
devam ediyor. Demokrasi, hukuk bir kez daha askıya 
alındı, yerle bir edildi. 

31 Mart 2019 seçimleri arifesinde, “seçilirlerse 
kayyum atarız” tehdidi hayata geçirildi. YSK 
tarafından adaylıkları onaylanarak seçilen üç 
belediye başkanının, daha beş ay geçmeden devam 
eden ve henüz kesinleşmeyen soruşturma ve 
davalar gerekçe gösterilerek bir “idari karar” ile 
görevlerinden uzaklaştırılmaları, idarenin yargı 
üzerindeki vesayetini bir kez daha ortaya koymuştur. 
Bu uygulama ile Türkiye’nin idari yapısının yanı sıra, 
yargısı da ağır bir darbe daha almıştır.     

Seçim ve onun tezahürü olan halk iradesinin, idari 

bir karar ile ortadan kaldırılması en hafif deyimiyle 
idari bir darbedir. Halk iradesine karşı gerçekleştirilen 
bu darbe, Türkiye’nin demokrasisine bir yarar 
sağlamayacaktır. Ayrıca daha önce İstanbul, Ankara 
ve başka illerde AKP’li belediyelerde uygulandığı 
üzere; görevden alınan belediye başkanlarının 
yerine, belediye meclis üyelerinden birinin başkan 
vekili olarak seçimine olanak vermeden doğrudan 
kayyum atanması, açıkça bir çifte standarttır. Bu 
hukuka aykırılığı daha da katmerleştirmiştir.  

Bizler;  barış içinde bir arada yaşama fikrini, 
demokratik hukuk devleti idealine olan inancı da 
tümden ortadan kaldıran bu hukuk dışı uygulamayı 
kabul etmiyoruz. OHAL uygulamalarının devamı 
olan bu hukuksuz uygulamadan vazgeçilerek, 
görevden uzaklaştırılan belediye başkanlarının derhal 
görevlerine iadesini talep ediyoruz. Kamuoyuna 
saygıyla duyurulur.”

Adana Barosu Başkanlığı,
Adıyaman Barosu Başkanlığı,
Ağrı Barosu Başkanlığı,
Ankara Barosu Başkanlığı,
Antalya Barosu Başkanlığı, 
Artvin Barosu Başkanlığı, 
Batman Barosu Başkanlığı,
Bingöl Barosu Başkanlığı, 
Bitlis Barosu Başkanlığı,
Bursa Barosu Başkanlığı, 
Diyarbakır Barosu Başkanlığı,
Denizli Barosu Başkanlığı,
Düzce Barosu Başkanlığı, 
Gaziantep Barosu Başkanlığı, 
Hakkari Barosu Başkanlığı,
Hatay Barosu Başkanlığı, 
İstanbul Barosu Başkanlığı,
İzmir Barosu Başkanlığı,
Kars-Ardahan Bölge Barosu Başkanlığı,
Mardin Barosu Başkanlığı,
Mersin Barosu Başkanlığı, 
Muş Barosu Başkanlığı,
Siirt Barosu Başkanlığı,
Şanlıurfa Barosu Başkanlığı,
Şırnak Barosu Başkanlığı,
Tunceli Barosu Başkanlığı, 
Van Barosu Başkanlığı,
Yalova Barosu Başkanlığı

Devrimci İşçi Sendikaları Konfederasyonu (DİSK), 
Kamu Emekçileri Sendikaları Konfederasyonu 
(KESK), Türk Mühendis ve Mimar Odaları Birliği 
(TMMOB) ve Türk Tabipleri Birliği (TTB) çağrısıyla 
10 Ekim 2015 tarihinde Ankara Tren Garı’nda 
yapılacak ‘Emek, Barış, Demokrasi Mitingi’ terör 
örgütü DEAŞ’ın 3 saniye arayla patlattığı 2 canlı

BAROLARDAN 
DİYARBAKIR, MARDİN 
VE VAN BÜYÜKŞEHİR 

BELEDİYELERİNE ‘KAYYUM’ 
ATANMASINA ORTAK TEPKİ

ADANA BAROSUNDAN 
ANKARA TREN GARI 
KATLİAMININ 4. YILI 

NEDENİYLE BASIN 
AÇIKLAMASI
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bomba saldırısı ile büyük bir vahşet yaşanmıştı.
Menfur saldırıda 109 yurttaşımız yaşamını yitirirken 
391 insanımız da yaralanmıştı.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, olayın yaşandığı 
günden bugüne 4 yıl geçmesine karşın acıların 
tazeliğini halen koruduğunu belirtti. 

Türkiye tarihinin en kanlı intihar saldırısı 
hakkında yazılı açıklama yapan Baro Başkanı Av. Veli 
Küçük, duygu ve düşüncelerini şöyle paylaştı;  

“Bundan tam 4 yıl önce başkent Ankara’da barış 
için toplanan ve en küçüğü 8 yaşında olan 109 canı, 
kalleşçe düzenlenen bir saldırıya kaybetmiştik. O 
günkü acı ve çaresizlik, kulakları sağır eden çığlıklar 
hala hafızalarımızdadır.

Biz 10 Ekimde kaybedilenlerin acılarını yakinen 
bilen bir baroyuz. Dava süreçlerini yakından takip 
ettik. Suruç’ta, Diyarbakır’da, Reyhanlı’da ve Ankara’da 
olanlar hep ihmaller nedeni ile de gerçekleşmiştir.

36 sanığın yargılandığı davanın son duruşmasında 
9 sanığa 101 defa müebbet ve yaralamalar için 
27 yıl olmak üzere 19 kişiye ceza verildi. Dava 
dosyası kapsamında suçlanan ancak Türkiye’de 
bulunmadıkları gerekçesiyle firari olan 16 sanık 
hakkındaki yargılama da tefrik edilmiştir.

Ülke çapında IŞİD’in miting gibi yerlerde bombalı 
saldırılar gerçekleştireceğinin kuvvetle muhtemel 
olduğuna dair istihbari bilgiyi miting tertip komitesi 
ve diğer görevli organ ve kurumlarla paylaşmayan, 
saldırının olacağının iki gün evvel canlı bombaların 
fotoğrafları da gazetelerde paylaşılmasına, katliamın 
göz göre göre gelmesine göz yuman İçişleri Bakanlığı, 
Ankara Emniyet Müdürlüğü ve istihbarat birimlerinde 
görevli olan kamu görevlilerinin sorumluluklarına 
gidilmesi ve yargılanmaları gerekmekteyken, kamu 
görevlileri hakkında soruşturma açılmaması ve 
Ankara 4.Ağır Ceza Mahkemesinde kabul edilen 
iddianamede kamu görevlilerinin sanık olarak 
gösterilememesi son derece düşündürücüdür.

Bu patlamaların meydana gelmesinde ihmali 
bulunan kamu  görevlilerinin yargılanmasından 
devlete zarar gelmeyeceği, aksine fayda geleceğine 
inanmaktayız. 

Devlet, görevini yapmayan ya da ihmal edenler 
hakkında da dava açılmalıydı. Hukukun üstünlüğü 
ancak bu şekilde sağlanabilirdi.

Sözlerimi Amerikalı Hukukçu Wıllıam Watson ‘ın 
meşhur sözüyle bitirmek istiyorum;

“Bırakın adalet yerini bulsun, isterse kıyamet 
kopsun.”  

Saygılar sunuyorum.”

Yargıtay’ca Baromuza gönderilen davetiyede 
2 Eylül 2019 tarihinde yapılacak Yeni Adli Yıl 
Açılış Töreninin  Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde 
düzenlenmesi nedeniyle, bu durumun ‘yargı 
bağımsızlığını zedeleyeceğinden’ ve ‘yargının 

siyasi iktidar etkisinde” algısını güçlendireceğinden 
törene katılmayacağımızı daha önce açıklamış 
bulunmaktayız. 

Baromuz ve devamında açıklama yapan 43 
baronun Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde yapılacak 
Adli Yıl Açılışına katılmayacağı beyanları, bu beyanlar 
doğru kabul edilerek yapılan Aydınlık Gazetesi’nin 
manşetinde ‘5 ayda ne değişti’ şeklindeki haberde 
ve son olarak Türkiye Barolar Birliği Başkanı Av. 
Metin Feyzioğlu’nun 19 Ağustos 2019 tarihinde 
Habertürk Tv’de katıldığı bir programdaki sözlerinde 
yer alan “Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde olduğu 
için Adli Yıl Açılışı’na katılmayan Baro Başkanları 
Cumhurbaşkanlığı Hukuk Politikaları Kurulu’nun 
Külliye’de yaptığı toplantıya katılmışlardır.”  beyanları 
tamamen asılsız ve gerçek dışıdır.
Türkiye Barolar Birliği Saymanı Av. Sabri Erdal 
Güngör ve Eski Milletvekili Burhan Kuzu’nun sosyal 
medya hesaplarından paylaştıkları beyanlarda yer 
alan Baro Başkanlarının değişik terör örgütleri ile 
hareket etme ve bağlantı iddialarını cevap vermeye 
dahi değer görmüyoruz. Bu iddialar ancak anılan 
kişilerin kendi kişisel gerçek düşünce yapılarını ve 
yaşam tarzlarını tamamen ilgisiz kişilere yansıtma 
çabalarıdır. 

TBB Başkanı, Saymanı ve eski milletvekilinin 
asılsız ve gerçek dışı sözleri kamuoyunda Baro 
Başkanları aleyhinde olumsuz algı yaratmaya yönelik 
ve yakışıksız bir tutumdur. 

Türkiye hukuk, yargı ve avukat camiası ile 
yurttaşlarımız son dönemlerdeki polemiksel 
tartışmalara neden olan demokrasi, kuvvetler ayrılığı, 
yargı bağımsızlığı, hak ve özgürlükler sorunlarında 
kimlerin nasıl tavır ve duruş sergilediğini çok 
iyi bilmektedir. Hukuk devleti ve demokrasi 
mücadelesinde dik duruş ve onurlu tavır ortaya 
koy(a)mayanların kamuoyunu yanıltma çabaları 
beyhudedir.

13 Mart 2019 tarihinde yapılan ve yedi 
coğrafi bölgeden birer Baro Başkanı’nın katıldığı 
Cumhurbaşkanlığı Hukuk Politikaları  Kurulu 
Toplantısına Baro Başkanımız katılmıştır. Bu toplantı 
asılsız iddiaların aksine Atatürk’ün evi ve ülkemize 
manevi mirası olan Çankaya Köşkü’nde yapılmıştır. 
İlk davet yapıldığında Baro Başkanımız bu toplantının 
Cumhurbaşkanlığı Külliyesi’nde yapılması halinde 
katılmayacağını açıkça ifade edilmiştir.

Hukukun, yargının ve adalet mekanizmasının 
sorunlarının objektif, evrensel kurallar esas alınarak 
çözülmesi gerektiği hususunu, ayrıca oluşturulmak 
istenen tek adam hükümranlığının yargıyı ve 
savunmayı içerisine alınarak yapılmasına alet 
olmayacağımızı bir kez daha ifade ediyoruz.

13 Mart 2019 tarihinde Çankaya Köşkü’nde 
yapılan Cumhurbaşkanlığı Hukuk Politikaları Kurulu 
Toplantısı ertesi gün Baromuzca Web sayfamızda 
haberleştirilmiş, sosyal medya hesaplarımızdan 
ve basın yoluyla da kamuoyu ile paylaşılmıştır. 
Bu toplantıya dair haber içeriğini yine buradan 
açıklamamıza ekliyoruz. Ve, Yeni Adli Yıl Açılışı’nda 
konuşma yapacağını beyan eden Türkiye Barolar 

BAROMUZDAN KAMUOYUNU 
YANILTMA ÇABALARI 
HAKKINDA AÇIKLAMA
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Birliği Başkanı’nın bu çalışmalardan faydalanmasını 
ve sorunları gerçekçi bir şekilde ortaya koymasını 
diliyoruz.  

Saygıyla sunarız.

Av. Veli KÜÇÜK
ADANA BAROSU BAŞKANI

CUMHURBAŞKANLIĞI HUKUK 
POLİTİKALARI KURULU TOPLANTISI BARO 
BAŞKANIMIZ AV. VELİ KÜÇÜK’ÜN 
KATILIMIYLA YAPILDI
Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 13.03.2019 

tarihinde Ankara’da Çankaya Köşkü’nde gerçekleşen 
toplantıda, baroların ve avukatların mesleki sorunları 
ve çözüm yolları hakkındaki görüş, düşünce ve 
önerilerini paylaştı.

Cumhurbaşkanlığı bünyesinde 10 Temmuz 2018 
tarihinden itibaren çalışmalarına başlayan Hukuk 
Politikaları Kurulu toplantısında baro başkanları, 
baroların ve avukatların sorunlarını, taleplerini, 
ihtiyaçlarını ve bunlara dair çözüm önerilerini 
ilettiler.

Yaklaşık 4 saat süren Hukuk Politikaları Kurulu 
toplantısında Baro Başkanımız Av. Veli Küçük ve 
katılan baro başkanları yargıda, Hakim - savcı 
görevlendirmelerinde liyakat, yargı bağımsızlığı ve 
tarafsızlığının önemi, son yıllarda iyice azalan yargıya 
güvenin artırılması, yargıya siyasi müdahalelerin 
olduğu algılarının sonlandırılması, şeffaf ve 
denetlenebilir hukuk devletinin ve demokrasinin 
ilk ve en önce yaşama geçmesinin gerektiğini ifade 
ettiler.

Ayrıca Hakim- savcı keyfiyetine, avukatlara 
yönelik yasal olmayan uygulamalara kadar zaman 
zaman mağduriyet yaratan ve şikayetlere neden 
olan yargıdaki sıkıntılarla dair politika geliştirilmesi 
gerektiği belirtildi.

Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, hukuka aykırı 
Duyarlı Kapı ve x-ray uygulamasının son dönemde 
Adliye dışında Emniyet Müdürlüğü ve Karakollarda 
dahi başladığını belirterek, Adliye ve Avukatın işi 
ile ilgili gittiği yerlerin avukatların çalışma alanları 
olduğunu kaydetti.

2014 yılında Gaziantep’te salon olmadığı için 
avukatların sırf ayakta kalması için koltuk yasağı 
getirdiğini hatırlatarak, “Avukatlara kötü davranış 
vesöylemlerde bulunan, savunmayı olsa da olur 
olmasa da olur mantığıyla bakan, savunmayı şekli 
unsur olarak gören hakim ve savcılar istemiyoruz.

Ülkemize adil yargılanma ilkesini yaşama 
geçirecek, doğruluk, dürüstlük, tutarlılık içinde, yargı 
bağımsızlığından ve tarafsızlığından ayrılmayacak 
hakim ve savcılar istiyoruz.

Devlet yönetiminde ve yargıda şeffaflığın 
sağlanması gereklidir. Yargıya olan güvensizlik 
tarihte olmadığı kadar gerilere gitmiştir. Hakim-savcı 
görevlendirmelerinde farklı düşünceye sahip 
kişiler engelleniyor, mülakataları başarılı olanlar bu 
siyasi saikle yok sayılıyor. Yargıda liyakat mutlak 

sağlanmalıdır. Kapısında adalet yazan binanın içinde 
de adalet olmalıdır.” dedi

MESLEKTAŞLARIMIZIN BAŞLICA 
SORUNLARI LİSTELENDİ;
Yeni hukuk fakültesi açılmaması, kontenjanların 

düşürülmesi, mevcut fakültelerden eğitim kalitesi 
düşük olanların bu standartlarının yükseltilmesi için 
çalışma yapılması, belirli bir seviyeye ulaşamamaları 
halinde yeni öğrenci alımlarının engellenmesi, iyi 
derecede yabancı dil ve hukuk İngilizcesi eğitimi 
verilmesi, Avukatlık ve Noterlik Hukukunun zorunlu 
ders haline getirilmesi, Avukat, Hakim, Savcı ve 
Noterlik için üniversite bitiminde devlet sınavı 
yapılması ve sınavın mevcut öğrencileri de kapsaması 
talepleri sıralandı.

Staj bitiminde TBB tarafından avukatlık sınavının 
yapılması, Avukat stajyerlerinin ücret yasağının 
kaldırılarak 1 yıllık staj dönemlerinde İşkur’ dan 
kaynak sağlanarak belirlenecek aylık ücretlerinin 
ödenmesi ve sigorta primlerinin yatırılmasına dikkat 
çekildi.

CMK ücret tarifesinin asgari ücret tarifesine 
çıkartılması, adli yardım ücretlerinin zamanında 
ödenmesi ve her iki hizmet için de özünde kamu 
hizmeti olması nedeniyle KDV’nin kaldırılması, 
Ceza yargılanmasında uzlaştırmacılığın hukukçulara 
hasredilmesine işaret edildi.

İşçi avukatların asgari ücretlerinin il baroları 
tarafından belirlenmesi, çalışma şartlarına ilişkin genel 
hükümlerin de avukatlık kanununda düzenlenmesi, 
Kamu avukatlarının ek göstergeleri hakim - savcılara 
eşit hale getirilmesi istendi.

Aile hukuku kamu düzenine ilişkin olup bu 
alanda devletin yargılama tekelinin kişi ya da 
kurumlarla paylaşılması doğru olmadığından dava 
şartı şeklinde arabuluculuk müessesesinin bu alana 
genişletilmemesi, Avukatlık asgari ücret tarifesindeki 
bedelin avukata yatırıldığını gösterir banka 
dekontu ve serbest meslek makbuzunun dava şartı 
olması, Avukatlık ücretlerine uygulanan KDV’nin 
düşürülmesinin gerekliliği ifade edildi.

Tapudaki tüm gayrimenkul işlemlerinde tarafların 
avukatla temsilinin zorunlu olması, Devletin tuttuğu 
resmi kayıtlara güven ilkesi gereğince vatandaşın 
mağduriyetinin önüne geçilecek ve muvazaa iddiası 
nedeniyle açılan davaları sonlandıracak olması 
nedeniyle yargıdaki iş yükünü de azaltacağına vurgu 
yapıldı.

Avukatların vekaletnamelerinin avukatlar / baro 
tarafından düzenlenebilmesi (HMK 76 daki noter 
yerine baro), Bellirli bir kıdem üzerine yeşil pasaport. 
(Hakim - savcılar için öngörülen süre) Avukatlar 
tarafından kurulacak sandık için yasal düzenlemenin 
yapılması ve bu oranda devlet katkısı sunulması, 
Mahkeme kalem müdürleri, icra müdürleri ve noter 
başkatiplerinin hukukçu olması ile Yargının hızlanması 
bakımından Avukatlık Kanunu 2. Maddesinin işler 
hale getirilmesi talep edildi.

OHAL KHK’ları ile kamu görevinden çıkarılmış 
ancak takipsizlik, beraat kararı almış veya haklarında
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adli işlem olmayan hukuk mezunlarının avukatlık 
yapabilmeleri, Avukatlara yasa ile sağlanan yetki 
ve görevlerini yaparken, kolluk, kamu kurumlan 
ve cezaevlerinde hukuk tanımaz ve engelleyici 
tutum ve davranışlarla karşılaşmalarının önlenmesi, 
özellikle güvenlik - kolluk personelinin Ohal dönemi 
alışkanlıklarının devam etmesinin önüne geçilmesi, 

Avukatların sadece mesleklerini yapmaları 
nedeniyle müvekkilleriyle özdeşleştirilerek şüpheli 
ve sanık konumuna getirilmesinin önüne geçilmesi, 
savunma hakkını sınırlayan tüm uygulamalara 
ivedi olarak son verilmesi, Adliye yönetimlerinde 
baroların da söz sahibi olması, Adliye içerisindeki 
ayrımcı uygulamalara ve kısıtlı alan uygulamasına 
son verilmesi ve uygulamanın tekleştirilmesi konuları 
sunuldu.

Anadolu Üniversitesi Hukuk Fakültesinde 
yedi yıldır ders veren iki akademisyen haberleri 
olmadan yürütülen bir disiplin soruşturması gerekçe 
gösterilerek görevden alındığı, Hukuk Felsefesi 
dersine ise Eskişehir Osmangazi Üniversitesi 
(ESOGÜ) İlahiyat Fakültesi Dekanı Prof. Dr. Mustafa 
Yıldırım görevlendirildiği basında ve kamuoyunda 
yer almaktadır.

Eskişehir Anadolu Üniversitesi Hukuk 
Fakültesi’nde şubat ayında gerçekleşen yönetim 
değişikliğinin ardından akademisyen alımı ve 
görevlendirmeleri de yapılmıştır. Hukuk Felsefesi 
ve Sosyolojisi Ana Bilim Dalında çalışan Ar. Gör. Dr. 
Melike Belkıs Aydın ile Ceza ve Ceza Muhakemesi 
Ana Bilim Dalında çalışan Öğr. Gör. Dr. Barış Işık, 
bilgileri dışında yürütülen bir soruşturma ile görevden 
alınmıştır.

Barolar konuya ilişkin ortak bir açıklamayla sert 
tepki gösterdi.

Açıklamada;
“2012 yılından bu yana Anadolu Üniversitesi 

Hukuk Fakültesi’nde ders veren öğretim elemanları 
Dr. Melike Belkıs Aydın’ın ve Dr. Barış Işık’ın fakülte 
ile ilişikleri kesilmiştir.

İlişiklerin kesilmesine, Rektörlük tarafından 
akademisyenler hakkında açılan idari soruşturmalar 
gerekçe gösterilmiştir. Ancak Aydın ve Işık’ın bu 
soruşturmalardan haberleri bulunmamakta olup 
kendilerine sözü edilen soruşturmalara ilişkin hiçbir 
tebligat yapılmadığı gibi verdikleri bir savunma ve 
aldıkları bir disiplin cezası da bulunmamaktadır.

Yıllardır hukukçu yetiştirmek için yoğun çaba 

harcayan, görevlerini özveri ile yerine getiren saygın 
bilim insanları olan bu iki akademisyenin haberleri 
dahi olmayan gizli soruşturmalar gerekçe gösterilerek 
görevlerine son verilmesinin, adı hukuk fakültesi 
olan bir kurumda yaşanması ise son derece üzücü ve 
endişe vericidir.

Ne yazık ki bir süredir üniversitelerde liyakat yerine 
başka kriterler aranmakta olup Anadolu Üniversitesi 
Hukuk Fakültesi de süreci bu şekilde yönetmektedir. 
Fakülteye kısa bir süre önce başka üniversitelerden 
gelen ve şubat ayında göreve başlayan idarecilerin 
atama biçimi hukuken son derece sorunludur.

Fakültede bu aşamadan sonra sorunlar giderek 
artmaya başlamış, Dekan vekili tüm bölüm 
başkanlıklarını ve üç anabilim dalı başkanlığını kendi 
uhdesinde toplamıştır.

Gelinen aşamada, hukuki bir dayanağı 
bulunmaksızın iki akademisyenin fakülteden 
ilişiklerinin kesilmesine varan bir süreç söz konusudur.

Hatta durum öylesine vahimdir ki fakültedeki 
Hukuk Felsefesi ve Sosyolojisi Anabilim Dalı’ndaki 
tek akademisyen olan Dr. Melike Belkıs Aydın yerine, 
Hukuk Felsefesi derslerini vermek üzere Osmangazi 
Üniversitesi İlahiyat Fakültesi Dekanı Prof. Dr. 
Mustafa Yıldırım görevlendirilmiştir.

Yetişmiş hukukçu bilim insanlarının hukuk 
fakültelerinden uzaklaştırılıp yerlerine ilahiyatçı 
alınması, hukuk eğitimin geldiği vahim noktayı 
göstermektedir ki, bu durum laik, bilimsel eğitim 
bakımından kesinlikle kabul edilemez.

Hukuk fakültelerinde eğitim konusunda 
yaşayacağımız sıkıntılar ülkedeki adalet ihtiyacımız 
ile yakinen ilgilidir. Barolar olarak, avukatlık mesleği 
ve yargının yaşadığı sorunların hukuk fakültelerindeki 
eğitimden bağımsız olmadığını düşünmekteyiz. 
Geleceğin avukatları, hakim ve savcılarını yetiştirecek 
olan Hukuk fakültelerindeki eğitimin niteliği, yargının 
her aşamasındaki hukukçuları da adalete ulaşmaya 
çalışan yurttaşları da ilgilendirmektedir.

Anadolu Üniversitesi Hukuk Fakültesi’ndeki 
endişe verici durum biz aşağıda imzası bulunan 
baroları kaygılandırmaktadır. Bu nedenlerle 
Anadolu Üniversitesi Hukuk Fakültesi’nde yaşanan 
hukuksuzluğa son verilmesi ve Dr. Melike Belkıs 
Aydın’ın ile Dr. Barış Işık’ın bir an önce görevlerine 
iade edilmeleri gerekmektedir.

Konunun, hukuki ve idari sürecinin her 
aşamasında takipçisi olacağımızı da kamuoyuna 
saygıyla bildiririz.” İfadelerine yer verildi.

•Adana Barosu Başkanlığı
•Amasya Barosu Başkanlığı
•Ankara Barosu Başkanlığı
•Antalya Barosu Başkanlığı
•Artvin Barosu Başkanlığı
•Aydın Barosu Başkanlığı
•Balıkesir Barosu Başkanlığı
•Bingöl Barosu Başkanlığı
•Bolu Barosu Başkanlığı
•Burdur Barosu Başkanlığı
•Bursa Barosu Başkanlığı
•Çanakkale Barosu Başkanlığı

BAROLARDAN ANADOLU 
ÜNİVERSİTESİNDE 

İKİ AKADEMİSYENİN 
SÖZLEŞMESİNİN 

SONLANDIRILMASINA VE 
HUKUK FAKÜLTESİNDE 

İLAHİYATÇI AKADEMİSYENE 
ORTAK TEPKİ
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•Denizli Barosu Başkanlığı
•Diyarbakır Barosu Başkanlığı
•Düzce Barosu Başkanlığı
•Gaziantep Barosu Başkanlığı
•Isparta Barosu Başkanlığı
•İstanbul Barosu Başkanlığı
•İzmir Barosu Başkanlığı
•Kırklareli Barosu Başkanlığı
•Kilis Barosu Başkanlığı
•Kocaeli Barosu Başkanlığı
•Manisa Barosu Başkanlığı
•Mersin Barosu Başkanlığı
•Muğla Barosu Başkanlığı
•Şanlıurfa Barosu Başkanlığı.
•Tekirdağ Barosu Başkanlığı
•Van Barosu Başkanlığı
•Yalova Barosu Başkanlığı

Aksaray Mehmetçik İlkokulu’nun bazı velilerinin, 
özel eğitim sınıflarındaki otizmli öğrencilere karşı 
eylem yaptığını üzülerek öğrenmiş bulunmaktayız. 
Otizmli çocukların, kendi çocukları ile aynı okulda 
öğretim görmelerine karşı çıkan velileri, öncelikle 
kınıyoruz.

Tüm çocuklarımızın çok değerli olduğunu, 
insanların hiçbir sınıflandırmaya tabi tutulmadan 
ve ötekileştirilmeden bir arada yaşayabilme 
arzusu ve erdeminin ancak okul sıralarında 
kazandırılabileceğini, böylesine hassas bir konuda 
ayrımcılık yapmanın, toplumda derin tahribatlara 
yol açacağını hatırlatıyor, tüm okullarda otizmli 
çocuklarımızın eğitimi için gerekli şartların 
sağlanarak, ayrımcılığa yol açan her türlü uygulamaya 
son verilmesi gereğinin altını çiziyor ve tüm 
çocuklarımızın toplumumuzun bir parçası olduğunu 
bir kez daha vurguluyoruz.

Yaşanan bu üzücü olayla ilgili sorumluların tespiti 
için başlatılan soruşturma sonucunu beklemekle 
birlikte, bu olayın takipçisi olacağımızın da bilinmesini 
isteriz.

Unutulmamalıdır ki, otizm eksiklik değil 
farkındalıktır, bizler de otizmli çocuklarımızın 
farkındayız ve onların yanındayız.

Kamuoyuna saygıyla duyururuz...
Türkiye Barolar Birliği
Adana Barosu
Adıyaman Barosu
Afyon Barosu
Ağrı Barosu
Aksaray Barosu
Amasya Barosu
Ankara Barosu
Antalya Barosu
Ardahan Barosu

Artvin Barosu
Aydın Barosu
Balıkesir Barosu
Bartın Barosu
Batman Barosu
Bilecik Barosu
Bingöl Barosu
Bitlis Barosu
Bolu Barosu
Burdur Barosu
Bursa Barosu
Çanakkale Barosu
Çankırı Barosu
Çorum Barosu
Denizli Barosu
Diyarbakır Barosu
Düzce Barosu
Edirne Barosu
Elazığ Barosu
Erzincan Barosu
Erzurum Barosu
Eskişehir Barosu
Gaziantep Barosu
Giresun Barosu
Gümüşhane-Bayburt Bölge Barosu
Hakkari Barosu
Hatay Barosu
Iğdır Barosu
Isparta Barosu
İstanbul Barosu
İzmir Barosu
Kahramanmaraş Barosu
Karabük Barosu
Karaman Barosu
Kars Barosu
Kastamonu Barosu
Kayseri Barosu
Kırıkkale Barosu
Kırklareli Barosu
Kırşehir Barosu
Kilis Barosu
Kocaeli Barosu
Konya Barosu
Kütahya Barosu
Malatya Barosu
Manisa Barosu
Mardin Barosu
Mersin Barosu
Muğla Barosu
Muş Barosu
Nevşehir Barosu
Nigde Barosu
Ordu Barosu
Osmaniye Barosu
Rize Barosu
Sakarya Barosu
Samsun Barosu
Siirt Barosu
Sinop Barosu
Sivas Barosu
Şanlıurfa Barosu

BAROLAR VE TBB’DEN 
AKSARAY’DA OTİZİMLİ 
ÇOCUKLARA YAPILAN 

HAKSIZLIĞA ORTAK BASIN 
AÇIKLAMASI VE KINAMA
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Şırnak Barosu
Tekirdağ Barosu
Tokat Barosu
Trabzon Barosu
Tunceli Barosu
Uşak Barosu
Van Barosu
Yalova Barosu
Yozgat Barosu
Zonguldak Barosu

Ankara Güvenpark’ta 2016’da yaşanan bombalı 
saldırıyı Adana’da protesto ederken polisin saldırısına 
maruz kalan Baro Başkanımız Av. Veli Küçük, 
önceki dönem Baro Başkanı Av. Mengücek Gazi 
Çıtırık da dahil olmak üzere siyasi parti yöneticisi, 
sendika üyesinin yargılandığı Adana 11. Asliye Ceza 
Mahkemesi 2017/52 Sayılı dosyada, 63 siyasi parti 
ve sendika üye ve yöneticisini “2911 sayılı Kanuna 
muhalefet” suçlamasıyla  mahkum etti. 63 kişiye 
5’er ay hapis cezası verildi, hapis cezası 3’er bin lira 
para cezasına çevrildi. Üç kişi hakkında hükmün 
geri bıraktırılması kararı verildi, bir kişi ise yaşamını 
kaybettiği için davadan düştü.

Dava açılan 63 kişi arasında EMEP İl Başkanı Sevil 
Aracı, GYK Üyesi Halil İmrek, önceki dönem Baro 
Başkanı Mengücek Gazi Çıtırık, Baro Başkanı Veli 
Küçük, MMO Şube Başkanı Hasan Emir Kavi, Eğitim 
Sen Merkez Yöneticisi Ahmet Karagöz de bulunuyor. 

“KARAR SİYASİ BİR KARARDIR”
Mahkemenin kararına basın açıklamasıyla sert 

tepki gösteren Adana Barosu Başkanımız Av. Veli 
Küçük, “Anayasa’nın 34. maddesi, herkesin, önceden 
izin almadan, şiddet içermeyen ve barışçıl amaçlarla 
yapılan toplantı ve gösteri yürüyüşü düzenleme 
hakkına sahip olduğunu, Avrupa İnsan Hakları 
Sözleşmesinin (AİHS) 11. maddesi de, herkesin barışçıl 
olarak toplanma hakkının olduğunu düzenlemiştir.

Hem ulusal mevzuat hem de Türkiye’nin taraf 
olduğu uluslararası sözleşmeler, devleti, bireylerin, 
barışçıl metotlarla şiddete başvurmaksızın toplanma 
hakkını kullanabilmelerini sağlamak ve bu amaca 
yönelik gerekli önlemleri almakla yükümlü 
kılmaktadır.

Demokratik, hukuk devleti olmanın en temel 
koşullarından birisi de ifade özgürlüğünün 
ve toplanma ve gösteri yapabilme hakkının 
kullanılabilmesidir. Bu hakkın kullanımının bizzat 
kolluk güçleri tarafından sert müdahale ve gözaltı 
işlemi yapılarak engellenmesi, dünya halklar ailesi 
içerisinde onurlu bir yer edinmeye çalışan ülkemize 

yakışmamaktadır. Çünkü, şiddet içermeyen barışçıl 
basın açıklaması ve yürüyüşe müdahale hak ihlalidir 
ve suçtur. 

Hak ve çıkarlarımız için, barış ve demokrasi için 
basın açıklaması yapmak suç değildir. Yalnızca yerel 
mahkemeler tarafından değil, uluslararası hukukun 
da defalarca bu tarz eylem ve gösterilerle ilgili 
aleyhte verdiği kararlara rağmen bugün verilen karar 
tamamen siyasi bir karardır.

Bu dava ile sanık olarak orada bulunan kişiler 
değil, düşünce ve ifade özgürlüğü, toplanma ve 
gösteri yapma özgürlüğü yargılanmıştır. Tüm bu 
baskı ve sindirme politikaları ile demokrasi, barış 
ve özgürlük mücadelesi geriletilmek istenmektedir. 
AKP, iktidarını koruyabilmek adına toplumsal 
gerilimi tırmandırmaktan ve hukuku ayaklar altına 
almaktan çekinmemektedir.

Bizler barışı, insan haklarını, demokrasiyi 
ve özgürlükleri kazanmak adına bu baskılara ve 
hukuksuzluklara boyun eğmeyeceğimizi bir kez 
daha ilan ediyor ve tüm bu hukuksuzluk saldırılara 
karşı dimdik ayakta duracağız. Kamuoyuna saygıyla 
sunarım” dedi.

Olay, 13 Mart 2016 Pazar günü akşam saatlerinde 
Ankara’da Güvenpark’ta gerçekleştirilen saldırıda çok 
sayıda yurttaş yaşamını yitirmişti. Adana Emek ve 
Demokrasi Güçleri katliamlara tepki göstermek için 
15 Mart akşamı yürüyüş yapmak istedi. Büyükşehir 
Belediyesi önünde toplanan kitlenin önü polis 
tarafından kesildi. Polis, aralarında önceki dönem 
Baro Başkanı Mengücek Gazi Çıtırık ve dönemin 
CHP Adana Milletvekili İbrahim Özdiş’in de olduğu 
kitleye biber gazı ile müdahale etmiş, çok sayıda 
vatandaş yaralanmıştı.

İstanbul’da Pazar günü Kadıköy İskele 
Meydanı’nda Kadın Meclisleri’nin çağrısı üzerine, 
Şili’de başlayan akıma destek vermek üzere yüzlerce 
kadının gerçekleştirdiği Las Tesis performansı sonrası 
6’sı kadın 7 kişi gözaltına alındı. Gözaltına alınanlara, 
“toplantı ve yürüyüş kanunlarına muhalefet, 
cumhurbaşkanına hakaret ve devlet kurumlarını 
aşağılama” suçlamaları yöneltildi. 

Barolar ortak basın açıklaması yaparak; yaşanan 
kolluk şiddetini ve orantısız güç kullanımı ve 
sonrasında yaşanan gözaltılara tepki gösterdi.

“Ülkemizde kadın cinayetlerinin hızla arttığı bir 
dönemde, son olarak birkaç gün önce tanımadığı 
bir cezaevi firarisi tarafından öldürülen Ceren 
ÖZDEMİR’ in katledilmesinin üzüntüsünü ve 
dehşetini yaşadığımız bir süreçte, kadına karşı şiddeti 
protesto etmek amacıyla, kadınlarımız tarafından 
İstanbul’ da yapılan barışçıl bir gösteriye güvenlik 
güçlerince yapılan müdahaleyi kınıyoruz. 

Kadın cinayetlerine karşı yapılan haklı ve barışçıl 

BARO BAŞKANIMIZ AV. VELİ 
KÜÇÜK’ÜN DE ARALARINDA 

OLDUĞU TERÖRÜ PROTESTO 
YÜRÜYÜŞÜNE KATILAN 63 

KİŞİ HAKKINDA VERİLEN 5 AY 
HAPİS CEZASINA SERT TEPKİ

BAROLAR ORTAK 
AÇIKLAMAYLA KOLLUK 

GÜÇLERİNİN ORANTISIZ 
GÜÇ KULLANMASINI KINADI
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bir toplantıya yönelik şiddet içeren bu müdahale 
ve gözaltılar, toplantı ve gösteri yürüyüşü hakkının 
hukuka aykırı bir şekilde engellenmesidir. Kadın 
cinayetlerine karşı yaşam hakkını savunmak, şiddeti 
protesto etmek, sorumluları göreve çağırmak 
demokratik bir hakkın kullanılmasıdır.

Kadına karşı şiddetin tüm dünyada simgesi haline 
gelen bir dans gösterisinin polis tarafından şiddet 
kullanılarak dağıtılması, göstericilerin ters kelepçe 
takılarak gözaltına alınmaları kabul edilemez.

Kadına karşı şiddeti önlemek devletimizin 
yükümlülüğüdür. Bu doğrultuda aslında birlikte 
çalışma ve dayanışma yapması gereken kadınlarımıza, 
kolluk güçlerinin ve bu talimatı verenlerin uygulamış 
olduğu bu davranışları ve şiddeti kınıyor, gözaltına 
alınanların hemen salıverilmesini talep ediyoruz.

Barolar olarak, kadına karşı şiddetin önlenmesi 
için haklı taleplerimizi dile getirmek, mücadelemizi 
yılmadan sürdüreceğimizi kamuoyuyla saygılarımızla 
paylaşıyoruz.”

Adana Barosu Kadın Hakları Merkezi tarafından, 
“25 Kasım Kadına Yönelik Şiddete Karşı Uluslararası 
Mücadele Günü” nedeniyle basın açıklaması yapıldı.

“Ülkemizde son dönemde kadına karşı şiddet 
karnesi çok kötü hatta içler acısıdır. Baromuz kadın 
hakları merkezimiz bu alanda çok önemli çalışmalar 
yapmaktadır. Bununla da kalmamakta önemli çarpıcı 
ön plana çıkan davaları da takip etmektedir. Son 
dönemde kadına karşı şiddet çok ciddi boyutlarda 
arttı.

Kadına karşı şiddetin kötü muamelenin, istismarın 
eğitimli kadınların başına da gelebildiğini çok çarpıcı 
örneklerle gördük. Örneğin meslektaşımız Diyarbakır 
Barosu mensubu Müzeyyen Boylu, çocuklarının 
gözü önünde doktor olan eşi tarafından öldürüldü. 
Bu vakaları çoğaltmak mümkün. Sorunun temeline 
baktığınız zaman eşler arası ve aile içi uyuşmazlıkların 
sebep gösterildiği, dayanak gösterildiği bu vakalar 
toplumsal yaşam içerisinde hukuksal yollarla 
çözülmesi gerekmektedir. O zaman ülkemiz adına 
daha iyi şeylerden bahsederiz.”

Açıklamaya, Adana Barosu Genel Sekreteri Av. 
Semih Gökayaz, Kadın Hakları Merkezi Koordinatörü 
Av. Sinem Tanrısınatapan Keskin, yönetim kurulu 
üyeleri Av. Miyesser Erselan Önenli, Av. Nevzat 
Elçi, Seyhan Belediye Başkan Yardımcısı Av. Funda 
Buyruk, çok sayıda davetli ve avukatlar katıldı.

Adana Barosu Kadın Hakları Merkezi Başkanı 
Av. Merve Gündoğdu, Türkiye’nin tüm baroları 
ile eşzamanlı olarak Türkiye Barolar Birliği Kadın 

Hukuku Komisyonu tarafından hazırlanan basın 
metnini okudu. 

“Kadına yönelik şiddet bir insan hakkı ihlalidir” 
diyen Av. Gündoğdu, dünyanın her yerinde kadınların 
hukuki, ekonomik, sosyal ve siyasal alanda saldırıya 
maruz kalıp sömürüye uğradığını dile getirdi.

  
‘HAKLARIMIZ İÇİN MÜCADELE EDECEĞİZ’
Kadına yönelik şiddetin her geçen gün arttığına 

dikkati çeken Av. Gündoğdu, “Yasal mevzuattaki 
tüm değişiklik ve düzenlemelere rağmen, kadına 
yönelik şiddetin artarak devam etmesinin nedeni 
toplumsal zihniyet dönüşümünün sağlanamamış 
olması ve şiddetin kaynağına odaklı çözümlerin 
geliştirilmemiş olmasıdır. Kadına yönelik şiddetin 
ortadan kaldırılması için temel öğe, mevcut 
toplumsal zihniyetin değiştirilmesidir. Bu bağlamda, 
devletin çok yönlü ve bütüncül politikalar üretmesi 
yanında, bu mücadelenin toplumsal düzeyde, genele 
yayılarak etkin ve kararlı bir şekilde yürütülmesi 
gerekmektedir” dedi.

‘HAKLARIMIZ İÇİN MÜCADELE EDECEĞİZ’
Kadına yönelik şiddetin her geçen gün arttığına 

dikkati çeken Av. Gündoğdu, “Yasal mevzuattaki 
tüm değişiklik ve düzenlemelere rağmen, kadına 
yönelik şiddetin artarak devam etmesinin nedeni 
toplumsal zihniyet dönüşümünün sağlanamamış 
olması ve şiddetin kaynağına odaklı çözümlerin 
geliştirilmemiş olmasıdır. Kadına yönelik şiddetin 
ortadan kaldırılması için temel öğe, mevcut 
toplumsal zihniyetin değiştirilmesidir. Bu bağlamda, 
devletin çok yönlü ve bütüncül politikalar üretmesi 
yanında, bu mücadelenin toplumsal düzeyde, genele 
yayılarak etkin ve kararlı bir şekilde yürütülmesi 
gerekmektedir” dedi.

“KADINA YÖNELİK ŞİDDET BİR İNSAN 
HAKKI İHLALİDİR”
Açıklamada şu ifadelere yer verildi:
“Dünyanın her yerinde bugün kadınlar, 

dayanışma ve mücadele ruhuyla, toplumsal cinsiyet 
eşitsizliğine, aile içi ve toplumsal şiddete, ayrımcılığa 
karşı çıkmakta; kadınlara yönelik şiddetin önlenmesi 
için mücadele çağrısı yapmakta ve çözüm önerileri 
sunmaktadır. Çünkü kadınlar, ne yazık ki dünyanın 
her yerinde hukuki, ekonomik, sosyal ve siyasal alanda 
saldırıya maruz kalmakta ve sömürüye uğramaktadır.

Ülkemizde ise, kadına yönelik şiddette her geçen 
gün artış yaşanmakta; kadınlarımız fiziksel, psikolojik, 
ekonomik şiddete maruz kalmakta ve hatta yaşam 
hakları vahşice ellerinden alınmaktadır.

Yasal mevzuattaki tüm değişiklik ve düzenlemelere 
rağmen, kadına yönelik şiddetin artarak devam 
etmesinin nedeni toplumsal zihniyet dönüşümünün 
sağlanamamış olması ve şiddetin kaynağına odaklı 
çözümlerin geliştirilmemiş olmasıdır.

Kadına yönelik şiddetin ortadan kaldırılması 
için temel öğe, mevcut toplumsal zihniyetin 
değiştirilmesidir. Bu bağlamda, devletin çok yönlü 
ve bütüncül politikalar üretmesi yanında, bu

ADANA BAROSU KADIN 
HAKLARI MERKEZİ 
“25 KASIM KADINA 

YÖNELİK ŞİDDETE KARŞI 
ULUSLARARASI MÜCADELE 
GÜNÜ” NEDENİYLE BASIN 

AÇIKLAMASI YAPILDI
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mücadelenin toplumsal düzeyde, genele yayılarak 
etkin ve kararlı bir şekilde yürütülmesi gerekmektedir. 
Ancak pratikte devletin, zihniyet dönüşümüne 
yol açacak politikalar oluşturmadığı gibi tam tersi 
kadınların insan haklarını ve en önemlisi yaşam 
haklarını koruma altına alan kanunları ve uluslararası 
sözleşmeleri kaldırmaya yönelik talepler karşısında 
etkisiz kaldığını görmekteyiz.

Kadın kazanımlarını hukuken ortadan kaldıracak 
yasal düzenlemelerin yapılmaya çalışılması, laik 
ve bilimsel eğitimden uzaklaşılması, Diyanet İşleri 
Başkanlığı’na bağlı kurumlarda üniversitelerde ve 
kamu-kurum ve kuruluşlarında kullanılan dil ve 
açıklamalar kadın mücadelesini olumsuz etkilemekte, 
kadının insan haklarının ihlalinin artmasına yol 
açmaktadır. İstanbul Sözleşmesi’ni imzalayan bir ülke 
olmamıza rağmen, aile hukuku ve kadına karşı şiddet 
alanında uzlaşma ve arabuluculuk uygulamasının 
düşünülmesi, nafaka konusunda yapılmak istenilen 
değişiklik sözleşme hükümlerinin ihlali olacağı için 
kabul edilemez.

Türkiye Barolar Birliği Kadın Hukuku Komisyonu 
olarak, 25 Kasım Kadına Yönelik Şiddetin Ortadan 
Kaldırılması için Uluslararası Mücadele Gününde, 
her gün olduğu gibi, kadınların Cumhuriyetle ve 
Uluslararası sözleşmelerle elde ettiği kazanımları 
ihlal edecek ve ortadan kaldıracak düzenleme ve 
değişikliklerin karşısında olmaya devam edeceğimizi, 
kadına karşı şiddetin ortadan kaldırılması için 
mücadelemizi sürdüreceğimizi kamuoyuyla 
paylaşıyoruz.”

Yapılan açıklamada şu ifadelere yer verildi:
“Tehlikedeki Avukatlar Günü’nün son 10 yılda 2 

defa Türkiye’deki avukatlara ithaf edilmesinin tesadüf 
olmadığı, son dönemde yaşanan gelişmelerle bir kez 
daha ortaya çıkmıştır. Yaşananlar göstermektedir ki; 
mesleğimiz ve meslektaşlarımız, yine organize bir 
saldırı altındadır.

Baktıkları dosyalar ve müvekkilleri üstünden 
kategorize edilerek, avukatlar hakkında işlem 
yapılmaktadır.

*Gaziantep’te haklarında kesinleşen mahkeme 
kararı olmayan 11 meslektaşımız dosyalara bakmaktan 
yasaklanmıştır.

*Yine Gaziantep’te 1 meslektaşımız, baktığı 
dosyalar ve müvekkilleri sebebiyle göz altına alınarak 
tutuklamaya sevk edilmiş ve adli kontrolle serbest 
bırakılmıştır.

*Son olarak İzmir Barosu’na kayıtlı bir 
meslektaşımız, tamamen avukatlık faaliyetleri 
gerekçe gösterilerek gözaltına alınmış, kanuna aykırı 
hakimlik kararı ile evi, arabası, bürosu aranmış ve 
sorguya sevk edilerek tutuklanmıştır.

Tüm bunlar yetmezmiş gibi, MHP Eskişehir 
Milletvekili Metin Sazak, müvekkilleri için savunma 
yapan avukatlara “İt sürüsü” diyebilecek cesaret ve 

cüreti kendisinde bulabilmiştir. Savunma hakkından 
bihaber birinin, TBMM İnsan Hakları Komisyonu 
üyeliği yapmasındaki ironi bir yana bu söylemin 
siyasi iktidarın avukatlara bakışını yansıttığının da 
farkındayız.

Avukatları, müvekkilleri ve dosyaları üzerinden 
kriminalize eden bu anlayışa karşı açıkça ifade 
ediyoruz ki; avukatlar, ne müvekkilleri ile ne de 
müvekkillerinin işledikleri iddia edilen suçlarla 
ilişkilendirilebilir. Hiçbir avukat, mesleğini yaptığı 
gerekçesi ile yaptırıma tabi tutulamaz.

Devlet, savunma hakkının etkin şekilde 
kullanılması için mesleki faaliyetlerini sürdüren 
avukatlara, uslu çocuklar yaratmak için dizayn 
etmek adına yargı üzerinden sopa göstermekten 
vazgeçmeli, kanuna ve hukuka aykırı olarak tutulan 
meslektaşlarımız derhal serbest bırakılmalıdır.

Aşağıda imzası olan barolar olarak bir kez daha 
ve yüksek sesle ilan ediyoruz; baskılarınız, yargı 
üzerinden tehditleriniz, hukuka aykırı işlem ve 
kararlarınız, bizi mesleğin onurunu savunmaktan ve 
savunma hakkına sahip çıkmaktan döndüremeyecek. 
Tarihimizin hiçbir anında, hiç kimseyi avukatsız 
bırakmadık, bundan sonra da bırakmamaya 
kararlıyız. Karanlık ve avukatlara düşman bir 
ideolojiden beslenenlere karşı, mesleğimizi ve 
meslektaşlarımızı savunmak konusunda bir an olsun 
tereddüt etmeyeceğiz.

Ve herkes bilsin ki; avukatlar, güç odaklarına 
tapınanlar ve onların emir ve talimatlarından 
çıkmayan kem söz sahiplerine inat, haklar ve 
özgürlükler mücadelesinden, bağımsız yargı 
idealinden, demokrasi talebinden, meslektaşlarına 
sahip çıkmaktan hiçbir zaman vazgeçmeyecek.

Avukatları teslim almayı, vazgeçirmeyi ve 
susturmayı asla ve asla başaramayacaksınız.”

Adana Barosu
Ankara Barosu
Antalya Barosu
Artvin Barosu
Aydın Barosu 
Batman Barosu
Bingöl Barosu
Bitlis Barosu
Bursa Barosu
Diyarbakır Barosu
Düzce Barosu
Gaziantep Barosu
Hakkari Barosu
Hatay Barosu
İzmir Barosu
Ķırklareli Barosu
Kocaeli Barosu 
Mardin Barosu
Mersin Barosu
Muş Barosu
Siirt Barosu
Tunceli Barosu
Urfa Barosu
Van Barosu
Yalova Barosu

BAROLAR ORTAK AÇIKLAMA 
İLE AVUKATLARA YÖNELİK 

SALDIRILARI KINADI
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Gezi davası kapsamında tutuklu tek sanık olan ve 
770 gündür tutuklu bulunan iş insanı Osman Kavala 
ile ilgili müracaat hakkında Avrupa İnsan Hakları 
Mahkemesi (AİHM) kararını verdi. 

AİHM, Kavala’nın tutukluluğu ile ilgili ihlal kararı 
verdi. Mahkeme Kavala’nın tutukluluğunun Avrupa 
İnsan Hakları Sözleşmesi’nin (AİHS) 5. maddesini ihlal 
ettiğine yani “makul bir şüpheye dayanmadığına”, aynı 
zamanda tutuklamanın siyasi sebeplere dayandığına 
ve Anayasa Mahkemesinin başvuruyu malul sürede 
incelemediğine hükmetti. 

Adana Baro Başkanı Av. Veli Küçük, yaptığı yazılı 
açıklamasında;  “Avrupa İnsan Hakları Mahkemesi 
(AİHM) Gezi Parkı eylemlerine finansal destek 
sağladığı suçlaması ile yargılanan iş insanı Osman 
Kavala tarafından açılan davada kararını açıkladı.

Mahkeme, devlet makamlarının Kavala’nın 
yakalanıp tutuklanmasına neden olan suçlamaları 
kanıtlayamadığı  ve makul şüphe olmadığı sonucuna 
vardı. Tutuklamanın siyasi nedenlerle olduğunu 
ifade etti.

Anayasa Mahkemesi önündeki sürecin Avrupa 
İnsan Hakları Sözleşmesine aykırı olduğuna  ve makul 
sürede inceleme yapılmadığına hükmetti.

AİHM, Kavala’nın, kendisiyle birlikte diğer 
insan hakkı savunucularını “susturma hedefiyle” 
tutuklandığına da kanaat getirip, tutukluluğunun son 
bulması için derhal serbest bırakılmasını istedi. 

Avrupa İnsan Hakları Mahkemesi’nin (AİHM) 
Osman Kavala hakkında dün verdiği hak ihlali kararı 
doğru ve yerindedir. AİHM tarafından alınan karar 
ülkemiz adli sisteminin evrensel standartlara ne 
kadar ters düştüğünü ve siyasallaştığını bir kez daha 
gözler önüne sermiştir. 

Türkiye’de hukuk adına, yargı adına önemli 
ihlaller yaşanmıştır. İhlal kararı, mahkemeye intikal 
ettiğinde, mahkeme ihlali hemen sona erdirmelidir. 
Ülkemiz resmî makamlarının ve mahkemelerimizin 
bu karara saygı gösterme ve uyma zorunluluğu 
bulunmaktadır. 

AİHM 2. Dairesi’nin Kavala kararı önemli ve emsal 
niteliğinde bir karardır. Bu karar uyarınca Osman 
Kavala biran evvel serbest bırakılmalıdır. 

Bir hukukçu olarak serbest bırakılmama 
durumunu düşünmek dahi kabul edilemeyecektir. 
Yeni yargı paketiyle ‘iklim yumuşadı’ yargıda reform 
söylemleri havada uçuşurken, bunun samimi 
olup olmadığı uygulamalar ile anlaşılacaktır.” 
değerlendirmesinde bulundu. 

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, Anayasa 
Mahkemesi’nin, 2,5 yıldır yasaklı olan Wikipedia’ya 
erişimin engellenmesinin ifade özgürlüğünün ihlali 
kararının doğru ve yerinde olduğunu ifade etti.

Baro Başkanı Av. Veli Küçük, yaptığı yazılı 
açıklamada görüş ve düşüncelerini paylaştı.

“Bilgi Teknolojileri ve İletişim Kurumu (BTK), 
internetin en büyük ansiklopedisi konumunda 
olan Wikipedia’ya 29 Nisan 2017’de erişimin  
engellenmesine karar vermiş, gerekçe olarak 
Wikipedia’da yer alan ve Türkiye’yi terör örgütleriyle 
işbirliği içinde göstermeye çalışan içeriklerin 
kaldırılmaması gösterilmişti.

İnternet Ansiklopedisi Wikipedia’nın ülkemizde 
erişime kapatılması nedeniyle Anayasa Mahkemesi 
yapılan bireysel başvuruyu değerlendirerek oy 
çokluğuyla ifade özgürlüğünün ihlal edildiğine karar 
verdi. Hukuku yok saymayan yargı mensuplarının 
olması yüreğimize su serpmektedir.

Ancak 2.5 yıldır Türkiye’nin itibarı zedelendi. 
Güzel ülkemiz, yasaklar ve engellemeler ülkesi 
olamaz. Son dönemde internet özgürlüğünde 
gerilemiş durumdayız.

Yurttaşın bilgi edinme hakkının gasp ediliyor 
ve engelleniyor olması ne yazık ki tek kelime ile 
sansürdür.

Başvuruyu görüşen Anayasa Mahkemesi Genel 
Kurulu, sitenin tamamına erişimin engellenmesine 
İhlal kararını  6’ya karşı 10 üyenin oyuyla almıştır.

Umarım Wikipedia da dahil olmak üzere bilgi/
haber amaçlı sitelere engel konulması en başta 
bilgi edinme hakkı, Anayasa Mahkemesi’nin “ifade 
özgürlüğü ihlali” şeklindeki kararı mümkün olan en 
geniş çerçevede uygulanır. Çünkü insanlar bilgiden 
mahrum bırakılamaz. Çağdaş toplum olmamızın 
yolu buradan geçmektedir.

Malesef 180 ülkenin yer aldığı RSF Dünya Basın 
Özgürlüğü Sıralaması’nda 157. sırada kalıp buradan 
çıkamayan bir ülkeyiz.

Engelleme kararının, yasa ile belirlenen 
nedenlere uymadığı belliydi, terör örgütleriyle aynı 
zeminde gösteren ifadelerin bulunmasının gerekçe 
gösterilmesi kanun maddesinde sayılan hallerden 
değildir ve buna ilişkin herhangi bir kanun maddesi 
bulunmamaktadır.

Özgürlüklerin ve demokrasinin fazileti yeniden 
keşfetmeye de gerek yoktur. Son dönemde Güvenlik 
soruşturması ile ilgili düzenlemenin iptali ile başlayan 
özgürlükçü AYM kararı Wikipedia  karararı ile devam 
etmiştir. 

Bu anlamsız yasak umarım en kısa sürede kalkar. 
Wikipedia, bir an evvel erişime açılır.”

ADANA BAROSUNDAN 
GEZİ PARKI DAVASININ 770 

GÜNDÜR TUTUKLU TEK 
SANIĞI OSMAN KAVALA 

HAKKINDA AVRUPA İNSAN 
HAKLARI MAHKEMESİ 

KARARINA YÖNELİK 
AÇIKLAMA

ADANA BAROSU’NDAN 
ANAYASA MAHKEMESİ’NİN 

“WİKİPEDİA’YA  ERİŞİM 
ENGELLEMESİ HAK 
İHLALİDİR” KARARI 

HAKKINDA AÇIKLAMA
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Kaybettiğimiz meslektaşlarımıza Allah’tan rahmet, yakınlarına başsağlığı dileriz.
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Av. Mustafa Deniz ERGÜLER Av. Buket KURU

Baro Sicili: 3058
10.02.1981 - 07.11.2019

Av. Süleyman KILINÇ Av. Osman ÇITIRIK
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